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' ”his was, of course, before CH.PLIN married O'NEILL and after the publicity had ..
broken in the newspapers concerning BERRY.
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aimself das being put in the middle more and more ever since TI' DUR.NT had re-

(mned from the Bast, He then pointed out that there had always been a2 question

n ais mind as to where TI'I». DURANT 7ot his money. He said he believed CHLIPLIN
s keeping him.

)

Wwith particular reference to this case s wRDEN stated that in May of / '

1943 after BERRY had been arrested, the fir&t he knew anything about it was the

folloving kiondey, when CH.PLIN told him that she wvas in jail and instructed him //
to go down to see what he could do. LRUEN was asked vhat further instructions
CH.\PLIN gave and jast what he meant by saying "what he could do." ARIEN replied
that CHIPLIN authorized him to offer BERRY up to $5,000 to get out of town.

CHAPLIN did not tell LRDEN that BERRY vas pregnant.

On 2 date which ARIEN fixed as appronmately May 12 he did call the ~
County Jail and was told that she had been released to her attorney, CECIL D.
HOLL/ND. Immediately thercafter LRDEN said he called CH.PLIN on the phone to
tell him what he had found out, whereupon CHLPLIN said, "iait a minute" and then
put TIM DURLNT on the phone. DURINT, LRIEN said, told him in effect, "I have r
taken care of everything, 1 arranged for her lavryer. You can forget about the T
matter.” These remarks on the part of DUR:NT to LRDEN led him to believe and to
the conclusion that DUR.NT had taken care of everything i‘or CH.PLIN this time t
and 4RIEN could keep out of it. . . f

With reference to BERRY!S being in jail in January, 1943, LRDEN said -
ere was no question but what CH.PLIN wanted to get her out of towm and that
"n, HRUEN, was CHIPLIN'S stooge in this actlvity. .
“RDMJ mainteined in answer to gents! queries that he had not given
WiiITE any money for his activity in his behalf, and continued by saying that he
idn't need to give him any money because he, ARIEN, was a radio personality well
inown in this area, and everyone had heard of him, and for that reason the very
fzct that he had requested WHITE to do such a thing, WHITE would be glad to accom=-
nodate him. ' : , .

7 .

- 4RDEN said that the reason CHALPLIN married OON. O'NEILL was so that E
she couldn't testify against him, and in this connection he told of his, LRDEN'S, '
conferring with JERRY GIESLER, local attorney, on three separate evenings. GIESLEF

2s kind enouzh to zive him his time, and they discussed what CHAPLIN should do.

In illustrating CHAPLIN'S ingratitude, ARDEN said that he had not even ‘

 bothered to send GIESIER a Christmas card, nor had he sent LRDEN a Christmas greer

ing. It was 4RDEN'S opinion that JERRY GIESLtsR would not be interested in the
criminal case against CHAPLIN for a million dollars. A _
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ARTEN also told Agents that about a week ppevioue th._instant interview -
e called LOYD WRIGHT on the telephone and told him to tell CHAPLIN the next time
se saw him that he, ARDEN, did not appreciate CHAPLIN'S forsaking him in his time
. trouble, It was also ARDEN'S opinion that in comnection with the civil suit
=-ainst CHAPLIN on BERRY'S behalf, CHAPLIN would eventually offer a couple of
aundred thousand dollars and the thing would be over. He said CHAPLIN maintained
he was gaing to fight it to the end, but he, ARIEN, did not believe he would. .He
said CHAPLIN was of the belief that the Govermment was out to confiscate his
roney and if he could, he would have left the United States immediately. . .

On Agents! return to the office, the writer telephonically contacted
United States Attorney CHARLES H. CARR and briefly reviewed the results of inter-
view with ARTEN. At his suggestion the writer recontacted ARDEN about 6:00 P.k.
that date and advised him the United States Attorney would appreciate his being
in his offices the following morning for a conference. ARDEN stated he would be
only too glad to appear before lr. CARR.

Agent picked him up at his apartment the following morning and investi-
gating Agents, together with Mr. CARR, conferred with ARDEN for a period of ap-
proxirately five hours, during which time he was taken to lunch. -

 During the interview with ARDEN on this occasion, Mir. CARR reviewed with
nim the details of his association with BERRY and CHAPLIN. The information fur-
nished was substantially the same as that previously given Agents, however, he
was questioned more in detail by r. CARR along the lines which he desired to bring
out in connection with prosecution of this case, Hr. CARR pointed out to him his
constitutional rights in the matter -~ that he did not have to say anything; that
ne could obtain the services of an attorney before talking, but ARDEN said that
was the reason he had come into his office, because he wanted to cooperate and
tell all he knew. At the conclusion of the interview, ARDEN was advised by Mr.:
CAKR that in the near future he iwould like to have him return and give a signed
cstatement. ARDEN said that he would be glad to do so. '

On Sunday, January 2, 194k, ARDEN telephonically contacted the Bureau

Jffice and requested Agent to get in touch with him, This information was fur-
nished the writer at his home and ARDEN was subsequently contacted, He stated

hat he was at the home of LILLIAN HARVEY; that she had received a phone call from
the CHAPLIN residence and that Mrs., CHAPLIN would like to have her come up for tea
that day. ARDEN said that it appeared to him that the CHAPLINS were now endeavorii -~
to bolster their lines of defense, and thought it would be a good idea for LILL1AN
HARVEY to go and then he would be able to report back to the Goverrment what vas -
said, Later that day ARDEN again got in touch with Agent, at which time he said

_that HARVEY'S conversation in the CHAPLIN home had been rather limited because.an

unexpected guest came in and the case vas not discussed in his presence. He did
advise, however, that CHAPLIN was anxious to get in touch with him, ARDEN, but ‘
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.nDL.I' said he wasn't going to see h:un He continued that EDTARD, the butler, and -
1€ were apparently in the same boat and that he was going to see EDAARD that night.

The writer contacted him at his home honday, January 3, 19l;h, at which
time he said he had conferred with EDWARD but had not learned anything of value
rzcept that JERRY GIESIER mas in the case anc was going to defend CH.(LPLIN :

On January 2L, 19LL, ARDEN telephom.cally contacted “gents of the Bureau
Office and inquired as to whether the FBI had done anything about BOB ANDERSON
who had caused some inconvenience on thz part of LILLILN HnRVEY. He was told
that this involved no Federal jurisdiction. ,

ARDEN continued that he had heard some loose talk around town that the
Govermment's investigation concerning CHLPLIN, et al, which by this time was in
the local newspapers, resulted in his contract being cancelled at Radio Stadion
KFiB. ARIEN also said that the talk was around town that he was the "head of a
black market gang." The writer advised him that this office had no information
in connection with those matters. ARDEN also on this date asked if he was going
to be indicted, and was told that that was a matter vhich was to be dec:.ded by
the Federal ura.nd Jury only.

iigent asked him on that occasion if his desires to be of assistance to
the Government and his willingness to cooperate in any manner whatever had changed,
and he replied in the negative. He professed not to have been in touch with
CELPLIN, however it is knovn that throughout this period he had been seek:.ng
ccunsel with CHAPLIN,

Interview with ROBERT ARDEN by igents .
and United States .ttorney CH.RLES H. C.RR

On February 9, 19LL, KOBZRT LRDEN was interviewed in the office of U.S.
~.ttorney C.LRR, and during the first part of the interview Mr. CiRR and SYLVESTER
YRS of the Department of Justice viere present, as well as Special Lgents

and ) s § 4t this tlme LrIEN stated that he had seen
everal occasions since he had last been interviewed by igents. He
seld that on the day that TILi DURLNT was intervieved at the U.S. ittorney's Of-
fice, he vas up at CHAPLIN'S. IUR.NT came up later and when he arrived, he told
LRDEN that the FBI ..gents had said that LRDEN made certain statements that ™
DURANT had seen fit to deny. These particular statements were the ones where
CH:PLIN had told JRDEN to go down to the jail and spend $5,000 to get BERRY out
of jeil and out of towm, in kay of 1943. it the jail LRDEN had found out that S

- BERRY had becn released to Judge CECIL D. HOLL.ND. .RTEN called CHAPLIN: on the

phone and told him this. CHLPLIN did not talk about it, but referred the call-:

- to TIM DURLNT, ha incinusted +‘~'*‘!: JSOEN vas a "dumb meddhng fool . and sald -
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L.at 4RDEN should do nothing more-about it, thet he; DUR.NT, had taken care of - ;
».c whole thing., This is the story that DUR.NT told 4RDEN he had better change. i

At this point LRTEN vas specifically asked if DURLNT admitted that he

- ...d made such a statement to LRDEN over the telephone that day. LRIEN s2id that

“JRLNT did admit that it was true. They argued back and forth for about half an .
aowr and DURGNT finslly suggested that ARDEN say that DURINT answered the phone .

and gave it to CHAPLIN, who was non-cormital, and 4RDEN is supposed to say that

DURANT didn't meke any statement at 2ll. DURLNT had first suggested to LRDEN that

he say that he can't remember and can't actually recall who really did answer the
telephone. .RDEN explained that 211 of the above conversation took place in the
presence of CHIPLIN. JLRDEN, however, did say that after this discussion with TIM
DURLNT that he got in touch with GIESIER and the latter had instructed him to

tell the truth, whatever it was, ‘ , o

t this point Mr. C.RR requested that .gents and Mr. MYERS interview
ARDEN in the next room, and this was done. 4RDEN then went over his part in
the January, 1543, episods, and told substantially the same story as he had pre-
viously told the igents, except that he stated on several occasions that CHAPLIN

~ never told him that he wanted to get rid of the girl and that in his, LRIEN'S '

opinion, he doesn't think that CH.PLIN wanted to get her out of the state. He
explained that he thought that CH.PLIN was just trying to be a good Samaritan

to the girl. During the interview /RDEN, however, did say that CHLPLIN told him~”
"Put her on the train and see that she actually leaves."

; {RIEN stated that the only reason he had asked WHITE to accompany the”
7irl to the station was because he was busy with a radio broadcast that night,

-He denied that he asked WHITE in an effort to influence BERRY because of YHITE'S:

capacity as a police officer. ARDEN admitted that he acted. in CHAPLIN'S behalf,”
but not. as a paid agent. In his opinion the reason that WHITE agreed to accompa.ny-/
the girl to the train was to do a favor for CHLPLIN in view of CH.PLIN'S prominence
and that he felt sure that WHITE would not have done the same for LRDEN alone,

~ADEN further admitted that he called WHITE afterwards to verify that she had been/
»ut on the train. : ~

4RDEN also admitted that after JOAN had left town he had heard through {
SDULRD that she had passed two checks in Kansas City which had been returned t
occause of insufficient funds, and that several days later he stopped by the _ ]
Severly Hills Police Station and told Captain WHITE about these checks. His - ' "
explanation of why he made a point of going in to see WHITE about the checks was
because he just happened to be in the neighborhood and thought he would drop in . = _ _

ARTEN at this tine expressed his dislike for CHiPLIN and TIM DURLNT, but -

’
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on the othﬁr hand, acdmitted that hv had seen CHLPLIN quite frequently, and as a -

- natter of fact had been up to the CHIPLIN house for tennis the previous Sunday. '
Iz stated that CH.PLIN had refused to help him financially in any way and that
ha'was presently 11ving on $200 that he had saved up from his job as a radlo
commentator, , . :

In an effort to develop further information concerning what went on

at Chasen's restaurant on the night of December 31, 1942, the writer on December
15, 19L3, intervicwed DLVE CHiSEN, proprietor. He recalled that [ATEN had been
there with CH.PLIN; that there was a2 zirl in the party, although he said he did
not remember who she was. He had no recollection whatsoever about CHAPLIN re-
ceiving any phone call., He remembered that BERT LiHR and REX ST. CYR were in
the restaurant that night and talking frequently with CH.PLIN and .RDEN., CHASEN
checked with the waiters and teclephone operator, with negative results,

It is recalled that LRDENsys that he told Captain WHITE that he would
like to have him take BERRY to the station because he had a radio broadcast.
agents during the course of several interviews with ARDEN when he was still em-
ployed by the radio station as a news commentator recall that on at least two
.occasions he todd igents that he was not going to give his broadcast that night
because he didn't feel like it. The first time he was interviewed he said he
hed a headache from smoking too much and that he was not going back to the sta-
tion. He said that any time he didn't want to broadcast for any reason whatso-
ever all he had to do was to call them up and they would play some records.

Investigation at Radio Station KFBW -

Further along the line mentioned above, investigation was conducted
- to determine vhether ;RDuN cid broadcast from the radio station on the night of
January 5, 1943,

I ~

e Special “gent R o ebruary 17, l9hh, conducted the fol-
v}? /e’lowing investigation at Radio St&tlon KFaB tnrough Source i, who checked the
studio records with respect to LRDEN'S brO“dCaSt on Januery 5, 1943.

\

2 - advised that only two records of the studio would be applicable
; vég L£> (1) 2 technicians log, and (2) an announcers logs The technicians log is mein-
tained in a typewriter in the technicians room and entries are typed thereon by
tne technician as the program progresses. He stated that it has been the require--
rent of the studio due to Federal Communic2tions Commission requirements that thie

o second that 2 program goes on and leaves the air. He stated that in the course
v of business this log would reflect whether or not aRDEN was on the air or whhther
: records were played 1n his absence. . .
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i 4. ?advised that he located the technicians log for January Sy
-/é”’))) 1543, and found that it contained the entry at the regular time for ARIEN's pro-
2 +onm - WROBERT ARDEN, Commentary." He stated that in his opinion this is con- -

- usive that ARDEN was actually on the air at Radio Station KFWB that evening.

vé.r/ §” - also checked the announcers-log, which he stated is maintained
in longhand by the announcer and does not, however, have so strict a requirement
as to events occurring during the broadcast, but stated that he noted on this log
that there was also a notation "ROBERT ARTEN,  Commentary." _ \

% Mﬁ 7 B stotcd that he was unable to say whether anyone at the station
= Ity could be approached as to whether he would remember exact occurrences on the
night of January 5, 1943, In connection with the mentioned logs, Ehis source
adviscd that the program of ROBERT LRDENWSs also broadcast simultancously over
Radio Stetion KFOX of Long Beach, and this line is handled through "Network Cen-
tral" in the Broadway ircadc Building. The last named organization exists for the
purpose of feeding los ingeles programs to Radio Station KFOX.

B - ivised that LiWRENCE McDOWELL, Commercial Manager of KBOX
in Long Beach, would be able to furnish informetion similar to that supplied by
him with respect to the techniciens logs maintained both at Radio Station KFOX
1n Long Beach and at- Network Central in the Brozdway arcade Building, Los angeles.

B -cviscd that there had becn occasions when ROBERT ALRIEN would
not go on the air when he was scheduled to do so and frequently he would wait
until nearly half an hour before the broadcast before advising that ha was not
going on thc air. In cach such case records of music were played in place of the
commentary. He stated that it appeared to him that ROBERT 4LRLEN could go on the
air or not as he pleased, and thet on at loast two occasions ROBERT LHDEN was
actually present at the studios but declined to go on the air, claiming his

raterial was not prepared.

4t one t:ime, g advised igent &8\ 1.RrY MATZLISCH, Hanager of -
Zadio Station KFWB, appeared friendly toward ROBERT LRIEN. He stated, however,
tant he believed ROBERT ARIEN had jndicated to MAIZLISCH that he had some influence

to HLRRY and JiCK WARNER of Warner Bros. Studios with regard to his being taken of..
the air. Source 4 advised, however, that recently a program on KFWB has been
inaugurated in beh2lf of the “Werner Bros. Theaters in which & commcntator was
noeded, And someone suggested the name of ROBERT ARIEN, vwhich was immediately
declined by exscutives at Warner Bros., Studios, This may jndicate that his status
‘4n the minds of JiCK and HARRY WiRNER is not vhat it has beens .~ -

3
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~mong MaIZLISCH'S superiors, which would warrant the friendly attitude of MAIZLISCH
. this connection, at the time ARDEN was taken off Radio Station KFWB at the out~
sct of publicity in connection with instant matter, LRDEN stated that he was going”
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Interview with SYLVESTER SCHAFFER
by Agents

' On February 7, 19LlL, SYLVESTER SCHAFFER, 8222 Larmont I.ane, telephone
GRanite 9029, was interviewed in his home by investigating Agents. It is recalled
that it was in the home of SEEAFFER that ARIEN met GYLES and arranged for the lat-
ter!s picking up JOAN BERRY and taking her to the train with Captain WHITE on
January S, 1943. SCHAFFER and his wife in November of 1942 were injured when
part of a home in the canyon toppled over and they were both struck.by falling
debris, His wife was killed and SCHAFFER was in the hospital, he said, from the

time of the accident for nearly a month, and then on returning to his home was in

bed until February of 1943,

He recalled that ARDEN, GYMES and LILLIAN HARVEY frequently discussed
various matters while in his home. He said, however, that in January of 1943
he was suffering from his accident and he was positive that any conversation be~
tween GYMES and ARTEN about JOAN BERRY had not been overheard by him. He said
they were frequently there, but he paid no attention to what they said. He de-
scribed ARDEN as a tricky fellow and wanted Agents to believe that he didn't
lz.ke him. o

From vhat SCHAFFER said, it appears that ARIEN persuaded LILLIAN HA.RVEY
to leave the SCHAFFER home shortly after he had recowered from the accident.
SCHAFFER ascertained that it was betweenthe 15th of January, 1943 and the lst of
February that HARVEY left.

It is to be noted that SCHAFFER lives in a small apartment which was
originally the maid's quarters for the home that he had previously lived in.
He has rented those premises. He is living with his son, PETER, who is a boy
about thirteen years old. SCEAFFER said that he would like to help in any way
possible, but that he was sure that he never heard the name of JQiN BERRY men-
tioned.

SCHAFFER mentioned DOUGLAS D&iOIES, who it will be recalled has appeared
in this investigation before. He is the one who was in love with HARVEY and
caused both HARVEY and ARIEN some embarrassment when he had an investigator try
to get information from HARVEY about CHAPLIN., He said that RHODES Was around
quite a bit while he was ill, In fact, he helped HARVEY when she cleaned the
house. SCHLFFER tas of the opinion that RHOIES might have some information
concerning A\RDEN and GYMES arranging for BERRY'S departure from Los Angeles.
However, his son PETER vas interviewed at the same time and hé did not think
RHOLES would know anything because he said he and LHDEN dld not get a;ong and

- the y were never there at the sane time.

i
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Interview with LILLIAN HARVEY

-
'

and

interviewed Miss LILLIAN HARVEY ~t her home, 738 North Alfred, Hollywood,
“alifornia. 14ss HARVEY stated that the first time she met the Subject CHAPLIN
was vhen she was taken there by HERAN WEISHAN, a writer who was making the pic-
ture "The Bridge of San Luis Rey" at General Service Studio. She recalled this -
was on a Sunday afternoon, and she went up to CHAPLIN'S to watch some of the other
7uests play tennis. It was also here that she first met ROBERT ARDEN, After that,
ARDEN bégan showing her some attention, and took her out from time to time. She
stated that she has never been introduced to JOAN BERRY, but recalls that once in-
the Hollywood Bowl in 1942 BERRY was pointed out to her as CHAPLIN'S new leading
lady.

Hiss HLRVEY recalled that she was with ROBERT ARDEN and CHAPLIN at
Chasen's Restaurant on the night of December 31, 1942, and the morning of January
1, 19L3. She stated that she recalled CHAPLIN did not have a date and that there’’
were just the three of them at their table. She also recalled -that some time
before midnight CHAPLIN got a phone call, and thereafter called ARDEN to the phone
and after some conversation with ARTZN, ARTEN left Chasen's and returned in about
half an hour, Iiiss HARVEY stated that she did not know what the phone call was
about; she heard none of the conversation between ARDEN and CHLPLIN. She does
not know where ARIEN went, and she did not hear ARDEN say anything about his de-
parture vhen he returned., She further advised that on the way home that night
ARDEN made no mention to her about JOAN BERRY. '
Yiss HARVEY stated that ARDEN has probably mentioned the CHAPLIN-BERRY
affair to her on several occasions, and she has also read most of the publicity
. that has apoeared in th@ newspapers in this connection. She stated that it is
very difficult for her to distinguish between what ARIEN has told her and what °
was in the newspapers. : oo ‘
liiss HARVEY said that she admired CHAPLIN very much as an artist, and
in the same breath added that that was the only way she knew him.
She was also asked if she and Mr. ARDEN were engaged to be married. She.
replied that JRCEN had asked for her hand, but that she had not decided. She ad-
mitted further that she had not been seeing much of him since ARDEN'S return from
sew York. She understood he was very busy and, too, she said she was quite occu-
»led with her painting. She is employed by her friend, Mr. L. PORTER, and from

th. B ) Co
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It was pointed out to liss H/EVEY that it was rather unusual that she -
sould not recall any incidents of New Year's Eve, and, too, that it was a bit .

" arusual that her escort should leave her at Chasen's and she have no 4dea as to

- nere he had been or what he was doing. In this connection it is recalled that

1iss HLRVEY, according to the interview given Lgents of the San Francisco Office .

»» Captain BOB ANTERSON, told him that LRDEN said he had to go 40 the Beverly
{ills Jail because JOuN BERZY had been placed therein., She claimed that LRDEN'S
leaving her that night, New Year's Eve, was a matter that she thought-no more of
than if he had gone to the Tashroom. o

Lfter considerable questioning, which usually resulted in her "I don't
remenber, " kiss HARVEY did recall that RDE{l had contacted her jater in the
..orning of January 1, and told her thzt JO.N BERRY was in jail., She couldn't
remember what he told her he was going to do about it, if anything, except that
he was going over to the jail. She claimed to know nothing gbout any arrange-
ments made by Hr. LRDEN for BERRY 'S leaving town January 5, 1943, but did admit
thet she was at that time living at the home of ir. SYLVESTER SCH:FFER on idarmont
iane. It is recalled that it was at the home of SCH.FFER that arrangements were
made by 4RDEN with GT:ES for BERRY'S being taken to the train by Captain @WHITE.

Miss H.RVEY was asked if anyone else had talked to her about the '
i PLIN-BERRY case, and she told the story of Captain BOB LNDERSON claiming to
be from the Sheriffts Office, coming to her home one day. She gave details which
were the same as had ®een previously developed.’ . ’ S

In the course of the interview she admitted that after ¥r. THOUPSON'S
call of the previous day, arranging for the interview, she had gotten in touch
with Er. ARDEN and asked him if he had any idea what the desired interview was
about, She said lr. ARDEN told her it mizht be about the CHAPLIN case. It is
to be noted that Agent i@ called her and that the first part of the actual
jnterview concerned a matter mich he had previously discussed with Niss HARVEY.

The last named professed to be extremely sorry that she had not been
t remember" anything further.

" on December 6, 1913,
telephonically contactcd the writer. nat or
12:00 Noon he had received 2 phone call from a man who refused to give his name

18-
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‘but who identified himself as a butler., He spoke in a he;avily aécente& German

L. 31.5201

voice, He said that he was in the course of his employment serving a dinner K
narty about three weeks previous where SRDEN was present; that ARDEN was con-

versing with others there who were of foreign extraction in the German language; .
that in his eonversation he was bragging about the connections he had with CHARLES =
CHASLIN, how all the attorheys involved in the case to date were stupid and that ¢

indicated that from the tenor of ARDEN'S talking it appeared that some .

ind of a deal had been put over by ARDEN with Captain WHITE of the Beverly Hills :
Police Department, He further stated that a woman who was present at the party :
rzcognized ARDEN as a confidence man who had formerly been in Europe., The butler
jdentified this individual as a Hungarian woman and said that she was there with

the wife of the former Turkish Minister of Foreign Affairs. This individual

promisec to keep in touch with -énd was going to endeavor to get further °
information. hhowever, has not advised«of any further cortact made with

him by this woman. I : _ -

anione with money could do anvtha.ng. This individual in his conversation pith =
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CAPTATN W. U, nm", swgEcr. -

Background Information |

Review of Los Angeles County District
Attornev‘s Office rile Concerning W. W. WHITE

' on November 17, 19)43, hgents reviewed the records of the Los Angeles
County District Attorney's Office with reference to its investigation of CHAPLIN
and BERRY. It is their file No. 15-2983. Copies of the statements taken by the
District Attorney's investigators were made and have been previously referred to.

There is being included herein a review of the statement made by ’«'?HITE e
to the District Attorney's investigators HERBERT GROSMAN and PHILIP T. TOWER. - Thig
statement was made at 11335 P.M. June L, 1943, in the presence of C. H. ANLERSON,
Chief of Police, Beverly 1{1115, and G ‘i. ZINN, Police Clerk. It was reported by-
one LORNA ADAMS. . R S '

"'"{ITZ ctated that JOAN BERRY first came‘to his‘attentio‘n about 1942 whe_n _
10
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he was working for her father, JOHN BERRY. It appears that he never met her per-
sonally but, as WHITE explained it, "I met her at a distance.” The next time she
came to his attention he said was January 1, 1943, vhen she had been booked in -
tue Beverly Hills Jail. WHITE said, having in front of him his report of January
1, 1943, that he came to work at B:00 ofclock that morning; that one of his duties
is to check on those vho are in jail. THITE said that he was not told by Sergeant
CLAUDE R. ¥ARPIE that BERRY was in jail. He said he found out about it by examin-
ing the booking records. i ' .

WHITE was asked the substance of his conversation with Wiss BERRY on
January 1, 1943, and he said that the main part of the conversation was, "I
noticed she was booked on a vagrancy charge and I naturally wanted to find out
who she knew and if she had any home and any money, etc.” At this point he was
asked if at the time he was trying to locate her father back in 1942 he knew
that she was connected with CHARIES CHAPLIN. He replied in the negative., ihen '
asked what BERRY told him about herself, WHITE said that from memory he recalled
her saying something about having some kind of a contract with CHAPLIN, and con-
tinued "I didn’t pay much attention to it. She said it was broken sometime
before, She told me she had no money whatever and she had slept at a man's
apartment down on Olympic the night before - a man she had recently met. She .
didn't have a dime, she had no place whatever to go, no relatives or friends she
could go to other than this man, probably, if I remember right." THITE said, that
on this first interview with her she made some remarks about CHARLIZ CHAPLIN,

Thereafter there was read into the District Attorney's statement from
WHITE the Capiain's report of Jenuary 1, 1943, which is set forth elsewhere.
#ith reference to this report, WHITE when asked if that was approximately the
conversation he had with her, said that no doubt it was because he believed it
was his report. He said he made that up after she had left his office, typing
it himself from memory of vhat she had said, WHITE said in answer to the ques-
tion whether he had then proceeded to have a vagrancy complaint filed, that he
did not do so, pointing out that he had nothing to do with the vagrancy complaint,
that she had already been booked on such a complaint, Heé then got evasive and
didn't know whether he had anythinz to do with it or not, but finally concluded
that he vas positive that he had not signed the vagrancy complaint against her,

o After his interview with her WHITE said that he did not contact anyone
E at the CHAPLIN home. ¥hen asked if anyone from CHAPLIN'S had contacted him, he

: said that a lir, ARDEN got in touch with him. He first placed the date of ARLEN'S
contact with hix 235 ths 2nd of January, but later straightened' it out as having™
taken place on the 1st. He said that ARDEN talked to him on the phone and also
in person at the police station. He was asked what conversation he had with
ARDEN, and replied that the only conversation that he coudd remember was the one
had with hin four or five days after BERAY had been sentenced. He said that
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'ARIEN asked him as a favor to take her to the railroad station; that he was busy
and that he would send a cab to the house to pick him up, and WHITE said he re-
plied, "Okay, if my wife can go along with me I'1l go with her,." Investigator.
GROS:iAN then asked him if it was not true that prior to the arraigmment and sen~
tence by Judge GRIFFIN he had some conversation with ARTEN, WHITE replied, "wel.,
I no doubt did." ‘then pressed for the subject of this conversation, WHITE said
that he knew there was some conversation about getting some clothes for her be- .
cause she had come into the station with only a bathrobe and a pair of men's
house shoes on, WHITE recalled that ARDEN told him he would get some clothes
for her and take her to a hotel, vhich WHITE said was "no doubt prior to the
time she wanted to go to New York or Detroit.” ' ) :

» WHITE was asked if he had ever met ARTEN previously and replied, "I
think I met ikir. AZIEN once before." ‘hen questioned by igents in this regard,
WHITE said that he had never met him before, B

He was then asked if ARDEN told him, WHITE, in whose behalf he, ARDEN,
was acting., WHITE replied, "No doubt he did - I don't remember." He was then
-asked if it was not true that ARDEN said it was CHAPLIN that he was representing.
To this question WHITE replied, "You got me there. He no doubt did - otherwise
I wrouldn't have known who he was talking about,." -

WHITE was asked if before BERRY'S arraigmment in any conversation that
he had with ARDEN, ARDEN discussed the advisability or the probabilities of being ,
able to get aiss BERRY sentenced in such a fashion as to be taken out of the state
To this question WHITE replied, "No, I don't believe so." ‘ :

He wes then asked if ARDEN had discussed with him before the sentence

. %as passed the matter of providing a train ticket plus $100 in cash to be given
to Miss BERRY. To this WHITE replied, "No, he didn't, I'm sure of that. I'm sure
he never did talk to me about any amount of money or anything - he did hand me an
envelope the day I took her, or rode down with her .to the train, he handed me an
envelope, but I don't know what it did contain - I never looked in it." GROSMAN
then asked WHITE if ARDEN at any time discussed with him the chances of getting
Judge GRIFFIN to put BERRY on probation and go out of the state, in other words,
to float her out of the state, HHITE answered, "I don't know - I don't remember
him doing it," - : - ‘

The above questions are the examples which TOWER pointed out were in- ,/f“'

dicative of WHITE'S "I don!t remembept a@titude. o

Pressing this point further, GROSHAN theh asked WHITE if 1t was not

. truz that he had a conversation with Judge GRIFFIN just prior to the time of -

-
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SERRY 'S hearing, this session with GRIFFIN taking place in the chambers. WHITE
7 ~itted that he had, and when asked to relate the substance of that conversation
-4 Judge GRIFFIN, this is what WHITE said: "Well, I don't know how the thing
.72 up, SOJEBODY HAD ASKED 4E IF THIS GIRL COULD BE FLOATED OUT OF THE STATE - °
.. don't kKnow who it was asked me, whether it was ARDEN or somebody else, but I
agine it was ARTEN, and I did ask Judge GRIFFIN or did tell Judge GRIFFIN that.
a1 the event that she wanted to go back to New York or to Detroit that there would
be money coming that would pay the expenses.," . ‘ '
Lttendion is directed to the fact that not more than three or four ques=-
tions prior to this one WHITE had denied that therewms any conversation about
floating BERRY out of the state. Continuing this line of questioning, WHITE was
asked for all of the conversation on this point, to which he replied, "I don't
remember it all about the blamed thing, btut I got a faint recollection of talking
about this thing - I knew hs couldn't float her out of the state." A4t this point
of the interview Chief of Police .NLERSON spoke up and remarked "This was Just
another case - it was nothing of - - I'11 explain it. I ecan see why he wouldn't
be able to remember too plainly, because there wasn't anything at the time that
would be especially impressive., She just was a tramp - is that your attitude,
Captain?® WHITE replied, "Cefinitely. She had been staying down here on Olympic
Boulevard with this guy she hardly knew," . A ' ' .

WHITE was then asked if the day he made his report he recalled getting
a telephone call from ARDEN or having any personal conversation with him. HITE
replied that he did not. .ttention here is directed to the fact that when inter-
viewed by .igents WHITE did recall that ARDEN came in to see him on the day of
BERRY'S arrest, which was January 1, 19L3. ‘ '

AHITE was then asked if he remembered goinz to Judge GRIFFIN'S chambers
2nd telling him that "if it was possible for the girl to be floated out of the
state that you knew arrangements could be made to pay her passage back east and
to give her some money." To this question WHITE replied, "I believe I did have
that conversation." He recalled that in reply to that proposition he had put up
to the Judge that GRIFFIN said that he couldn't possibly float her out of the
state, and WHITE said he knew that that is what his reply would be. Hedsn¥d that
orior to the time of the arraignment he had talked vwith the girl in regard to her
;oing back east., He said he never saw BERRY after his interview with her on
“onuary 1, 1943, although he was still not sure that that was the date until the
nisht he took her dovn to the station with his wife.. . o

In explaining how that heppcened, WHITE said "Mr. ARDEN called me and
asked me if I would as a favor to him, take her down. He would send a car down .
--and pick her up, and I-said, !Yes, I'll take her if my wife will go with me.! He
handed me an envelope.” WHITE said ;RDEN never told him what was in it, nor did
he ask him, but that his instructions were to give BERRY the envelope., Chief

5
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AXDERSON asked him where he had picked BERRY upsj although he did not remember the =
»u:dress, WHITE recalled that it was in Hollywood. He said the cab driver picked
~im up in his home; that they then went over to where BERRY was staying; that she
~~me out to the car and said she would be with him in just a minute., ~“He said
t' 3y went down to the Union Sta.tlon, that they had friendly conversation with her
:n route, and she said she was goingz to see her mother; that he gave her the enve-
lope which she did not open in his presence, nor did she ask him what was in 1t.
after they got tothe Station WHITE said they went clear through to the train with
"her and she told them goodbye and waved to him and his wife.

Thereafter he said the cab took him and his wife back to his house; that
after he got home he did not taXl Hr, ARDEN, nor did ARDEN call him. In fact,
~ WHLIE said he'did not have any subsequent conversat:.on with ARDEN concerning put—
ting her on the train. He was asked 1f he talked with ifr. CHAPLIN about this
matter, WHITZ replied "I have never talked to lr. CHAPLIN in my life.® WHITE
said that after he put the girl on the train the matter was dropped and he com-
pletely forgot about it, He denied he ever recewed any compensation for his
services. : , , _ -

oy

WiiITE said that when he put the girl on the train he did not tell the
porter anything about who she was, nor did he tell the conductor of the train.. '
- In fact, WHITE said, "There was nothing official about that whatever - nothing.
There was ncthing ever mentioned to her about police business or anything, not a ?
word." ’

.3
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“Wnen BERRY was picked up for violation of probation in May of 1943,
WHI’I‘E said he had nothing to do with her being in jail, and in fact never even
aw her., He was asked if he had ever had any conversation with anyone else con-
cernmg BERRY after this affair in Jamuary, 1943, and he said no, except for a
donversation with ROBERT ARDEN that morning, which was June L, 1943. He said
A”DEN came into the police station to call him down for a matter that had been .
vritten up in the paper. The news article, WHITE said, set forth that he, WHITE,
- nad said that he had had a conversation with a certain attorney about furnishing
roney and a ticket for BERRY to go home. He said ARDEN asked him why he had made
. ..ch a statement, and WHITE said he replied that he had just told the truth. .
uwhITE explained that he had had a slizht conversation with Attorney CECIL I.
CLLAND about a week ago at which time HOLLAND had mentioned the JOAN BERRY case -
»nd had said, "I think it's common knowledge that BOB ARDEN furnished the money {
:né the ticket to send her out of town," WHITE said he replied to this statement :
cf HOLLAND!'S, "I don't }mo‘..."

, Chief /NIERSON at thls point asked WHITE if at any time during the period
T she was in custody of the Beverly Hills Jail was he, WHITE, aware that the girl A
was pregnant, \WHITE replied in the negative. GROSLLN asked if Police Matron RENO '
. had advised HITE after BERRY'S presence there on _ay 7 and 8, 19)43, that she knew

.»'. -
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BERRY was pregnant. WHITE did not recall her ever having told him. WHITE said he”

didn't know anything about her being pregnant until he read it in the mewspapers.

‘lhen asked his state of mind regarding BERRY, if, because of ARTEN'S interest he: -

thought her case was an exceptional one, or merely a routine case, WHITE replied
that he "considered it just a routine ‘case,” and then asked the question if GROSHAN
meant before or after. It was explained that he meant dwring the entire handling
of the case from the time he first talked with her, and she told him about her
association with CH.PLIN, and subsequently his conversation with ARIEN prior to-

the arraigmant and sentence. WHITE answered this question by stating he thought
it was a rouline case 2ll the way through.

WHITE wes asked how Judge GRIF‘FIN detemined that the hotel bills were
owed by BERRY. WHITE replied that BERRY had told him about them and that probably
he had told Judge GRIFTIN of tham. %hen pressed to make sure whether he had told
GRIFFIN or not, HITE replied, "I guess I did, I don't know., I must have - who
else would have?! :

WwHITE admitted that he had asked .RDEN what his interest in the case was

and 4RDEN had replied that he was connected with CHARLIE CHAPLIN and as & represen- -

tative of CHAPLIN he was interested in the girl. GROSMAN then asked him if he
considered it unusuzl that 2 girl vho was being charged with vagrancy had such

a person as CHARIES CH.LPLIN displaying a donsiderable amount of interest in hers
WHITE replied to this query by saying that the girl had told him that she had
broken her contract with CHAPLIN and had further stated that she had no home, no
one she could go to for help, and so WHITE said he considered it "just another -
routine case." GCROSELN'S next question, "You cidn't consider it unusual that -
CHARLES CHWPLIN was displaying an interest through RCBERT ARDEN in getting the
girl out of the state?" IHITE replied, "Naturally I thought there was no doubt
some reason for 211 that.," WHITE could not recall that he had asked ARIEN what
this was all about. T‘hen asked if it was his impression that 4LRDEN was definitely
interested in getting the girl out of the state, WHITE replied, 'iell he was
definitely interested in helping the girl to get home. The way he told it to me,
if I remember right, was that after - sometime after this sentence, that she wanted
to go home to har mother, and I naturally figured that it was a good Smmaritan act’
to get her home." then asked if he had considered it wwsual that a girl who was
charged with vagraney would have friends that would be able to pay her train fare

and give her noney besides, LHITE replied that he "didn't know if he ever gave 11:

that thought.” then asked if he had told LRDEN of the various things that BERRY .
had told him which were set forth in his report of January l, 19'43, VHITE replied
that he did not velieve he did, “;

4t this point in the interview the recess previously ment.loned nas held

‘and on their return, WHITE denied that he had ever talked with LRIEN or anyone else

on January 1, uu; » abouv tne case, but said it was on the morning of January 2.
o . l A ’ o
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that he received a call from scmeone, namely Mr., LRDEN, who came to his office.
He was then asked the substance of this conversation with ARDEN and WHITE replied — -
as follows: "The substance was that this zirl had been a terrific expense to
Mr. CHAPLIN, he had spent a lot of money on her - he had bought a play for her :
which turned out it was a part she couldntt take, and had spent considerable _ ;
money on her, and that he was still willing to spend a few dollars in a charitable
way if she would go back to her home." GROSM.N asked if he meant CHAPLIN would
be charitable about it, and HITE replied, "Yes, but through ARDEN." iHITE con-
] cluded, "He also asked me if I thought that she could be floated out of the state,’
1 and YHITE said he told 4LRDEN no, he didn't believe GRIFFIN would have the author-
ity to float her out of ths state, but WHITE s2id he d.4 ¢ tell him that he would
talk the situation over with GRIFFIN. LWHITE said he did talk with GRIFFIN and
) when asked what he told him on this occasion, replied "4t that time I told Judge
‘' GRIFFIN that this girl had run up numerous bills in the City of Los ingeles at
different hotels, several of vhieh were holding her clothing; that CHAPLIN would
- that 1 had information through /RIEN that CH.PLIN would pay those bills and
also furnish her & ticket to return home if she wanted to"; that in addition he
would give her some extra money. WHITS reecalled that GRIFFIN'S reaction to that *
proposal vas that the judge said he couldn't float her out or force her to go out
of the state, and wouldn't. WHMITE said he was not presont in court when BERRY!S
hearing vas held. WHITE could not recall that GRIFFIN had told him that he was '
not running his court for the benefit of CH.PLIN, However, he said of his own
knorledge he knew GRIFFIN did not run his court for the benefit of anyone.
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WHITE said the next time he had heard from LRIEN after their conference
in his office was LRDEN'S calling him and saying that JQiN BERRY wanted to go back
home, and asking if he would do LRIEN the favor of ridingz down to the train with
her. WHITE s2id he told [RIEN he would if it was all right for his wife to go
along, vwhereupon /RDEN told him that he would send a car by to pick him up at his
house at a certain time - VHITE did not remember the time -and that thereafter the
driver would know where to find ldiss BERRY. WHITE said JRIEN came into the station.
later the same day and hended him an envelope and told him to give it to BERRY
vhen he saw her. On this occasion when asked if ARDEN told him what was in the
envelope, WHITE replied "No doubt he told me there was a ticket and sonme money."® .
Thereafter followed questions reflecting that that evening a car came by and picked
him up; that ftowas a yellow caby that they went over and picked up BERRY; that .=
they went down to the station, but still WHITE could not remember LRDEN having i
tolked writh him after he put her on ths train., However, when GROSMiN asked him .-~ %f
if it wasn't true thet LRIEN celled him to see if everything had gone off 211 right /™~
HITE recalled, "I believe he did a few days later. I believe he called me at th Lo
office one day and I wasn't in and he left a number and I called him back and} d 1

'y -

~ him that she had taken the train.?
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that he was never paid any money; that he felt that "no doubt CHLPLIN was doing ———
this girl a pretty good deed - he was helping her out to get her back home to her
‘family where she no doubt belonged, a young girl." The interview was concluded

with LHITE'S repeating conversation with ARTEN that morning when ARIEN seamed to
object to WHITE having told an attorney that he, ARDEN, had furnished the money

and transportation for the girl to go back east., However, he said that LRDEN did
not at any time intimate that he preferred “HITE did not talk to anyons or tell

his part in the deal. - , : :

In connection with another investigation being conducted by the Los . .
)~ <ngeles Office the forepart of 1943, Special .gent ﬂinterviewed
Captain 7. W. WHITE. In the course of interview with him it was developed that
WHITE knew JQN BERRY and something about H/NS RUESCH. it that time, which was
reported in liarch of 1943, WHITE had the following to say zbout those just men- .
tioned. : ' . ce ' . ' .

WHITE advised that he did not know HLNS RUESCH, but that he did know . !
something concerning him. He stated that a pair of RUESCH'S slippers and a bathe .
robe belonging to him were presently in his closet and that these articles of
clothing had been taken from a girl named JQ.N BERRY who was picked up in a :
hysterical condition in front of 9709 Olympic Boulevard in the early morning of
January 1, 1943 and that she was alleged to have attempted suicide, but that
subsequent medical examinetion reflected that she hed merely painted her lips

with either iodine or some other medicins which would discolor the mouth. He

stated that subsequent questioning of JQ.N BERRY reflected that she resided at

9921 Robbins Drive, Beverly Hills, with her mother, GERTRUIE BERRY, who at the
present time is in Detroit, Michigan. She advised that she was brought to Holly~-
wood by CHLRLES CHAPLIN under contract at $100.00 per week .and that she lived at

the CHLPLIN residence for approximately six weeks, but due to a riff with him,

the contract was broken. She stated she then had 2n affair with PLUL GETTY y &

hotel man, whom she lived with for a couple of weeks, .

Miss BERKY advised WHITE that after leaving GETTY she took up residence &

&t the Beverly Hills Hotel, the Hollywood Plaza Hotel, and the imbassador Hotel, &

but was forced to leave each place because she had no funds with which to pay h

her rent, She then advised that she resided with various individuals whom she o

hzd met and had spent several nights at the apartment of HANS RUESCH, =
WHITE stated that when she was brought before justice on a vagrancy

charge, some person in Beverly Hills whose name he could not recall, assumed .

responsibility for her and made arrangements for her transportation to Detroit

i i -
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to be with her mother. (WHITE described her 2s a cheap little prostitute who was -
very attractive and who was apparsntly trying to crash the movies, but in’ failing
to do so, had taken to xna.king a living the best way she could.) A
Captain W. W. WHITE '

Beverly dllls Police Depar’anent

Beverly Hills, California

Residence, 311 North Palm Drive

Boverly Hills - Telephone CRestview 1-29L9

i - i o N ‘s 0y

On November 27, 1943, after arrangements had been made through Chief of
Police ANDERSON, Captain WHITE appeared at the Bureau Office and was interviewed
by agents. .4t the outset, the nature of the investigation was pointed out to
Captain WHITE, this along the lines that the Govermment was investigating CH.PLIN
in connection with possible white Slave Traffic iet violations; that in connection
therefdth it was necessary to obtain any and all information involving CHLPLIN and
the Victim, JOLN BERRY. The confidential nature of the Bureau's inquiry at that
time was made known to WHITE, and he promised that he would keep it that way.

~ WHITE opened his remarks shortly after the interview commenced with the
statement that he had "just learned yesterday" that JOLN BERRY was arrested twice
in 1938 in Los ingeles for shoplifting. WHITE explained that yesterday he had
verified the arrest from an officer who is a personal friend of his, but that
scvaral days before that he had heard of her arrest.:

WHITE continued that the first time that he ever had any knowledge about

BERRY was when they were looking for her father. 4fter he had been apprehended the
next' that she came to his attention was the morning of January 1, 1943. It was
pointed out to WHITE by igents that she had been in the previous morning and inter-
vieved by Sergeant C. R, MARPIE. WHITE said that he could not recall iRPIE having
told him anything zbout her being at the police station on the norning of the 3lst.
He admitted that RLRPLE might have told him that, but he was not sure, HITE hadt’
brought with him somz records from the Police Department and located the slip fillec
out by MIRPIE reflecting her peesence in the police station on Lecember 31st, He
explained that that was what they called a *bring in®* slip. It bore number 3142,

- Lfter he had refreshed his recollection from seeing this slip, WHITE thought that
BERRY might have mentioned during the course of his interview with her January 1,
1943, that she had been in tho previous morning. .

wWith reference to his interview with JO4N BEERRY, Jan\mry 1, 19h3 s WHITE
- had the following to say. The first thing he does when he comes into the police
station, WHITE said, vas to check on thosc who ware in jail, and if there is anybod:
. that "needs’ checking up, well it's my duty to check them, and naturally that was
one of the matters I had that morning. Sha was brought dovn to my office by the
- notron and we had considerable conversation. If I remember right, she put on a big
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act for me - she thought she was an actress and she was - you know,." WHITE wa$8 no.
sure whether RENO, the matron, vas present during the interview., He explained
that sometimes he was alone and sometimos several of the other officers were pre-
sent. Although when he looked at his report and saw that he had mentioned RENO
being there he "imagined that was correct.” . - S :

. vhen asked to explzin what he mcant by the statement that BERRY put on-an

" act, WHITE replied, "ell, you know how girls are - they would like to have svery~
body believe that they're actresses. .ell, she went into detail more or less and
told me she was under contract or had been to CHLRLIE CHLPLIN, who brought her out
here to star in a picture." ‘;hen asked if she had told hin that CH.PLIN "brought
her out here," THITE adnitted that that put him on a spot, his making such a state-
ment. He said he could not swerr to that because he was not positive., He said
that most of her conversation that morning was out much she thought of CH.LPLIN and
he said he remembered her saying meny times that she was deeply in love with the
nan. : ’ ,

WHITE said BERRY mentionad that she hed been up to CH.PLIN'S house & lot .
of times; that she had been out to dinner parties with him; that she told him she
"vas under contract to him for 375 a week and had been for quite a while., There
was some conversation clso about the contract hed been broken. hether she broke
it or whether he broke it, I don't know." “hen asked if BERRY had told him that
worning if she had been with CH.PLIN the night before, wHITE replied, "No, she had
not been. I know that. She mentioned that she had keen with a fellow by the name
of HUWNS -~ somebody, down on Olympic Boulevard., I remember that. Some alien that
your office was checking later, and ~ HiNS RUESCH I think it was, on Olympic Boule=-
vard, the 9700 block I remember. She had staysd there all night with him because
she didn't have any room or any place to go«" is to whether BERRY had told him of
being in the police station the night before, WHITE said he did not remember. He
w2s 2gain asked if M/RPIE had told him about her being in there the previous
rorning, and WHITE seaid it was very doubtful if he even saw MLRPLE the morning that
he interviewed her. If he had told him anything, he didn't remember. WHITE did say
though, that he had had conversations with KiRPLE about the case - numerous ones -
but he still didn't remember anything sbout BERRY being brought in the night before
~1though WEITE said there vas no doubt she was there because of the slip. WHITE
thought it "seemed funny to me I didn't know about the card, about her being brougt’
in the night before. Now, I may have ard. it nay have slipped my mind. It may have
~nent nothing to me and - you know.! . o .

WHITE wes asked if BERRY had gone into eny detail about how she happenéd
to be in jail on the morning of Jenuary 1, 1943. To this question he replied that
"I actually questioned her about the facts that were on the arrest report and this
~rrest report - lat me see vhat it says - well, you know what thissays, no doubt.
Shc had no funds and no friends, no place to go." it this point in the interview
«iLTE was reading his rcport of the interview with her on January 1, 1943, and came
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to the part wherein he had mentioned that this was the second time the police de-"
. partment had had contact with her, "she having came into the station in a hysteri- f
cal condition yesterday morning. 4t that time was taken to the above address by :
Latron RENO." WHITE then said that he now remembered that the matron had been tel :
ing him that she had taksn BERRY to the Olympic Boulevard address, the home of
HaNS RUESCH, ‘WHITE said he now clearly remembered, and pointed out that he had
not even looked at any of the reports before coming into the FBI Office that morn-
ing, . . .
dis attention was also drawn to the fact that in his report he had writ-
ten that "a few nights ago CHAPLIN told her he would not give her any more money
and that this is the time she became hysterical and came into the stationy that
many tines she had gone to CHAPLIN'S estate, broken a window in order to get into
the house; that she had told WHITE about taking a taxi to CHAPLIN'S home, not
having money to pay for it and leaving her fur coat. WHITE recalled that that
wes all true, that she had told him those things. ) _

WHITE'S attention was also directed to BERRY 'S story that on the night .
of New Year's Zve, 1942, she had jumped out of the window when the watchman was
calling the police. He was asked if to his knowledge the police had been called
that night, WHITE replied that if the department had been called no doubt there '
~would be a blotter stamp. He was told that agents had examined the records for
same the previous day and there was no such record of a call, WHITE explained
that "those things are slipped up once in a while. If they are busy they slip up
on them once in a while no doubt, but thers should be a blotter stamp that they
had received a call from so and so, a watchman, concerning whatever it might be.»

In explaining his attltude at the t:une he wvas mtemewmg BERRY, WHITE .
had the following to say when asked if BERRY had told him of ever having been out
here before: ™iell, I know she was, but I don't remember vhether she told me she -
was. I don't know whether I checked that., It didn't mean a h—w~ of 2 lot to mse.
It was just one of those things. I checked it. It was one of those things. It
didn't amount to a d---, Either take her in and vag her or get rid of her, I
didn't do a lot of questioning on the thing - I had no idea 1t would go to all
of this that it has cane to."

tIHITr, was asked if while he was talking to her she had tned to call
CHAPLIN or made any effort to get in touch with him. WHITE said that not to his
knowledge, but that he believed that she did eall CHAPLIN, and explalned that that
was no doubt hearsay as far as he was concerned. A o P
. / '
WHITE explained in answer to the question of whether BERRY had mertioned
~ any others shz knew, that vhile talking with her BERRY mentjoned or else he asked
her about J, FiUL ®ITI. WHITE said he either had information ahead of time about '
him or she volunteered it, because GETTY came into the situation. He said that he
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.talked with her and discussed the fact; ﬁhat her father had beén arrested 1n' Flag-
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staff, irizona., WHITE said he naturally asked her what her financial conditions
were, if she had any place to go, etc., and he said she told him she did not.

WHITE pointed out she had no money, that in fact when she came into the station
all she had was a bathrobe and a pair of men's house shoes and was wearing a pair
of men's pajamas. WHITE related that the report reflected that she had been pickec
up on Olympic Boulevard with what appeared to be iodine on her lips, and taken to
the Beverly Hills hospital., He was asked if he questioned her about that., WHITE
said that he remembered that he did so gquestion her, but that he couldn't remember
now what she said,

WHITE estimated that he probably talked to BERRY that moming between
twenty and thirty minutes. Then asked if Chisf of Police ANZERSON was present .
during interview with BERRY, WHITE was not certain, he didn't believe he was, and
then later thought he might have stopped in for part of the interview, .

Lfter tho indtial interview with BERRY, VHITE said his impression was
that she was just a movie struck kid who was out here trying to put on a big front
and get in the best way she could, ‘ihen asked if he believed her stories about the
contract with CHLPLIN and having lived in his house, WHITE said that "I couldn't -
disbelieve that because I didn't know, but I knew that the contract didn't amount
to a heck of a lot as she was only getting 75 or $100 a week and if she was any
good at all, why CHLPLIN would have been taking a whole lot better care of her."
He was then asked if he had =2ttempted to verify her employment with CHLPLIN, and
he replied, "No, I don't think I did the first time in. The first time I talked

to her I don't believe I did. /e have any number of those kind of cases every year.
Kids that come out here - we pick them up on the front porch of some actor's home -
just movie struck kids that come out here and all they have in mind is being a2 star

They've seen some star in numerous pictures and come out here and try to get into .
the house to neet the folks. Tie have those very often and I figured that was what
we had there, It was one of those things where a kid wes movie struck and out herc
and destltute » and liv:mg here and there, and d:x.dn't reaJ.ly amount to a h-- of a
lot." , .

At this point in the interview WHITE in discussing when ARDEN had'first
come into the picture, more definitely recalled that no doubt BERRY had called
{1aPLIN'S home, not from his office, but WHITE said he believed she called from
the telephone out in the hallway. 4is he remembered, ARDEN came into the picture

after she got word to CH4LPLIN'S home. WHITE did not. say whether the call was made//
;

after she had bezn released from Judge GRIFFIN'S cowrt or on January 1, 1943.

CAHITE explained that when he talked to LRDEN the latter more or less verified the

fact that BERRY was a movie struck kid and that she had been under contract to
CHLPLIN; that CHIPLIN had spent 2 considerable amount of money on her., He was
asked 1f ~RDEN had inoulred as to vhat sentence BERRY would probably get or what
the disposition of the case 2gainst her might be, and also if he had said anything
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about how CHAPLIN was intcrested in the case. To this question WHITE replied

: "Well, I know he gave me some conversation that CHAPLIN would be willing to send.
i her back to her home if it could be done, and I told him that I had no idea what

; ~ the judge would do with her because no one could talk to Judge GRIFFIN - I mean
3et something worked out the way he wanted it, 2nd therec was considerable -
conversation about bills around town she had run up at different hotels and /RIEN
said that CH.PLIN would be willing to pick up all those bad bills and give her a
railroad ticket home if she could be sentenced that way, or whenever she got out."

o WHITE was then asked if ALRDEN had mentioned the fact that he would like
to have her floated out of the state and whether he himself had brought up the
question that he didn't know vhether Judge GRIFFIN could do that, WHITE said,

) "I think that vwas more like the way it was mentioned - samething about a floater

3 or send her out of town." WHITE was then asked if he, ARDEN, didn't specify that
BIRRY should be floated out of the state rather than just out of town. To this
question WHITE replied, "Yes, I think he did. I think I said that in the District
attorney's report. I believe he said that if they could get her sent out of the
s*ate, and I know I told him on that one that there was no city judge that could
send anyone out of the state, and I knew that Judge GRIFFIN wouldn't even think

of it."

L TR g

1

WHITE said that he told LRTEN thereafter that he would convey CHAPLIN'S
wishes to-the judge. More specifically, the writer asked him if he, WHITE, didn't
tell ARDEN that he would tell the judge that "if she got a suspended sentence and
was told to stay out of the state, that CHAPLIN would pay these bills, buy her a
ticket." WHITE replied, "I believe I did tell him that. I believe I did." 1In
this conncction WHITE went on to say that he hoped that it wouldn't look like
Judge GRIFFIN vas listening to some policeman because, he said, GRIFFIN won't
listen to "no policeman." He said further that he wouldn't even go to GRIFFIN
and ask him to help out on a traffic citation, pointing out that he hadn't done
that "twice since GRIFFIN had been sitting on the bench." WHITE said that his
idea was that BERRY was in need of help, that she was a movie struck little "nut®
out here who had no money, and that his first thought was that she was going to
wind up being a prostitutc and that it was proper she should be sent home where
shc vas lmmm.

¢

WHITE explamcd that while he had no desire to help CHAPLIN or LRDEN, |
pointing out that he didn't know either one of them, and that they meant nothing
to him, he wanted to makc it clear that he believed that they did not have any )
great desire to float the girl out of the country. WHITE said he thought per-
sonally that they were interested in helping the girl too. He said, "I have ne/
reason to believe that it was Just a casc of where they were trying to push”ﬁer
out ‘of the ‘state and get rid of her.  I've got no reason to believe that, there ~
was no pressure put on me to that effect, They did mention - BOB ARDEN- mentioned
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that she haq bothered CHAPLIN 8" heww of g lot, that she had beén up there and py.
ken into the house 2 number of times,® : - , Sl

exactly what he hag told the Judge, and WHITE 5aid, "As best I can recall, 1 -
told hinm the entire story, The girl was out here, destitute, had Slept with this
8wy on Olympie Boulevard ths night before; when she vas arrested she was'wearing
his Pajamas, robe and his house shoes and there Was some indication that she hag
attemptegd to take some iodine and that she had no mnoney and no friends, and that
I had been tolq by L, ARDEN that CHAPLIN would pay her éxpenses back home and

admitted that he probably wasntt in court that day, but he remembered that the
Judge had toiq hin later, or at least sonebody had, that he, the Judge, had
asked BERRY irf she wanted to g0 back home to hep mother, and BERRY replied that
he did not, so WHITE said the Judge "didntt send her out," WHITE was askeq if
GRIFFIN hag Questioned hinp at all when he was giving his story about BERRY, ang
WHITE said he could not recail Whether the Judge had inquired into her assoeia-
tion with CHAPLIN, the contract, etc, ' ’ : :

’ |7
elfcot that BERRY had been keeping conpany with CHAPLIN, and the first he knew
ofltheir association was Wwhen he interviewed her on the morning of January %25}
19 '3. e o . . e
. ’ : , :
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was asked if where facts are as they were in this case, and somebody said they
would be willing to pay her expenses out of town, if he usually pointed that out
to the judge. To this question WHITE replied, "That's never happened before that
I know of - that particular type of thing." : S

- - WHITE was asked if it occurred to him that with CHAPLIN and ARDEN so
willing to pay money for her, that actually they were friends of hers ; that this
was in contrast to nor statement to him that she didn't have any friends. WHITE
replied "Well, naturally, after I learned that, I felt as though there was a
slight friendship there, and I know CHAPLIN pretty well, you know. I know of i
him, I know he's tighter than the bark on a tree. We've had many details up
there, special details, and he don't pay nuch extra money - you know, he lets
you work for many hours for little or nothinz, That naturally made me wonder
vhet the situation was. As far as that's concerned, at the time the girl was
tventy-one years of age." : ' . :

WHITE stated that he understood that after BERRY was released by Judge
GRIFFIN she didn't have any clothes to wear out and that some were brought in for
her, He didn't recall whether he had seen ARTEN at that time or not, and was
quite sure he didn't because she was in court on a Saturday, which he said was
nis day off. He couldn't remember hov it happened that he would come over to the
police station on his day off and tell Judge GRIFFIN the facts, but he guessed -
he must have because he wzs sure that he talked to him about the case.

With reference to what ARDEN had tolcd him about his connection with
CHAPLIN and how it happened that he vas at the jail in connection with BERRY,
WHITE said, "It's my thought that ARDEN told me that he was taking care of CHAP-
LIN'S interests, or words to that effect; that CHAPLIN had called hinm,™"

The next that WHITE heard of AATEN was the day that BERRY left townm,
He said ARDEN came into the police station and give him an envelope and told him
that the girl wanted to go home and asked hin if he would take her to the station.
‘2 WHITE said that he told ARDEW s "Sure, but my wife will go with me," to which ARDEN
g} said, "Okay, swell. I'll have a car pick you up at your hous: at & certain time
: and pick her up 2nd teke her to the station." WHITE wes asked if there was any
particular reason why hw would do such an errand for ARDEN, and replied that "No
wmore than anybody else." He wns then asked if such action on his part was an -
ordinary course of procedure where somebody was sentenced. To this question he
replied, "Oh, no, it isn't ordinary, but I've done it many times in a case like -
B thet. I felt sorry for the kid and I felt that it wouldn't hurt matters any to
i take her dovm." JAgent asked him if he knew why ARDEN didn't take her to the o~
« 77 7 "train hinself, To this question WHITE replied, "I didn't ask him thet - yes, I~
S guess I did tuu. I sald e wits busy or he would do it - he had a broadcast that
L night." In conncction with that BPga@€ast he said ARIEN told him he could not
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possibly take her down, and asked him, .9HIT:., if ha would do it as a .favor to him.-

.aI’IE said he agreed. -

En route to tho station after they had picked BERRY up, dHITE said she

uppeared "Happy and glad, in fact, she told me she was very happy to have met ne
and ny wife also. General conversation - no conplaint about noth:.ng.

' Yiith reference to the envelope wvhich LRIEN had given hin, WHIIE said

. irst that he didn't open it, and then later that he couldn't remember whether he
did or not, but he recaslled that ARIEN told hinm that there were "tickets and some
money" therein, Then WHITE recalled that he guessed he did open the envelope
bzcause he seemed to remember giving the man at the gate tickets for her and hand--
ing her the envelope. WHITE said he did not get on the train, although he and
his vife walked clear through the station taking her to the train. He explained
that by saying that his wife had never been to the Union Station.before. He said
he d:Ld not give any instructions to the porter or conductor, that he talkesd to
"nobody." .

T:hen it vas pointed out to him that there probably had been sone discus-
sion about = suitcase or travelling bag which BERRY had, WHITE did recall that .
«~RIEN had said something to him about it. In this connection he said, "I think
there vas some conversztion about e very velueble bag. Yes, I think you're right,
I can't remember just vhat it was, but there was some conversation about a bag."
He then remembered that it probably was 2 bag which belonged to CH.PLIN, and when
it was pointed out that ARDEN probably had said somcthing about being sure she sent
it back, WHITE remenbered and stated "I think there was something like that., She
wzs supposed to have taken it away from the house or something. Something about
if she needed it to tske her things home, it vould be okay to take it and to send
it back when she got home." WHITE didn't remember that LRIEN had told him that he
had told BERKI that if she did send the bag back he, ARDEN, would see that she got
sorie noney. ’ '

. FHITE was asked if when he got BERRY to the train he told her to be

sure and stay on the train and not get off, He replied, "No, it meant nothing to
me whether she did or not. No, in fact I wasn't interested too much vhethcr she

~ont or not. Why should I be interested - I didn't care uhether she left tomn or
act. It meant noth:.ng to me,"

'.-.«HITE was then asked if it hadn't occurred to him to wonder why ARDEN,.
2 comparative stranger, should ask him to take her to the train, instead of one /;- '
of ARIEN'S closer friends, or a closer friend of CH.PLIN'S, WHITE replied that -
ot the time it didn't, but since then it had. He said that now he could plainly
~see thot Mg frr as I'm concerncd, vhy, apparently they just made me the goat.,"
By ”thuj" he saLd hc disaaw um“ .u.:.u. vna HLEDEN, He denied that ARDEN had offered
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‘dn any noncy for his sarvices.  WHITE explained his above statenent further by -

scying that since the origzinal brezking of the publicity in this case he could
~ow plainly ses that there ves "no doubt that CHLPLIN was very anxious to gst her
out of town." He couldn't see why they picked on hinm, except that "I just hap-
pened to be the f2ll guy, I guess." He was asked :Lf he aver had called that fact
to LRIEN'S attontion o2nd he sa id no. : e
C WHITE could not positively remepber uhether LRIEN hed called hin or he
called LRDEN to tell hinm he had delivered BERRY to the train., He said that he

and his wife waited until BERRY got in the coach and in her seat, and when she
waved to ther they left the station. .gent asked WVHITE if he told Chief ANDERSON
that he was going to take BERRY to the train at the request of LHDEN. HHITE said,
"Ho, he was awfully busy." Nor did he tell the Chief afterwards, but he admitted
that when ANIDERSON asked hin about it he told hin. However, he said that'he had
ncver been asked about this until publicity broke in May or June of 1943, at which
tire, as WHITE expressed it, "Th:s 'Hollywood News! started giving us h--- over
there in the papers.! WHITE said that at that time "I told the Chief when he

" asked ne 2bout it. I never even gave it a thought. 4s far as that's concerned,
it arounted to nothing. I was off duty -~ I was on my own time.," .s for Chief

... DERSON'S attitude ~bout this situﬂtion, WHITE 8aild thet "It was all nght -
there was nothina wrong.f .

1iith reference to WHITE'S working hours, he explained in answer to the

question that thcy were supposed to be from 8:00 in the morning until L4:00 o'clock
in the afternoon,' daytime, but he explained, "I went to work yesterday morning

a quarter of seven and quit at 12:00 o'clock last night, so the hours are a
good deal like yours in that business, but my hours are 8:00 to L:00, and if
" things are quiet, nothing doing, it's okay to go home, you know. I generally
work nine or ten hours every day. I very seldom go home before 5:00 o'clock and
I'm always at work at a quarter of eight in the morning, and if things are quiet
and there'!s nothing particular, why we go hone.? ‘ : :

After WHITE had taken BERRY to the train in January, 1943, he said he
didn't see 4ARDEN again until after her ‘arrest in May of that year. °ith reference
to that arrest, he said he knew nothing about it. lgent asked him if her presence
had not come to his attention and if he didn't handle any part of it, and WHITE
said that one of his men picked her up the night of May 7, 1943, and on the next
rmorning she was in jail vhen he came to work. He said he did not talk to her, -

nor did he ses her. He didn't know whether anybody talked to her the next morning -

He said that Officer GEBHARDT arrested her and he recalled that GEBHALRT'S report
reflected that BERRY adnitted being out of employment and having no visible means -
of support and also appeared to be psychopathic. WHITE was asked if normally .
sonebody wouldn't have interviewed her from the police department and he said’ B
they might uol have Lecauwss il vwas a straight case of probation, the case was
known to ths dwartment and that if he had been on duty he night have gone down
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2nd had a little chat with her, and he might not have, - . A

WHITE was guestioned as to the reason for his conversation with ARDEN
after that arrest and he replied, "I don't know., I called hin up or he called
@3¢ - one of the two, and I don't know what the heck the occasion was. I know I
told hin he had ne in a h-— of a mess," WHITE explained that this was after the
matter had been mentioned in the newspapers, and he continued that he told .RDEN .
"fou've got me into a predicament where I'm getting a lot of undesirable publi-
city." LHITE cid not remember what LRDEY repliﬁd. .

WHITE was asked if he recalled I“X WaTT, CHAPLIN'S night watchman, call-
ing hinm th2 day after she had been in CH.PLIN'S house in January of 1942. To
this question WHITE replied, "Yes, I think 1\X called me once on the phone." He
continued that he had known #W.TT since they were kids together and said that on.
that occasion "he mentioned that this JO.N BERRY was up there raising h--- again, .
That was when, I believe, it was before she was picked up the second time. TYes,
I've knovn ILX for many years." Jsked what the purpose of VATT'S call to him was,
WHITE replicd, "To let us know, I believe, that she was hanging around up there.
I'take it thet he knew she was on probation from the department - I don't know."

t is noted that so far in discussing his conversation with “iLTT, WHITE was of
sac opinion that it was after her second arrest, namely the one in Mgy, 1943.
hin it was pointed out to VHITE that it was probably after or just before her
arrest on Jenuary 1, 1943, VHITE replied ™.ell, he may have, but I don't just
phace it. That may bc the c21l that I had in mind. It may not be just before
the szcond arrest. I don't know that I heard from him over once about it.*

. “hen asked to recall definitely the conversation with ATT on that A
‘occasion, WHITE said that "No, I ceuldn't. If I remember right, it was about her
and that'!s all. Yes, that was before the first tims, bscause he told me that he
had her upstairs - going to the telephone with her. She run into the bathroom,
locked the door and Jumped out of the window on him. I believe that's right." .

WHITE was asked if either TIiM DURINT or MIMNG iLLIS had ever talked to
hir about BERKY and if he knew theam. He stated that he did not know them, nor
had they ever talked to him, but he rccalled having read their names in the news-
papers in connection with ’rh:Ls case. .. o : :

HITE then stated that his conversation with ARDEN on what was probably
: June U, 1943, consisted of =ach of them giving the other a bit of h-—, He re-
X called that they had sonc words about the undesirablad pstbllczxty they were both
getting, but he did not recall that LRIEN requested him to keep his name out of /
the story. It was his understanding, WHITE S?ld, that LROEN was willing to tell!:
¥~ - enything he knew about the case. A _ _ Coe

“HITE was questlon d as to what conversation hu had with Mrs. RENO |
[ | . ‘ nd 127 -
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zoout BERRY'S presence in Jail on either occasion, He said he did not recall any

o wersation with her concerning whether she knew BERRY was pregnant. He had no *
ir2z of what RENO may have told him about BERRY'S presence in jail in January, .

1. 43, . ' ~ . :

_ WHITE was asked what BIRRY had told him about her relations with J.
2aUL GETTY. He said that as he recalled, she fmerely told me that he was a very
<00d friend of hers. She had known him for quite a while,"” and continued that
#the indications would be to me that she had similar relations with both men -
not any sexual relationship. She didn't mention any sexual relations at all
with either of them,"® WHITE explained this later when he was asked if it was
not his understanding that both men had been giving her money and helping her
along in the world, and WHITE agreed that that was what he meanti

The writer asked :FHIT"‘ if he thought from his contact with her in

January, 1943, that she was a mental case of any kind., To this he replied, Miell,
between you and I, I think that all these kids that get these screwy ideas that

they are going to be motion picture actresses are to a certain extent slightly
demented." WIITE did say that when he talked to her she was highly nervous and .
he was asked if she appeared to be under the influence of any alcohol, sleeping
tablets, etc, He replied, Mjell, that's what I had in mind, that she probably

had had a i‘ew sleeping tablets of sane kind, or something l:.ke that." - . '

: The report made by Officer GEBHLRT on ¥ay 7, l9h3, reflecting that she
had $1.09, a compact and miscellaneous accessories in her possession when he arw
rested her, was brought to the attention of WHITE. WHITE recalled that Sergeant
¥ RPIE told him that "shes broke a mirror or something and was cutting on her
wrists while waiting in the detention room at the booking desk for the matron
~o appears You see, our metron has to be called: Wwe have not so many female
cases and when we do; we have to call a matron in on it, so it takes five or ten
iminutes to get the matron there. Oftentimes if I'm brlnglng in a female case and
I think it's necessary, I call over the radio before I get in if I'm en route
in the city or somewhere, I'11l call in on the radio and tell them so that they

san have the matron in the booking office when I get there, but in this parti-
cular case apparently the matron hadn't been called beforehand and there was a
l2pse of time there when she was placed in the waiting room, and if I remember
right - this isstrictly from memory - MARPIE walked in there or looked in, and
si:e had some broken glass in her hand and was attempting to cut her wrists with
t. That's correct, isn't it? That's just hearsay, as far as I know - MARPIE
had made some remarks about it there in the offlce.“

Ner r the conclusion of the 1nterv19w, WHITE was asked if there was
anfbhinv else that had come to his mind with reference to instant case which he

“would like to add, He stated, "I know one thlng rzhen we p:x.cked up that girl,», / e
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" that night to go to the station, there was nothing that would lead anyone to be~
lieve that she was not goingz and tickled to death that she was going., That's the
~thing I can't understand about all this, Everybody seems to think that me es-
pecially must have put some heat on her to leave town. well, G-- d--- it, I never
in any way - that's for you men's information especially - I never in any way
tried to get her to leave tom or tried to induce her to leave town in any way,
and if she told you any different from that, she's a Ge- d=—- liar.," SHITE was
told that she never had indicated that he or his wife were anything but nice to
hér, nor did they try to influence her to leave town, and that fgents had not so
implied. wHITE to this statement replied, "No, I know you haven't, but I've had
it indirectly so worded that it woulc leac me to believe that that's probably
vhat they figured, and my wife will tell you the same thing - the girl was very
happy and seemed to be tickled to death that she was getting out of there and
going back home. I never met her or talked to her; I never phoned her and tried
to induce her in any way to leave town. I never spoke to any member of the rail-
road company in any way, shape or form, or anyone, to see that she left town.

You know, if I was sending a kid home to his mother, I'd go to the conductor, or
I'd go to the brakeman, or somebody - the Pullman porter - and tell him, *Now,
look, I'm sending this kid homz and I want to see that she gets there.! But,
J-—--, there was nothing like that. There was nothing trying to induce the girl
to leave, It meant nothing to me whether she left or whether she stayed here.” .

After this statement, WHITE was asked how it appeareé to him what her
leaving tomn would mean to ARDEN and to CHLPLIN, and WHITE replied, "I don't know
wrat CHLPLIN'S thoughts were, I have no idea. I don't know what LRDEN'S thoughts
.ere, but it's plain to be seen that .RDEN was doing what he could to help her
get out of town. He's the one who brought the money and ticket and vhat not; paic
off the bills apparently. I don't know that he paid them off, but he must have,

I never checked the hotels to see if the bills had been paid that she oed. I

never even checked to see that she owed them. "She told me they were holding her
clothes, and that was common sense. She was without clothes, so I imagine that
was the truth.” . ' ‘ C

. He was then asked if it didn®&t strike him that ARTEN and CH.PLIN were
carticularly anxious to get rid of her and he replied, ®"Not necessarily, no. The
way I got it was that thsy would pay her bills and give her her expenses home if.
she would go - if she vas willing to go," and again "I didn't get it that anybody
Jas trying to put the heat on her and make her leave, It never entered my mind
that the girl was getting the roust." He was then asked if it hadn't entered his
mind since then and WHITE said, ™M/ell, it would lead you to believe now that all
this heat's on the d--- thing that - I don't know it to be trie even now, I felt
as though CHLPLIN and LRDEN were in the first place trying to hLelp the kid - get
“her back hone. No doubt they did have her under contract at one tipe and she™
didn't fulfill the contract for some reason or other, which I have no idea what it
. was, then she's out here and she's destitute, Sometimes those people do show a

~
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little kindness of heart and help someone out that way."

) If a similar situation should arise again, WHITE was asked if he would
teke the same action as he had in this case. Not, he said, if ARDEN and CHAPLIN
~ere involved, *under no consideration," and continued, "No human being would
that's taken the grief I have over the G~- d~-- thing, "Itve been a policeman
“or over twenty-four years and this is the first time I ever got my nose burned
to amount to anything at all. I've alvays had good publicity and not bad, For-
tunately, I've made a2 lot of good pinches - a lot of them, and when I got pub-
licity, I got good publicity, and naturally this kind of stuff really got me
dovm. I'll be honest with you, I wouldn't do it under no consideration, although
if somebody else came in and gave me a similar story I might geét a weak heart
and do the same d~-- thing over again. Of course, I wouldn't with them, and Itd
probably now go into it a little deeper than I did in this case before I did any-
thing, if I did.” WHITE then went on ancd saic if it was anybody connected with
the motion picture industry he would be mighty skeptical., He said that he would
never put himself in another spot like this one as to either taking a2 girl to the
train or even talking to the judge, although he s2id he might go to the judge and
tell him what theyr had said, and in this connection continued, "You know in a
small city it's a lot different thah in you gentleman's court. ire know the Judge
like I know one of my men, as well as I know the Chief, and we go in naturally .
in'cases that we think it's necessary, and talk to him. Tike for instance, a
habitual drunk - we've had him in & number of times. If I figure, I think this
guy - it would do him good to send him to Camarillo or to send him to the County
Jail, I might go in and speak to the judge and give him his whole past history,

211 I know about the guy, and tell him that I think samething should be done for
the guy's own good. TWell, naturally, I cdon't expect the Judge to do what I tell
him to do. In fact, I never would expect that, but I might tell him what I think,
which I did in this case. T didn't ask the judge to do it - I told him what could
be donc. Ve do that. Pretty nearly every court day I have some case that I go
in and talk to him about, but not with the intention of going in a2nd fixing it’
vith him, because it couldn't be done," o

~ WHITE was then asked if he thought ARDEN figured that the case might be
Tixed with the judge, and WHITE replied, "I don't know whether he ever had that
thouzht in mind. I don't think the pguy knows much about what could be when he
asked me if the girl could be floated out of the state. iny human being ought to
know that the judge couldntt do that. .. superior court Judge could do that, but
that would be a little different, They do send them out of the state now and then,
I believe, on sentences," and he continued thot he was quite sure that the super-
ior court judge could send individuals out of the state on felony cases, stating
"I know I've heard of cases that the sentence would be that they leave the state -
a portion of their probation or something like that. In cases whether it was the
desire of the defendant or not, I con't know. In any where it was the desire of
the defendant to go to Kalamazoo, liichigan, if he could leave the state, the judge
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might say, 'Well, okay, that ﬁould be a good bway to get rid of him.? Ifve heard .
of cases where a man Was sent out of the State, but not by a city court judge on -

2 misdemeanor case.,” WHITE said he was sure that BERRY never told him she wanted
to leave Beverly Hills, and neither did he ever tell her to leave, He could not

recall that ARTEN ever told him that he wanted her to get out of Beverly Hills, =

In the District Attorney's files was also 'notéd a memo randum addressed

by Coptain THITE to Chief ANDERSON, deted in June, 1943, in which he stated that

some time after January 1, 1943, =nd after JOAN BERRY'S arrest, ROBERT ARJEN had
turned over to him a "deutsche werke werkerfoert" automatic 6.35 millimeter
pistol No. 113031, WHITE therein stoted that ARDEN had told him this gun had

been in the possession of JOAN BERRY and he, ARDEN, did not want it in his pose~

sessions WEITE stated he still hnd this gun in his desk and at the time he was
questioned by the investigators of the Los .:’.ngeles D:Lstrict Attorney's Office,
he forgot to mention it. '

A photograph of Captain We W. T"HIT"-‘ is bemg forwarded to the Bureau
with this report. ®

/
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JUDGE CHARLES J. GRIFFIN, SUBJECT -

ackground Information |

.
- . Y

Judge CHARLES J. GRIFFIN

Residence oddress: 007 North Palm Drive, Beverly Hills, Calif,
Home telephone - CRestview 6-U53L _ .

Business address: 330 Werth Beverly Drive, Beverly Hills, Calif.
fusiness telephone - CRestview 1-9196 - o

After having made inquiry at the office of the clerk of the City Court
of Beverly Hills and learning that Judge CHARLES J. GRIFFIN would be in his
chambers at 1:30 p.m. on November 23, 1543, agents returned to the clerk's offics
at approximately that time. The girl on duty at her request was furnished the = .
nares of Agents and their identity. Shortly thereafter the Bailiff of the Court
advised .gents that it would be possible to see Judge GRIFFIN., In his chambers
with him was the Clerk of the Court who remained during part of the initial
interview, . : ‘ ' '

. It was explained to the Judge that at the request of the United States
 Attorney, Los ingeles, the F.B.I. was conducting investigation concerning CHLRIES
CHAPLIN'S possible violation of the White Slave Traffic ict; that in conneetion
therewith it was necessary to obtain all information which involved Victim as well
as Subject. From newspaper stories it was understood that she had been in his
court and for that reason the interview with him was desired. - .

" Judge GRIFFIN started reviewing the case as he had read about it and
learned from examination of the police records in Beverly Hills, telling of her
being picked up as.a possible suicide, being detained in the jail and then ap~
peoring in his court at approximately 10:00 ofclock on the morning of January 2,
9.3, He stated that a police officer, whom he later identified as W. W, WHITE, .

Chief of Detectives, came into his chambers before court on the morning of . -~

January 2, 15L3. THITE told GRIFFIN that there was a girl who was coming up a§
. a vagrant that morning, who had been causing a disturbance at CHLPLIN'S house, - O
WHITE continued that she intended to plead guilty. WHITE also said that if he,

N
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wAIFFIN, would sentence her to leave the State of California, Mr. CH.PLIN would - -
Jrovide a ticket for her to New York., GRIFFIN said he immediately told WHITE

that he wasn't interested in following the directions of Mr. CH.PLIN in disposing .
of cases in his court, and thereafter thought no more about it. o : e

ik MMM By

e When BERRY did appear before him that morning, GRIFFIN said surs enough
she did plead guilty and he then continued telling the story of how he had given
h'r ninety days, suspended on the condition that she leave Beverly Hills, He
stated he sentenced her as a vagrant becausec she had no clothes, no job, and had
admitted sleeping with a man for the last several nights. In this connection,
‘however, GRIFFIN, in discussing the matter, said that she did tell him in open .
court that she had a job coming up, etc., and so didn't want to be put in jail,

GRIFFIN observed that it looked to him afterwards when he thought
about it, and particularly when all the publicity occurred, as if CHLPLIN was
trying to use his court to wish his dirty linen, and he further expressed his
feelings by stating that he felt personally that if there ever was a Communist
in Beverly Hills it was CHAPLIN, and further that he had made a fortune in the
United States and yet never taken steps to become a citizen, He expressed these
thoughts, as he pointed out, from a personal point of view, and not as those
coming from the court, . -

S 4t this point in the interview with Judge GRIFFIN he was asked what .
connection S. S. HAHN had with instant case. GRIFFIN said that he only appeared
in May of this year when the sentence BERRY received in January was vacated; that
he got up as a friend of the court and said that the right thing had been done.
GRIFFIN said he didn't know whether he was a friend of CHAPLIN'S or who he was
trying to talk for, but pointed out that he was not an attorney of record. -

Ls fcr Judge CECIL D. HOLL/ND, GRIFFIN observed that when he represented

BERRY in May of this year when she reappeared in his court in order to be taken
to a hospital for the treatment of her pregnancy, that HOLLAND had met GRIFFITH
in the hall after court and observed to him "that the baby she is carrying is
not CHAPLIN'S, but belongs to someone who is not even connected with the motion
picture industry.® GRIFFIN continued that it struck him as a little bit strange
that after making such a statement HOLLAND a few days later appeared in the news-
papers as representing BERRY in a civil suit against CHAPLIN, alleging that he
¥ 5 the father of her child., In this connection it is recalled that information-
5 been received that in the first proposal made to CHAPLIN in behalf of BERRY,
>2me prepared by HOLL/ND, BERRY would agree %o resign all claims against CH.PLIN
4y the father of her child, N ‘ , . :

o &4t this point in the interview it was nearly 2:00 o'clock when Judge-/'""/‘f
CRIFFIN'S court was due to apen, and the writer suggested that perhaps it would - - -
be best to continue tha interview after court was over. GRIFFIN said he had :
covered all the highlights, but if igents thought further conversation with him
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. 28 necessary, same could de had at recess period. At the recéss ‘Agenta again

~znt into Judge GRIFFIN!S office when the Bailiff indicated that that was his
desire, and the interview contmued for a penod of approximately one and one-half -
40urs, . .

GRIFFIN brought in the file of his court referring to BE:RRY, which ia K
deverly Hills City Court File No, D-2L)5. Same was examined and it reflected
thit on January 1, 1943, BERRY had committed an offense described as "roaming

' about from plade to place without lawful business," same coming as a violation
of Section 647, Subdivision 3 of the Penal Code of California. The complaint
was dated January 2, 1943, and signed by C. C. GLRRISON, who Judge GRIFFIN ex-
plained is a lientenant in the Beverly Hills Police Department. The records _
reflected that on the same date on a plea of guilty she was sentenced to ninety
days in the County Jail, the same suspended on the condition that she keep out
of Beverly Hills, )

_ Next in the file under date of May 8 19h3 , appears the record that
she came into the city court and her sentence was changed to sixty days sus-
pended on the condition that she keep out of Beverly Hills, She was at that
time charged with violation of her probation. Judge GRIFFIN said that neither. -
officer WHITE or any others appeared before him prlor to her bemg brought into
court to discuss the case,

Continuing, the Judge said that about the 10th of May this case braoke
in the newspapers. He said that he had been contacted by FLORABELLE MUIR, West
Joast representative for the "Daily News" agency, who apparently was vitally in-
terested in the case, From her he said he obtained a lot of information con-
cernmg BERRY 'S assoclatlon with CHAPLIN, ' ,

- The file next reflects a letter under date of May 12, 1943, to CECIL
Ner: HOLLIND from ”ph;sician in the County Jail, It reflected

that in pursuance of a telephonic communication between HOLLAND and CRAHAN, the
latter was as of that date furnishing a report of an examination of BERRY, which
reflected that she was pregnant.,

In thls connection, Judge GRIFFIN said that on the previous day, namely,
May 11, 1943, CECIL D. HOLLAND had called him on the 'phone., He said that in his
Offlce was a friend of Miss BERRY'S, GRIFFIN understood that it was a woman.
Further, that this friend of BERRY'S had asked him, HOLLiND, to represent BERRY.
HOLLND continued by saying that "JOAN BERRY is pregnant and in order to get her
out of the County Jail and into a sanitarium where she can be treated for this
condition, will you give her a suspended sentence and after she has been treated '
v will you send her out of the State?" The Judge said that he considered this a i

"%-.f: strange request and told him that he couldn't do it, and further that the follop-*/
27777 7 ing day when BERRY did appear in court represented by HOLLAND, he again told him '

T _' tmt he vOulwA . Crdo; her o lcave uhe state after she had been treated for this T
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: ¢ ..diticn. There was né'trghgcript made of the statements of the "Judge that

¢ ~o So on May 12, 1943, the records reflect that her sentence was modified >

« she was ordered released as of that date. = -

In discussing this request of HOLLiND, GRIFFIN said that it looked to
}+: as if HOLL'ND was representing CHAPLIN and his interests much more than he
Y. 3 BERRY'S. ’ ) V . ° ) ) . . L. . R -

On June 10, 1943, the records in Judge GRIFFIN'S court reflect the
iiling of a motion to vacate judgment previously entered against BERRY and to
vacate the plea of guilty which she had given in open court. Judge GRIFFIN
explained that the type of motion which was made was such that if granted it

~would be an admission on his part that he had erred in His pravious sentence .
of BERRY on the facts as they appeared to him, He stated that he recalled that
FOLLAND and IRWIN came in, together at the time the motion was filed, and that
IR¥IN told him at that time that he had just entered the case and was not too
familiar with all the proceedings. Judge GRIFFIN stated that he then called
IRWIN into his chambers after the motion had been filed, and told him that
inasmuch as he was new in the case he didn't want to surprise him, and he just
wanted to let him know that as far as he was concerned there had been no error
in his judgment and that he was not going to grant the motion. GRIFFIN stated :
that he told IRWIN that apparently the public had gotten the wrong impression .
of his judgment and that in order to clear it up if the motion was pressed, he '
intended to have Miss BERRY come in on the stand and broung out the whole picture f
in opon court. He stated that he definitely felt that he had been justified '
i . sentencing Miss BERRY on a vagrancy charge on the basis of the facts as pre-
santed to hin, ' - : ' ' ' :

The matter was set over until June 18, 19L3 and the day before court
vizs to convene, FLORABELLE MUIR came in. Hz felt that she had probably been

sent by BERRY!'S attorneys to find out what action he was going to take, and he

told her the same thing that he had told IRWIN. He did point out, however,

that if a motion was filed under Sections 1203 - .3 and L, which allow for the

change of plea from guilty to not guilty, he would allow it. Such a motion was
filed the next day, June 18, 1943, and it was at that time that a transcript

was made of the record. It was then that S. S. H.HN made his public appearance

vhich is a matter of record in the Clerk's Office, Beverly Hills City Court. .

It is noted on reading same that HiHN made the statement that he had made a full

investigation of this case and felt that justice was being done. He commended
the action of GRIFFIN. v T - ' :
N Conversation was again brought around to what WHITE had told him when oo
he came into the Judge's Chambers on January 2, 1943. On this occasion he stated
" "4+hat WHITE had told him that CHAPLIN would pay BERRY!S railroad fare to New York =~ -~ ——
. if she was given a suspended sentence, He continued that the thought occurred I
to him that this was more than the usual type of case where movie struck girls

. .
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were,bothering- stars, but he said he ihought no more abbutit, and finally in-
discussing this interview a third time, Judge GRIFFIN said that WHITE told him
if BERRY was giveb a floater out of the state, CHAPLIN would pay ber.fare to

. New York, and the Judge said that he told WHITE that this was not the typevqf_' Co

a case where such action was warranted. =~ .

During this interview after court, the Judge said he had not been
able to find the transcript 'which has been previously mentioned, and was waiting
until the Clerk of the Court got back to his office because he didn't want to
make inquiry of his employees in there, He placed 2 call with the Clerk who
_subsequently brought in ancther file which concerned this case. The Clerk on
coming into the office said that the City Attorney for Beverly Hills asked him
why the Judge wanted this file. The Clerk said he gave him no answer and made
the statement that he would keep the Bureau's interest and presence that day .
in Beverly Hills Court confidential. The Judge said he would do likewise.

On examination of this file by the Judge he displayed for Agents'
perusat statements taken by the City Attorney of Beverly Hills from various
police officers in their department. It appeared that the City Attorney had
questioned them probably the same time that GROSSMAiN and TOWER from the District
Ittorney's Office were obtaining their statements, It was noted in the state-
rnent taken from Chief of Police &nderson by Attorney RICHARD C. WALTZ that
. NDERSON. stated ARDEN came in to see him the day after the story broke in the
newspapers, ANDERSON placed this date as either Friday or Saturday, June Lith
or 5th. ARDEN wanted to discuss this case with the Chief and ANDERSON told him
_that he was not interested. ; ’ L : ‘ .

Statements were obtained from Officer MARPLE, Policewcman RENO, and
WHITE., WHITE in his statement said that ARDEN had called him on the 'phone
before he came over to talk to him. L ' o

These statements were given to 4gents to examine by Judge GRIFFIN, = -
and it was noted that there was a memorandum prepared by Judge GRIFFIN himself
directed to the City Council of Beverly Hills. He did not make this memorandum
available at this, time in fact he made no mention of it, nor was he asked to
produce it. " S ' :

" In closing, Judge GRIFFIN suggested that no doubt Agents would desire

to talk with the Chief of Police and interested members of the Beverly Hills
Police Department, He was told that that would of course be done, but it was
wnderstood that WHITE was out of town, and he was requested to keep the Bureau's

- ccntact with him confidential, which he again assured Agents he would do. - . ..

United States Attorney CHARLES H. CiRR. - :

LY
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On January 8, 19&& agents iﬁferviewed,Judge GRIFFIN in f.l_’ie office of -
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._court that day. This is the first time it has come out." Mr. CARR then spoke
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Judge GRIFFIN had previously called Mr. CARR and requested the inter-
v:ow and had advised that if.YOR ARTHUR L. ERBE of Beverly Hills would accompany .
Li . Mr. ERBE was present at all times during the interview. ! )
Judge GRIFFIN stated that his first contact with JOuN BERRY was on
S:turday, January 2, 1943 when she was brought before their courts He explained
thst January 2, 1943 was Saturday and was not a regular court day, but that. in
tlLe case of women prisoners it is usually customary to call a special session
of the court when it appears that the women would otherwise be Kept in' jail over
the week end. This is because the matron is paid on an hourly basis and it cuts ™
her time and payments down. GRIFFIN went on to say that before BERRY herself
actuzlly appeared he was in his chambers and Captain WHITE, Chief of Detectives
.at Beverly Hills, came into his chambers and said that there was a girl named
-JQ.N BERRY who was in jail on a vagrancy charge and who had been causing a dis-
turbance at the home of CHARLES CH:(PLIN. WHITE said at this time that if BERRY
pleaded guilty her fare would be paid to New York, providing Judge GRIFFIN would
make it a term of her probation that she leave the state of California. GRIFFIN
stated that WHITE also gave him some background information about JO.N BERRY, but
GRIFFIN was unable to state specifically what it was that WHITE had told him.
He stated that at the time the girl was sentenced he had before him Captain
THITE'S report, which was written up as a result of WHITE'S interrogation of the
zirl. This report contained quite a bit ‘of information about JQAN BERRY'S back-
-round and association with CH.PLIN and the Judge explained that although he
i.10ws WHITE told him something of BERRY!S background in his chambers before
court, he cannot differentiate between what WHITE told him at this time and what
1.2 eventually learned through reading WHITE'S report: GRIFFIN further stated
- thnt after WHITE asked him if he could make it a term of the girl's probation
taot she leave the state of California, he told WHITE he would be less interested
in CHA\PLIN'S suggestions of how he should run his court than anyone else's. He
¢xplained that he had no fondness for CHAPLIN and that he remembers being angry
wvhen WHITE made this suggestion to him. = . :
Shortly after this BERRY was brought before him in the court on'a
charge of vagrancy. At this point during the interview GRIFFIN started to open
a file which he had brought with him, ‘This file apparently contained all the
records of the Clerk of the Court of Beverly Hills.  He withdrew one paper
vihich was the report of Sergeant M:RPLE dated January 1, 1943 explaining that
b2 had all police reports and records before him at the time she was sentenced.
GRIFFIN pointed specifically to a pencil notation on the back of MiRPLE'S
report which indicated that BERRY had been arrested in 1938 in Los iangeles.for
stealing a dress. /s GRIFFIN handed this paper to United States Attorney CA4RR,
he said, "I want to call your attention to the notations on the back." He con-
tinued, "We are the only ones'that see that and no méntion of this was made in

-

up and asked him to explain what was on the back that he was referring to and ..+
GRIFFIN read off the notation which he explained was the arrest record of JOAN . .
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TRRY back in 1938 in los angeles for Petty Theft., Thiw he further explained
125 obtained by the Beverly Hills Identification Division and it is customary
to place such notations on the back of the police reports. . GRIFFIN implied

- irom the foregoing that when he sentenced the girl, he had in mind this previous
.rrest record. &t this point Mr. CLRR spoke up again and said, "Wait a minute,
Judze, do you mean to tell me that this notation on the back of this report
.as there at the time you sentenced the girl?" ORIFFIN did not answer this
aestion directly but appeared to be in great thought over the matter. He first.
zaid, Well, I am not sure whether it was on there", and then he sald, "Come to
think of it, it was not on there at the time that I sentenced her."

Getting back to the appearance of JQAN BERRY in court, GRIFFIN stated
that he recited to her a standard form which he used with all prisoners and
which apprises the prisoner of his or her rights. He then read tHe complaint
to her, telling her that she was charged with vagrancy and that she had been
loitering from place to place without visible means of support. GRIFFIN then
said he asked BERRY if she pleaded guilty or not guilty and at this time she
pleaded guilty. He stated that BERRY herself did not say anything more about,
the sentence at this time, He said that the matron was sitting out in the
courtroom and that he doesn't know whether BERRY turned ang looked at her or
not. GRIFFIN said that he told BERRY at this time that it had been suggested .
to him that she be sent out of the state and he said that he could not send her

" out of the state because the nature of her offense did not warrant such punish-
ment as a term of probation. GRIFFIN said that he asked BERRY if she wanted A
to stay in Califcrnia and she said yes she did, and he then asked bher about ,
vossible employment, and she said she had a screen test coming up at Metro and
‘that she thought she was able to support herself. GRIFFIN said he then imposed
a sentence on her of ninety days in the County Jail suspended and placed her on
crobation for cne year, on the condition that she keep out of Beverly Hills and
pay her hotel bills., He explained that he made the condition that she pay her
hotel bills because she had told him that she could get a job and that he there-
fore felt that she should be obligated to pay her bills. GRIFFIN stated that he '

~learned of her hotel bills by reading the arrest reports of Captain WHITE and
Sergeant MLRPLE, : : : Ny -

: " In trying to be a little more specific about what actually occurred
in the courtroom, GRIFFIN stated he said to her in open court that he understood
a friend of CHAPLIN'S would pay her way out of the State and it was at this point

being dressed in prison garb and that he does not remember her being in court
iressed in a fur coat. GRIFFIN also said that he never at any time talked to
~ ROBERT ARDEN or CH/RLES CHAPLIN. GRIFFIN was then asked if he could remember
- a little more definitely what JOAN had said in court outside of that which is

' Justified his handling of the girl at this time on the basis of her having no
°7 money, no ;place to go and 'owing hotel bills around Beverly Hills.
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that she said that she wanted to stay. GRIFFIN said that he remembered the girl - -

set out abouve and he sialed Lhal he was not able to remember anything else, He
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GRIFFIN stated that he had no further connection with the case until
day 8, 1943, and this was aldo a Saturday morning and a special session of the

. court was held for the same reason as previously mentioned, GRIFFIN stated that. -
‘on this occasion WHITE again came into see him befores the girl was brought into

court and told him that JOiN BERRY who was on probation was back in Beverly Hills

and was up at the CHAPLIN house annoying him and trying to force ber way into

the house. GORIFFIN said that the girl was then brought before him and he reviewed
the terms of her probation with her and told her that she was in violation of - -
her probation by being back in Beverly Hills. GRIFFIN recalled that at this

time JQ.N asked him if she could talk to him alone and he said that if she had
anything to say to say it there. GRIFFIN then explaihed that after he later
found out that the girl was pregnant, he felt in his own mind that this was
probably what she wanted to tell him about and said that if he had knom at

this time that JOAN was pregnant, he would have talked to her, but he said

that from her physical appearance it was not evident that she was pregnant.
JRIFFIN then said that he held her in vioclation of her probation and modified

her sentence by suspending sixty of the ninety days and giving her thirty days

in the County Jail. She was cormitted to the County Jail on May 8, 19L3.

: GRIFFIN stated that on Tuesday, May 11, 1943, he received a telephone
call from Judge HOLLAND of Beverly Hills, By this time the publicity had already
come out in the newspapers. . /ccording to GRIFFIN, HOLLAND said over the telephone,
"There 18 a woman client here in my office who is a friend of JQAN BERRY'S arfd
wants me to represent her"., HOLLAND went on to say, "The girl is pregnant and I
would like for you to consider a motion to modify her probation so that she can
be sent to a sanitarium and afterwards out of the state™. GRIFFIN replied, "If
the girl is pregnant I have no desire to keep her in jail. If you will bring
me 2 statement of her doctor verifying her pregnancy, I will release her,"

GRIFFIN said that the next day HOLLAND appeared in his court with a letter from .
a doctor stating that an examination of the girl had reflected that she was ‘
five months pregnant. HOLL/ND made a motion for modification of probation and
_ this was granted, GRIFFIN, however, still did not allow her to come into Beverly
- Bills except to see her lawyer. GRIFFIN also stated that in open court when
HOLLAND was before him, that he made the statement to HOLLAND that if the girl
was pregnant he would release her, but as far as HOILLiND'S recommendation that
she be sent to a sanitarium and out of the state was concerned, that he could
not so sentence the girl. GRIFFIN remembered at this point that when HOLLLND
called him on the telephone and made the statements that he did, that he felt

HOLLGND was in cahoots with the CHLPLIN interests. S ‘ o -

GRIFFIN went on to say that later in the day following the proceedings,
he ran into HOLL/ND and a newspaper reporter coming out of the Clerk's office, - -
In the corridor HOLL/ND remarked to the reporter and GRIFFIN that the newspapers
were wrong that CHAPLIN was not the father of the child and as a matter of fact,

" “the true father was not connected with the motion picture industry in any way.

CRIFFIN stated that he thought this was a rather unusual statement for HOLLLND
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GRIFFIN recalled that some time after that he

file., When they finally appeared in court GRIFFIN told

have the whole thing aired in courte :

~

On June 11, 1943 GRIFFIN said that JiCK IRWIN
motion to set aside the judgment and GRIFFIN called him
t0ld him that he would not want to surprise him in open

at this time told GRIFFIN that he intended to change th
mentioned. IRWIN subsequently did change the type of m
CRIFFIN explainazd that the details of his eventual dism

During the course of the above interview seve

apparently had been associating with him for same tine,

he had not done it wilfully. ORIFFIN was very prone to

«'2 Eirl: Firet, that WHITE had come into his chambers

suondly, that a representative of CHAPLIN was willing t,o“pay her way out of .

.

part of the court record and ate available exactly as set down.

Swol

to make since he was representing the girl and that this was ai._ao another in-
dication in his mind that HOLL/ND was working for the CHAPLIN ipterects, e

remembers talking to

HOLLAND over the 'phone and HOLLAND asked him if he, GRIFFIN, was going to make
a statement in view of the eriticisms that had been running in the editorial '
columns of several newspapers. ORIFFIN explained that he felt that he had _
handled the case in s proper manner and as a matter of fact after the publicity
started he contacted Mayor ERBE of Beverly Hills and asked for an investigation -
in order to satisfy the city fathers. GRIFFIN said he also wrote a letter dated
May 27, 1943, tc FRED HGWSER, Los ingeles District Lttorney asking for an inves-
tigation and pledging his full cooperation in this respect. - ,

On Friday, June L, 1943, GRIFFIN atated that HOLLAND, WOODMANSEE,
and JACK IRWIN came to his court. HOLLAND had previously called GRIFFIN on
the telephone and told him he wanted to file a motion to vacate the judgment in
the BERRY case end to enter a plea of not guilty. GRIFFIN told them that they
would have tc make such a motion through regular channels and get the motion on

them he would not con~

sider such a motion because he felt his judgment had been proper, that he had
- asked for an investigation and that he was willing to have BERRY came in and

came up to file the
into his chambers and
court and he knew IRWIN -

had just come into the casse, but that he definitely would not grant such a mo-
tion since he felt that he had handled the case in a satisfactory manner, IRWIN

e type of motion previously
otion and at this point
igsal of the case are

ral points were brought

to GRIFFIN'S attention. He was asked why in the first place if he knew that
BERRY had been a protegee of CHLPLIN'S, had been under ¢ontract to him, and

he did not make some

attempt to contact CHAPLIN and make further inquiry as to just who the girl was
and whether she actually was a vagrant, GRIFFIN said that he could not explain
, this, that he probably had made a mistake, by not looking into it further, but

bring up the point at °

v -~ious times that he had treated the case as just any ordinary vagrancy case,
It was then pointed out to Judge GRIFFIN that the case must have been more than
- Ns‘f,é:n ordinary case since so many people were going to so much trouble about

before the hearing; ' .- -
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_ the State and give her $100.00 besides; Third, she had been under contract to

CH.PLIN; Fourth, that she had a screen test coning up at Metro; Fifth, that ..
she was wearing an expensive fur coat when she appeared in the courtroom; Sixth,

that the Judge had been asked to send her out of the State. GRIFFIN admitted that

2l these facts probably would indicate that the case was not just like any -
other vagrancy case, but he was at a 1oss to explain why he did not make any
frrther inquiry. He said that he was definitely not paid off by CHLPLIN. He
.d-ried that he was influenced by CHAPLIN'S position of prominence and he denied
t.-.ng a part of any conspiracy to get rid of the girl. ) ;

~

During the interview GRIFFIN was apparently refreshing his memory
. 3 a statement dated June 1k, 19L3, addressed to the Honorable City Council,
Ecverly Hills, California, and signed by Judge GRIFFIN, which statement sets
out in detail GRIFFIN'S handling of the JO.N BERRY case. GRIFFIN asked hgents
and Mr. CLRR if they desired to have a Copy of this statement and Mayor ERBE .
concurred in the offer. The statement was given to the Agents, with the
understanding that it would be taken to the Federal Bureau of Investigation
Office and copied and returned by mail to Mayor ERBE in Beverly Hills, California,
which was done. . :

The above mentioned statement, dated June 1L, 1943 is set out belows

9STI,TEMENT OF CHARLES J. GRIFFIN, Judge of the City Court
of Beverly Hills o o -
re: JOIN BERRY - Case #D2LL5 .

Beverly Hills, Calif. .
_ June 1k, 19h3 ’
"Honorable City Council
Beverly Hills, California

Gentlemer; H

The following is 2 full and complete statement of 211 -
matters relating to the Joan Berry case in the City
Court of Beverly Hills insofar as participation therein
by the writer, either directly or indirectly.

There appeared ‘for arraignment on the Court Calendar on
Saturday morning, January 2, 1943, the case of PEOPLE vs.
JO:N BERRY, No. D2LL5, charging the defendant with vicla-

tion of Subdivision 3 of the Penal Code, Section 647, to = . - 7 a

wit: ‘Every person who roams about from place to place Lt
without any lawful business is a vagrant.' b cT

- —_ . . o L S e .. . A
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~ Calendar, talked with me in Chambers. It is my recollection’ - - - P

L. 31'-55301 ~

gi?f

WBefore Court that morning, the Beverly Folice Officer who el
was to appear in connection with the Court Calendar and 'f;f LR
submit the arrest reports in respect to the cases on the T e

this was Captain W. W. White, though I cannot so state T
positively, it being a routine procedure for an officer to . - - . . ¢
be present at all hearings for the aforementioned purposes. * . = .. -

This officer told me that the girl who was to appear before

me that morning on a charge of vagrancy had also been .
creating a disiurbance at the Chaplin residénce and that -
if I sentenced her to leave the State, Chaplin would pay '
her fare to New York. The officer did not state who had

given him this information, and I do not know, as this was

the only time that this proposal was mentioned to me. I
expressed my sentiments to the officer, the.gist of which

was that the Court in sentencing the girl was only inter- , : : ;
ested in the case before it, and not’in Chaplin's problems. L e

ETO .

When the case was called in open Court that mornzng, Joan

Berry was informed of her constitutional rights. The com- .
plaint was read to her, and she entered a plea of "Guilty".
Thereupon the Court read the arrest report.  Before sen-- i
tencing the defendant I discussed the case with her relative

. to her future plans. I cannot state definitely, but it is

my recoliccticn that I even told her of the Chaplin propos1tian, '

"~ but I do know definitely that I said to her that there was

nothing in the record in connection with the case before the
Court which would justify a sentence requiring her to leave
the State provided she wished to remain in the State and
could procure legltnmate employment.

I then asked her if she would desire to remain in the State,

. to which she replied 'Yes', I then asked her if she could

procure employment, to which she responded, 'Yes, I have a
screen test coming up next week!. Thereupon the Court im-
posed the sentence, to-wit: ™Ninety Days in the County Jail,
suspended and placed on probation one year on condition that
she keep ont of Beverly Hills and pay her hotel bills'.

This latter condltlon relative to hotel bills was because
the statement of the detectives showed that she owed bills |
of considerable sums at. four hotels. ‘I had in mind that if
she was to continue a resident of California and secure em-

- . ployment. therein, that she should at ‘some futuxe date take e

care of thoeo n\ﬂ-!r"»""'hpe }
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

This Case
Originated At: 10S ANGELES File No. 31-5301

Report Made At: Date When Made: Period for

Report Made By:
LOS ANGELES 5/L/44 which made:
2/25-5/1/hily %

CHANGED . Character of Case:
CHARLES SPENCER CHAPLIN; ROBERT EUGENE ARDEN, was.

Rudolph Kegler, Rudolph Kligler, Raoul R. Kligler,
Rudolpk Klieglen, Rudolph Klegler; WILLIAM W,

H

WHITE; \ HARLES J. BRIFFIN; CLAUDE RAY MARPLE; VIDLATION OF CIVIL
JESSIE WINIFRED RENO, was.; "Billie" Rene; THOMAS LIBERTIES;
YELLS DURANT, was.: Tim Dursgnt; VIOLATION OF CIVIL

MARY LOUISE GRIBPLE, was,:-.Tnan Berry, Joan Barry, LIBERTIES (CONSPIRACY)
Mary Louise Berry, Joan Barratt, Mary.L, Barrett,

Joanne Berry, Jo Anne Berry, Bettie Booker, Joan

Spencer, Mrs. Mark Warner, Catherine McLafen, Mg y

L. Spencer - VICPIM. ?

Snyopsis of Facts: VIOIATION OF CIVIL LIBERTIES, AND CONSPIRACY

Federal Grand Jury, Los Angeles, Calif. on 2/10/4ly returned
3 indictments charging CHAPLIN, et al, with violation U,S,
Code, Title 18, Sections 51, 52 and 58, conspiracy in vio-
lation of civil liberties of JOAN BERRY. Subjects arraigcned
2/21/4); and 5/9/Ll is date sst for argumentx on demurrers and
motions to quash which were filad 3/9/4L. However, on L/ /0
Federal Judge J.F.T.O!'CONNOR sustained plea in bar fileqd by
Subject Judge CHARIES J. GRIFFIN and dismissed him; exception
allowed the Gove~ament. No appeal taken to date., These in-
dictments based on activities of Sub jects subsequent to arrest
iy . of BERRY 1/1/43 by Beverly Hills Police in the person of Sub-
{DEl'gj- ' Ject CLAUDE R. MARPLE; the appearance of ROBERTY ARDEN, admit-
LR, 5-bedly acting for CHAPLIN, before Capt. W.W, WHITE ofithat ,
?HA{tﬁg*B"fPolice Department to request Judge GRIFFIN to send BERRY out

of State of Calif. oOn 1/2/43 BERRY sentenced by GRIFFIN to

: B2 90 days in Jall, suspended on condition she leave Beverly
= Eills, Calif. ard ray hotel bills. GRIFFIN had been advised
Cﬁf—‘i 3= 684 G4 - e
£ Approved and Spechial Agent ° ﬁ/ 52:)““
§%§ Forwarded In Charge o, ‘
B Copies of This Report <§%bk*
, o - ,
5 ~ Bureau (Encl.) 1 - Detroit (Info.) @@‘}W +3 2% b
1 - New York (Info.) 1 - Oklahoma City (Info.)
1 - Chicago (Infq.) 1 ="Omaha (Info.¥
1l -~ Kansas City ?Info.)

1 - U.5. Attorney, Los Angeles (Encl.)
3 ~ Los Angeles
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by ARDEN that CHAPLIN would pay the bills and her transpor-
taticn to New York. Capt. WHITE esccrted BRERRY to beain
1/5/443. After BERRY'S return to Calif. in Kpril, 1943, and
visit to CHAPLIN'S home 5/7/43 allegedly to advise him that
she was pregnant by him, Subject TIM DURANT called Beverdy
Hills Police to have her re-arrested. Following day GRIFFIN
Sentenced BERRY to 30 days in jail. 5/11/43 evidence reflects
that DURANT, working in CHAPLIN'S interests, had MINNA WALLS
obtain services of Judge CECIL D. HOLLAND, who got BERRY out
T\Sf Jail with the original idea of putting her in a sanitarium
‘and thereafter sending her out of state. Results of interview
with all Subjects and principal witnesses, excepting CHAPLIN
who has never been interviewed, set out. All deny conspirzcy.
"However, ARDENanG “"HITE both admit conversation wherein idea
was to "float" BERRY out of the state in Jan., 1943. Ques-
tion of further prosecution of Sub jects, ‘nder above-mentioned

indictments has been referred t ' ant by U.S.
Attorney CEARLES H. CARR.
Dispositlion sheet reflecting acquittal o. CHAPLIN on Mann Ac

charges 4/4/4l; submitted herewith.

~F- £
REFER:NCE: Reports of Special AgentF dated at Los Angeles,
February 25 and April 13, 194,
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‘Wihen she appeared in Court that morning, she was. clothed
-in jail garb and not wearing any furs as stated in a re-~
cent newspaper a‘rtlcle. She was then taken from the Court
and this concluded the case at that time,

Kbout two days later, in a conversation with Mayor Arthur
L. Erb I mentioned the case to him,gnly because of the

\ suggestion relative to a sentence requiring the girl to
leave the State, and only for the purpose of expressing my
opinion concernmg the suggestion and the person fram whom
it was supposed to emanatm _
I heard nothing more concerm.ng the defendant knew noth.mg
as to where she went upon leaving the ‘jail,,or how she was
removed from the jail, or who accompanied 5 or that she
was accompanied tc a train, or that she ig $he State, until
Saturday morning, May 8, 1943, when she 2ain brought ,
before me in Court for a hearing to determlne whether or~ : ' {
not she should be held in violation of probation. At that
time the officer's report was presented to me stating that
she had caused a disturbance at the Chaplin home where she
was taken in custody by the officers. I reviewed the terms
of the sentence imposed in January and also my conversation
with her relative to employment, and particularly that it
was with the understanding that she keep out of the City
that the septence was suspended. I thereupon held her in violation
of probation and modified the probationary sentence by sus-
pending sixty of *he ninety days, and ordered her to serve
thirty days in ine County Jail, The Comitment was then signed
and she was delivered to the County Jail.

Up to this time the girl had not been represented by counsel,
although in stating her constitutional rights I had informed
her that she was entitled to counsel at all stages of the
proceedings. It is my recollection that in the papers of
Monday evening, May 10, or Tuesday morning, May 11, there
appeared the first news articles stating that she was in the
County Jail, and a protege of Charles Chaplin.

late Tuesday aftemoon, May 11, while I was in Chambers
after a Court session, I recelved a telephone call from
- Judge Cecil D. Holland. He stated that there was a woman
in his office who was a friend of Joan Berry, and that she : /
had asked him to represent Miss Berry. He further stated -
that he had been informed that Miss Berry was pregnant and
under the circumsiances wpuld I consider releasing her from
. jail to be placed in a sanitarium and later to leave the

“uz-
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"State, I told Judge Holland that if a statement from a
physician was presented to me, to the effect that the

. defendant was pregnant I would most cerbainly release lier.

The following afternoon, ﬁédnesday, May 12, Judge Holland ]
appeared in the Court and presented a letter signed by the
Jail physician, Los Angeles County Jail, in which it was
stated that, based on the physical examination, a condition
was dlsclosed consistent with five-months pregnancy, He
then moved the Court to modify the terms of probation so as
to allow the .defendant!s release from the jail due to her
physical condition., and that she be placed in a sanitarium.
I then stated to Judge Holland, that in accordance with

our telephone conversation of the previous afternoon, he
having now presented to me a doctor's stay ilent indicating
a condition of pregnancy, I would release girl forthwith,
but that I saw no necessity for making it erm of the
sentence that she be placed in a-sanitarium, or that at a
later date she leave the State. The sentence was then
modified, and the order for her release signed. Terms of
probation were further modified at that time so as to
permit her to come into Beverly Hills for the purpose of
consulting her attorney. :

Because of certain newspaper publicity and comments con-
cerning the case, I spoke to Mayor Arthur L. Erb immediately
after the appearance of the first of a series of editorials
and asked that he inspect the records and make an investi-
gation relativ- to the case, later I talked to Fred N,
Howser, District ittorney, and asked that his office make

an investigation, and on May 27, 19h3, wrote him a letter

to that effect, as per Exhibit "A" attached hereto and made
a part hereof .

On Friday, June h l9h3, there appeared in Court Attorneys
Cecil Holland, Barry Woodmansee and John Irwin, representing
themselves as counsel for Joan Berry. This appearance was
made without any notice other than a telephone call from
Judpge Holland shortly before noon of that day, at which time
hé stated that they wished to come into Court that afternoon

* to move for a dismissal of the case.

When they appeared in Court they stated that they desired
to present a Motion to set aside the judgment and plea of
'Guilty! and ask for a dismissal of the case. I told them
that I had requested an investigation in this case- through
the District Axtdrney's -office and that therefore, the |

4-1&_

’
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: "Dlstrlct LAttorney should have an opportunity to be represented '

at any hearing; that they should file a written notice of .
motion for a hearing on Friday, June 11, at 2:00 P.M. and

that a written notice of said motion should be served upon

the District Lttorney. They asked if:it would be necessary

to have the defendant in Court. I stated that I would require
her appearance' in Court because the first matter that would
be considered at the hearing would be that of clearing the =
record for the purpose of removing from the mind of the public
confusion as to the facts surrounding the arrest and sentence;
that the public had been lead to believe that the defendant
had been arrested originally because she was disturbing Charles
Chaplin, that the ~=se had nothing to do with Chaplln that
she was arrested on Olympic Boulevard, and none of the facts

in relation to the case before the Court on which she'was
sentenced involved Chaplin, thatthere was onnection in °
any way between this case and any civil act §now pendi.ng'.

Oon Frlday, June 11, the defendant appeared with her Attorney,
John Irwin. The Dlstrlct Attorney!s office was represented
by J. M. leavy at that time, In open Court John Irwin made
a statement that since he had come into the ‘case as counsel
he had made a full and complete investigation of all of the
facts surrounding the case and had a full discussion of same

with his client, and that with this full information it was -

his opinion as an attorney of considerable years practice
that the proceedings were entirely regular and the Court
could have imposed no other sentence under the circumstances.

He then asked permission to withdraw the motion theretofore
filed, to-wit; Motion to vacate a judgment and plea of

'Gullty' Thls motion, if granted, would have been a legal
equivalent to an admission of error on the part of the Court. |
Prior to the Court appearance, Mr. Irwin, while in Chambers,
had told me that the first motion filed had been hurriedly
prepared without anple opportunity on his part to 1nvest1gate
all the facts of the case, and -that he intended to withdraw -
the motion and substitute another motion. I told Mr. Irwin
in Chambers that the motion on the form presented would be ,
denied, because it was in the nature of a petition of error
Coram NOblS, which would mean that there was error in the
Court proceedings relative to the case; that there had been
no error, that the girl. had been fully advised of her con-
stitutional rights, that she was calm and collected when she
entered her plea, that the sentence was imposed only after
fully discussing the case with her.

o 7 TR, . .k
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"Mr Irwin's motien for leave to withdraw the aforementioned
motion was granted; and he then substituted a motion under
the provisions of Penal Code 1203.3 and 1203.L, under which
a Court has authority at any time during the term of probation
to terminate the periocd of probation when the ends of justice .
will be subserved thereby, and when the good conduct and Co
reform of the person so held on probation shall warrant it,

' and whereby every defendant, upon the termination of probation,

\ ‘if the conditions of probation have been fulfilled, has the '

right to withdraw the plea of 'Guilty' and enter a plea of
'Not Cuilty!, and the Court shall thereupon dismiss the case,
This motion was then granted, after Mr. Irwin had stated to
the Court that he considered it in the interest of justice
due to the girl's condition, and also because her mother is
now here to furnish her a hame.

Mr. S. S. Hahn also spoke to the Court as ttorney
amicus Curae, in support of the mot}ion. He \very kindly made

- favorable reference to the Court and the City iadministration.
The Court then terminated the period of probation as of June
11, permitting the defendant to change her plea to 'Not
C‘nu.lty' and dlsmssed the case.

Very truly yours,

/s/ CHIRLES J. -GRIFFIN
_ . , CHARLES J. GRIFFIN
CJG/b : © Judge of the City Court"

Encls: Exhibit M

GRIFFIN also had with him a letter addressed to the Honorable Fred N.
rowser, District Attorney, Hall of Justice, Los angeles, California, which he de-
sired to call to the attention of the igents. This letter is set out below:

"iay 27, 1943

"Honorable Fred N. Howser

District Attorney <

Hall of Justice /
. Los hngeles, California

Dear dr. I;Ioﬁser: : o ' . S .

4 series of editoPMnls are appearing currently in the

-6~ .
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®Hollywood-Citizen News critizising ‘the City Court
and the Police Department of Beverly Hills relative
to arrest and disposition of a case involving Joan .
Berry - being City Court Case No. D-2ul5, -
Immediately upon the sppearance of the first of . N
v these editorials I invited Arthur L. Eyb, Mayor of . =
\ Beverly Hills to investigate the record, and I - -

should also appreciate and welcome an investigation

of same by your office, as it is my desire to remove

from the minds of any who are responsible for the )

' proper -enforcemen. £ our laws any suspicion relative .
to the action of this Court in connection with this
or any other case.

The records of the Police Department and € § will
be available to you, and I personally shalf .8 glad
to answer any inquiries of your investigator.

~ Yours very truly,

_ Judge of the City Court
- Beverly Hills, California

CJG/b" .

CLROL ROY

c/o Law Offices of JOHN J. IRWIN

5658 Wilshire Boulevard

Los angeles, California

Telephone Whlnut 10605

‘ Miss ROY during the time that IRWIN was BERRY'S‘attorney, &s has been
previously reported, was a close friend of JOAN BERRY. On Fgbruary 11, 9Lk, she
advised the writer that her father, CHARIES ROY, attorney, told her that he had
been talking that day with an attorney friend of his, ons JOHN OSBORNE; that
OSBORNE had said that he knew a girl who was Judge GRIFFIN'S secretary at one time
end quit, Apparently this girl, whose first name is DOROTHY, either heard Judge
G-IFFIN say, or saw some correspondence reflecting that he had cooperated with the
Eoverly Hills Poliee Department in getting JOAN BERRY out .of tovm. ROY later ad-
_ vised that she understood this girl was still working for GRIFFIN, or at least

¥~s employed in the Clerk's Office, Beverly Hills, but she was unable to give any
further information. R Z S e

No investigation has been ccgnducﬁed to locate _this girl for interviewl
. “ -7 - ‘

.
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Background Information: e

CLAUDE RAY MARPLE -

G0L0 Nemo Street ’ :
West Los Angeles, Californis’
Telephone: CRestview 5-682(

[ Y

MARPLE was interviewed by agents in 3 los Angeles Field Office

on November 29, 19,3, Agents had previously contactef Chief ANDERSON of the
Beverly Hills Police Department and asked that MARPLEr ¥ made available for in-
terview, ANDERSON agreed to this and accordingly Lisutenant MARPLE appeared at
the FBI office. . ' i ) ,

MARPLE stated that he did not know JOAN BERRY and had never seen
her before she came into the Beverly Hills Police Department some time between
1:00 and 2:00 A.M. on the morning of December 31, 1942. He recalled that she
walked in the front door and at that time she was wearing an expensive looking
ur coat. MARPLE explained that he was in charge at that time and he took her
into the Commanding Officerts room, which is just to the left of the booking
desk. MARPLE stated there was no one in the raom with him at the time, but there
vas & clerk, MILTON MeINTYRE, in the outer office.

MARPLE said "She didn't seem to be very hysterical so I took her
back and asked her what was the matter.” "0h, she said, I'm in troublsl "wWell,
-1 says, what is your trouble.® "Oh I can'tt tell you." 1 said "If you dom't
tell me and I don't know your troudble how em I going to help you if you are in
trouble” and she kept erying and going on. "I kept trying there for over some
fiftesn or twenty minutes to find out just what her trouble was but I couldn't
get anything out of her - ~ all I could get out of her was her name. I asked
her where she lived. She says "I've got no place to live.” I asked her where
her mother was and she said her mother was back in New York,"

MARPLE recalled that BERRY did say something about her father
being dead and that she had no relatives or friends around Los Angeles. MARPLE
continued "I said why donft you go to a hotel. I said after all, you cant't
- stick around here. We have po place for you. She said she didn't have no
moneys S0 It went on that way and she kept from time to time saying Oh,

" CHARLES 2 CBARLES ! Well, I had no idea who CHARLES WAS - in fact I, if I reme
ember right, I asked her, well, who is CHARLES? And she wouldn't tell me. So
I finally got disgusted and™told her - Well, I says, I certainly can't help

S
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around here and you better get to thinking and think of someplace you can go.

So after awhile she says, well, she says, ¥f you will let me to a telephons may-
be I can find a place to go. So 0.K., I told her, 1f you kmow the number and

she says she did. So I gave her a telephone. She called somebody and talked to
them and I didn't pay much dttention what she said but she said I have a place to
go so I already had a matron op duty - we call a matron there when we need one
on duty regularly. I went up and waked her up - we had her on duty - mnother
wom § was drunk or something of the kind, I don't remember the circumstances
and the matron came down and we went out and got in the police car ~ the - . :
matron and her and I and I said, now where are we going and she says 9709 Olympic.
So I took her down on Olympic and I started to get out of the car and she asked

me not to go up with her. -Well, 1 says, the matron is going up with you anywmay,

I want to see that you get in somé place. So the matron teok her into this
_avartment house and it was only = minute or two before she came back and I asked
her where she went. Well, she said, she went into t§ & back apartment up there

on the lefthand and that was Apartment No. 21, if I § member right. I wrote it
down this morning - I'11 look here for it - No, Apaf ¥nt No. 23. Apartment

No. 230 : i . - E

you if I don't know what is the matter with you but after all, you can't stay

v

— - MARPLE was asked what the matron said when she took BERRY up in

T the apartment. MARPLE ssid that the matron told him that she hearc a ment's

o voice when the door of the apartment opened but that she didn't get a very good

look at him and BERRY went in and that was the last she saw of her. MARPLE
recalled that when she had called this person at 9709 Olympie Bpulevard on the
telephone that she only talked to him for a minute or two and did not mention
his name. MARPLE also recalled that he talked to BERRY in the police station
about twenty minutes. She didn't sey at that time where she had been or what
she had been doing. :

MARPLE was asked specifically if she appeared to be drunk or
under the influence of liguor or. drugs and he replied "She had some liquor on
her breath. She wasn't drunk - she had had something to drink." MARPLE said
that BEZRRY, while being interviewed, didn’t mention what her job was or whether
she was interested in motion pictures, nor did she mention CEAPLIN's name.
MARPLE said thet while he was gone with BERRY and matron RENO, the clerk was in
charge of the station. L ,

MARPLE was asked if when someone comes into the station like
BERRY did if it is the usual thing for an officer to take them home. He re-
nlied ™ot in all oases. I wouldn't at all if she had had any money for cab
-are, but she said she didn't have a dime, 50 eas a matter of mostly courtesy
to her I just called the matron and took her down there.™ :

MARPLE said that he did not look into BERKY's pocket book nor
did he examine anything in her purse. MARPLE was againo: agked if she men-
' tioned anything about CHAP’H;N while she was in the station and he said "No,
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- not so that I could idéntity him with her at all, but since then I know she

-:ust have meant CHAPLIN when she spoke of CHARLES." MARPLE said that he
cculéntt recall RENO talking to her that night and added that he was sure she
didn't because he was with RENO and BEBRY at all times, exeept when they wont
up to the apartment.

' RENO said that after taking BERRY to the apartnent at 9709 0lympio

’ Boulyrd, he returned to the police station and made notes on,the daily report

were.y to the effect that she came in and was taken to the olympic Boulevard
adiress. WARPLE said that he never wrote & full report of the first night dut
rather incorporated it into the report that he wrote after BERRY came in the
follow:.ng night -for the se.._1 time.

MARPLE said that he did not contact Captain WHITE that night

since he didn't think her visit to the station emoun b to very much, but that

he did see Captain WBITE the following morning.

v MARPLE continued that on the next morning, whlch wes New Years
morning, he was very busy end that at about 2:22A.M. he recelved a telephone
call that there was a woman in a car at 9709 olympic who had taken poison or -
was injured. 'MARPLE said it was a woman's veice and 'she hung up slmost immed-
jately. MARPLE said he di¢ not know who it was that made the call. He said
he immedietely called for the ambulance to go down to %his address and that
he himself took & car and went down alone to Olympic Boulevard. ,

" MARPLE continued "That's right. And I looked in this car - I
began looking - there were three or four cars parked in front of this apart-
ment on the street. So at about the first car I came to I found this girl o
stretched out in the ses* of this car. So, I took my flesh light and looked
cround to see if there was any bottle of poison or anything like that I could
.ee at the time and I hadn't been there over three or four minutesI don't be-
iieve until the embulance arriveds I flagged them with niy flash light and they

2me ané took this girl out of the seat of this car and lifted her into the
~ibulance and started back. As soon as they left, remembering the apartment she
- 2nt to, I thought, well, I will go up to this apartment and see what I can find
sut about this dams, So I went up to this apartment. The matron had told me
vhich one it was. The lights wers on in it. I went to the telephons, or rather

* T mean the doorbell, and I could get no answer from the apartment. ifell, then,

" came back downstairs and in the meantime somebody hed caome up and taken this
car away. It was gone. This was a Buick Convertible Coupe. I had teken the

iicense number 5 X 8922, that is registered to R. J. CLEMEXS, 858 North Fairfax
tvenue, Los Angeles. TWell, I stood there and kind of scratched my head then to
chink they could get away so damn quick and while I was standing thers a fellow
came running up to me and told me that he was a reporter from the Examiner. He
said our office about half an hour or forty minutes ago got a call there:was an
actress by the name of JOAN BERRY had committed suicide out here somewhere in

this neighborhood. I said.is that so. That!s demn fumny, You must have heard
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about it before I d4id for I haven't been hers over ten minutes. So I asked him
his neme and he gave me the name of CARL EcCLUNG and we talked this matter over
a little bit, . oo ’ ‘ N
MARPLE stated that he was arqund 9709 Olympic Boulevard that
night about fifteen minutes and then he went right back to the police statioen.
NARPLY said that he didn't go directly to the hospital but did some work at
the gtation and about an hour after he had received the call he went over to
the %spltal. Ho said that there was an ‘intern at the hospital and that he
aske.Yhim what the doctor said. The intern told him that there appeared to be
_ nothing the matter with BERRY and MARPLE asked the intern what the discoloration
was on BTRRY's lips. The intern told him it might be iodine or manganese or .
some kind of stain but tha. ZZRRY had not actually taken poison.

- . MARPLE could not remember whether he tplked to the intem in
BERRY's presence or not. MARPLE continued "So I wen then and I more or
less ripved into her. I said what in hell is the id gn pulling somsthing
like this and she more or less sniffled around about”. Fand bawled a little and
I said well, there is only just one thing to do with -you under the circumstan-

ces. I might sey ‘oo when we picked her up she was dressed in mens pajemas and
had on mens oarpet-slippers or house slippers. That's the second night.".
MARPLE also recalled that she had on & mans bathrobe too.

BTN . MARPLE said that the hospital and police station are both lo-
i cated in the City Hall Building so he just walked her over to the station and
told the clerk to book her, He said that she appeared to be perfectly all
right but that he seems to remember that she had some liquor on her breath.
Ee admitted, however, that he was not sure of this. MARPLE saild that on the
way over to the station BERRY didn't mention CHAPLIN's name. He said she came
very willingly and answered the questions when she was booked. He also asked
what her oeccupation was and she said aoctress.

MARPLE recalled, however, that on the arrest report it indicates
that she stated her last employer was CHARLTS CHAPLIY. MARPLZ was asked how
extensively he questionsd BERRY before he booked her. He replied "I asked her
if she had eny friends and she said no, and she had no money and no place to go.
She didn't know anybody and so forth and so on. So far as I could ses she was
Just more or less a vagrant.”

MARPLE said he asked hor about the fellow she had been staying
with but BERRY told him that she couldn't go back thers. MARCPLE stated that
she did not ask to use the telephone and that she did not protest them being
btooked. MARPLE said that he called RENO on this occasion and she csme over to
the police station from her home. MARPLE said that he questioned her very
little and that he judged that about an hour and a half had elapsed from the
time he got the telenhone call until she was booked and taken upstairs.
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’ MARPLE s8id that as a rula he leaves the quutioning to the

Jetectives the next day. MARPLE said that RENO took her upstairs and that
T'NO never mentioned having any trouble with her at the time. MALRPL® was asked
if he received or made any telephone calls in connection with BERRY's being at
the police station. He replied "No, I did not., However, a little later om, it
ﬁuSu have been, Oh, I don't kmow, aroynd - anyway, we had her upstairs about

2304 1 would judge in the morning when I got a telephone call from 2 watchman
-p a\the, he said he was a watchman, CHAPLIN estate. He wanted to knmow if I
1ad L%ard anything of & JOAN' BERRY.. I said yes, I have got her in jail. HXHe
said, Good, that's where the son of a bitch belongs. 1 said, what do you lmow
about her? Well, he said, she was up here early in the evening - come up ina
cab, sald she had no money ive cab fare, said she had a fur coat on and he said
she was going to give the fur coat to the cab driver to secure his cab fare and
“instead he said he took the fur coat and paid the driy—or and kept the fur coat
for security for myself. He said, I have got the fuf jpat and I wanted to re-
port it in case she reports it was stolen or someth ?ike that. He said, I
have got her fur coet up here.” -

MARPLE said that the night watchman said BERRY had been coming
up to the CH:!PLIN house raising hell around there on the night of January lst.
~ He said the watchman didn't say anything about CHALIN but just identified him-
self as being a watchman at CHAPLIN's house. MARPLE said that he neither mede.
or received any other telephone calls in connection with BERRY. KARPLE also
said that he did not know ROBERT ARDEN but had just heard his name and read
about him in the newspaper, but he does not remember ARDEN coming around thé

‘ police station that night. .

' MARPLE stated that he left the police station about 8:00 that
worning, and that before ne left he mentioned the case to Captain WHITE, who
read his report and said "well, so far as I ocan see this will just go through
as & vag - that is all I ocan see that she is," MARPLE said he wasn't present
vhen Captein WHITE questioned her, inasmuch as he had gone on home.. He said
that "HITE did not indicate to him whether he knew who JOAN BERRY was.

M.ARPLE s_aid that.the following evening when He came on duty he
just took a look at BERRY in jail as part of his routine inspection of the jail.
He said that the matron didn't tell him anything about how BERRY had been be-
%anng that night,.

Coming down to tha night of May 7, 1943, MARPL was asked if he
rzoalled & telephone call coming to the Beverly Hills Poliee Station from BERRY
on the night of May 6, 19L43. He said that he does not recall such a telephone
call but suggested that it might have gone to the Detective Bureau. He ad-
mitted, however, that any calls coming into the police station at hight are .
usually answered by the clerk or himself when he is on duty, and it is Pc{?tble
that the e¢lerk might have Xeferred the call directly to the Detective Bureau.
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¥ARPLT stated that the fn-st time he hear of 3”RRY :ln ey of

of 10113 was on the nizht cf the 7th vhen Detective JOE GEBHART brouzht her in
za¢ told him to book BERRY for violation of her probation. e szia he did this.
{ARPLE did not 'tnow how GEBHART happened to pick BZRRY up other then what he
‘aizht have read in arrest repérts 1ater. KARPLE seid thet he definitely didn't
tell GTBHART to go out anéd pick up BER Fe pointed out that ths detectives
are under the orders of Captrnin THITE but that the depgrtment possibly might
have hearc¢ of B RRY violeting her probation and had G.JBHART pick her up.

L VAPPLY recalled that BERRY was brought in around £:00 or '8:30
'3

¢ that she was dressed in e white blouse and some kind of . colored slecks a

“and a cloth coat., G "BHART said he couldn't remember much of what wes said at

the time B7N2Y was booked but ¢id recall that she kept sayinz something about
being un"er the doctor's care and was more or less crying and was sorevhat hy-
stericrl. e said she did not apnear to be intoxieated or under the irfluence

of c=uy druz. FARPL said that she 7idn't say thet she was pregnant end that he

was not nerticularly interested in the reason why she was under & dcetorts care
and c’wd._'t ask her about it any further. . AN .

He said that BTFRTY was booked and was then put in the veiting
room to wait for the matron to arrive. He recalled that G7BH:2T told him that
he 1a¢é better watch ?"3RY ond ho saic¢ that he'did “eep an eye on her. "ALPLY
coatinued “’ell, I kept watching her in there and I seen her doing samsthing that

" looked to me like - in the first plece, she took something out of her purse =

she still hed her purse an’ she was monkeying around with it and it lookec to me

© 1itz she was coing somcthine on around her wrist or sm*thln” l1ire that end 1

cnened the door.arnd went in real quick, She had a compact. “‘ell, she stuck,

wthat 7 thoutht was something down irside her waist at the time and i seid, what

~re vou “Joing, She bawled and mumbled and went on and 1 grabbed her erm’and

looked at it an’ there we», soma scratches on her wrist = some red-looking e
scratches lie she hs¢ been scratchir; at her wrist. "o ‘

T ARPLE further said ot like - yes, liks a c2t had scratched her
or something like that, you know. So then 7 kent the door open encd wetched her
~:¢. the atron camne shortly after thet end this compect in the meantime had fallen
to the floor and I picked thet up and took it mway from her ané then 7 decided
I hed better watch her and I said to myself, this fool micht do envthing end when
the matron cane T said to her, we want to change her clothes for i think she has
something irside her waist and she mi~-ht try to comnit suicide. <“o she took her
unstairs--we have a dressirg room u» there and T took her in thers awd T told
her, vou are going to have to change clothes and she told me she would nct o it.”

PARPLE degeribed the loc= t:.on of the dressi 15 room as follows: /"
'Tt is rivht as vou go unstairs. 7Tt s right straight on back. Right streight

on back past the « there is ¥iud of e desk if you will notice - it is right baélv

of thet desz as you are looki g dowm the stairs from the desk, 't is -on the

left han: side where we have the lockers and all that stuff v'here we wut the

or soners clothes." . R TR p, :
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ARPLE was asked if he made the comment that B"R7.Y looked vregnant
to him 2nd he said "I probably did if she saié something about her beir; pregnant,
7 nrobahly said she did because she absolutely did look pregnant tc me end I
thirk T meke such statement in 3good sense because I heve four children of my

’

R QWi " Lo
; . - V R Y/ : N g . —
! o 1"APOL” recalled thet the matron rmentioned somethinc to him about
2w Ps fur coet, saying it was very nice and she wished she had one live.it,

This, howsver, referred to 3777¥'s arrest in Januery of 173,

' In looking L=-% over the i'ay arrest "ARPL™ recalles that G SITART
onlv steved around the station about five minutes after he came in viith BTRRY -
.ead irstructadé “472LT to book hsre Fe said he did not know what G D3 :.T vas
working on thet right. , He said he’ ra-e-bers talking to G EE T later on in the
svening about BIMRY. ¥ARPLT said that after her arrest in 'ay he 2id not call
the €7 “LI' house about her ané no one from the CHASLIY house called the station
to his knowlecdze. : i :

VAPPL" was esked if there was any discussion as to wiat hac gone
on the nicht before betwe2: he (" AR°LF) and GTBHAPT or between ! .277L° and
Geptain + FITT or anyone. Ee replisd ™o, I don't think so. I added 2 note on
to the bottom of G ™HANT's arrest report and initialed it - to the frct that
vhen.we went to dress her in that she refused to take off her clothes and it was
~ecessary for me to assist the matron in trying to get ‘'em off. T out that on
£he bottom of his arrest rejort and then oput my initials after it becsuse he hed
his name signed on the bottom of it - it was part of his report.”

" 5RPLT vr. asked if he remembers BTIRRY mentioning any trirs that

she took iith CEAPLIF. @ARPL™ replied ™o. Xot to me she diéntt. In fact, I
7idn't 'mow that she had been living up there with him until after we booked

her the first time and T hapoened to see Captain “HITT's report-~that he wrote

sut - whet he had found out about her and T know I remarked to him, It'1ll be

‘ermmed - I didn't realize anything like that was going on - althouth 7 vasn't
surorised at the affair - 1 have 'mowm old CHARLI® CHAPLIIN for the last twenty
vears, =id, of course, mown that he hes one gal after the other ud thers more

or less - T can't nrove it but it is comron knowledge as far as thst is concerned.”

: FARPL™ went on to say that he does not know C7 7LI" nersorally
21thouzh he has spoken to him a feur times and was up to his house¢ a number of
years azo in conreection with a prowler call., UARPLY further said thet G EFART
‘i¢ not say anvthinz to hir about celling (74°LI¥ beck on the ni bt of av Tth
or goinz up thers aczain, - ' .

1'AR°L= wes asked about his discussions with Cepta’a WHITY before
hend or afterwards anc he renlied "o, he didn't. Ee didn't say mything to me
about it in any wey. In fact, the two departments like thet - e more or less
try to keep our nose cut of each others business - the detectives'mors or less
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xeep their business 1o theirselves and anything that - all felonies ané 81l
investigations are automatically turred over to then by the “Unifora Detail.

1f T have - if somebody is brought in there on svsnicion of any felony, vhy,
if 1 have a detective on Aduty I turn him over to them and in e lot of cases on
misdemeanor cases, such a8 theft - somebody has brought “n thera for theft or

something li%e that, I turn 1t over to them anc let them interrozate them be-

carse so far as an interrogator goes 1 em rather rotten at being arn interrogator. . -

chouléntt be but 1 ar. They can zot more out of them than I can. Iz e pirch
T ch set by but I yould rather have some one that is better verssc is joterroga-
ting Yehan myself guestion them. “ve: on misdexneanors." T

: "ARPLT was asked if he could think of anythinz ‘slsc that might
be of interest in connection with the irvestigetion. Te replied Mo, I dont't
but if T meyv make the observation - or I guess from what I lmow about the ocaese
_mnow, it seems to me We were more or less used in order to bring th's thing out
$0 a h2ed - the fact that she ceme in there of her own free will .anc ther didn't’
wart = T thirk she wanted to zet arrested -" .
/

' , Tell, T think she wented to get arrested even the second time and
then nrobablv the first time she thourht maybe she could get arrested - however,
T thinalk she kind of lost her rerve the first time and then the second tire whv

don't think sie gave a demn that she was arrested. From whet 1 con rere-ber
¢ her menner and so forth ans so on = end then when she vas picke¢ up in " ay,
T 2m sositive she wanted to be arrested, because 1. understood fro- what 1 heard
arounc there that she called out there - zither called somebody 0~ called the
Judge and told him she was corming out there to this place. 1t.lookes to me from
whet T know about it that she was asking for it - to be booked in order to bring
"% ow: - that is get some kind of & record made of it and get the nublicity that

she ¢:d get.  She certainly succesded. ™ , .

Tn accorcance with instructions of United States sttorney CH:2TL'S
¥, (7R, Lieutenant ARPLT was requested to be in ¥r. CARR's office at 2:00 P77
on Januerw 5, 1oLL. At this time he was interviewed by I'T. C™P and ‘gents.

, --aRL7 wes asved by ' r. CARR to review his ¥nowledge of this case.
~e mentioned first ZTRRY's coming in on the morming -of Becember 31, 1042, and his
inforration concerninj thet incident was the seéme as thet sreviou:1ly furnished
‘zents. He still insisted that she did not reveal her boy friexc &s being

gTemy s C-42L1F, although this time he estimated that he talked with heor maybe
aven more than half &n hour. 5ti1l he got no information out of her, ead he and
7 % took her home. : ' '

: . The next morning, he told investigators. a call ca~e into the
pdlice station from e woman and he himself answered it. Althouh he insisted |
thet thet morning was very busy in the denartment, he said he a-swered the ca>”
himself. : ! : ‘ - ’
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ARPL™ frequently referres to his notehook, and remar’:ed that
"z ims glad that he had kept notes hecnuse of the importence which 1-~tzr became
cttached to t'is case,

Je told the storv arain of zoing bac™ to the station, *“zinz husy
v e hour or so end then xoinz over to the hospital and takiag " TIV bac* and
~ooking here 7t was pointe’ out to him that informetion furn.shed by cthers in
“re Teweerly "ills hospital reflected that he came to the hosnitel on ti:o occa-
ions befnore ke firallv booked her. e said that to the best of his recollection
12 only vient over there once and then returned with her; then acmitted that maybe
hz mirht be wrong and hacd been there tvice.

Tt was also pointed out to him that accordiny to the reccrds of the
hosoitel, she ¢idn't leave there until efter 5:00 otclock in the mcrnin<, and he
hirgslf choacred with the Reverlv "ills 20lice station to see at time records
there raflected he hac teen her in. Atccorcinz to his word, thosz recorcis re-
flect - she was boo“ed into the volice stetion st 5:15 8, ., Jemuor+y 1, 1043, |
"o a’mitted he micht “ave *eern wronrs in sreviously stating that he hac returned
to the stacizn from Clymdic ‘venue ané been there abzut a: Lour *efore he vent to
the hosditz2l, e irsisted that wher he dic¢ zo to the hos»ital, zve:. :though he
tellze¢ t: the girl and talted to " 4 %7 - about her, he knew absoluiely nothing
ebout hz havin: told aryone of her connections with CHsRL 2 €% ‘Ll.. He claimed
2u¢ to 'ow that she or onyone had called the C ‘>LI¥ home from the hcsoital.

DOTPLT insisted that wher he went from the police st=iion to the
h55>7 %1 his mind wos race up to boc her as a "vag." hen as:ed viat he based
th s on, he sai? thet she anoiarently hed no means of support; si2 had Lac trouble
st ¢ fewrtient by reocrting herself as a svicide; had been 1. thers the night
n:fere, ervsinT a dfsturbe.ce. Tn connection herewith, however, he %ol ~ r. CARR
"2t ohe she vas ir on the morning of Tecember 31, 1312, she wrs not bereting
him o e tsirg ery unvsuel “isturbance.

He vms ased concernin the call he received from ™. ATT, night
2telvan 2t the CRAPLIV home, and Lis memory was a bt hazv os to vrrt time that
ar1l erme, but he thouzht it vas aftsr she hed been boo%ed at t-c s:lice station,
“ % was nointed out te him that his orevious report reflected this call was sround
120 4, ,, while the records of the police station rsflected theat she +was not
hoo%ed ir there until 5:17 4.°, Fe couls not explein this discrenancy,

TARPLT insisted that ke in his own mia had no fear of this case
hecavse B2 felt he had done nothint ‘rons. FHe saicd that he he~ not contected
uatein FITT or chief ANTETLON to seek their advise as to whether or not he
zhovld book her, Ve said it vas all made up in his ovm mind.

Turine the i-tervis - 1rith him he é738 gav that hz »»=r ncothire
about her asscciatlon writh 0V LIN, erce» ing what he hod read is Cowtain
-7 's redort, which he ¢id not sec until the following dey when h: ca e on
vty.
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ARPLE was requested by Mr. CARR to review any other notes he
=irht have and re*‘resh h's racollection as best he could, and perhens he would
W contected later. - T :
His complete connectlon with th1s case was not coverad in this
interview, that is, he was not requested-to tell of his contact mth R7RRY down
%o the arrest in ¥ay, 1943.

\ . ’ IMTZRVIET WITH CLAUDT R. MARPLE BY

THE LOS ATGELES TISTRICT .‘.TTORN'F'Y'S ) : 1
CFFICE '

t

. MARPILT was interviewed in the office of Chief.. ¥, ANLFRSON,
~everlv Tills Police levartment, Beverly Fills, Californis, by investizators
H‘.‘RBT’RT G'{OSS.‘A-I and PHIL T0 TR of the Los Angeles County Iistrict :ttorney's
~ffice on June li, 1CL3. Present at that time were Chisf AWDER:N, Police.
Clerk G.%W. 2inn and LORNA ADAMS, stenographer with the District 2 ttorney's
0ffice, who reported the interview, This interview, along with others con-
Aucted by the District Attorney's Office in connaction with JOAN BERRY wes

riade available to Agen‘ts of this office.

‘%ith reference to the night of Decembsr 31, 1942, MARPLE wes
nske d to relate in his own words what occurred when BERRY came to the Beverly
Hills Police Station that night. MARPLE stated "I was in the station at the
time - I had & clerk there with me at the time, I went over and asked her what
was the matter. She said 'I want to talk to you'. I said all right, we will
zo back in my office back here, so I took her back in there and asked her what
was the matter, and I trlced to her for approximately thirty minutes, and dur-
ing that time I was unable to get anything out of her as to what her trouble
was or why she ceme into the station. I finally told her that we were not get~
ting anywhere !'with you talking here to me about something I can't very well do
anything about - have you got anyplace to go, you cantt stay hers, we have no
nlace for you here', pnd after so long a time trying to get out of her where she
lived and what her trouble was, she said 'maybe I have got a place where I can
stay.! So I said will you give me the selephone number ang I will call it for
you, but she wouldn't give me the telephone number. She said 'I will call it.!

- 80 I gave her a telephone that was there and teld her how to diel it - she hed
to dial it to get outside, and she dialed the number, then telked to someone
and asked if she could stay there, .if she could come down, and I didn't know
sshere the place was at all, He svidently said yes; she said 'I have a place %o
stay, ' I said all right, I will teke-you down there. The matron wes already
here on duty. I went up and woke up the matron in her quarters, had her dress«
she came down, -We took Miss BERRY and I asked her where are you go:mg‘7
gave me thls address on Olymplc - I believe it is 9507 "

N
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MARFLE went on to say that when they took her down to the 0lympic
nddress he didn't get out of the ¢ar, but the matron went into the apartment
v"th her. He said the matron was gone approximately five minutes and when she
came back she said "Well, I guess she has a place to atay." She also said "A
\-= opened the door and she went in and closed the door." MARPLE and the matron

£. n returned to the police station and saw no more of BERRY that night.

MARPLE was asked if BFRRY gave any reason as to why she came
into the poliscs station and he said that hs couldn't get any reason out of her.
i'e v4s asked if she made any statement to the effect that she wanted to be
arre Yed and MARPLE replied "I told her that - I believe I tald her, if 1 rem~
ember clearly, that I would have to do something with her, 1 couldn'tt exactly
shove hsr out:w:l-think it was sprinkling rain that night " I said "The only
thing I can do with you is to book you for vagrancy. I can't put you in jall
without I make & heoking on you.™" ' '

BERRY replied that she didn't want to stay in the station but
she did not discuss any person. The only thing she kept repeating was "Oh
CHARLES, Oh CEARLES, €HARLES." MARPLE said he asked her who CEARLES was and
she wouldn't tell him., MARPLE said that she seemed to be highly exoifed and
hysterical when she came into the station, and although she wasn't acting
normally, she did not appear to be drinking and he didn't smell any liquor on
her breath. MARPLE seid she never mentioned the name of the person to whose
apartment she was taken, '

MARPLE said that BERRY told him that she was an’ilctress but she
@id not mention being connected at all with CHAPLIN. Neither did she say
anything about being without money.

" In describing BERRY's physical appearanoe when she came into

‘the station, MARPLE sald +lere was no appearance of any marks or scars any

nlace on her body that were visible to him. Her clothes were not disheveled
~nd as he recalled shs was wearing an evening dress and & short fur cape.

=RRY also told him that her mother was back in New York and that she had no
“riends or relatives out here. . .

MARPLE went on to say that the next time he saw BERRY was on

“ow Years morning, January 1, 1943, He said that he had received a telephone

¢21l while he was on duty at the station and a woman's voice told him that thers
vas a woman who had tsken poison lying in an automodile in fromt of 5709 Olympio
“culevard, . ' : '

: MARPLE stated "I recognized the same number as the place I had
taken the girl the night before. I immediately called for. the ambulance to go

"down there, and while they were getting ready I got in the police car and
hurried down there myself shead of the ambulance. There were four or five oars

~
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parked there on the street in front of this address neardy, and I think I looked -
in the third one before I found this girl, which I recognized as the same girl
lying in the front seat in this ear. I took hold of her shoulder and shook her
and she just kind of turned over and twisted her head around, so I stepped back
then and looked around the floor while the ambulance was coming, to see if I

could see anything that looked like a bottle or anything of that type, and in
about three or four minutes the ambulaace ceme and took her out of this car and
out her in the ambulance and started for the hospital. After they had taken her
‘ut of the car I continued to look &khrough the car, lifted up the seat, looked
un( §r anyplace 1 could find to see if I could find any kind of a bottle or

som yhing of that type, to find out if she had taken anything, and what it was,
if she had., 1 didn't find a.nything. 50 knowing where shs had want the night
before I went up to this apartment. "

MARPLE was asked if she appeared to be unconscious and he said
"Well I don't know., I had an idea at the time that she was more or less
" putting on en act. Shp opened her eyes and kind of shut her eyes and rolled
her head around a little bit." MARPLE continued "I went up to the apartment
and I could see from the outside it was all lit up, the lights were lite I
rang the bell and pounded on the door for approximately five minutes. Nobody
caze to the door. There was no signs from the apartment, I tumrmed around then
and went back downstairs, and when I got back down there a man came up to me,
all out of breath, wnd said "I just got a report that some actress tried to
e comnit suicide out here.™ I said "Who are you? [He #aid "I am a reporter from
o the Examiner", so I asked him his name then, which he gave me, and he gave me
o his name - I don't remamber the neme now, "

’

i - MARPLE stated that he believed the reporter's neme was CARL
¥eCLUNG. He said M¢CLUNG showed him his credentials as a reporter. MARPLE
recalled that MeCLUNG told him that his office had informed him that JOAN

BERRY had teken poison arZ could be found in & car in that neighborhood., MARPLE
steted that' he doesn't recall this reporter following the ambulance back to the
roceiving hospitel. MARPLE said that he checked the license number on the car
] in which BYRRY was fownd end thst it was No. S X 8922, registered to R. J,

: : CA‘\’TON 858 North Falrfax Avenue, Los Angelef, Califorrua.

. VARPLZ cont:mued that he followed the ambulance to the receiving
A hospital and thet he got there about en hour after the telephome call ceme in.
He said that there was an intern on duty at the hospital and deseribed him as

5 a small fellow who wears glasses. MAFPLE said he had the followmg conversation
< 7ith the intern: -

. "I said what did the dostor find out about this 51.1'1‘?” He said —
'In the opinion of the doctor she hasn't taken anything, she has a dfscoloration
on her lips, possibly may be iodine, maybe not anything, but he said as far as
she is concerned she is all right - 1 didn't give her any treatment."

i o . » e AT s '. 16] « ; - . 3
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Ctiin underclothing undernesth & bathrobe.

" MARPLE said that BERRY was in the hospital when he got over there
'nd that she was lying on a tables He said he went over to her and asked her
“‘het are you trving to do and what is the idea of this ¥ind of businesss" He .
seic BTRRY appeared to be very much awake but that all she would reply was
s+~ sthing ebout CHARLWS, CHARLYS and didn't give him any specific answer. He
sui” he esked her if she hzd any plate to go or if she had any money or any
snds and she replied no. MARPLY tecalled that she was wearlng just some

-

’ MARPLE was asked what the rest of the conversatlon was that he
3 with 'BERRY and he replied "I wes rather burned up. 1 said if you are going
%0 null this kind of stuff I have a place for you. I said come on. She got

“2ff the table and she walked to the station.. I-booked her on A1 - - Penel Code =

no v \{ible means of support.”

MARPL? further advised that matron RENGC was at the station when
he brought BERRY over. . He said he told BEZRRY that he was going to book her for
vagrancy but she made no ren'w, He said he did not know at the time he booked
her thet she was acquainted with CHARLYS CEAPLIN and thet she made no statement
to him while bsing booked that she was a orotege of CEAPLIN. He also said that
oarior to the time he booked her she did not ask him to contact anyone for har.

MARPLE was asked if he asked BERRY what apartment it was that .
he had taken her to the night befors. MARPLE replied "No, I wasn't interested
in that. 411 I was interested in was getting rid of her." BERRY told him that
she couldn't go back to this apartment. MARPLT said that she also said she
didn't have any money and that he did not ask her what had become of the fur
cozt that she was wear1ng the night before. .

MARPLF said that when he took her over to the station from the
receiving hosnital, she appeared to be perfectly all right and cars along with
hin willirgly. ~¥ARPLE was not sure but he said BERRY might have asked him what
vagrancy meant when she was booked and he said "I believe I told her as long as
she didn't have any monsy and had no homs and no friends or any place to go,
that I was going to have *+. book her for vagrancy." He said that all BIRRY did

"was stanc there and "snifle".

¥ARPLE said RTO was standing beside BERRY when she was booked

©..¢ that she then took BFRRY upsteirs to the cell. He said he welked upstairs
“-h them and they put her in a cell and hec went away. HMERPLE sa2id he went

' Jduty &t about 8:00 A.M. that morning. WARPLE could not recall definitely

“~sher RUENO seid anything to him ebout BEZRRY or not that morning, He said at
¢ time he went off duty BERRY appeared to be in very good spirits and was

eari ing jail clothes.

T e
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MARPLE aaid that he came on duty at mdnight the next night
-4 that he didn't go up to talk to BERRY. MARPLE was asked if prior to her
¢ ignment if he had apy idea that she was connected with CHARLES CHAPLIN.
> said that the only thing that made him think she might be connected with .-
"= *LIF was that on the same morning he booked her he got a telephone call from
¢ *n who said he was a watchman or a servant at the CEA.PLIN estate.. MARPLE ’
¢ ~ced this call as between L: 00 and 5:00 A M. - o A -

-

; . MARPLE continued "Hp: . asked me if I had seen anything of a girl
e \JOAN BERRY, and I said Yes, we have her in our jail down here. He said .
thattd the place for her. He said I never seen such a fool in my life. I sdid
ijhy? He said she come up here in a cadb and didn't have no money, and he said I
paid her cab fare and he said I have-a fur cape up here as security for the cab
fare for my money, so I remc..ered the night before she had a fur cape on, I
askéd him how he happened to call. He said I wanted you to know where the fur.
cape was in case somebody. claims I tried to steal it, He said it is up here.
As 1 remember I put that on my report." '

MARPLE said that the watchman didntt tell him that he knew BERRY
was in jail. He said he told the watchman that she was in jail. -MARPLE said
that the watchmen didn't tell him why he knew BERRY was in jail nor did he tell
him that BERRY was a former girlfriend of CHAPLIN or connected with CEALIN.

MARPLE said that he wrote & report on the night's activities and
Captain WHITE read it the next morning, and he also recalled talking to Captain
H”Tr, sbout BERRY the following moming., He said WHITE came on duty at about
£:00 AM, He sald, however, that he did not have a detailed conversation with
Captain “THITE. 'The report that he made out is dated January'1, 1943, -

Com1ng down to May 7, 1943 MARPLE was asked if anything unusual
occurred thet evening ani ne replied "Well, I don't know what you would call
::sual exactly. 1In the first place the matron wasn't here. Ve put her in the
~2iting roem and I called for the matron immediately, I was waiting for the

»cron ~ we have a peep hole there we can look through to ses what enyone was
Mmb there - she had her wrist u> like this (indicating) and she had what
looked like a piece of metal * I thought she might be working on her wrist, 1
cocned the door and went in. She had a compact and had taken it into pieces angd
she had four or five scratches on her wrist - I think it was her left wrist, I
‘v=bbed her hand and took that compact awey from her and part of it fell on the
Tloor. She had her hand up like this (indicating) and I thought she put it in-
7"de her waist., I still kept an eye on her. She was walking around and crying.
“h matron come shortly and I told the matron. I said 'I think this girl has

%11l something thet she might harm herself with. You yill have to dearch her."
ARPLT was asked at this point if when he took the compact away from BIRRY if
she seid anything. ARPLE replied "I cantt remember - she said something. She

. "’"’
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.ns saying so many things I don't remember any particular thing she said. I got .
~evt of this compact and examined it and there was no glass in it. I picked up
~ouple 1little pieces of glass on the floor and ‘it still looked to me like
.2re might be some of it still missing, so when Mrs. RENO came I said 'We are
‘5ing to have to take this girl's clothes awey from her and search her thorough-
‘v and find out if she has anything she might harm herself with.' We went ahead
) booksd her at that time on the charge Sergeant GUBHART tbld me to book her
sn violation of probation, and took her upstairs to the dressing room and the
~tron went in there with her alone and started to, I suppose trying to search
" 2r. \fnyway she called to me and said ']-am having a lot of trouble with this.
~3rl, § - she said 'I don't Jmow whether«Ilwill be able to search her or not, She
ects like she might faint.! When I went in she was lying on the floor crying.
- she was letting out big long cries. I knew she hadn't fainted. Then 1 went in
her waist was opened. Her »weadts were showing, so I tried to talk to her then
and asked her if she had anything else on.her. She didn't enswer me. She had
her han¢ closed. I said tWhat have you got in your hand, Joan?' She wouldn't
tell me anything, I finally opened her fingers and if I remember right there
was & ring in there with a sharp set in the ring, so I says to the metron 'pull
thet weist out of her slacks and see if there is anything glid down in there.”

CT MARPLE seid that when BERRY was lying down on the floor he picked
her up an¢ held her in a sitting position. He said that-he was in back of her
and when he lifted her up & little piece of metal of some kind fell cut of her
ireist end he said that he was worried that she might have something else con-
nnzled on her person. He said he tried to persuade her to let the matron help
.er change her clothes but she refused. ) "

"MARPLE recalled that her shirt waist was open in the front and
" : said he picked her up around the weist and more or less carried her into the
soile He said that BERRY still had her slacks on and that after he got her
inside the door he left *.r with the metron. He said he tried to get her to
zta-r on the bsd but she rolled off of the bed and rolled on the floor. MARPLE
at this point recalled that perhaos her weist was off, althouzh he was not sure
. »ud she was nude to the waist. He said that BERRY'!'s blouse had been taken off
.%ile he was holding her up in the dressing room and that RENO resched around
ard pulled it out of her slacks. He said at first thet he thought she had on
% bragssier but he found out she didntt. EHe said that BERRY wes fighting like-a
tiger all the time. MARPLE said that he did not stdnd around -and watch her while
zhe was in a semi-nude condition. :

MARPLE also stated that there wans no other officer there besides
himself. :

In about an hour he said RENO came down and told him that she had
managed to get BERRY to chenge into jail clothes. He said RENO elso told him
that she really believed she had helped the girl. RENO said that she had felt
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sorry for BERRY and had prayed for her., He satd that he instructed Mrs. RENO to
zeep close watch on her and to atop and ses her quite of ten during the night.

, . The only thing MARPLY® could ramember that BERRY told him while
- hey were trying to get her to change her clothes was that she had been sick and
. & been under a doctor's care. He said she did not mention % him that she was
" ~vzonant., YARPLE said that he went off duty at 12:00 that night and did not see
{ RY after this. 'He said he did not manhandle BERRY in any way and ¢id only
+at \he situation called for.: He said he did not recall that Mrs. RNO told him
uat Y was pregnant and he said he made no report to any of his superior
of fioers that BERRY had been sick or had been under a' dostor's care.
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_ JESSIE WINIFRED RENO - Subjeoct

-~ -

~eckground Information.

JESSIE WINIFRED REWO, alias Billie
Home Address - 500 North Palm Drive
Reverly Hills, California ‘
Telephone CRestview 66500

On December 8, 1943, £ euts interviewed lirs. RENO in her home.
Agents had previously oontacted Chief of Police AUDERSON that morning and the
Chief had told them that iirs. KEHNQ, who had been off duty for same time was now
back on call duty.

On arrival et jirs. RENO's, Agents knocked on the door. ;She came
o the peek-haole in the door and on beinyg advised of Agents' identity, asked
if they would excuse her for a few moments in order that she could get dressed.
n few minutes later she opened the door and lster during the interview mentioned
that she had celled Chief of Police ANDERSON while Agents were weiting and told
him Agents were seeking interview with her.

The investigation presently being conducted by the FBI was.ex-
pleined to ifrs., RENQ, end it 'was suggested that she might like to tell the com-
plete story of her first meeting JOAW BERRY and the incidents that occurred during
their pssociation. She said she preferred that Agents esk her questions and
then she could snswer them specifically. '¥ith considerable hesitancy and inter- o
jected vdth numerous "I don't remember's" the following information was ellcited

The first time she sew JOAW BERRY was on the morning of December
31, 1942, when she had been in and was questloned by Sergeant MARPLE. KENO said

v
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that she passed through the office seversl times while NARPLE was questioning
BERRY, dut did not hear &ny of the conversation. Shortly thereafter HARPLE re-
quested that she accompany him while they epcorted Miss BERRY to an addreas on
Olympic Boulevard. RENQO said there ms no conversation between the two of them
. en routs. She continued that when they got to the address, she got ‘out, scoom~

' panisd BERRY up to the door of sn apertment and left. After it being pointed
out that BERRY knocked on the door and scmecne presumadly snswered her and opened
the Yor, RENO recalled that she guessed that hsd taken plmce. She said, however,
she w)s not even sure it was a man's voice that answered BERRY's knock. After it
was sugeested that MARPLE related BERRY made a telephone %all.to en address before
they left the police station, RENO seid "Yes" she guessed that had taken place.
She was positive that at nc *‘me in her talking with BERRY or in talking about -
BERRY with MAKPLE on this first meeting, did the identity of her boy friend as
CHARLES CHAPLIN oome out. She denied that, as BERRY has informed Agents, she
told BERRY t0 go on home and that }Mr. CHAPLIN would forget about the fight and
everything would be fixed up ldter. A ,

4 Regarding January 1, 1943, RENO recalled that she was on duty,
however, she did not kmow what case she had been ealled in for, She recalled
that she socompanied a poliee officer over to the Beverly Hills Reseliving Hos~
pital to bring JOAN BERRY therefrom to the Jall. She at first could not recall
anything that she and BERRY had discussed while they were together in jail, -
“hen questioned specifically concerning the following matters, she remembsred

“that those had bsen discussed. ' : ‘ Lo

With refersnce to BERRY's fur coat, RENO said that BERRY told her
she needed some money to pay her bills at wvaricus hotels and offered her, RENO,
the coat in pawn for 8200, RENO denied that she had tried to buy it from BERRY
for “300 or any other suu, She wes asked at this point if she discussed this
fur coat matter with Captain WHITE, and RENO admitted that she had, She .ices
not recall, however, that VHITE told her, but anyway the matter was settled be~
cause BERRY did not need to pawn her coat, the momey being put up by some outside

rarty.

: It was RENO's recollection that BERRY had been questioned in the
office of Captainm WHITE; also she guessed that Chisf ANDERSON was in thers during
the queationing, but she was not sure, She did not know on first questioning
what VHITE and BERRY and the Chief had talked about, but then admitted ss it
was suggested to her, that BERRY had told the officers about her association
with CHAPLIN, about living there for some time, ebout going to Mexico, about
kmowing GETTY, and the man in whose apartment she had stayed on Olympic Boulevard,
She recalled later that BERRY told her CHAPLIN gave her §1,000 a month for spend-
ing money and yave her a car for her own use and that she -was under contraot to
the studio; that she had seen him every night for a year; that CHAPLIN had deco~
rated her room in his home with ivory colored setin. , : ’
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or enyone else conceming trying to get CHAPLIN to help the girl and when he re-.
fused or they wers not able to locate him, PICKFORD and KELLY were going to put
ap the money themselves. It is recalled that is the story ROBERT ARDEN told.

. HOPPIR said thet on Saturday, May 8, 1943, she called the CHAPLIN
Louse on numerous -occasions trying to get hold of CEHAPLIY, but he would not come
to the phone, Later that day HOPPER said CHAPLIV Did call her but then she would
not talk to him. HOPPER then told of a phone call from the Los Angels s County
Jeil ‘d she told JOAN BERRY that she did not send MINNA WALLIS down to see her.

: The next contact HOPPER had with BERRY was on Decoration Day when
she was brought down to her house by CEANEY, This was the occasion when Mrs.
STRRY, the District Attorney's officers and BERRY were trying to discuss th_e

oo \logiqal solution to BERRY's piwblem.

. 1t is of interest to note that HOPPIR stated that both DAVID
STILONIK and SAM GOLIMYN at the time the story broke in the papers in June, 1943,
tried to get her to ‘lay off publicizing the case and taking & stand against
CEASLIN., They said it would be bad for the industry, GOLDWYN, HOPP-R said,
pointed out that if they ever got to investigating the rest of the -irdustry it

_would be just too bad for all of them. - : o

‘on the afterncon of Jenuary 1L, 19LlL, when Agents returned from

a conference with Fnited States Attorney CARR, he showed agerts & note which
hadbbeen prepared for him by his stenographer. This note advised that at 12:40

.M. this day the Business Manager for HEDDA HOPPER had ecalled, steting that
that morning HTDDA HOPPER'S maid hed received a telephone call from a man who
had & voice with a foreign accent. This man told the maid that he was "Murder,
Inc." and that HECDA HOPPER should "keep her Ge= d--- mouth shut.” It was ¥r.
CARR!'s thought that the message was probably from some crank; however he sug~
gested that the matter be checked into, :

Agents accordingly contacted HEDDA HOPPER'S business office and
+olked with GERTRUDE SHANKLAND, her secretary. SHANKLAND advised substantially
the same information a&s contained in the original information. However, she
did say that MOLLIZ REDELL, BOPPER'S maid, had added that the day before the
telephone call, which would be Januvary 13, 19l;, =& foreign locking man had come
tc HOPPIR's house at about 11:00 A.¥., ostensibly to show Miss HOPPrR some

- linens, HOPPER was not home at the time and the man ceme again around 10:15 A.
. on Janmary 1h, 1Ghl.- -

- . On this occasion MOI;LIE only opened the peep hole in the door
and in answer to his questions concerning HOPPER, said she wasn't there. SHANK-
LAFD said MOLLIE felt it was the seme man who had telephonsd fifteen or twenty

mirutes later and hed made the alleged threat. MOLLIZ REDELL was telephonically =~~~

"contacted and she stated substantially the same ir;fcma'tion.. ] ’

e ey
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With reference to ARDE7's being in thd police station, Mrs. RENO
rted thet she had talked with him when he brought BERRY's oclothes to the statioa
» "ore she left. However, this conversation was only for a few moments and RENQ"
‘alled that ARDEN appeared to take a friendly interest in the girl; that he was
ce to her. However, RENO said it was her impression and conclusion that CHAPLIN
ough ARDEN was trying to get rid of BERRY; that JOAN was a young girl whom
. PLIN had had for a while and then wanted to get rid of, having became tired of
"er. RENO observed that she had lived in-Beverly Hills for many years and that

LHE always picks on young girls. lirs, RENO said that she had actually felt
,sorry‘Eor JOA'T BERRY, since she had a daughter of her own. lirg. RENO seid that -
she d1d not tell JOAN BERRY how to plead when taken into oourt, though she said

perhaps BERRY had asked her that because nine out of ten of those she cames in
contact with do esk héer that auestion. RENO said she teld BERRY to use her own
Judgment., She was asked if BERRY endeavored to use the telephone while she was

in her custody on this oocasion in Jhnuary. RENQ 'esaid she did not use the phone,

When BERRY was in jail»in May of 19,3, lirs. RENO recallsd being
called to the station and teking BERRY upsteirs, and she said after a period
of about half an hour BERRY was changed from her own clothes into jail clothes.
She would have had Agents believe that there was no difficulty encountered in

" accomplishing that faet, but when it was pointed out that she had told the

District Attorney's Office and that MARPLE had also so informed regarding the
objections of BERRY and the screaming, etc. that went on, Mrs, RENO said "Yes,"
that that had happened. However, she at first indicated that she herself had
convinced BERRY that she should change her clothes. Again it was pointed out
that eccording to the previous statements Sergeant MARPLE had been in the locker
room assisting her. She guessed that that had happened. On the second occasion
when BERRY was in her custody, Mrs. RENO said that she asked to use the phone, .
that she celled HEDDA HOPrER; if not Miss HOPPER, then some other movie columnist,
p>ssibly FLORABEL MUIR. 7. was HMrs., RENO's recollection that the following
zerning, May 8, 1943, BERRY was questioned by Captain W ITE before she went into
zuc.  Thet was the last time Mrs, RENO said, she had ever seen BERRY, however,
iz said that several days after BERRY had been released in Jamuary of 19,3,

Y celled her on the phone at her house, telling her that she appreciated the

.alnesses shown her when in jail and that she was going to leave town. 'Mrs.

70 was asked if she had given BERRY her phone number, and replied in the nega~

.@. She could not see how she had gotten the number,

lrs, RENO was asked what she thought of BERRY as to her intelli-.
“n:e, actions, ete. while in her care, as to whether she was a psychopathic case
# irsene, irs. RENO replied that she did not think there was anything mentally
vwiong with BERRY, simply that she was nervous, distraught, etc., because of the
crsatment she hed received by CHAPLIN.. She said that BERRY was a poor young girl
who had come to Hollywood with ideas of getting into pictures and had been kicked
out by CHAPLIN after associating with her for a period of time, snd then becoming
tired of her,

Cwhee -l 3
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. RENO inquired as to whether she would have to testify as to her
"ntements, and emphasized repeatedly that she didn't want to go to court. She
#s told that that was & matter over which Agents had no control, it being entire-
¥ up to the United States Attorney as to whether her testimony would be necess-

. ‘-\‘. . s

~ As en example of the attitude shown by Mrs. FENO, it was suggested
hat j\ the event she leter recalled any other incidents or facts which she
~ thought would be of interest, she get in touch with Agents, She said, "No," that
he wouldn't get in touch with them; that she only wished they had endeavored to
contact her a couple of weel= =go when she was siok in bed and couldn't be inter-
viewed. It wae pointed out that we are all police officers engaged in protecting
the public interest and welfare and that any assistance fellow officers could
render would be appreciated. She agreed that that was the case.

: In accordance with instructions of United States Attorney CEARLES
. CARR, Mrs. RENO was requested to be in Mr. CARR's office at L:00 P. m. on
January 5, 194ili. At that time she was interviewed by Mr. CARR and Agents.

. In line with Agents' previous interview with Mrs. RENO, when Mr.
CARR began asking her questions about her connections with this case and knowledge
‘of BERRY, her answer was "I don't remember." She edmitted that on the morning
of December 31, 14,2, she was probably in the police station when’ BERRY was there
end being interviewed by AKPLE. She said, however, she was in and out of the
room and did not hear what was being said. ' )

Sﬁé was asked as to the conversation between BERRY and Captain WHITE
on the morning of January :, 1943, end said she didn't know anything about it.
vhen asked specifically by Mr. CARR if she recalled their discussing BERRY's

contract with CHAPLIN, his purchasing a play for her, her affair with GETTY, ’

°tc., she admitted that she guessed they had talked about that. She would fre-
duently defend herself for not having eny information by saying that she was not
supposed to talk or listen, mersly to be around, :

With reference to negotiating with BERRY concerﬁing her fur coat,
“¢ said this time that BERRY would not sell it to her, but offered it to her in
cun for 5250, . '

. Mr, CARR asked Mrs, RENO if she recalled the conversation in court
« “ween Judge GRIFFIN and BERRY on the morning of January 2, 193, and she re-
vlied that she knew nothing about it because she sat in the back of the roam.
“he denied that BERRY had turned to her when the Judge asked her how she pled,
“hen asked if she hed counselled BERRY as to how to pleed before she went into
court, she vehemently denied that she hed said anything about that. :

e LT R , =
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The one new fact which did develop from this interview with RENO
s her statement that on the morning of January 1, 1943, she had accompanied
"PLE to'the hospital from the Beverly Hills Jail to bring BERRY back to the
~lice station. She admitted that she might have gone over there twice with
EPLE, but seid she couldn't definitely aay that,

o In eonclusion, drs. RENO was sorry that ahe couldn't remember any
more . §d said that just prior to Agente'! interview with her, which took place on
Tecember 8, 1943, she had fallen in the police station, oracked the base of her
skull, and had been in the hospital for same time thereafter. She stated she
found difficulty in spelling words - she would get to the last letters and then
couldn't remember any more, and generally found difficulty in concentrating.
For that reason she said she didn't like to concentrate on things.

: N
!\ INTERVIEW WITH JESSIE WINIFRED RENO N
BY THE LOS ANGELES COUNTY DISTRICT ATTORMEY'S OFFICE

On June L, 1943, Mrs. RENO was interviewed by HERBERT GHOSSHAN,
Investigator for the los Angeles District Attomey's Office., This interview was
conducted in the office of Chief of Police C., H. AWDERSON, Beverly Hills Police
Department Beverly Hills, Cahfomia.. Present during the interview were PHIL
C~ER, enother investigator; G, 7, ZINN, Police Clerk; Chief of Police ARDERSON;
and LORHA ADAMS, a stenogmpher of the District Attomey's Office.

At this time Mrs, RENO advised after having her memory refreshed
as to dates, that on December 31, 1942, at approximately 2:30 p. m., JOAN BERRY
rresented herself at the Tuverly Hills Police Station and stated she had had a .
fight with her boyfriend. She was hysterical et the time and after being '
questioned by Sergeant HARPLE she was taken to Sulgrove lanor, 9709 Clympise,
Los Aungeles. lLrs., RENO said when BERRY came into the station that she, BERRY,
was very excited; that she could not remember much of anything she was talkmg
ebout and she seemed to be trying to quiet herself down. Mrs. RENO stated that
CRRY did not appear to be under the influence of intoxicating liquors. RENO
' did not recall the desk sergeant asking her any questions that she, RENO, heard.
Neither did Mrs. RENO recall that she mentioned CHAPLIN'sS name that evening.
She said that she really couldn't talk to BERRY because she was so excited.
¥rs. RENO estimeted that they took her from the station about 3 00 or 3:30 on the

seme night, . _ o . //

—

¥rs. RENO said she didn't believe she told them what her purpose
was in being there and she said that Sergeant MAKPLE did not ‘tell her what her
purpose was in being there. RENO went on to say that 'KRPLE took BERRY to this
apartxnent on Olympic Avenue and that she, RENO, took BERRY upsta.ira. She went

- Qe T v - . ~>
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. the door with her and BEKRY knocked on the door., At this point RENO was asked
" 3 someone open the door"? She replied "I didn't see him. It sounded like &

v .'s voice = I didn't see him. 1 only lmow someone opened the door and that

v.s all." RENO continued that BERRY appeared to be quieted down at the time

«.@ took her upstairs to the apartment. She said that BERRY did not tell her who
“ived there but recalled that BERRY asked to be taken to that partiocular address.

: 1rs. RENO stated after again having her memory refreshed as to
datey that the next time she saw BERRY was on lew Year's Day, 19L43. RENO ;
reca. fed that on that night something wes'said to her about BERRY having taken
poisod and attempting suicide, : She .said the f£irst time she saw BERRY waas at =~
the Receiving Hospital that morning. RENO did not know with wham she, RENO, .
went to the Receiving Hospital. She said that BERRY was excited and cerying at
that time but she couldn't say that BERRY was under the influence of liquor.
¥hen asked what she did with BERRY, whether she took her back to the jall or not,
RENO repl‘id "7 don't think she ceme back with us. I think they brought her over

later."

2

RENO continued that she was there when BERRY was brought from the
Receiving Hospital to the Jail and stated that she put BERRY into her cell. RENO

pt first could not remember Row BERRY was dressed but when asked if she had on

a bathrobe and men's slippers, she replied "I believe so, Chief AIDERSON, because

T think she had that on. She was here two or three times. She had the robe

and the pajamas on. RENO described these pajamas es blue sleeping pajamas covered
by a bathrobe.

RENO continued that on this occasion BERRY was very nice while she
wos there and was quiet and calm. RENO said that after BERRY was booked she went
in and talked to BERRY several times and she sppeared to be all right. RENO was
o '.6d whether she remembev3d what she discussed with BERRY at that time and she

:nid she didn't remember exactly the different things they telked asbout. RENO

said she did not question BERRY regarding her finances. She further'seid she
didn't recall BERRY asking her to contact somsone at the CHAPLIN home for her,
L0 said she did not call anyone at the CHAPLIN home, '

LENO stated she did not recall BERRY asking her what she was being
~harged with. She said she did not give her this information, stating "I believe
‘hey told her that at the desk." :

At this point during the interview Captain AMDERSON stated "Detective
Captain WHITE did interrogate her the following day in the deytime and I remember
you, RENO, were present and I came jnto the room during the short period. of time
on thet occasion. RENO replied "yes - that's right." iihen ssked if she, RENO,
tookany part in the interrogationm, RENO replied "We talked very little." -

ERRY =AT) -
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At this point in the interview Mr. GROSSMAN again refreshed

4ENO's memory from the Beverly Hills police records, reading to her the oharge
and disposition of the ecase, which reflected that BERRY was oharged with
vagranocy; that she appeared before Judge GRIFFEN and that the sentence was
ninety daya in jail suspended em condition that she pay her bills and stay out
of i yerly Hilla. RENO wes ashed if BERRY et any time saked her what the charge
of w Yrancy usant. RENO replied "No." RENO wes asked if at any time BERRY asked
why she vas being held in Jail. RENO replied -*No, she didn’'t ask me." Chief

A DERSOY at this point added "An important question - and at this time while

she was in jsil, did she t-~ it lizhtly or was she depressed2?” lirs. RENO replied,
"iell, I would say she was very much upset. That is the reason she was here in
.the first plece. She was terribly upset - and did I answer that correctly?”

"} RENO octuitinued that she didn't recall BERRY asking her to contact
anyone 1¢ she wms in jall. - Further, that she did not contact anyone. RENO

said she could not remember whether BERRY used the telephone herself. RENO was
asked if ROBERT ARDEN had ever contacted her, RENO, in BERRY'’s behalf at any time.
RENO replied "No." RENO was asked if she, RENO, had ever talked to ROBERT ARDEN
while BERRY was in jail: She replied "I don't know who he was - some man oalled
here. I don't know his name," RENO said that this man d1id not speak to her at

e1]l and she was thén asked how she knew that s man called. RENO replied, "Didn't
he bring some Glothes over, Chief ANDERSON?" - ANDERSON replied,, "I will explain

it this wmy. At thé time she came in she had no other clothes. The way I recall
it - I might say this is only from what impression I had - she came in here with a
bathrobe and a pajama suit and slippers end they were not street olothes, and
before they could release her they had to put some olothes on her."” AUDERSON asked,
"{s that correct?” "TLat’s it." ~

- ]

Mre. RENO éaid she did mot discuss with BERRY the plea that she
should enter to the charge nor did she edvise her to plead guilty, REHO was
asked if she thought BERRY was either a psychopathic case or bordering on &
psychopathic case and she replied "Phat would be for a deotor to enswer." But
she further said "I think she was a very normal girl so far as I could see.”

RENIO stated she appeared in the court room with BERRY on January
2, but she said she couldn't remember much about the proceedings because she
didn't pay a lot of attention. RENO remembered the Judge reading the complaint
to BERRY and arraigning her. She also recalled that the Judge asked her how
she pleaded ~ guilty or not guilty. RENO was elso msked if at this time BERRY
turned to her and esked her any questions. She said "No. I was sitting back in
the court room." RENO stated that she remembered GRIFFEN pronouncing a sentence
of ninety days in the county jail suspended on the condition that BERRY pay her
hotel bills, but she said she did not remember BERRY saying anything to her
‘about it after the sentenge was pessed. She said that BERRY did not aot unususl
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“ter the sentence. RENO recalled BERRY saying she would have to have asome
treet clothes in order to lenvc but she said that she, RENO, called no one <
ur BERRY.

}‘ At this point REIO's umory ‘Wao aga.in refreshsd as to dutn
regaring BERRY's arrest en Mey 7, 1943, when she was arrested for violhtion of
her probation. RENO stated that she was called down to the jail and that the
first time she saw BERRY she was sitting in the wmiting room alons. She des-
cribed BERRY's oondition as very nervous but said that BERRY told her nmothing
regerding the facts of her ariedb. She said she did not reoa.ll BERRY disouu-
ing anythlig about CHARLES CBAPLIN at thie time. -
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. With regard to BERRY's sentence for violation of her probation,
REND said she went into sourt with her but she did mot recall any statements
that BERRY made to the Judge at that time.’' She said that while BERRY was in
jeil, just prior to being.sentenced, she told RENO that she was pregnant but

eTh -
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710 was unable to remenber any conversation roglrding BERRY'; pregmncy. Neither
.id RENO remember whether BERRY said that CHAPLIN or anyone else was the father
of her child., RENO said she didn't remember telling anyone in the jall that
ZRRY was pregnant and that she did not edvise BERRY to tell Judge GRIFFEN of

er pregnancy. RENO was asked if she believed BERRY when BERRY said she was
regnant and she replied "Yes. I thought she was pregnant. Vhat I think means
‘very Jittle." RENO stated that she based her opinion on BERRY 's physical appear-

nce %nen she was undressed. . ‘ ‘

RENO wes asked several times 1t‘ she remembered ‘discussing it with
any of her superiors and any of the police officers. She replied twice that
she did not remember and fi..>ly said "I just didn't do anything about it. If
it wes mentioned at all I believe it was mentioned to Captein WHITE." ~

RENO was asked if BERRY told Judge GRIFFEN in open court that she
was pregr 8t. RENO.said "I was sitting too far back. I didn't hear the proceed~
ings. Not all of it., She spoke in a very low voice."” RENO also said she did
not recall BERRY asking Judge GRIFFEN to talk with him in his chamberag.

It 'is to be noted that Mrs. RENO was uu\_:poenaed by the defense and
testified in the Vhite Slave Traffic Act trial in Federal Court, ILos Angeles,
Celifornia, on March 30, 194L.

RENO testified previocusly regarding BERRY's physical appearance on
the early morning of Decembsr 31, 1942. Her testimony was to the effect that
BERRY was not in a disheveled condition but was merely hystemcal at all times
that RENO saw her on this date.
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About five years ago DURANT said he met CHARLES CHAPLIN through KING
VIDOR, a preducer at MGM Studios. After working with VIDOR for about a year

CEAPLIN offered him a job and he said he was with him for about eight months as
a writer and an assistant h tarted to write "The Great Diectator.”

DURANT made a point to explain his financial standing, prefacing it
with the statement he had been accused of being kept by CHARLES CHAPLIN and also
had been accused of being a procurer for CHAPLIN. He said neither of those state-
~2nts were true { ‘ ;
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" Investipgation hes slso reflected that since commencement of instant
matter DURANT has been in touch with A, C. BLUMENTHAL, Hotel Reforma, Mexico City.
From Source B It was learned thet on Jamuary 2k, 19il, DURAVT communicated with
BLUYENTHAL from his home here in Los Angeles. At that time DURANT told BLUMENTEAL
that the matter had been presented to the Federal Grand Jury in Los Angeles bLe- .
ceuse of pryssure from Washington. Ee stated further he understood both J. EDGAR
EOOVER, Di Etor of the Federal Bureau of Investigation, and FRANCIS BIDDLE,
Attorney Gwdral, were responsible. DURANT went on to explain that his part in
the cese was based on the fact that he introduced BERRY to CHAPLIN. Then he went
on to say that when interviewed "I told them truthfully that a friend of CHAPLIN
and mine in Mexico City sent me a letter stating that Miss BERRY would call me
when she arrived from there and that she was interested in meeting Mr. CHAPLIN
with an idea of getting into pictures. Accordingly, I received a caell from her -
and after meeting her I arranged a dinner party with CHARLIE and another friend
of hers. This is all you ¥now ebout the situation, of course, except I suppose
you were awsre that PAUL GETTY was keeping her at the time and she was his guest

‘in Mexico City.

"In case there is over a guestion as to whether you actually did write
me this particular letter v.ald you be willing te confirm this in a letter to me’
now? I would only use it if my word was questioned, which it hasn't been to date.

"] can't tell you, Junior, what trouble that girl has caused us, though
certainly it is not your fault., CHAPLIN knew very well what he had gotten into
srd in spite of the edvice and entreaties of everyone he continued to see her.
This makes me one hundred per cent responsible. He has tried to pass the buck
hoth to you and to me but this is unfair. ‘ ’

. "I guess‘it will cost him about 100,000 in attorney's féees alone before
“e pets through as the paternity case comes up in e few weoeks."

DURANT indicated he would like to have a letter from BLUMENTHAL confirm-
ing the matter mentioned above. . . . RN . .
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~£$ WELLS DURANT N . : -
"1%1* Sunset Boulevard . T o,
st 1os Angeles, California T
‘=Tephone ARizona 32LL9

| . - INTERVIEW WITH SUBJECT DURANT - .
. BY LOS AWGELES COUNTY, DISTRICT ATTOR-
\ . __ NEY'S_DIVESTIGATCRS

On June 6 19h3, DURANT was interviewed by HERBERT GROSSMAN and PHILIP
T. TOVER, Investigators for the Los Angeles County District Attorney's Office at
his home on Sunset Boulevard. The matter was reported by LORNA ADAMS., At that
time he told,these men that A. C. BLUMEWTHAL wrote him a letter saying that JOAN
BERRY was ¢ \ﬁng to Hollywood and interested in getting into pictures and re-
quested tha. he introduce her to CHAPLIN. DURANT pointed out that at that time
he was working for CHAPLIN. He said she came a week or so later, called him up
and came over to his house. He thought she loocked all right, so made a date
with her for dinner with CHAPLIN and himself and & friend of hers. - He did not
recall the neme of this woman, He stated they went to Perrino's for dinner,
DURANT recalled he had a sore throat that night and this woman took him to = drug
store for a gargle,

DURANT said that CHAPLIN llked BERRY and he liked her. In fact she
made a very good impression on them both. In talking with CHAPLIN sbout BERRY
subsequently, DURAWT said CHAPLIN thought she was a good type for pictures and
wanted to give her a chance to do something. He said CHAPLIN got BERRY to read .
sorie lines, got very much ir‘erested in her, made a test of her and thought she
“us the greatest potentisl material he had ever handled. He was sold on her.

_t.1d everybody in Hollywood he thought she had the makings of a Garbo. Then
‘U AT said BERRY started to get very "sort of irrational and peculiar”. He

aid this fellow GETTY kept coming back into her life end-told how BERRY had
related to him that GETIY wanted to marry her as soon as he got a divorce.
TUEAWT said she would disappear at times., 1In the meantime CHAPLIN had put her
vnder contract. DURANT did not recall the amount paid her but remembered that
she continually was asking him, DURANT, to get her more money.

From her mctions DURANT seid he came to the conclusion that she was not
relianble and that CHAPLIN should "get rid of her." Apparently BERRY found this
out because NURANT seid she took & violent dislike to him, accused him of trying
to stop her career. 1In spite of that CHAPLIN went on seeing her.

The above facts, DURANT said, pretty cledrly descriﬁedvhis.understanding
of the picture up to about a year ago, at which time he said he went to work

h‘ﬁ» .»v'“ > . .
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for EDDY SMALL. During that time he said he dida't see very much of sither
CHAPLIN or BERRY. Es remembersd CEAPLIN had told him that BERRY had broken
her contrect with the CHAPLIN STUDIOS; that SAM MARX, Froduoer at letro, wanted
iier over there. On other occasions CEAFLIN told him he was having trouble with
3ERRY, although he never told him the detsils. He mentioned going to Hew York
with CHAPLIN in October of 1942, at which time CHAPLIN made a spsech. He told .
them he saw BERRY in New York. She ataysd at the Plerre Hotel. Shortly after
that t..\;;‘emo back to Hollywood 4nd DURANT said that he had not seen her sinse
their rdturn from Hew York except one night., On that oocnsion he was having
dinner at CHAPLIN's hame. She osme to the house and wanted to see him. "He could-
n't see her. That is the only time I have seen her since Ootober.”
. JRCTICY R N o N

After DURANT had giveh the investigaters this general story, they question-
ed him particularly as to parts of it. In answer to the question of whether
BERRY had tasted him first on her arrival in Hollywood, DURANT replied "Yes,
she did. ' ozllbd me up at my home.” At that time he said she told him that
she was the girl that BLUMENTBAL had written him about and that thereafter he

arranged the dinner party at Perrind‘s. ‘ .

When asked if BERRY lived at CEAPLIN's home, DURANT said "Not to my
knowledge." Howéver, he sdmitted that she was at CHAPLIN's home w good deal,
As to what she did when she was at his home, DURANT said she had dinner there
geversl times; workéd with him, and he would ses her about the place when he was
playing tennis with CEAPLIN. He understood too that she was doing a great deal
of rehearsing for her part in the contemplated picture amd obaerved to0 that
"CHAPLIN saw quite & bit of her socially az well.” o

DURANT was asked wh-ther in September of October of 1941 he knew anything
about BERRY becoming pregnant. To this question he replied "I never knew Miss
BERRY becamé pregnant until she told me, or until CEHAPLIN told me she told iim
she was pregnant abeut three weeks ago--that is the first time I ever knew,"
DRANT insisted that he knew nothing about her being pregnant in September of 1942
nos did he ever arrange for the performance of an abortion upon her nor did he
¥:a:w a Doctor TWEEDY nor did he ever make any arrangements with anyone who repre-
seated Dr. TVEEDY nor did he ever ask anyons to go there and nake arrangements
with TWEEDY for the performence of an abortion. ’ :

He gave the same replies to questions put to him by the investigators
relative to an abortion on BERRY in January of 192. He was asked also whether
CIAPLIN hed arranged for such an sbortion. To this question he replied "I sm
sure he didn't or 1 am pretty sure he would have discussed it with me."

Referring again to the phy CHAPLIN wrchsed for 'ﬁmx. DURANT said

"CEAPLIN thought it was written for her--absolutely for her" and continued that

the reason the picture was never produced was because "Miss BERRY showed by her
B g s ‘h’:;’-- - . ° ! )

D b
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actions she was completely unreliable, an inveterate liar, and CEAPLIN did not
feel she had the stamina to sustain a performance for a complete screen play.

e didn't want to risk his money on her delivering the goods. Those were the
-easons DURANT sald that CPAPLIN told him he didn't go ahead with the production.

He was asked if around September, or Ostober, 1941, he had presented a
letter to BERRY in which she recited that she was resigning from her contract

Lo the CHARLES CFAPLIN STUDIOS because of hsr pregnant condition and that CHAPLIN '

i:rd done all he could for her and that she apprecisted everything lie had done.
LURANT replied that he had not. He also denled that such a letter after the
perfort fuce of an abortion was destroyed by CHAPLIN in the presence of himself
end BER: §. : . : - , T

-,

~

He was also asked if it was not true that when BERRY became pregnant in
Ceptember or October of 194l Mo it Mr. CHAPLIN's wish to allow her to have her
taby but you weréd the one who insisted she cowldn't go on with it, and have an
~bortion?” DURANT replied "1 know nothing about any abortions regarding BERRY or

DUxaNT was alsc asked if, when he nnd CHAPLIN went back to ilew York in
October, 19,2, CEAPLIN had furnished funds for BERRY to make the trip back to
Jew York. DURANT said he lmew nothing about whether thisz was true or not.

DURANT was asked if he lmew why BERRY had broken her contract with
CHAPLIN STUDICS and he replied she had told him it was because CHAPLIN took so
long in preparation for a picture - "it had been proven that he has taken some~
times two or three years to make a picture. She was getting impatient about it,
and she had this opportunity to go over to Metro and make this picture and felt
it was good experience for her and would keep her busy in the meantime, and she
was getting sick of sitting around waiting." ILie was asked if he knew what was
Yed to the offer she had besn made by MGM and DURANT related he once talked to
SAY VARX about it and MARX toid him he was very much interested in her., As to why
it didn't go through DUIANT said he didn't know but he was positive that MARY
thought as did CHAPLIN, that BERRY had great ability.

DURANT said that BERRY was very bitter against him "she hated my guts.”
hen asked if she ever expressed herself in his presence to that effect DURANT
replied "I couldn't be around with her - she resented me so I had to keep out of
the way most of the time.”

DURANT was asked if it was not true that during the month of December,
1942, CHAPLIN and BERRY were having a little difficulty, He admitted that he
knew that but as to what that difficulty was he preferred not to discuss it,
stating that it was simply a matter that he had heard about. He went on then
to say that the only thing CEAPLIN had told him about that difficulty in December
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¢i 19,2 was that BERFY had been coming up to'the house "had tame up there once
or twice and he was away - he had heard about that -~ then he told me one day -
sae had come up thé night before with a gun and forsed her way in and went up-
stairs and he couldn’t yet her out and couldn't get the gun away from her, and
te had ® hell of s time, and that ~-" DURAIT estimated that the incident
occurrei about Christmastime or shortly before and said that CHAPLIN told. him
no'more\f what occurred that night except he had a difficult time quieting’
_BERRY bud he finally got the gun away from her and she went away. DURANT said
he didn't know whether CHAPLIN end BERRY had intimate rolationa that night.

DURANT said he knew novcning about an event the night before MNew Year's
Eve when BERRY and CHAPLIN had = quarrel and BERRY had got out of CHAPLIN's car
and gone intp the Police Station. He knew nothing about the arrest in Jenuary,
1943, until | week after it happensd. He denied that CHAPLIN had told him of
BERRY being . & jail on or about January 1 or 2 and asking what they could do
adbout it. : .

With reference to BERFY's arrest on May 7, 19,3, DURANT remembered that
she was at CHAPLIN'*s house that night. FHe said he had not seen her since the
- time in New York in October of 19i2, until that night., Vith reference to the
incidents that evening he said she came up ebout eight o'clock when they were
heving dinner. EDVARD the butler ceme in end said "Miss BERRY is here.,” Whereupon,
CTAPLIN said, "I can't see her now." As DURANT later got the story, he under-
stands ED" ARD went back out, told BERRY CHAPLIN could not see her, whereupon
3ERRY told EDWARD "I am going to sit here, I am going to stay here."™ DURANT ex-
plained she was out on the porch. After which EDVARD asked DURANT if he would go
cut and talk with her. DURAYT said he went out and told her "JOAN, we are having
dinner, will you please leave?" Vhereupon BERRY said "No, I won't. I am going
to stay right here." . ' :
DURANT said BERRY appeared to be quite excited and upset, after which
CHAPLIN went out and said "JOAN, this is no time to come--I will talk to you
later. I am having dimner." To this BERRY replied "I am not going to go, I am
going to stay right here.," Thereupon, DURANT said that they a1l went back into
the house and CHAPLIN told EDVARD to call the police, to get a squad, mot have
rer arrested, but have somebody take her off the premises. DUKANT continued
that "the squad car came and JOANY went away with them., CHAPLIN's idea was not to
have her arrested but to have her removed because with the gun situation he didn't
know what could happen, She might have had a gun with her agein." DURANT
was asked if CHAPLIN was afreid and he replied "Definitely afraid of what she
might do." He estimated that she was in the house approximately ten minutes.
Le was ssked if he overheard the instructions CHAPLIN gave the officers who were
removing her. To this question he replied "No. There was no instructions."

A fellow came up the atairs and said "JQAN I think we might as well move on."
"‘qh- s e

~.'.
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"He knew ‘her, She went with him. I left right efter dimer. As far as I know,
he didn't discuss enything with the officeu. '

, DURMT was asked if the arresting *officer wes Sergea.nt GESHERTZ. He
3aid he didn't know and doubted if he would recognize him. He was asked if when
GEBHE/RT ceme to the house he asked what was wrong. DURANT replied "No, not a
thing. \Evidently they had teld him over the phone.

It was then asked if EDWARD the butler had made the call and he replier
"No, he had." Vhen asked what he told the officers, DURANT replied "I told thex
¥iss BERRY was here and it looked like she might oreats & nuisance.” "CHAPLIN
asked me to do this. He said '7i1l1 you call and get a squad cer.' So I called

and said ""f111 you please send for her and get her off the premises?’ They ocame
up. The § §lows knew her and she knew him evidently. 1 left and that's all I
¥now about . the pollce angle." 7 ,

DURANT said that after BERRY had left there was some discussion between
OONA O'NEILL, CHAPLIN and himself. At that time he said the tenor of that talk
was how completely open everybody was to this woman who was liable to do enything
and the denger to heve her at large. Of course it was terribly upsetting to
CHARLIE, thinking this girl would come back any time and shoot him.

DURANT was asked if CHAPLIN had at any time expressed himself as being ir
love with BERRY or if BERRY had ever told him thet CHAPLIN was in love with her.
To both of these questions he replied in the negative. - When asked if BERRY had
ever said that she was in love with CHAPLIN, DURAI‘T replied "She certainly intimat-
ed it." He did admit, however, that CHAPLIN was "very fond of BERRY."

DURANT 2aid that on the night of M¥ay 7, 1943, when BERRY was arresed at
CHAPLIN's house so far as he knew she had not been there previocusly that day.
He said he got there about five o'clock in the afternocon. They played some
termis and then had dinner and that BERRY was not there at that time. CHAPLIN
did not tell him whether she had been there before and at the time he arrived
at five o'clock CEAPLIN was with his secretary, Miss CATHERINE HUNTER. He said
Miss O'NEILL arrived about 6 130 that evenmg, coming alone. -

DURANT said he did not know whether BERRY was at CHAPLIN's home the day
before her arrest. :lor did CEAPLIN give him any details of a discussion he had
hed with BERRY just prior to her arrest when BERRY had been loitering about the /
place and bothering him for several days., DURANT said CHAPLIN did mention she
~was in town but said nothing more. He recalled that this discussion took place
just before dinner that night, at which time he said something like "BERRY is
back:" DURANT did remember though that CHAPLIN had told him about some telephonn
calls and continued "She had been" calling up. He may have said samething abou®

'3;.- -
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her coming up, I don't remember her particﬁlarly. I hadn't séu_x him for a couple
of deys." : C

The District Attorney's Investigators ssked him if he knew anything abcu.

the time BERRY ceme up to CHAPLIN's house Just before the time she was errested ir .
May, 3, went up to his bedroom and found Nr. CHAPLIN and OCHA O'NEILL there
togetl ¥r and left, going down to the pool, telling CHAPLIN she would wait for

" him there. DURANT said he had heard something about that actually happening but
he didn't think it was May 7, 1943. He knew that there was a scene when BERRY
saw O'NEILL and that there ™== some words between the girls but said he did not
know actually what was said. '

en the offiscers came to get BERRY DURANT described her as being upset
but not } \terical. He thought she was acting irrationally because she came up
there at that time. He admitted though that he didn't see enough of her to be
_ able to realize whether she was irrational. He denied that he heard BERRY tell 4
CHAPLIN that she had something important to tell him. '

Vhen nsked if ;he, DURANT, hedn't told BERRY to leave the place "end get
the hell out of there”, DTRANT said he had not telked to her in that tone of .
voice but admitted he had told her to leave the premises.

Then asked if CHAPLIN at that time was aware BERRY was pregnant, DURANT
replied "No, he wasn't, ebsolutely.” He said neither did he imow whether she
was pregnant, ; : ‘

DURANT said he knew of no telephone calls made to the Beverly Hills
Polise Station after she was taken down there on the night of May 7, 1943, nor did
he know of any calls coming from that station to the CHAPLIN hame. Nor from the
time she was arrested until the time she was sentenced did he know of any discussi
between CHAPLIN or any representatives of his and the Beverly Hills Police Depart-
ment. . : .

N \ . '-
DURANT denied that when GEBHART. took BERRY away he requested GEBHART"
"when you are finished come back here. I want to talk to you,” Nor did he hear
anyone else say that, He said he didn't know whether GEBHARY, did come back that

¥ith reference to ROBERT ARDEN, DURAIT said he had known him about two
years but not well; that he hed first met him at CHAPLIN's but he did not believe
ARDEN was a frequent visitor at CHAPLIN's; that he was friendly with CHAPLIN and
he knew nothing about eny arrangements ARDEN may have made to Captain V. W, WHITE
of the Beverly Hills Police Department except what he read in the newspaper. He
said he never discussed the matter with ARDEN. Nor had he ever discussed with
ARDEN his, the latter's attitude toward JOAN BERRY. f
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Following BERRY'S arrest on May 7, 1943, DURAYIT said the first thing
t:; heard about it was when he read of it in the newspapers and then changed his
.:~iement to say that "No, the first time MINNA VAILIS told she was in jail -
¢=’1led me up, that was it." Be thought this occurred some time the next day
- “uar her arrest. He said that MIN#A VALLIS in her call to him said thet BERRY
23 in jail end that "I think I should go down and sse her."” He asked the
v»ras \gators if they wanted the story on that and when they replied "Yes" DURAW.
rald t Rt WALLIS said "Do you want to gc dowr?" I said definitely mot. ~ She seid
*ve11, I will go down and sse if there is anything I could do." Iwas sorry for n-.
Z said "I don't bleme you, MINNA, but I am poison to her and there is no point in
‘ my going down"., MINNA went 4~ there and cailed me up and sald that she was ve:y
much upset and said she thought she would feel better about it if she could help
her get out, thet she was pregnant, what did I think about it. I said "It is wp
to you, M YA, whatever you want to do." I said "I feel sorry for her too, bui
there is &hing I can do." She said, and then later she made some arrangements.
and she toid me the story later, she saw the matron and ssked her if there was ary X
way of her getting out and the matron said there is only one way and that is %o g:: E
the judge that sentenced her to give her a transfer, because of the comdition sh3 o
is in, s0 the matron told her it was Judge Holland, so MINHA went to see Judge 5
HOLLAND and HOLLAWD said it wasn't him, it was Judge GRIFFIN, but he said "I thin: t
1 can get it for you if you want to", and MINNA said "Yes, I would like to do it.-
So they went over to HOLLAND's office, I think it was, and MINNA ocalled me up and
said - they explained the situation to me and said that she was going to try
and get her out and what did I think about it, and how did CHARLIE feel, and I
seid "I am sure he feels sorry for her", and knowing her condition, which was a
new angle, I called him up and he said "There is nothing really I feel I can do.”
I told MIMNA, "If you want to do it.I think it is a decent thing to do if you weal
to do jt go shead, but you will have to do it on your own"”, so she, from whet shs
told de - I vmsn't there, she with the writ or whatever it was, went down wi*h
HOLLAND to see Miss BERRY, and during the course of conversation he asked Miss
“¥RY, having no lawyer"Do you went me to represent you?" and Miss BERRY said "Yes,
i 25", and thet was all there was to it. They got her out eand put her in a sani-
VI 2 o R 115 PN : : :

Vhen asked if WALLIS had explained to him how the financial arrangements
wre going to be taken care of, DURANT said she had not. He admitted that YALLIS
514 him that BERRY wanted to get out of jail and into a sanitarium. He was
++72d if he had inquired of ALLIS how BERRY was going to stay in a ssnitarium. =He
sopiied "No, she told Miss ".ALLIS that she had some money. I think she said it
wes $1,000. That GEITY's lawyer or GETTY had given her, so I guess MINNA thought <
she had same money. , ST ' . - e

. DURANT was then ssked if BERRY had._-e. thousand dollars why she, TfALLIS,
had asked him, DURANT, to see if CHAPLIN wanted to do anything about it. To this

. : For 2PN N .
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question DURANT replied "To see how he felt about the thing, he being the one
that got her conmitted - he would be the one who nrturally would sign the release.”

He was specifically asked what ..ALLI‘; asked b:hn to ask cmm.m to do.
He replied "How he felt abont her. She thought that he had to have something
vo do with okaying her release." DURANT admitted that it was through that
MINNA WALLIS hed told him that Judge HOLLAND had thought he could get BERRY out
of :)ai‘and continued "Yes, assuming it would have to come from the Plaintiff o
the man®who had her errested so she celled me to ask if CHAPLIN was interested
in heving her get out, essuming he would have to sign something because he was
ths one who hed her comnittad. L .

DURANT denied that ° ALLIS had asked him to ask CHAPLIN whether or not ‘he
~ould be willing to "foot the bill." he said there was no talk about money at
all nor m&here any discussion as to who was going to pay Judge HOLLAND's fes,
Fe said he Hd not ask Miss WALLIS who wal coing to pay HOLLAND,

. DURANT admitted that he called ”ALLIS back and told her CHAPLIN was
not Interested in anything BERRY did. He said CHAPLIN told him leter that evening
that BERRY had told him she vwas pragnant. )

This conversation DURAJT said took place on the evening BERRY was arrested,
¥ay 7, 1943. In other words, CHAPLIN had been told by BERRY before her arrest
that she was pregnant. DUKANT admitted he was not present all the time CHAPLIN
was talking with BERLY out in front of the house, He said CHAPLIN discussed
this in front of O0WA O'NEILL that night end made the statement "I don't believe
it" and further "if she is; I had nothing to do with it".

(/ DURANT said that CHAPLIN did not "Particularly™ say that BERRY accused
him, CHAPLIN, of being the father of her c¢hild. However, with a little more
thought he admitted thet "Yes, he (meaning CHAPLIN) weve me the impression that
she (BERRY) thought that he was the father--that impression - you see what I
mean-~-and he sald 'If she is pregnant: I had nothing to do with it'so it made me
tiink she said she was pregnant. Of course, Miss OYJEILL being there, nothing
much was said but that was the first I knew of it."

DURANT wms éhced if, during the time that BERRY was associated with
CEAPLIN she had any mental disturbances. To this question DURA'IT replied that’
he did not Jmow but he would like a more specific definition of mental disturb-
ances. He vms then asked if she became very nervous end would go into hysterics
end appeered to be emotionally unstable. He replied "Yes, she would become ‘
emotionally unsteble severel times. That was particularly in the MARX episode, ~°
" wnan she came to CIARLIE and said she wanted to go to Metro and he said 'You are
ucder contract to me and I am not going to let you go.' She got upset and said
he was taking advantaege of her and I think on one other occasion I think ifr.
CEAPLIN hed gone out with a party without her there. That upset her very much.”
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‘During ‘this time DURANT said he knew nothing of her being under treat-
it of a doctor. He said that neither himself nor CHAPLIN ever arranged to have
:or interviewed by a psychiatrist, - e

The rest of the statement given by DURANT to the District Attorney's
Investigators covered questions concerning OONiA O'NEILL and CHAPLIN, which are
not pe Yinent to this investigation and which are not being mentioned here,

INTERVIEW WITH THQMAS WELLS DURANT
_BY BUREAU AGENTS

Reference report, Pages 50 to 59, set forth some detafls of the inter-

. view with DURANT held in the Bureau Office on January 5, 19hL. The circumstances
of taking \e¢ statement from him are explained in that report and there is set
forth from %s statement the details which were concerned primdrily with the Mann
hct violation involved in this investigation. . The original statement, unsigned,
was forwarded to the United States Attorney with that report. The statement taker
& that time is being set forth herein in its complete form, which has not been
get forth heretofore. It is as follows: ' .

. ‘ "Los Angeles, California

"I, THOMAS WELLS DURANT, residing at 13151% Sunset Boulevard, West

los Angeles, California, telephone ARigzona 3-2LL9, make the followi
voluntary statement to Special Agents and#
_whom I know to be Special Agents of the Federal Bureau of Inves-

igation, United States Department of Justice. It has ‘been explained to
mi{that I do not have to make a statement and that anything I say herein
c4n be used in a court of law against me. No promises or threats have
been made to induce this statement, :

"I came to California approximately six years ago and a year later T
met CHARLES CHAPLIN and was employed by him for eight months as a screen
writer and assistant, ./bout a year and a half after I left his employ, I
received a letter from 4. C. BIUMENTHAL from Mexico City, saying that a
young lady by th \name of JO.N BERRY, a protege of his friend, Hr, PAUL
GETTY, was coming to Los .ngeles; he had given her my address; she was
interested in going into motion pictures and would I introduce her to if-.
CHAPLIN. Wiss BERRY called me, I invited her to my house and we arranged
2 dinner party a few deys later at Perino's, composed of Mr, CHAPLIN, my--
self, Miss BERRY and another lady friend of Miss BERRY'S. I do not recall
the name of this lady. Subsequently Hr. CHAPLIN became very much interes-
ted in Miss BERRY, particularly as a potential actress and also roman-
tically, : . . :

"Miss BERRY had early demonstrated to me her emotional instability
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Yhaving come to my house early in the morning in a hysterical condition,
and told me of an involvement with Mr, PAUL GETTY. This was approximately
a month after she met CHAPLIN. It was about 3:00 or L4:00 o'clock in the
morning that she came over to my house. I was then living at 709 North
Bedford Drive. She explained to me that she ‘had earlier that evening been
with PAUL GETTY; they had gotten into a fight and as a result of these
circumstances she was in this hysterical condition. She had also been

. drinking at the time. There was very little conversation on this occa-

8. concerning CHAPLIN, inasmuch as she had not known him long enough to
be Yyomantically interested at that time. I quieted her down and took her
home, She vas at that time living in an apartment near Perino's.

"Through my friende-<*~.with CHAPLIN I had a good many occasions ‘to
see Miss BERRY and Mr. CHAPLIN together. He became very much interested
in her as a potential actress. . He bought a play for her called 'Shadow

' “and S gstance, ! made numerous tests and sent her to school to prepare

herse \ to play the leading part. He also placed her under contract,
During this time there were several instances of emotional upsets and
disturbances between the two, I tried to advise Miss BERRY to control
herself and work hard for the picture, and also as CH/APLIN'S friend, ad~
vised him not to form too great an emotional attachment for her. .She was
very irrational and for that reason, very dangerous.’ I told him about
the instance concerning Ur. GETTY, which he repeated to Miss BERRY, which
alienated her feelings towards me. She resented what influence I might
have had on Mr. CHAPLIN. However, he continued to see her in. spite of
ny advice, and his interest in her at this time was still intensely roman-
tic until the spring of 1942, :

-"In October of 1542 the 'Second Front' group invited CHAPLIN to come
te,Netr York and speak at a rally at Carnegie Hall, and offered him two
voéund-trip tickets, and he asked me to accompany him. CHAPLIN, EDWARD .
CHANEY and myself went to New York, where we stayed at the Waldorf—astorla
Hotel. CHAPLIN told me either on the train or after we got to New York
that JOAN BERRY and her mother had gone east to New York City and I speci-
fically remember his mentioning that he didn't want to see her in New York.
I attended the Second Front speech at Carnegie Hall made by Mr. CHAPLIN.

Miiss BERRY continually kept caliing whe apartment and asked to speak.
to Mr, CHAPLIN, and CHAPLIN had given instructions to EDWARD that he

‘didn't want to talk to her. She then later asked for me and I talked to

her, She said she vanted to see CHARLIE and couldn't we get together.
EDW.RD had told me that she sounded rather belligerent over the phone.
I was worried about her possibly creating a scene and I was also rather
sorry for her, and I suggested to Mr. CHAPLIN that we see her at least
once, which he reluctantly agreed to. I never called her at the Pierre

for either myself or for Mr. CHAPLIN.
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"We met Miss BERRY at '21' for dinner and went ocut to a night club

and then came back to the Waldorf-Astoria. While we were at the '21' club
‘having dinner, we met PHILLIP BARRY, the playwrite, and sat and talked
with him for a short time. When I say that we went back to the Waldorf-
Astoria, I mean Mr. CHAPLIN, JOAN BERRY and myself. After we arrived at
Mr. CHAPLIN'S apartment, I sat in the living room with them. . He said
that he was going to take Miss BERRY to the Pierre. I went in my room

' a Y went to bed. I did not hear them leave Mr. CHAPLIN'S apartment, but
I b know that the following morning Miss BERRY wasn't there. As I re-
call, Mr. CHAPLIN was in his bedroom the next morning.

"T did not see Miss TTRRY again while we were in New York. To my
‘knowledge, she did not come back to Mr. CHAPLIN'S apartment that next
- day or later that same morning., Mr. CHAPLIN did not tell me anything
that RYcurred while he and Miss BERRY were together, nor did he tell me
anyth about giving her any money on this occasion when we were in
New York together. ,

"ifter we returned to the West Coast, specifically Los Angeles, I
did not see BERRY again until May of 1943 when she came up to Mr., CHAP-
LIN'S house when I was having dinner with CHAPLIN and OONA O'NEILL. He
had told me previously that Miss BERRY had been around, stirring up
trouble. As I recall, she had come up and threatened him with a gun.
During or after dinner on.this night in May of 1943, EDWARD ahnounced
that Miss BERRY wanted to see CHAPLIN outside, CHAPLIN told EDWARD to
tell HMiss BERRY he did not wish to see her and to go away. EDWARD evi-
dently delivered the message, because he came back and said that Miss
BERRY refused to go. CHAPLIN told me that he was afraid to see Miss
]E?RY and would I try to ask her to leave. I went out and spoke to her
fid asked her to leave. This she refused to do. Then Mr. CHAPLIN asked -
me to phone the Beverly Hills Police, which I did., Either before dinner
or prior to that time I recal]l that Mr. CHAPLIN had told me that JOAN
BERRY had said she was pregnant

"Within about five minutes after my call to the police, a squad
- car came up. An officer in plain clothes came to the door and I spoke
- to him briefly and told him that this was Miss BERRY and that she was
causing a disturbance. It was my impression that the officer already
knew of Miss BERRY and that she had been czusing trouble around Mr.
CHAPI}IN'S house, .

"During the time that. JOiN B’.RRY was at Mr. CHAPLIN'S door y he
spoke to her briefly through the vestibule, I don't specifically re-
call what he said, except that she should go away. I am not completely
clear on this matter, but it is yoss:.ble that ir. CHAPLIN may have told
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"her that if she did not go, he would call the police. After the police
had taken her away, I recall that we had some conversation at dinner about
her being there, and then I left and went home. I do not remember giving
any instructions to the pol:.ce offxcer to return after he had booked Miss
BERRY.

: "I heard nothing furthei' I‘rom Mr. CH&PLIN or Miss BERRY, or about
tL Jm, until Miss WALLIS told me she had been down to see Miss BERRY at
the jail. I did not discuss MINNA'S going down to jail until she told me
that she had been down there. The first time I had heard about the situa-
tion was when she came tz:'- .from seeing JQAN. MINNA said that she felt
very sorry for her, that she was in with socme other prisoners and she
wanted to try to help her. Miss WALLIS also told me that JOAN BERWY said

" that ‘c;was pregnant., ' o

ter Miss WALLIS explained to me what happened the next time she
had gone to the jail. 4s I understand it, this was on another day from
Miss WALLIS!' first visit to the County Jail to see BERRY. After this
second visit Miss WALLIS told me that she had found out from the matron
that the only way to get Miss BERRY out of jail was to go to the judge
who had sentenced her and the judge was a Judge HOLLAND. Miss WALLIS
had gone to Judge HOLLAND and he had said that Judge GRIFFIN had sentenced
Miss BERRY and that he had nothing to do with it, and Miss WALLIS went
down with Judge HOLLAND to the jail, and Miss W‘LLLIS said that Judge HOIL-
IAND asked Miss BERRY if she wanted him to represent her, and Miss BERRY
said she did, and when Miss WALLIS asked her if she had any money, she
said she had $1,000,00 and was living at the Chateau Elysee. -

/ "I discussed thls matter with Mr. CHAPLIN as a friend, and thought:
that there was being a great deal of publicity which would involve every-
body connected with liiss BERRY, either rlghtly or wrongly, and suggested
he try to do something about the case. . CHAPLIN refused to have any-
thing to do with Miss BERRY. :

- "The one and only time I talked to Judge HOLIAND was when I was at
liss WALLIS' house and she called him to see what had happened to Miss :
BERRY, and I asked him also what was going on. To the best of my know-
ledge, this was after she had been released from jail. Judge HOLLAND
said that Miss BERRY was resting and there was nothing new, and that he
was going to get in touch withLOYD WRIGHT. I told Mr, CHAPLIN and I

- called LOYD WRIGHT. -

"This interest of Miss WALLIS and mself in calling Judge HOLLAND
was solely for our personal bencrfit and not in the interest of Ur. CHAiP-
LIN. any activity of Migs WJI.-S and myself in connectlon with JOAN

’
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. WBERRY in May of 1943 was solely to protect ourselves from any further pub=-
licity in the case. I do not recall any conversation with Miss WALLIS
calling me from Judge HOLL/ND'S office with reference to JOAN BERRY being
in jail, and a fee of Judge HOLLAND in the sum of $500.00.to get her out
of jail, nor did I get in touch with Mr. CHAPLIN to see if he would okay
spending $500.00 as an attorney's fee for Judge HOLL/ND'S act:.vity in

\half of JOAN BERRY. ,
"Following her release from Jail in Hay of 1943, I have neither
seen nor had any contact with JOiX ER‘R! directly or indirectly.

a1 do not recall, “and to my knowledge Mr. LRDEN never telephoni-
"cally communicated with Mr. CHAPLIN in Hay of 1943 with reference to
* . BERRY!S being in the County Jail, after which Mr. CHAPLIN gave me the
tele] bne and I talked with Mr. ARIEN about any activity on the part of
any ¢« _jus in gett:mg her out of jail.

"I would llke to explaln ny relatlonshlp with Mr ROBERT LRDEN.
Vihen I first met Mr. ARUEN I developed a personal antipathy for him, which
I probably showed him on occasions and of which I informed Mr. CHAPLIN.
I warned him against his association with Mr. ARDEN, ARDEN in my opinion
being a person lacking in any fundamental qualifications of friendship
and loyalty. On one occasion I had a personal encounter with Mr, ARDEN
and I feel that any of his testimony regarding me might be influenced by
his personal .feelings toward me.

"With reference to BERRY'S arrest in January ‘of 1943 I knew nothing,
until the matter came out in the newspapers later in the year, and subse-
cfent conversation with Mr. CHAPLIN. Mr. CHAPLIN & scussed superficially

. ARDEN'S activities in his behalf during that period in January, and 1
of course read the newspaper comments and have heard considerable gossip
about what happened at that time. However, I was not seeing Mr. CHAPLIN
or Mr. ARDEN at that particular time so I had no personal knowledge of it.

: "During my association with CHAPLIN and JOLN BERRY I on one occa=-
~ sion recall having an argument with JOAN BERRY when she slapped me for
’ some remark I mzde. Thereafter I shock her up, but have never struck
or beaten her, To my knowledge Mr. CHiAPLIN has never done the same,

"With reference to the abortions which JQiN BERRY, I have been
told, alleges were performed on her, I have only the following knowledge.
On one or two occasions Mr. CHAPLIN told me that JOAN BERRY said that
she had had an abortion. On Several occasions also Miss BERRY told me
too that she had had one or two abortions. She said at one time that
CHAPLIN was the father, and later denied it. I personally had no part

N-:w' . e “ ’ :
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"in arranging for those two alleged abortions., I do not know, nor have
I ever had any contact with a Dr. IUMMERMAN, nor do I know or have I ever
had any contact with a Dr, THEEDIE. I do recall however, that on one
casion I took JOAN BERRY to a sanitarium near Sunset and Alvarado, but
SI recall, this was becanse she had taken an overdose of sleeping tab-
lets and not for the purpose of an abortion. It is my recollection that
this sanitarium was operated by a friend of MINNA WALLIS and that it was
at her suggestion that JNLN BERRY was taken there. .I do not recall the
.name of this place s but believe I could locate it if I drove in that
area.

) 3& do recall that at a time which could be January -of 19!;2 JOAN
BERRY #os i1l and in CHAPLIN'S house for a period of several days. I
do not know the cause of her illness at that time,

"Over a penod of years I have become personally very devoted to
Mr. CHAPLIN. On all occasions my motives for trying to help him have .
been based on personal friendship. A4t no time have I ever received any
money, directly or indirectly from him, except in 1939 when I was em~
ployed by him for a period of seven months. I have an independent in-
come of my own, amounting to_approximately $18,000.00 a year, and at no
time have I been dependent on Mr, CHAPLIN. In my opinion he is a great
artist and has the faults of being one. On some occasions I hdve en-
deavored to help him tecause of these faults,

/ "In reviewing the relatlonshlp between Mr., CHAPLIN and Miss BERRY,

I sincerely believe that he was genuinely fond of Miss BERRY and sin-
cerely interested in her career-as an actress. After she gave numerous
demonstrations that she was an extremely irrational, unrcliable person
he sought, frankly, to discontinue these rclations. iiss BERRY cancelled -
her contract, but still she sought' Mr, CHAPLIN. Instead of him taking a .
firm stand, both because of his former interest and because of the danger
to his name, he often saw her against his friends! better ;}udgment. This
precipitated seme of these unfortunate experiences.

I have read thls statement, consisting of eight and one-fourth
typerritten pe es, which has becn dictated by myself and Agents

and ‘ and it is all true to the best of my knowledge ard re-
collection, - S

"Dated this day of January, 19LL."
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In addition to the information set forth in DURANT'S statement, consider-
able other information was developed at that time which is being set forth here.
DURANT told of his having received a letter from A, .C. BLULENTHAL about BERKY
coming to Los Angeles, the same requesting that ‘he introduce her to CHAPLIN. He

. said a few days later she called him, he invited her over to the house and ‘then

; srrancqd a neeting for her with CHAPLIN. After this initial meetinz, DURANT saii
“CIARL § liked her right away; she vwas a different type than the average moving
picturc’zlamour girl. He got very much interested in her, He saw a great deal o:
her after that. Sometimes I was with him, sometimes I vasn't. That's how it
started.” DURANT denied that he himself was ever intimate with BERRY. He said
that while he had never seen CHAPLIN and BERW in intimate relations, he assumed
that they vere intimate because BERRY was there in the CHAPLIN home a great deal. .
DURAIT saiq he believed that she had stayed there all night on occasions.

1. nade the statement during the interview that he believed BERRY
was a psychopathic liar; she was very emotional, almost bordering on insanity, say-
ing that she used to get emotionally upset, come to him and talk various things
over with him, during which time she told tales that were preposterous. DURANT
was asked to explain that statement and said, "uell, one incident particularly.
She came over to my house, that is, she called up - my mother was there at the
time. It was about 2:00 o'clock in the morninz, and she was crying on the phone,
very hysterically, and said, 'I've got to see you right away.! So, she came over
and T let her in and she told rme she had had this terrific fizht with PAUL GETTY.
This was about two or three months after CHARLIE stafted to go with her - and that
he had walked out on her and she was terribly upset and had hysterics there. So
I tried to straighten her out - she had been drinking a bit, and I talked to her
a bit and tried to calm her down, and got her back in the car and took her home.
So as MARLIE became attached to her and sincerely vas interested in her from the
point of view of an actress, because she had certainly at least drawing roam
talent; she was marvelous, and he bou-ht this play for her and wanted to go ahead
and do it and seemed to be getting rore and more involved, I told him on several
occasions that he ought to stop seeins her, that she was too difficult and unreli-
able a person, which he told her, which embittered her against me and she would
heve nothing to do with me and blamsd me for breaking her relationship with CHARIT:
That was one of the contributing factors. But CHARLIE, for some reason or other B
I think because he was fond of her and because he was sorry for her and because .3
really believed she had great ability, kept seeing her, continued to see her, ang
hat was about all. Then there vas this trip to New York and the situation there.
end of course there were several scenes later. I nean, you know all about her
breaking in the house and that sort of thing. So that was the highlizhts. She's
Just a very difficult person.® S e

- DURANT was asked when as to point of time he noted that BIRRY was show: o

herself to be irrational and a person ith whom CHAPLIN could not get along. To
this he replied, "Well, when ¥-first met JOAN - then came this situation with

-
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GSTTY, vwhich was before CHARLIE I think got very much involved with her, I mean
that was even before that - she showed that she was a very emotional girl, and .
then it seemed to develop more the more she saw of him, the more she became
‘nvolved with him emotionally, and I think it was partly because she felt that she
was in a position to be a great actress-and she didn't have the stability to cope
with it. I'mean, she had no self-discipline at ,all., She used to came out with :ix:
crazieyt ideas and thoughts and stories on nany occasions, and I think it was part. .
1y acc:)tuated by her relationship with CHARLIE. I don't think there was any dout
about i I don't think it was his fault altogether, but I think it was during
that period of time that she steadily became worse. Now, maybe she was just as
bad before -~ I don't know, I didn't know her before and I hadn't heard anything
about her, but she was definite.y a frantic, very irrational girl.® DURANT was
ased how her association with GHAPLIN would accentuate her emotional state, and -
he replied, "Extreme Jdalousy was one of the manifestations of it. Anybody that

he had any Ring to do with che resented it, and would talk about it publicly and
say that s ¥wasn't going to see him and was ;oing off and get married. On one
occasion we had a dinner we gave for her - she was going the next day to marry
sonmebody. I've forgotten who it was; I think it was GETTY'S lawyer. We gave this
dinner for her." By "we" DURANT stated he meant "CHAPLIN, myself and I think
there was CHARLIE'S son and a couple df other girls. It was a sort of a goodbye
dinner, and suddenly she didn't go ~ she stayed in town and wamted to work and,
you know, settle down. I mean, there were always scenes like that as time went
on., Always very embarrassing and very disturbing.® DURANT explained that the
farewell dinner was before CHAPLIN made his trip to New York in October, 19)42.

He said it was probably two or three months before.

Reference report sets forth some of DURANT'S staterznts about the animosit;

. which existed between himself and BERRY. In explaining the basis for this, DURANT '

said t‘/é.t. BERRY had told CHAPLIN that "I was on the make for her. That was one of

the reasons, and he asked me about it and I, of course, denied it, and she once

or twice tried to put herself in a position to make it look that way to obviously

get CHARLIE jealous. She did it I know once, particularly." Asked what happened

on that occasion, DURANT stated, "/ell, I mean, not that I'm any superior person
morally, but I mean I had no interest in her and it just didn't come off, that's

all. I mean, she came out to my house once ‘then I vwas living on Canonview Drive,

~nd put on this act, which was obviously an act, and nothings hapnened, and I told

41 about it and she heard =hout that of course, and that widened the breach, so

“ir a period of two or three months I didn't see her at all. Didn't want to see

.2r. She didn't want to see me, either.” In reply to the question as to what kire -
of an "act" BERRY had put on, DURANT stated, Mell, it wasn't exactly a seduction
scene, but it was an obvious opportunity to have relations with me, and she was
cefinitely interested and practically propositioned me. I always liked JOAN s I

- nean, I was affectionate vith her, just normally so. I really liked her, and it
got into something else. She told me vhat she thought of me, you know - built
this thing up, She's mll of those things. I knew her well enough to know she

B R T N ~. ) . . N
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.asn't on the level., I wasn't interested anyway.? - 5 '
: After he and CHAPLIN returned from New York following theit trip there
‘n October, 1942, DURANT said he never -saw BERRY again until the time she came
: '.» CHAPLIN'S house in May of 1943. He said he of his om knowledge had no infcr-

, .ation gbout her arrest in Jamuary of 1943, but he did recall that CHAPLIN hag t- .-
im thts she had been arrested and that there was quite a scene about it - "She s
aaked o.] somebody's lawn and there was quite a story about that, I think I read
about it too. There was something in the paper about it. I wasn't even seeing
auch of CHARLIEZ at that time." DURANT said he also understood "Scmebody had call-z.
up, as I understand it. The pesice had arrested her and 1 think she had given his
asre ‘or something. I don't knor the details of that, I really don't. I mean, ke
discussed it vith me, told me somethin about it, but not all the details, and I
wasn't wit \him or had I seen JOAN, or really knew nothing ‘directly about it."

As to the part that ARDEN played following BERRY'S arrest in January, 19l:

what CHAPLIH had told him about ARDEN'S part in that affair, DURANT said, "Well,
now, look, do you think I should answer that? I mean, after all, I wasnft involved

- in it and he just told me about that. Do you think I should really tell you that?"
He 1as not questioned any further alons this line.

Vith reference to what occurred on the evening of ilay 7, 1943, DURANT
said he was at CHAPLIN'S home with OOHA O'MEILL and CHAPLIN. He said CHAPLIN told
him earlier in the evenin: that BERRY had been around, but did not give any details
also he said that they had had a scene there at the place. DURANIT was asked if
CHAPLIN told him that the police were locking for her, to which question he replied.
‘"No, b did not. I don't know what time it was - I think it was either during
dinnef or just after dinner, EDWARD came in and said that JOAN BERRY was outs®de
-nd CHARLIE said, 'Tell her that I won't see her.' 5o EDWARD went back and said
that CHARLIE wouldn't see her and she refused to leave., 8o he came back and he
said, 'TIM, I don't dare go out there. Will you go out and see her?' So I went
out there and I talked to her and said, !There's no point in waiting around for
C4RLIE bécause he won't see you,' and I said, 'Why don't you - you'd better go-'
Shs said, 'No, I'm going to stay right here.! She sat on the wall just as you g»
o of the door, so I went back to CHARLIE and told hin and he said,  'Call the
~.lice, I'm scared that she'll shoot me.' He said, 'That's the orly thing to d. ¢

. DURANT was asked if on that nizht she had a gun, and he said he didu't
+:ink so, at least it didn't look thet way te him. After CHAPLIN told him to ca:l
the police DURART said he went back and told EDWARD, the butler, to call, but he
didn't, and DURANT said he then called them. He stated he went to the phone,
called them 2nd said, ¥iliss BERRY is vp here creating a disturbance."” DURANT saic
he did not know whom he talked to, but that he just dialed the phone and a short
time later a squad car came up,. de ouessed it was only about five or six minutes
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zfter his call, and in the meantime EDWiRD was standing near the door. DURANT was
asked if CHAPLIN talked to BERRY while she was there at ‘the house and he said that
VHAPLIN did, stating, "You'd better go, and there's no point in staying around
here - you're just trying to create a lot of trouble." DURANT said that as he
remembered it, CHAPLIN said that through the door. He didn't recall that CHAPLIN
went ont and directly talked with her. DURANT was asked if he heard everything
that w. \ said, and he thought that he did, stating that he noticed that CHAPLIN

. Yias ups and he was going to call the police. DURANT continued that the police
came, a man came up the stairs and that BERRY went with him in the car. DURANT
-said he didn't know who the police officer was and didn't believe he would even
recognize him if he saw him aga.n. DURANT said it was dark, he didn't get a good
look ‘at the man. He d:.dn't believe, however, that he had on a unifornm.

‘NT was asked if he had any conversation with this police officer.
He said he ‘puldn't remermber. He was asked if there was any conversation between
this officer and CH.PLIN or EDWARD, the butler. To this question he replied in
the negative., DURANT vas asked if the officer Just walked up to the house and
grabbed the girl and left. Hé said, YWell, I think he knew the situation. I
think he knew that JOAN had been up and making a disturbance., I might have said
that - I mean;I may have said, 'This is JOLN BERRY,! I don't know., I don't know
+hat T did say, but it was just a few words." Asked if ho handled the situation
himself for CHAPLIN, DURINT replied, "Well, I mean to the extent of calling the
police, that's all.® DURANT denied that he asked the police officer to come back
up to the house and tell what happened.

After BERRY left, DURANT said there was some discussion between himself,
CHAPLIN and OONi O'NEILL during which time CHAPLIN only said that she had been
cau51n/fa lot of trouble around there and that he was scared to death. DURANT
deniec“that CH.PLIN asked him to get in touch with anybody to find what went on
at the police station after BERRY got there, and continued, "I had told him some-
time before that I had washed my hands of JOAN BERRY; that I would have nothing
to do with her directly or indirectly. I said that he was making a fool out of
himself and I didn't want any part of it, She was a dingerous girl. He knew that
and I think he woyld have been embarrassed to ask me to do anything. I know on
occasions he was ashamed to tell me that he had seen her. I mean, sometime back.
That was his attitude. So I just happened to be therc at that particular time
when she was out there and it looks as though, I mean, from what I heard, that
she might have done anything. So I did the only thing that it seemed natural : ////’//
to do to prevent anything possibly tragic from happening, which it might have." -

isked if ho had anything to do with the securing of Judge HO‘ZL.;ND as
BERRY 'S attorney, or had had any conversation with CH.PLIN or MINN. WALLIS about
same, DUR\NT replicd in the negative, He said the only thing he knew about it
‘was what he read in the papers and what MINN. WALLIS told him. fsked the infor-
mation furnished him by hcr, BURINT said that she had gone down to see JOAN BERRY
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“hen she was first put in jail in May, 1943. DURLNT said that he didn't know how
quickly MINNA WALLIS did go down to the jail, whether she went down the next day
ufter BERRY was arrested or a few days later. Asked his conversation with WALLZ:
on this matter, he could only recall that "just the fact that she was in jail anc
HINNA told me that she felt sorry for her and I said, ' do too. I don't know
¥hat you can do about it.' You know, she's a girl that's very unréliable and an:-
thing can happen to her. I said, ! Everybody's tried to help her and nobody can
do any good - nobody can do anything with her.'™ - . o

DURANT denied that he had suggested that MINNA WAILIS visit BERRY in
Jjail, ¥ knowing anything about it before she went down there, DURANT insisted
that it was afterwards that she told him about it. He continued that MINNA W.ILIS
had visited JO.N BERRY in jail, came back and then told him about having gone down
there. He was aware that she had gone down the second time with Judge HOLLAND.
In this connection he continued, “She went down twice, she told me, and of course
MINN. and I are very good friends, and she told me the story and that's another
thing that gshe can tell you very honestly. I don't want to tcll you her story
because I Ry have it wrong, but I can tell you this - I had nothing to do with
her going adwn, did not advise her to go down, did not know she had gone down until
she came back and told me about it, and I had nothing to do with it from any point
of view as far as CHARLIE was concerned. Not in the least,®

DURLNT was asked if he didn't recall that MINNA WALLIS called him from
Judge HOLL/ND'S office after she had first visited BERRY in jail and that there
was some discussion about what HOLLAND'S fee would be, and that thereafter he
checked with CHAPLIN to find out if CHAPLIN would pay it. This DURANT emphatically
denied, saying that there was no such discussion at all. He did admit, however,
that he had once talked to Judge HOLLAND, but that was later. '

He said, though, that he did go "to sce CHARLIE and told him about her
being dpwn there and MINNA'S telling mec about it and how pathetic she was, and how
she w & doing a lot of talking, and I thought it was unfortunate all along and
sonething should be done about it if possible 3 1f she was in a family way." He
continued, "In fact, when I discussed it with CHARLIE about her being down therc
end tried to get him to do something about it, he said, 'No, this woman has black-
meiled me for two years. I'm perfectly willing and glad to have a showdown with
hor. I've done everything in the world for her - I've tried to straighten her ou'.
L've been very generous with her, and this is the last straw. She's given out al’
vils publicity. There's no point in trying to provent any more. Let her go
through with it, do anything she wants." This conversation with CHAPLIN he said-
took place after the mztter had been given publicity in the newspapers. ' :

7 Denying any conversation with MINNA iW.LLIS about HOLLAND'S fee s he was
asked when she had told him that Judge HOLL/ND had been retained by her. He statec
~ "She told me about it when she came back. She told me the story that she went dorm
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”publici.ty and JOIN had been talking to the papers. ghe tried to get her out and
the matron oF somebody gaid the only way to get her out is to 89 to the judge who
sentent her, and 1t vas Judg® HOLLAND. So she went to Judge HOLL:ND and Judge
HOLLAND 0ld her that Judee GRIFFIN had gentenced her and s© TLINHA prought her
dovm theres Nowr CHARLIE had nothing to do vdbth it and peither did 1 because he
was completely wyashed upP with the thing." - ' ' . o

there and ghey said - that she tried yo get her out end that there had been gome E

. Asked who Was to pay Judge HQI_LIJID'S fee, PURANT said he 1d not knov,
continuing that WALLIS 4old him yhat BERRY said she had 41,000, ‘apd that when Judg ?
HOLLAND a¢ ed her (BERRY) if she wanted him tO pepresent ner, she said yese .
TURLNT sa W was how Judge HOLLAND was engaged. with reference 1o when he did

. . 3 \l

nen asked why he had pade such 2 query of HOLLAND, DURANT replied, wiell, i Was
ghere when she was arrested and 1 wanted to Know whether 1 was going to be jnvolveu
in ibt, naturally.“ : : . '

In trying to reconstruct why he had been at MINNA'S N use calling Judge
HOLLAND, DURANT pontinued, miell, 1 think YINNA was yrying 0 find out what was
going on = where JOAN was, spd what was developing and what was the story on it
T think she had gotten out of jail at that time, as 1 renembeTre . Ttm nob comp';etely
clear on it, but 1 know that CHARLIE nad nothing to do with i1t, 1'm not trying to
proyect nim at 2lls put he had nothing to do with it He resented it very muche
1./ Tact, he plamed WINNA for having anything to do with it. He sald, 17et her 4o
what she yants. We'lve got to face ib sooner OF 1ater. 1et her do ib.! He was
perfectly willing to face the gituation. in fact, he was 00 tilling to do it.
That's why everybody got involved in it. He had no consideration of anybody . He
wanted to make an issue © it -

Aeked how MINNL WALLIS found oub JoN BERRY was jn jeil - if he pad tol:
her, DURLNT replied, n] think she read about it, ©F maybe 1 told her. 1 don't kKmovy
I'm not .sure." 1t was then pointed out thab she cowldn't have read spout it bec N
the matter nad not yeb reached the newspapers, and DURANT replied, miell, probad -
1 told her then.t He was sure thot he had not asked 1INNA WALLIS to B° dovm to %

jail and through her friend, Judge HOZLAND, get BERRY oub of jail so she wouldn':

ralk. He said that he actually hed told WALLID that "We were all going to be in-

volved and naturally tne less said the petter: 1 mean, tnat was only self-protec-
tion. * didn't tell her 4o try o arrange anything S° that she wouldn't say any.s
thing becaus® 1 think ghat the danage had been done.” ' 28

. DURANT was, 2180 asked if he recalled axy conversation on the pa
L INNA WALLIS ©F ‘nimself with Judge HOLLAND wherein HOLLLND was asked to g€’

out of the state. He “denied any such conversatione - Lsked WY he thought

i
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»e involved and would therefore have to talk to HOLLAND along those lines, DURANT
gvlied, "Just because I was there when she was arrested.” It was pointed out that
»ch would probably not involve him in anything, so he continued, "No, not except
hat I had the responsibility of introducing her to CHAPLIN. I mean to say, any-
>ody that has anything to do with CHAPLIN and JOAN BERRY and their trouble, direc-

tly or indirectly, are.somewhat involved. They can't help it ~ involuntarily
involv'“‘.‘ I mean they do not have any connotation of any guilt, by that, but 1

mean t} Ye is a connection, there's.bound té be." -

~ .

Agents then asked DURANT if he recalled any conversations with ROBERT
ARTEN concerning BERRY!S arrest in May, 1943. He replied by saying that he never
saw ARDEN, didn't like him ana nad very little to do with him. It was pointed out
that he had been asked if he had had any conversation either personal or on the
phone, andi replied in the negative. . -

ked if CHAPLIN had told him that he had sent ARDEN dovm to jail in
connection with BERRY'S arrest, DURANT replied that CHAPLIN had never made such
a statement to him. Asked if he recalled ARDEN calling CHAPLIN'S home one after-
noon concerning BERRY being out of jail and talking to CHAPLIN and then CHAPLIN
turning the phone over to him, DURANT said no such incident took place. Questione'
further concerning whether he had talked to MINNA WALLIS in Judge HOLLAND'S Offics.
DURANT finally admitted that "If she were in HOLLAND'S office I didn't know it, if
I talked to her." It was pointed out to him that when he was questicned by the
District Attorney's Office he made the statement to investigators that MINNA WALLL.
and HOLLAND went over to the latter's office and she called him from there to ex-
plain the situation., DURANT said he didn't remember making that statement, and
continued, "I don't remember MINNA being with HOLIAND and calling me from HOLLAND:®
office and calling me from HOLLAND'S office, whether I said it before or not. T
1oow +)fat I had nothing to do with HOLLAND and MINNA going down there or the arrang:
-onts ‘made with JOAN BERRY or anything about it. The only thing I had to do with
.1e case ~ that particular phase of it - was to be there when JOAN came up that
night,n

, Referring again to what MINNA WALLIS had told him, he was asked if she
had said she was going down to jail to see JQiN BERRY. To this DURANT replied,
"Yes, well, she didn't tell me directly, but she told me by implication that some-
thing was doing. - She didn't tell me directly. I did not discuss it with her. I
~2an, we did not." R . .
: . | —

DURLNT was told that when MINNA WALLIS was interviewed by Agents her/
recollection of what took place that day was even more uncertain than his. DURANT
admitted that perhaps because she loved him she was trying to protect him. He was
told that she apparently had no recollection at all of any phone calls from Judge
HOLLAND'S office to him, or vice versa, or even talking with him. With reference
to this, DURANT stated, "I've never discussed it with her since. It was a long
time ago and there was a h—wof a lot of pressure and publicity. TYou kmow, it
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was an almost !vsterical-peri‘od there. We were all spread out all over the
papers and nervous as the devil and it's quite possible that there's some con-

" fliction there. If you want to get MINNA down here now, maybe we can straighten

it out. I can't remember everything completely and accurately. T admit that,
but I mean to say, this is not an attempt to try to dodge it. What I tell you
is absolutely true. I had nothing to do with any arrangement, directly or in-
directly, about BERRY during that situation. I was in it at the start when she
was ar %ted, that's all. There were discussions and MINNA was in it. ‘Naturally.
I saw 1hat she had made a mistake to go down there. She went down there - on ny
word ~ simply because of sympathy for this girl: 'I mean, any girl that wasn't a
well person mentally, and knowing her, and MINN.i'S that kind of a person, She
went down there on her own ana got into this thing, and naturally I discussed it
with her and discussed it with CHARLIE, and that was his reaction. 'To h~-- with
it,  I've done everything I can -~ it's going to blow off sooner or later - let it
blow.,! I %ied to tell him that we were all going to be involved. By involved,
I mean the Jublicity. I mean his children, myself and everybody, and tried to
straighten it out some way or another. But he's a very stubborn Englishman. He

said, 'Nothing doing. I've suffered enough with this dame.! That was his attitu:

The other thing - regarding ARDEN'S knowledge of it, I don't know, He!s a very
~ well, this is personal - he's a very unreliable sort of a guy. I never liked

him. 1I've always told CHARLIE that and I wouldn't trust any testimony of his ab -~ .

me. T can't say anything against him other than my personal opinion of him, buc .
don’t trust him and I'm sure that if he could, he'd hurt me. He's, given that ir.
prassion to people I know who have told me and I know that is his general attitvie
sowards me. As regards his relationship with CHARLIE whenever there was any, T
nad nothing to do with it because of two reasons: one was that I told CHARLIE I
was through with anything to do with BERRY, and, two, is that I want nothing to i
with ARDEN, and he seemed to be seeing CHARLIE a2 lot at that time, and I was not
see ingf AHARLIE.

"Now, as regards this particular thing, I'm very anxious to get it
_straight and if you want to call MINNA or give me some time to think it over, or
-et me talk to MINNA about it. I haven't discussed it with MINNA. She simply -
implied that something was going on, and for me to be careful, and I deduced tha’.
this was it because she was in the thing too, you know,! ' : :

The- possibility of "this matter going to ths Grand Jury was mentionzd to

DURANT and he was adrise’ that it would be well to tell the truth at all vimes be-~ -

cause there might “e prosecution fcr perjury. To this observation he stated that
in the interests of truth and fei:mess he would liks to te &ccurate about it, ani
thought that uo to that peint in ihe Aiscussion he was s and continued, “That's tle
only thing -~ there were two or thres hectic days and me worried to death becausa

-of myself and MINNA and this whole thing opering up. I can't remember Just the

dates and what happened. I mean, I really can't and I weuld suggest if you ist

me talk to MINNA and Llook at riy tes_timony that I gave the District Attorney, majhe

’ t
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~¢ could get something definite. It isn't a question of getting together on a
story. It's a question of getting together on the truth. If you want to call her
iown here now, As I say, I have not, on my word, discussed any details with her
at all, because she - I saw that she didn't want to talk about her trip down here

. so I never questioned her. o ' . L '

_ , To refresh his recollection it was pointed out that it was Agents' under-
standi § that 'he was at CHAPLIN'S house when he got the call from MINNA WALLIS who
was in HOLLAND'S office. To this he replied, "No, that's not true. On that I
don't need any refreshing because he was very adamant about the whole thing, about
his position in the thing, ar” how he'd been through h--- and this gunplay and he

eWas interested in this girl and everything. He said, 'Nothing's worth it any mor=
Let anything happen that does.' -He said, 'I'm not going to do anything. I've
done everrghing I could for her,! and there was no question of him doing anything,
That's ab RQutely true." . ' c . ,

*

v The writer then asked him if it was true that MINNA WALLIS asked JOAN
BERRY not to tell the newspapers anything simply to protect herself and himself,
not to protect CHAPLIN, To this question he replied, "Incidentally CHARLIE, yes,
but I think much more for herself and myself. She's much more interested in me
than CHARLIE - but naturally, everybody in the thing. I mean, if JOAN told some~
thing about scme, she'd have to tell about averybody because we were connected wit:
the thing. I mean, I saw CHARLIE frequently over a period of years and I saw MIN.i
and we used to see JOAN and we knew her pretty well, and knew, you know, what we
viere up against with her. She was just hot all the time. We really tried very
2«rd to break away all the time and CHARLIE - this is a 1little off the record =~ his
indiscretion was that he, through I think partly his feeling sorry for her, and
really feeling that she was a h~-- of a potential actress s and being scared - the
combirftion - kept seeing her and even when I didn't see him and refused to see him
partly because of that and because of the relationship with ARDEN ~ the thing
seemed to keep going on all the time, and MINNA and I tried to keep out of it as
much as possible., And that trip down there -~ MINNA is just that kind of a person.
If anybody!s in trouble, and especially she was, you know - had known JOAN and she
felt that her name would be mentioned too - I mean, the ccmbination - sort of self-
protection. I think most anybody would have reacted tha% way. But as far as any
conspiracy or getting together to do anything to JOAN i% isn't true, it isnft
true. CHARLIE never felt that way. He was resigned Ly then to whatever was going
to happen and everything did happen in spite of the advice of LOYD WRIGHT and every
body to try to straighten this thing out befors it gets any worse., I mean, they
were hammering him in the papers svery day, and myself. I was a procurer in every
paper in the cowntry prectically, andi it was a lousy experience for me, and natuw.
ly I wanted to soft-peial the thing if possible. But it had’ gone so far that ther-

‘was nothing to do abou’ it, so it just got worse and worse, and finally when they
did make some kind ¢f an arrangement it was really too late as far as any of us
were concerned. ' We were in 1‘5.' _t;her;, I mean as far as publicity was concerned,"
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DURANT was asked CHAPLIN'S reputation for truth and honesty, and in repl:

" - this question stated, ™If you talk to the United Artists, they will tell you
..at he's the most honest man in the company. I havs heard even his enemies say
-nat. PICKFORD will tell you that., As far as his truth with women, I think hels
still an actor. I think he is not 100 per cent reliable. Not that he wants to .
deceive anyone, but I think he puts himself into it. He projects himself into
veing a great lover. I think that's the role he always plays with everybody. I
think does that, and realizes itis an act, and always other people don't,”

DURANT was asked if he had ever struck BERRY. It is recalled that SAM
MARX told hgents of an occasion when BERRY had apparently been beaten up. DURANT
said that he had shaken her u; -nce, and continued, "It was one occasion when she
came -in when I was there with CHARLIE, and I told her to let him alone, He was
very much upset, and she turned on me and socked me right in the face, and I shook
her - gave ther a good shaking, that was all, That's the only thing I ever had to
do with ht I've wanted to many times." He was asked what occasioned this, and
said, "Well, it was a question of, I believe, of raising her salary. She wanted
more money and she called CHARLIE a cheapskate and everything, and she was putting
on one of these scenes, So I tried to calm her a bit, and she said, 'You're just
like him,' etc., and lashed out at me, and I shook her, I would have shaken her
anyway, it wasn't because she hit me, but that touched it off.® -~

With reference to abortions allegedly performed on BERRY, DURANT said tha
he knew nothing directly about.them. However, he said she had told him about them,
in fact, told everybody. DURANT professed not to know when they were supposed to
have taken place and admitted thet she on one occasion told him that it was some-
body else who had arranged for them, and then again in rather vague terms she had
told him that it was CHAPLIN who had arranged for same. DURLNT denied that he ever
nub her;in touch with any doctors and in fact denied even knowing Dr. IMMERMAN or
or. TAEDIE. . . L

DURLNT was asked if he recalled any conversation with EIWARD, CHAPLIN'S
butler, about these abortions, and he said no. He was asked specifically if he
uidn't recall EIWARD having told him that he had just been with JOAN BERRY end she
had mentioned the abortions that DJRANT had arranged for. He was further asked if
he didn't recall that he himscl? hac tcld EFXARDthe couldn'+ prove those abortiens
because they had been paid for in casi- TURLND? said Shose allegations were abso~

‘lutely untrue.

He was then asked if he recalled taking BERRY to a sanitarium located
near the corner of Sunset 2nd Llwasado Streets in Ios angeles after she had come
back from San Francisco and he had met her at the train. DURLNT said that he dis

. remember that incident and stated, "I took her over to a sanitarium. She was .
hysterical and had been - .at the time had, I think, taken an overdose of sleeping
tablets. That used to be one of her favorite stunts." Jjisked what happened after -

e TN N -
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she got to the sanitarium, DURLNT said he only took her over there and "that was’
all."  He denied there was anybody with him, noer could he recallwhere hehad actual-
- 1y mét her. DURANT also recalled that on one occasion BERRY was in the CHAPLIN
home for several days at which time she was 111, He did not remember particularly
any occasion when he talked with her while she was in bed, B

that 1.\ only interest of the FBI was to get the true facts and he was asked if
there wds anything that he had discussed sp far which he desired to clarify, or

if the actual facts were any different than those previously eXpressed by him. :
At this point he said, "Well, the only thing is whether MINNA called me or whether
I called her or just what it was, That's not completely clear to me. The thing
that T'm trying to explain and impress on you is the more or less intent on the -

) Near the close of the interview with DURANT it was pointed out to him

thing and the actual relation was not any idea of trying to do anything to hurt
JOAN, or c §spire against her, or that CHARLIE had influenced me or MINNA to do
anything. .4 fact, it was just the opposite, That's true., Now, these details -

if T can talk to MIMNA about it I think we can probably refresh each other's
memory." To clarify this matter DURLNT asked if he could get in touch with MINN:
HLLLIS ‘by phone. Consent was readily given and he called her at her business of-
fice, CRestview 1~5222. Hoc asked her over the phonie if-there was a.y conversation
between themselves when she was at Judge HOLLAND'S office in May of 1943. WALLIS
replied that it seemed to her that she called him and he, DURANT, said that CHAPLIN
did not want to have anything to do with her. DUR.NT then asked her if she was at
HOLLAND'S office when he talked to her that day, and continued that he remembered
being at her home and talking with HOLLAND from there over the telephone. DUR/NT
finished that line of thought by stating that that was the only time that he re-
membered talking to HOLLAND. /After this WALLIS said that she didn't think he talk..
to HOLLAND, continuing thal as she remembered she asked him, DURANT, about it, and
DURLNT Aaid that CHAPLIN did not want to have anything to do with it and that was
as far'as it went., DURANT then stated that he had told Aigents about CHAPLIN'S
attitude, and asked WALLIS if she remembered some conversation that they had in
January about the case during that time. DURANT mentioned in asking this question
that of course he had seen her and they had discussed the thing generally because
it was a matter of interest. WALLIS admitted that they had discussed it, natura; KA
that it was the paramount topic of conversation, but she couldn't recall anything
that they talked about that WAILTS herself had not teld Agents when she was intor-
viewed. Thereupon DURANT asked her if sha remembered anything about a $500 fee for
Judge HOLLAND, about their discussing that. To. this question WALLIS replied in th:
negative, stating that"the only time I can clearly remember a discussion of fee was
when I told her, 'It will cost you some money, ' and she said, 'Well, I have it,!

in Judge HOLLAND'S presence with BERRY - and that was up there, I don't remember
anything else, WALLIS' mention of “"up there" in this last statement has reference
-to when she and HOLLAND were talking to BERRY in the County Jail.

'DURANT then made the flat statement to WALLIS that the only time the fe,e
h.! -sc- v A . . . %
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vns discussed was when she and HOLLAND were together with BERRY and BERRY engaged
him, WALLIS later in the comversation said that “I don't remember actually, I
¢on't remember any other discussion of fees,! Agent then asked DURANT if WALLIS
vemembered any conversation between DURANT and HOLLAND when DURANT was with her

in her ‘home. So DURANT asked WALLIS, "Do you recall, MINNA, one time I was at your -
house BOLL/ND called you and wanted to know, I think, what to do, wanted to ask

you abn% BERRY or something, and I talked to him and I asked him what was going

on and .Yasked him about me, etc., do you remember?® WLLLIS thought she remembered
this, tut said it was a very vagus discussion and as she recalled, DURANT told
HOLLAND that he had nothing more to do with the case. They both thought that this °
conversation took place after sudRY was out of the County Jail and in'a sanitarium,
The writer then asked DUR/NT if HOLLAND was representing himself and MINN/. WALLIS.
He: replied that no, HOLLAND was representing JOAN BERRY at that time and asked
MINN, if t} @ was not true. She replied that HOLLAND never represented anybody elsc
but JOAN Bl » DURLNT was also asked why he and MINN/. WALLIS were calling HOLLANT
on that occasion and WALLIS "thought that it was because they were so worried at the
time, wondering what was happening, DURANT then asked her if it was not just
curiosity, and WALLIS said that it was "just out of curiosity, wanting to know what
was happenihg, whether she was in or out. He was representing her. . He never re-
presented you nor me. I certainly never paid him any fee.! :

On mention of SiM MARX, DURANT was asked if he knew him, and he replied
in the affirmative. Asked what MARX had told him about BERRY, DURANT replied, "She
is a distant relative of his, I believe, and she came over to see him. He's got a
ciory about her. She came over and saw him and told him that she was interested in,
1 think, getting away from CHARLIE. She was under contract to CHARLIE and getting
;:oncy from him, but she was interested and wanted to get awmy from him and do some-
suing independently. I think it was just to sort of stir CHARLIE up. I had dinne:’
with him before I left this last time, about something else completely - the firs®
~nd only time I have spoken to him about it in detail. He said that later she care
over and ~ this is a favorite trick of hers - she was drunk, hysterical, and laid

-down on the front lawn and he and his wife went out and 8ot her and tried to
straighten things out, and I think she mentioned some other man. I don't think it

- was CHARLIE. He didn't tell ms who it-was. He didn't tell me. all the details, but
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he said, 'I had a he-- of an expericnce with her.! He said, 'Up to that time I
thought she had possibilities. I was going.to make a test of her. She told me
she was going to give up CHAPLIN'S contract and that she would be available, woul..
be free, so I was very much interested in her.' &nybody that CHARLIE picks had
potentialities, anyway, so he was ready to do something with her. Ve both dis-
cussed how she had sort of ruined herself and every opportunity. That was all.
SiM conld tell you about it, I'm sure, if it's important to you. Let's see if

‘there .\ anybody else." DURANT was agked if he considered MARX' interest in BERR
. anything more than professional, and he replied, "No, I think he was - he told me

he thought she was very attractive, he didn't actually imply anything, but it mizht.

ave been; I don't ¥mow. She used to put on an act with most everybody to sort -t
get them intercsted. I never -vuought it was anything more than an act; maybe it
was, I don't know. She told me a lot about GETIY. I can't think of anybody else.
I ncver saw her with anybody else, I don't think. I saw her at the races once wit:
somcbody ¢ §e. She told MINNA once she was going to pet married.”

Concorning RCBERT /RDEN, DURALNT stated that he believed he was a “terri-
fic opportunist. He's a.guy who has 5 of course, this radio program, and anybody
vwith any name that he can involve in it and use he is very much interested, and I

suppose you can't blame him for that. But he has more or less promoted CHA.RLIE tc
zet prestige. He has used CHARLIE to get him publicity and has used CHARLIE on th
program, and he'!s used him in a soc:Lal way, and vhen I say used, I mean used in
every possible way.

As an example of this, DURLNT stated, "I think just lately this girl tra®
CHARLIE signed - ARDEN called up the reporters and said that CHAPLIN had signed rer
and he volunteered the information. You know, putting himself in as a sort of =
friend of CHARLIE'S. I notice also when he was arrested - not that CHLiRLIE is a
very g'/bd name at the moment, but at least he is well known, a notorious name -
when de was arrested he said he just came from CH.LPLIN'S house. Every time he doe-.
anything he always brings CHARLIE'S name in. If hc has a party or anything he
always wants to get CHLRLIE, and I know he triad to get him about this doctor he
represents - he tried to get CHARLIE to meet COWAN and is generally using CHARIIR
to help him. I mean, you can't blame him in a way, but he's sort of pointed abwo.=
it, I told CHARLIE about it, but it didn't seem to make much difference.”

Asked for CHAPLIN'S opinion of ARDEN. DURANT statcd. Micll, CHARTZIE ec.’
of tolerated ARDEN. He never adnitted to mc that he Iiked him and yut - AUDRY i
an aggressive guy, without any seasitividty or feeling. lie usea 5o Jarze up tier: T
to CRARLIE'S of a Sunday, and CHARLIE cmnldn't throw hia out. E2's & guy that
sion't toke no for an answer. I bave ncard CHARTIY bawl bia out for coning up
there without ringing or anything, end taking acvantage of ris hospital’ty, and ;e
ARDEN still comes around, or €ic come arnund. And then I tlink he refused to tal:
to him just lately becruse of this girl that ho signed and vhe way ARTEN hardled
it. I dontt know anvthlnb atout hie nctual character. I r2ally don't, but I juse
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that CHLPLIN, DURuNT, et al, were telling the story that it was HEDDA HOPFER, the
columnist, who had instigated the entire affair by telling BERRY to go up to CHi-

LIN'S house and get herself arrested; that HEDDA HOPPER had taken this action be-

cause she was working for the Patterson newspapers and that they had wanted to "gut
CHAPIIN. This source got the feeling that possibly CHAPLIN or his attorneys L
learned that on one occasion BERRY made the statement to somebody, the identity ’
of this person unknown, that HEDDA HOPPER told her to do it. DURINT told this

source that as fer as he and MINNA WALLIS were concerned, Judge HOLLAND asked JO/X
BERRY if she wanted him to represent her, and she said yes; that thereafter MINN.

" WALLIS and HOLLAND went back to his office and HOLLAND told MINNA WALLIS that he

' was worried about his fee and szid that his fee would be more than $1,000, where-

upon, DURLNT continued, M.&m,jﬂms from HOLLLND'S office called the CHAPLIN home
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;0 agk CHAPLIN if he would stand for the fee. DURART Qﬁid that he answered the
tion to CHAPLIN, at which time CHAPLIN said that he

“ijone and relayed her gues

‘idn't want anything to do with being responsible for the fee, Whereupon DURANT
+aid that he gave this message to MINNA WALLIS in HOLLAND'S office and also told
“or that he himself didn't want anything to do with paying for HOLLAND'S attor-
ley's fees and flatly made the statement that he and CHAPLIN would not help.

TRANT told Source C that he then instructed WALLIS not to bother with it., Atten- -
tion is directed to the fact that the above disclosure of DURANT to Source C is

at va~jance with what both he and MINNA WALLIS told Agents. This source said tha’l
DURAN'. \'swears on his child™ that the abové facts are true, and that is all he and
MINNZ ALLIS had to do with the hiring of Judge HOLLAND.

DURANT in his conversation with this source also told her that when ths
police ceme up to the CHAPLIn nome on the night of May 7, 1943, to arrest JOMAN
'BERRY, CHAPLIN told the police officer to coame back afterwvards. DURANT told her
that he overheard CHAPLIN make this request of the police officer, and, not wan-
ting anyt Yng more to do with it, DURANT $o0ld her that he "beat it." :

A spapshop of DURANT, together with subject CHAPLIN is being forwarde:
to the Bureau with this report, and ancther copy is being retained in the Los
ingeles file of this case. Likewise, another snapshot of DURANT with his arms
around an unknown woman, together with an unknown man on DURANT'S right and an ur-
¥nown women on his left, is bheing forwarded to the Buresu with this report, and
another copy of this snapshot is being retained in the Los Angeles files.

’
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INVESTIGATION AT BEVERLY HILLS, CALIF.,
INCLUDING RECEIVING HOSPITAL, POLICE
DEPARTVENT AND CITY COURT

[

B. J. FIRMINGER, City Clerk

Reverly Eills City Ha - -
Beverly Hills, California

Telovhone: DRadshaw 2-2113, Ext. 79

At the request of United States Attornsy CHARLES H. CARR,
FIRMI. §ER was interviewed in his offices on January 28, 1944 by Agents. He
explai pd that Beverly Hills is a municipal corporation of the sixth class;
that it operates under the Municipal Corporation Act of the State of Californis.
This Corporation Act is known as the "Wunicipal Corporation Bill of 1883, as
Amended, " and is also known ~- "Act 5233 Deering" and it is the state law from
which the City of Beverly Eills obtains its powers. Section 880, srticle L of
that Act designates the duties of .the Police Department, setting forth its pow-
ers, etc. {Seotion B82 of Article 5 of thet Act sets forth the jurisdietion of
the City \Prt, and Seotion 883 of Article 5 provides for the appointment of a
city judge. It is-Article 2 of Section 851 of the Municipal Corporation Act
which sets forth that the govermment of such & town is vested in the various
offices which follow, among them the Council, Those of interest to this matter
reflect that five councilmen ars to be elected. The Council selects a mayor,
who is presently ARTHUR L, ERB, The Council appoints a Chief of “ulice, who in
turn has authority to appoint his officers. The Chief and any ofticers appoin-
ted hold their job at the pleasure of the Council. . There is no specifisd tenure
of office for these officers and, in this instance, Captain ¥. W. . WHITE. '

WHITE was appointed Captain of Detectives on sugust 1, 1935 by
the Chief of Police, Beverly Hills, and same was approved by the Council.
FIRMINGRR explained that this appointment took place a few months before civil
service was adopted by the City of Beverly Hills, and now in order to remove an
offic.# or to displace him from his connection with the department the matter
would come before the Civil Service Commission.

With further reference to WHITE,

With reference to Judge CHARLES H. GRIFFIN, FIRMINGER explained
that under the Corporation Act referrsd to, the (ouncil has the power to appoint
a City Judge, which is the position held by GRIFFIN. There is no definite ten-~
ure of office and his position .there is at the pleasure of the il, GRIFFIN
has been a city judge in Beverly Hills since February 1

FIRMINGER,



LA 31-5301 ) 3 - . T 4 o .:’,. S

has jurisdiction over offenses which are committed within the corporate limits
of Beverly Hills, Unless this offense 1is within the city, GRIFFIN has no jur-
jsdiction, Judge EOLLAND, he pointed out, being a Justice of the township,
secures his position by election. The tomship includes Beverly Hills and an .
unincorporated area. His salary is fixed by the Board of Supervisors of Los
4rgeles County. - R : :

. FIR(INGER ‘'was furnishing the information concerning the Govern-
ment as he understood it from a menual in his office.. He was requested to con-
tact |YCHARD C. WALTZ, City Attorney, who has offices at 331 North Bsverly Drive,
Bever, \ Hills, to obtain further information as to the exact state law under
which the city operates. Of the information set forth above, FIRFINGER had only
obtained from his manual the fact that it is under the Yunicipal Corporation Act
of the State of California, Article 2, Section B51, that the City of Beverly
Hills obtained its powers. The-rest of the information FIRMINGER furnished by
telephone the following day. ' : -

DALE Y. I BBY, . : ) )
Clerk of «Xe City Court of Beverly Hills . !
Home Address - 209 TNorth Elm Drive .

Home Telephone: CRestview S=6758

On January 31, 19kl XIBBY was interviewed by Agents in a small
room in back of the Beverly Hills Court Room. T

KIBBY stated that he was irn the courtroom at the time JCAN BERRY
was sentenced on January 2, 1913, He stated that he recalls that she came into
the oourt with the matron and the bailiff, a police officer whose neme he was
unable to recall., KIBBY stated that to the best of his recollection, Miss BERRY .
was wearing jail clothes with a fur-trimmed cloth coat thrown over her. He
commented that it was rather chilly that morning in the court room since it was
Satur &y and was not a regular court day. KIBBY also recalled that there was
o med in the court room who was to appear on some type of charge. 1l could not
remember his neme off-hand, but upon consulting the court record which the Agsnts
brought with them, it was ascertained that this individual was

Regarding the sentencing of JOAN BERRY, KIBBY stated that Judge
Griffin recited to her a standard spsech that he usually makes to all defen-
dants, advising them of their constitutional rights and which advises them
that they have the right to counsel and are entitled to bail, ~KIBBY could not
recall exactly what the Judge's words were.

Ho stated that after Judge GRIFFIN concluded with advising her of
her rights, he asked her how she pleaded. At this point Miss BERRY did not
answer, but just started to cry and gave the impression that she did mot under-
stand. Judge GRIFFIN then read the charge to her and told her that she must

,,"!'n-- -
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plead either guilty or not guilty. Miss BERRY did not plead right away, but
‘med and looked back at the matron, who was sitiing in one of the front rows

- the courtroam. KIBBY could not recall that the matron made any motion to-

rds the girl at all. In fact, he denied that she would do such & thing.
."uace the girl did not plead, Judge GRIFFIN then went into scme detail with her,
sngarding the vagrancy charge, explaining it so that she understood it fully.
““BEY was .asked to state just what it was the Judge said to the girl, but he was
wmable to recall and stated that he only remembders that Judge GRIFFIN went into
scme detail, Miss BERRY then pleaded guilty and, according, to FIBBY, Judge

GRIFFIN asked her if she was ready to be sentenced and she sud she was, . How~
ever, before he sentenced her, he asked her if she was employed and she said
that she expected to have a screen test at ore of the major studios. Some place
in th. \ponversation the question of the hotel bills that she owed was ‘brought up
and sh ¥stated that she felt she could get a job at the studios and pay off
these bills. KIBBY also recalls that it was mentioned that Miss BERRY had some
friends who would pay her hotel bills, but he was unable to recall whether JOAN
or the Judge brought this up. IIB3Y also recalled that the Judge asked JOAN if
she wanted to go back to New York and she said no, that she didn't. KIBBY stated
that he couldn't recall whether the Judge made it = conditlon of her oprobation
that she \y her hotel bills, ) _ '

v XIBBY alsc recalled that while JOAN was talking +to the Judge the:

neme of CHARLIE CHAPLIN came up. As he remembers, she either stated that she
had been under contract to CHAPLIY or that he had promised to give her a con-
tract. XIBBY advised that JOAN didn't talk very much about CHAPLIY because she
appeared to be embarrassed when his neme was mentioneds KIBBY stated that Judge
GIFFIN also asked JOAY if she lived in Beverly Hills, and she said no, and he
then asked her if she had any reason to be in Beverly Hills, and she mentioned
something about wanting to see CHAPLIN, At the conclusion of Judge GRIFFIN's
tall with JOAY in the court, he gave her a suspended sentence on the condition
that she stay out of Bsverlv Hills.

' Going back to the time that Captain WHITE came into Judge GRIFFIN'S
chembe=s before the court session, KIBBY recalled that he was with Judge GRIFFIN
at trys time and that WHITE came into the chambers, told Judge GRIFFIN that JOAY
BERRY had been arrested on a vagrancy charge and that she had been annoying
CHARLT® CHAPLIN. XIBBY also definitely stated that he recalls that WHITE had

the arrest report with him and at this time let Judge GRIFFIN read it. XIBBY
also statsd definitely that Judge GRIFFIN had the arrest report before him at

!

- 2ll times when the girl was sentenced.

7

WHITE then told Judge GRIFFIN that the suggestion had been made
that i1f the girl were given a suspended sentence and one of the terms of the
probation wags that she leave the state, that she had friends who would pay her
way back to her home in the East. XKIBBY recalled thet Judge GRIFFIN was very

a3
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. emphatic in sa'ying that he was not interested in ;neh a suggestion. As' near as
YIBBY could remember, WHITE was only in Judge GRIFFIN's chambers a few n;imﬂ;es.

:  KIBBY was asked if he could remembér anything else thiat oceurred
during the January episode, and he stated that to the best of his recollection the
above information was all he could think of at that time. .

Regarding the arrest £ JOAN BERRY m‘l{ay.of 1943, KIBBY stated

that he cannot recall WHITE coming into the Judge's chembers before the court
sessi §. He pointed out that he probably would have been in the chambers with
the J\ e if this had occurred. Then the girl came up for sentencing for vio-
letion of her probation, KIBBY stated that Judge GRIFFIN referred back to her’
previous senterce, pointed out to the girl that she had been ordered to stay out
of Beverly Hills, and asked her if she was aware of this. JOAY replied that she
‘was,.and KIBBY could not recall what reason she gave for returning to Beverly
Hills, but was under the impression that she said something about CFAPLIN prom-
ising to give her a contract. KIBBY stated that while the girl was talkirg to
Judge GR: XIN at this time she asked him if she could talk to him privately in
his chaml.}s. Judge GRIFFIN replied that that was pot the proper thing to do
and that as lopg es there was a matron present, she could speak freely. He then

" sentenced her to thirty days in the County Jail.

1

KIBBY advised that he was somewhat vague as to details of JOAN
BERRY'S sertencing in May and said that the above information was all that he

could remember.

It is to be noted that Agents asked KIBBY on numerous occaesions
if the above information was all that he could remanber, and efter mediteting for
some time, he advised that that was all. o

. On checking the records at the Police Department ‘on the same date
it w.€ also determmined thet one (NEEEET pRaEeEET o f had besn
booked into the Beverly Hills Police Station at %16 A.M. on Januery 1, 1943,
Her booking number is (ENMEEER She was described as being q merried,
husband and as being i vears old, 5' 5%, with blond hair. She was
released at 10:26 that morning on #50 bail. This would be the waman who was in
jail at the same time JOAr BERRY was booked in later that morning, at 5:36 A.M.

Tt is belisved of importance to note that Agents have from the
beginning been advised that it is unusual to hawe court on Saturday morning in
ggygyly Hills unless soms-special reasons exists. It has been pointed out that
BERRY was brought int court that day in order that it would not be necessary to
keep & matron on duty at 75 ecents an hour.

- 21 - ' Ty
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CYRUS C. GARRISON, Captain o o : \
Feverly Hills Police Department ~ ' . ’ _ -
“Tome Address: LOL Kaple

Z5verly Hills, california

Tome telephone CRestview 1-4200

X Agents having previously contacted Chief of Police ANDERSON in
his ofdice following their interview with KIBBY, and heving ascertained that the
volice officer who was acting as bailiff on January 2, 15543 was Captain GARRISON,
Agents then proceeded to GARRISON's homs, where he was interviewed. This inter-
view was conducted in Agents’ car in front of GARRISON's house, since he stated
that he had company end would prefer the interview outside. This interview was
conducted in Agents' car on Januvary 31, 194k,

) . GARRISON verified that he had accompanied the girl to the court-
room with the matron on January 2, 19&3, however .he said that all he did was walk
in the door with them and then stand to one side. He said he did not hear any
conversation between the girl and the matron, nor did he hear any of the conver-
sation between the Judge and the girl at the time she was sentences. He said
his only function was to see that no prisoner got away and that hs made himself
comfortable in another part of the courtroom and paid no particuler attention te
the proceedings. ' ' . ..

’

the only thing that GARRISON said that he can remember definitely
is that JOAN BERRY was wearing a fur coat at the time she was sentenced by Judge
GRIFFIN. GAPRTSON pointed out that he thought it was funny that she should be -
mearing a fur coat at that time of day. _ :
7 o

&

Ceptain GARRISON steted that the above information was all that he
could remember regarding the incident of JOAN BERRY'S wentencing that day.

On February L, 194l Agents interviewed § in her home.
is the woman who was in jail at the Beverl ills Police Station on
January 1, 1943 when JOAN BERRY was brought in, is a heavy sset,
middle aged woman, who appears to be living in slightly better than average

circumstances.

S ::-too bt oo tho morming of Jancary 1, 19h3, she
and her husband were living at Beverly Hills, California.
They had been having some treuble wi e neighbors who lived upstairs and upon

their return that morning after having a few drinks in celebration of the New

‘

AN
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Year, they noticed on eir vases had bsen broken a:id the New Yeé.r's wreathe
torn off the door. went up to speak to the woman upstairs, but she
would not let her in, and called the police, The police éame over shortly there-

after and, according to* one of them persuaded her to get in the
police car while the other oilicer was talking to her husband in enother room.

)l H stated that she does not know the police officers! nemes, but that
ey were both big, rough fellows who manhandled her, and she thought one of the
tried to seal a pin that she was wearing on her bosom,

s, - was te.kan to the Beverly Hills Police Sta’czon where
she was booked on a charge of drunk and disturbing the peace. She was taken up-
stair. \to the jail where she remained until about 10:00 otclock A.M. at which
time h ¥ husband arranged for her bond. '

[l
’

* stated that shortly after she had been ircarcerated
in the jail she recalils that *-9 matron brought a young girl in.
-could only describe the girl as having beautiful red hair and being rather

: She recalled that the girl was wearing a bathrobe and pajemas.
t ted that the girl was erying, appeared to be emotionally upset a
defini tel ‘iid not give the appearance that she wanted to be put in jeil.
als’ told Agents that it had never occurred to her until Agents had
X to her that this girl was JOAN BERRY. further said that
she did not talk to the girl, or if she did, she rocell what was said.
Yhen —was released the girl was still in the 3&11.

-

- It was — recollection that she was only in the Beverly
j Hills Jail until about 6:00 A.M. in the morning and that at this time she was

- fk/ brought downstairs to the waiting room where she remained until her husband came
over and got her out at about -10:00 ofeclock A.M.

—sald that the ultimate dispositlon of her case was
that she f:\nally pleaded guilty to a charge of disturbing the peace and was
fined 420 in Judge GRIFFIN's court.

~

' It is to be noted that ¢ records of the Beverly Hills -

City Court reflect that one ﬂ“ Los
[} s Angeles, was arrested on January 1, 1945 on a drunk charge and was in the court
- "%~ on Januery 2, 1943 at the same time that JOAN BERRY's case came up before Judge

GRIFFIN.
A\

, \ was interviewed on February L, 194l and advised
) that he is the brother of that Pfomerly resided at that
< & address, but has been gone for tne past thres or four months. -was of the-

A
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opinion that he is presently some place in San Francisco, ®™ut could not say
this for sure. According to J i bis brother SENNEEes had quite a bit of
trouble with the police and is constantly being arrested on ons charge or
another, He advised that the reason N left was at his request and that
he hed no interest in him, and stated that it was doubtful if he muld ever
"hear from him.

At the time of the interview with B there were several of
children around the housa, ranging in vears from about three or four to
about thirty. [ wes uneble to speak English very well, howevsr, some of
his cl.%dren could do so. The family at first appeared to thirk thet the Agents
were 1l dking for MR to arrest him. However, it was finally explained to
- them thet Agents only wanted to question W ond Agerts left their names
and the address and phone number of the local office, and the family stated thet
if [P did get in touch wich them they would have him call the office. The
family, however, pointed out that 0 can hardly speak a word of English
and that it would be necessary to heve a translator present to talk to him.

ne

LOCAL, BOA smo '
283l Whittier Boulevard

Los sngeles, California

The records of Local Boa.rd 200 reﬂact the reglstratﬁ or of one

He was described as follows: |,

Height N
Weight 148

Hair Black
Eyes Brown

Complexion
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', H. ANDERSCN,
“Riz2{ of Police
verly Hills, California .
me Addoress: 152 North Clark Drive . o o '
“everly Hills, California '

ime Telephone: CRestview 5-4718 T ' _ -

~ On November 26, 191;3 Agen‘cs interviewsd CHI"F .ANDF'RSON in his
office at the Beverly Hills Police Department. Special Agent in Charge, R. B.
HOOD, \ad previously called AWDERSON on the telephone to tell him this office
was co Pucting an investigation in the ocourse of which it was desirous to con-
tact him. It was explained to Mr. ANDERSON that at the request of the United
States Attorney in Los Angeles, it was necessary to interview him, as well as
some members of his departmen+ in connection with a current investigation of
CHAPLIE CHAPLIN for possible violation of the ihite Slave Traffic¢ Act in cor-.
nection with his activities with JOAN BERRY. It was further explained to
AV DERSOK t from newspaper stories it appeared that his Department had had
some coni K; with the Viotim in this case and to obtain full facts concerning
sama, the -Jnited States Attormey requested ths interviews mentiored.

. Chief ANDERSON at this point called attention to the fact that
JOSTPH &, P. DUNN, who had some connection with JOAN BTRRY, used to bs Special
Agent in Charge of the FBI and that her atiorney, JACX -IRWIN, was (. former
United States Attorney. Agent explained to him that those facts had nothing to
do with the current investigation -~ that same was started upon aa ordinary com- |
vlaint. AWDERSON then proceeded to review from memory and by checking a folder
which contained warious complaint forms, etc. on BERRY, what conraction his
department had had with her. He mentioned that a Dr. [l had exarinec her on
November 9, 1942, at the Beverly Hills Hotel. He said that Dr. P vas assoc-
inted with
telephone ‘He said that at that time she had taken an cverdose
of sleeping teblets and/or was drunk. He didn't explain how his office would
have a record of such an sexemination when it hacd no comnnection with the ®olice
e rtment. He said that another doctor had examined her when she was at the
2everly Hills Receiving Hospital,

He mentioned ROBERT ARDEN having come into the station on the
morning of January 1, 1943, and thet he had talked with victim for a short time.
He said that Sergeant P. R. SMITH was on duty up to midnight on December %1, 1943,
4 check was made of the blotter but there was no record of eny cells from CHAPLIV::
house for a police car or of enyone comirg into the station inquiring about BRERRY
on the evening of December 31, 1SL2 or the following morming. There was, how-
ever, notice of the call from the epartment on Olympic for an embulance and

ARPL¥ts notation of having answered it. : : S
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Chief ANDERSON explained that he was glad to cooperats in any
wuy and thet if there was anything which had not come to light reflecting
moroper actions on the part of his men, he would be glad to know it. -

With reference to Captain W, W. WHITE and his connections with
vhis cese, ANDERSON said WHITE pulled = ¢umb trick in uwnofficially teking her
back to the station. Further, that he knew nothing about it until the case
broke in the newspapers. ANDIZRSON said he gave him hell and would have fired
him b'\t for WHITR's lengthy term of service with the department.

. ANDFERSON described the girl as no good, an opport\mis'li. He
said when his Department first handled the case it was an ordinary "Vag"
case; that thereafter when they found out she had been bothering CEAPLIN by

_ bresking into his house, comi., into the police station, calling up on a fake

suicide whick necessitated an ambulence going out, they figured the best thing
to do was to floast her out of town, e ' .

' ANDERSON personally searcﬁed the records for any calls to or
fran the station with reference to BERRY, which, as previously noted, resulted
neghtively, ' :

He said he would be glad to arrange fhe work of the Officers so
that they could be available for iaterview in the Bureau offise. This he did.

On December 29, 1943, Chief ANDERSON was interviewed in the
office of the Tnited States Attorney CHARLES H. CARR by Agents &nd ¥r. CARR.
This interview was personally arranged for by Mr. CARR, )

It was explained to Chief ANDERSON by United States Attorney -
CARR that the Federal Government wes conducting en investigation which now
concerned the Beverly Hills Police Department. His legal rights were pointed
out to him and ANDERSON reolied that he would be glad to tell all he knew with-
out counsel because he felt that he was entirely innocent of any conspiracy to
violate the civil rights of JOAN BFRRY. On numerous occasions durirg the inter-
7iew, which lested from about 3:L0 P.¥. until 5:30 P.}., he said that he had
never conspired with anybody, that he had never been paid enything, and if there
wes any conspiracy existing in his police department it was unknown to him.

He statgd that the first time he had ever seen and talked with
JOAW BRERRY wms about 10:00 A.M. on the morning of Jamary 1, 1943, when he saw
her in the office of Captain of Detectives W, W. WHITE. He estimated that he
vas in WHIT?'s office for sbout fifteen minutes while WHITE was questioning
BRRRY. He stated that he had asked her same gquestions himself, but he didn't
regall of what nature. He said thet at no time did he advise her how she should
plead to the charge against her. From the picture given him by WAIT®, ANDE2SON
that thet it was his understanding that BFRRY wes a fairly-high class prostitute,

._/ . ey a e . T ., - m - ’:'
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who had been around the movie people, who had the night before stayed with some
nen on Olympic Boulevard, who was without any money and had no home, and for
those reasons she was a wagrant., Mr., CARR asked hig if he was not aware that
she had been under contrgct to CHARLES CEAPLIN. He said he didn't know anything
sbout that., It was then called to Mr. ANDERSON'S attention that the report of
Captain V. W. WHITE set forth the fact that she had been under contract to-
CRAPLIN and it was only e coupls of days before that CHAPLIN had thrown her out
and said she couldn't have eny more money.- ANDERSON then admnitted he knew that,
but still insisted that to him she was a vagrant. ' '

M¥r. CARR asked ANDERSON if he made any recommendation as to the
hendl. g of BTRRY and he sald that he 'might have told WHITE to go ahead and
charge her as a vagrant, He said he did not instruct WHITE to confer with
Judge GRIFFIN before she came up in court the following day, but he admitted
that such things were done by the police department and the fact that WHITE did
talk to GRIFFIN was not B surprise to him, He also admnitted that prodably this
should not be done. ‘ : C

ANDERSON alsoc stated that he was aware that WEITE was in contact
with som %dy from the CHAPLIN residence during Jamuary 1, 1943. ie said he did
not know that ARDEN was in the police station that day. He sald the only time .
he ever saw ARDEN or talked with him was on an occasion after BYRRY's re-arrest
in #ay of 1943, when ARDEN came to his office one day and tried to talk to him.
A¥DERSON -said he told him he didn't want to see him or have anything to do with

him. He explained that it appeared to him that ARDEN was seeking interview with -

» This occurred after the

him to explain and take the heat off Captain WHI
nection with BERXY, and after

newspapers were riding ¥HITE for his actions in ¢
it had also come out that ARDEN had given WHITE a which hed been taken away
from JOAN BFRRY when she was in CH:PLIN's house, ANDESRSO¥ said he thought that
mavbe this gun was & part of the payv-off to WHITE because he notec that WHITE
did not tell the District Attomey's Office about the gun when they interviewed
him. He seid he had requested WHITE to write a letter tc the District Attorney
explaining the fact that he did have it and that he had forgotten to mention it
when he was questioned previously by their representatives.

_ AVDERSON esdvised that after it had come out that 7HITE had taken
BZRRY to the train that he had given WHITE hell; that he had placed in his per«
sonnel file a notetion that he had acted in & manner unbecoming an officer. But
for the fact that WHITE had had so meny years' experience in the police depart-
ment, he would have fired him. He alsc explained that he had only been appointed
temporary acting chief of police in December of 1942, and he still didn't have
his feet on the ground so he had hesitated for that reason as well to fire WHITE.
AWDIRSM said that although he couldn't prove it, he believed thers must have

been a pay-off to WHITE. It was clear to him that ARDEN had asked WiITH to take
BSRRY to the train in order to impress on her that she should stay on that train
and not get off and come back to Los Angeles.

!
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Mr. CARR asked ANDERSON concerning the statements which had ap-
neared in the press to the effect that WEITE had teken BERRY to the train when
he wasn't on duty and asked him if it was not true that the state laws were
such that police officers were on duty twenty-four hours & dey. - SNDZRSON ad~
mitted this was true, but tried to explain it away by saying that he was not -

on his reguler shift at that time. JHe admitted, however, thet if he hed plaeced
e call for WHITE during that evening and he had not been available, that he
would heve been reprimanded. ’ . '

_ With reference to YARPLE and RENO, ANDERSON stated that he did
not b Vieve that MARPLT had been a vart of any conspirac

ANDERSON desc...ed R"NO as not the usual typs of police matron,.
but 'as a very feminine woman who had only recently been appointec matron. He
said he hed instructed her not to become familiar or severe with females in
" jeil, an \he did not believe that she would have instructed BRRRY to plead
guilty w ‘pss she had been so requested to do by WHITE. )

' puring the course of conversation, ANDYRSON expleined the

trouble which has been brewing in the Beverlv Hills Police Department. He said
that SITT was leading the opposition to his position and he couléd well under-
stand that “HITE might try to put the blame on him if the Beverly Hills Police
Department had done anything wrong in commection with BERRY. In this connection
AFISRSOK said that when the vacancy occurred he and WHITE had both been cendidates
for the position of chief; thet after he, ANDERSON, had been appointed, “HITE
 gathered a group of officers about him and led opposition to the changes which
ANTRSCN instituted. In about midesummer of this year when his temporery ,
epoointment came up for being made permanent, WHITE led the group which went to
the Council and tried to keep AWDERSON from being given the position. He main- .
tained, however, thst this attitude on the part of WHITT was not swaying in any
way his statements in connectlon with this case,

ANTRRSON said that in the past it was true that the Ietective
Jurezu investigated cases and conducted ostensible official activity of which he
hac no knowledge. FHe said he was trying to change this and he, himself, is
conducting some of the investigations. As of January 1, 194k, he is eoing to
institute a report form for the detectiges whereby he can follow their activi-
ties. It was clear in conversation with ANDERSON that he was not aware of some
of the activities of his officers with reference to BEZRRY, He sald he had not
questioned MARPLE concerning his knowledge of what went on when B"RKY was in
the Beverly Hills Receiving Hospitel. He did recsll, however, when it was
brought up that someone had made a phone call from the hospital to the CWAPLIN
home on that morning of January 1, 1943, ' '

- 226 -




La 31-5301

At the conclusion of the interview, Mr. CARR said it was en-
“raly up to AYDRRSON, but if it was agreeadbles to him it would be just as well
© he did not advise any of the other police officers of his being questioned
: this date. This he said he would not do, and specifically requested ¥r.
" _:fR to get in touch with the other officers of that department with whom it
ms desired to have interview, and not clear it through himself. :

ANDERSON ‘was again contacted on January 19, "19LL by Agents at
the Beverly Hills Police Department. At this time they pointed out that United
Statey Attorney CARR had asked them to see if there were any more records re-
gardi‘s Miss BERRY's case in the files of the Beverly Hills Police Department,
and aldo to ascertain which exhibits the Chief had brought with him to the
Grand Jury and which exhibits had been brought by Mr, FIRMINGZR, Clerk of the
Beverly Hills Court., Chief ANDERSON expressed a willingness to cooperate in
every respect and called one of the clerks who went upstairs to the Identifica--
tion Division and finally brought down the entire packet cortaining the repcrt
ahd identification data on Miss BERRY. It was noted that this packet con-
tained s: fral other copies of material which had been furnished by the Chief
and also ,3e or two reports which Agents had not seen befors. One of these in
particular was an explanation by Sergeant GIBHART of his efforts to locate a
blotter stamp recording Miss BERRY's phone ocall to the station on ¥ay 6, 1943,
There was alsc a& copy of Sergeant MARPLE’s report dated January 1, 19)43, which
had additional notations on the back besides Miss BERRY's arrest record at the
LAPD. This appeared to be in different handwriting, and Captain 7HIT% ‘subse-
quently identified this writing as his. There was alsc a notation on the front
"50525" and "Arden."™ It is to be noted that CHAPLIN'S phone number is CRest~
view 5-0525, .

Chief ANDERSON explained that this material had not been taken
to the Grand Jury because it was merely coples of other material which was
teken., Agents, however, requested that they be allowed to take this material
with them for the information of the United States sttorney, and Chief AVDTIRSON
zgreed. One of the clerks made a notation of all the material that the Agents
took with them,

2 " Capteain WHITE was subsequently canlled to the Chief's.office
while the Agents were there and he identified the handwriting on the back of
Sergeant MARPLE'w report dated Jenuary 1, 19,3, as his. He explained that this
was the work sheet which he had before him at the time he questioned Miss BERRY.
He said that the numbers 50525 were not in his handwriting, neither was the
notation "Arden™. He could not explein how these were pleced on the report,
Czptain WHITE was also asked if he could state definitely that Miss BTRRY's
crimiral record for petty theft with the LAPD was on the report at the tims he
questioned her. He stated that he could not say definitely, but it was his
belief that it was on there, It was then pointed out to Captain “ITE that he
hed told the Agents at the time he was interviewed in Novembsr, 1943, that he
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hed just found out about Miss BERRY's criminal record., Captain WHITE said he
zt11l thought it was on there in January, even though he had previously told
igents it had just come j.o his- attention in November.

Lieutenant GEBEART was elso subsequently celled to the Chief's
office and asked if there were any other reports that he had made regarding ¥iss
*'RRY's arrest in longhand. This question was occasioned by the fact that the
.istrict Attorney's office records showed a report written in longhand appar-
sntly signed by Sergeant GEBHART. GEBHART emphatically denled that he had
:ade Wy reports in longhand and after some reflection suggested that possibly
the D;Strict Attorney's Office had copled the typewritten report ir longhand
themselves. ‘ ' o ‘ : v

£. J. GEBHART, with alias JO® GEBBART
Sergeant, Beverly Hills Police - T
Department Detective Bursau

FHome £dd~gss - 138 B,5. Peck Drive

Beverlv - Wls, California .

Tome Teluuhone: CRestview 5-14L13

Having previously arrangeé the appoiritment with Chief ANDSRSON
of the Beverly Rills Police Department, Agents interviewed Sergeant GIBEART
in the FBI offices on November 29, 1943. ; . ‘

GRBHART started out by saying "Ya, well, the only thing that
care to my attention in the JOAN BIPRY case, having not known anthing about
tho case, [ mean, so far as heér first arrest around ‘in December 31, 1942, 1
mean, it was just a case that went through the Courts of the Uniform Division,
and Sergeant MARPLE had something to do with it, and it never did register
with me at all. Except one night, Now, I can't recall the particular date of
her arrest. I mean, in so far as the time she went to Court to file in the
morning and the Judge revoked her probation and sentenced her to the County
Jail. I arrested her that night. _You probably have the date of that arrest."

"If I arrested her on Yay 7th, she went to Court on Yay 8th, and
T didn't see her after I arrestend her, but as I said, not knowing anything abou*
the oass, CHARLIE CHAPLIN'S connection and whatnot-- there was & call received.--
T was working nights, you see -- there was a call received on the 6th which wouls
ha the night before the arrest, see. A woman representing herself to me that
czlled the (7) Detective Bureau and was a phone conversation. You see. She |
tzlls me over the phone -- she appeared to be crying --.she said thet her name
was JOAN BERRY and thet she was in Beverly Hills and she was in violation of
nrobation and wanted me to come over and arrest her.
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GEBHART stated that BERRY said that she was at CEAPLIN'S house
when she called on May 6, 1943. He was asked what time the call came in end
he stated "Oh, it was possibly about 8:00 P.M. I would say approximately 8:00
'D,¥. in the evening, and so, hell, Christ, we have had screwy cells in here be-
fore, and so, not kmowing anything about the case at all, 1 couldn't figure it
cut end so I taliked to her on the phone, and I didn't say whether I would come
or I wouldn't come. I had to make some check to’ see whether or not we had such

a case as JOAN BERRY."™ ~

/

"3o I looked in the file to see whether or not there was & Bench
warrant issued in our office. I could find no Bench: Warrent, ses. And then I.
went to the Record Bureau and checked the record Bureau and found out thet a
JOAN BERRY had been errested im December and that she was sentenced to so much
+ime; as I remember 90 days or whatever it is, suspended and placed on probation
with the idea of keeping out -- whatever the Court records show, see. I took nc
action or §it at all., See? I took no action whatsoever on it. See? So then tho
followin ‘*ight we got -~ I got a call about JOAN BERRY's being at CTAPLIN's

home, "

GEBHART went on to say that the call came to the desk at the
Police Department first, and after giving some consideration to the time thought
that it was around’.8:20 when he went up to CHAPLIN's house. He said BERRY wes
standing on the porch. He asked her if she was JOAN BURRY and she said that’
she was. GUBZART said that he -then asked BERRY if she was on probation to the
court to keep out of Beverly Hills end she said that was true, so, he told her
that she was under arrest and took her to the station. GEBHART said there was
a man standing in front of the house who appeared to be the butler, but that he
hed no conversation with him, GTBIART said that he had no conversation with
anyone while he was at the door of the house, other than BERRY.

He went on to say "I just took JOAN BERRY and on her way dowa

she tells me about how much she was in love with this man, what a great artist
he was and so on, and that's about all on the way down. I took her to the
station, and she didn't eppear to bs in no broken spirit or anything like that.

I was so darn surprised when I heard afterward that she was pregnant. She had
her coet on, and as I remember she had slacks. If I remember right. She didn't
" appear to be pregnant, because two or three days later, when the thing broke is .
the press, you know, it said she was pregnant four months. I mean, she appsars’
so flat to me, you know, as I looked at her. I remember lookinz at her."

. In looking back over the events thet transpired that night,
G7RFAPT stated that BSRRY did not mention being pregnent and he said that when
he talked to her on the telephone before arresting her, the conversation lasteil
not over a minute. She was crying, and she simply said she was at CIZAPLIN's
house, her name was JOAN BERRY, that she was on probation to the city court,
that she had violated her probation and she wanted him to arrest her.

e e - .
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: A CEBHART did not recall who was on duty at the police station on
the night of the 7th, but thought perhaps it was Sergeant MARPLE. FHe suggested
that there would be a blotter stamp showing the call from the particular ad-
dress. 1In trying to explain what the set-up was at the Beverly Hills Police
Station on the nights of May 6th and 7th, GEBHART stated "At times there have
been such a thing as -- the thing is worked this way. The Uniform «- there is
a Uniform Sergeant, and he might be the Shift Commander, and he also mey at
gi fferent times have & Field Sergeant. There may be two Sergeants on duty. See
what T mean. One to be designated -as the Commanding Officer of that particular
shiftq and the other man in the Field, Well, I mean, I don't remember -~ the .
Shift Yommander don't stay at the station at all times, you see. FHe goes out in
the Fidld himself at different times of his shift and supervises his men in the

Field; however, if a person is brought into the station for bocking, you see, or

if & uniform men brings & man in for some interrogation of a suspicious charac~
ter, which they have a right vo bring in, the Shift Commander,: if hets in the

B

vield, is called into the Station, you see?"

\ "He's the one naturally that passes on it, so when I brought this
girl in ~_¥book her, the Shift Commander -- I dontt recall whether he was in the
station or whether he was called into the station -- anyway he was the one that
placed her in jail with the matron. You see, the matron was called immediately
upon my bringing her in.. She was brought in, ahd the matron was called."

GEBHART explained that the matron was called before BIRRY was

ooked and that the booking was done in the presence of the matron. GTBHART

said that he did mot stay while BERRY wes being booked and that he just turned
her over to the Sergeant on duty and then he left. ’

GRBHART recalled at the time of BERRY's arrest he was working on
an extortion case and was covering the house of one JACK YOUWG, e Beverly Hills
citizen. He said that he had never seen BERRY before and after she was booked
he did pot see her again. He said that he had never heard of BRRRY being ar-
rested in January, 1943 and explained as follows:

"I never saw her before in my life. I didn't know anything
ebout the case as I started to tell you. See? Because when I received the call
thet night, had I known all about the cass, you see, I would have gone up there;
but T don't, I mean, & thing like that, I'm not going to barge into & home be-
cause I get a telephone conversaticn. Christ no. Ve get - lots of- times we
get thes2 crazy phone calls which no doubt your office gets the same thing.
“hen I got the phone call I made & check myself to ascertain whether or not we
had a Bench Warrant for such an individual. See?"

. GFBHART also denied that he had known in May thet Captain WHITE
had taken JCAN to the railroad station in Jenuary of 1943, -

- 230 -



LA 31-5}01

GEBHART was asked if he saw CHAPLIN at the "'CHAPLIN house on the
‘night JO:7 was arresteR. He said that CHAPLIN wasn't on the porch where BERRY
was but that he could see him in the doorway. GEBEART said that he knows
CEAPLIN and has seen him many times. GEBHART was asked specifically if he
ever had any conversation with CHAPLIN personally in connection with JOAN BFFRY.

"BHART replied "No, no." GEBHART further denied krowing TIM DURAN T,

GEBHART was asked if BERRY told him why she came back to Beverly
#i1ls. ‘- He replied ™Well, I don't think I did. She began to talk about CHBAPLIY,
snd she tells me what a great man he was and everything. 1In other words, he was
e greaiartist. He's a genius in his work, and she cared s0 much for him, She
7idn't ¥ay how long she ha? known him. She-didn't say anything about living up
thers. 1In fact, when all that thing came out in the peper and afterwards, it was
all news to me, except that I did read the report on the prior arrest, but what
the hell, & particular case ille that «- it didn't register very much with me
until it came out in the paper with all this other scandel. Naturally then you
begin to see that when I reed that raport on the 6th, then the thing began to
make == know what I mean -- make sense to me." -
) GEBEART went on to say that he wes not actually at the police
station when the call ceme in for him to go up and arrest BERRY on the night of
May 7, 1943. He was, however, at the station on the night of the 6th when he
talked to her on the telephone. GEBHART explained that someone at the police
stetion called him at JACK YOUNG's house and told him to go up to CHAPLIN'S
house. GFBHART thought there were some other officers at WYIUNG's houss at the
time, but he could not remember who they were.

A ’

GEBHART was asked specifically if he went back to CELPLIN's
lhouse after booking her. GEBHART replied "No, no, no. 1 didn't go back to
'GHAPLIN's at all. That was the end. The only part I had in it." GUBHART also
denied thet he went back to CHAPLIN'S within the next few deys and he said he .
¢id not call CHAPLIN after that.

It is to be noted here that leter when GEBHART was interviewed on
Jenuary 5, 1943, thet he edmitted going back to CHAPLIN's house and talking to
¢IAPLIN after he left the police station after booking BZRRY.

With respect to this interview on November 29, 1943, it was
~ointed out to GEBHART that Agents had information that somebody from the
~:verly Hills Police Department was up at the CHAPLIN house soon after she was
rrrested. He was asked if ho was sure that that wasn't him., He replied "No,
. fon't remember being up there at all." GTBHART seid that he had been on
c2PLIN's grounds several times since he has been connected with the Beverly
dills Police Department, but this was in connection with other cases.
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GEBHART was asked if, 'aﬁ:er he reeeive-d‘n telephone call om the
night of May 6, 1943, he did not think that it was enough to go up snd look

for BERRY considering he-had checked the records

and seen that she was sen-

tenced in a Beverly BHills court and also, jpasmuch as she had called him up and

asked to be arrested.

GEBHART replied "Well, no. You see, there was no -~ here's the
situation. There was no Bench Werrant having been issued in this particular

all i
that's 'barred from a Court, I meen, in so far as
snstance, had I known the girl, you see, and net
she was on probation to the Court to keep out of

case, @nd becausel received the phone call wouldnft warrant me -- I mean, after
‘:aid and done, you stop to think jn' the course of years how many people

living in a place. Now, for

her down the street and knew
the City of Beverly Hills,

natgrally Y would make an arrest. See. But this phone conversation, 1 mean,

no. ‘1 mean, how did I know she was at the CHAPLIN'S home., No, I took no
sction org it at all, except for the fact that for my own informetion to check to
se whet Yr or not such a person had been arrested."

@

GEBHART denied knowing ROBERT ARDEN other than hearing his name,

and sts.i;ed thet he had never talked to him. At this point GEBHART was agein -
told that it was agents information that he had either gons back up to CHAPLIN's
the night after he picked BERRY up or called therm and told them what had hap~

sened, GRBHART replied "7 don't remember that.

I can go back and chéck my

records and find out whether or not I aid. I can't remember no conversation at

this particular time. I.dontt."

’

GEBHART went on to say "Well, I won't say definitely thet I
didn't have a telsphons conversation with Mr. CHAPLIN. 1 don't recell no con-

versation, but-in so far as seeing TI¥ TURANT or

any =~ or ARNOLD, what's his

name - ARNOLD or whatever it 3§ == ARTEN -~ 1 have NEVER seen those men, 1

could have had s telephone conversation with Mr.
it "

CH.A.PLIN, but I don't remember

GFRHART was also asked if he remembered eny conversation with

CHAPLIN in connection with JOAN BERRY or his arr
right. I don't remember. I could heve been pos
morning and nobody told me to refresh my memory
so darn 1ittle to do with the case that it has n

esting her, He replied "That's
sible, as I said, I came in this
about this thing, and 1 have hed
ever registered with me at all.

see. I have never kept tab on -- I know those two occasions, and I could have

talked to CHAPLIN on the phone == I'm not saying
remember talking to CHAPLIN. " :

that I didnft -- but 1 don't

GEBHART was asked if nu.was ever offered any money for his

services in connection with JOAN BERRY. He repl
shape or fom whatsoever.”
)

~
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CEBHART was again asked if he checked wlth the CB.L"LIN residence on
“he night of May 7, 1943 at all, He replied "No, no. Absolutely no I didntt. |
ere wouldn't be no reason for me to do it. -1 mean, there wouldn't be no reason
1n the world for me to do it. If she was -- unless now, for instance, if I would
=nve handled that girl in the first place, like when she was arrested in January,
now she == if I had arrested her, and I saw her in the Court and I knew some-
thing ebout the case, I would have; but here was a call that ceme tb me, and it
was & Greek call to me. It made no sense to me. The girl appeared to be crying
on the phone and telhng how sorry she was that she was in Beverly Hills and in
v1ole.+§>n of proba‘clon and wanted me 'bo coame over and artest her. "

™fell, in these times even an officer is not going to go down and
pull a stunt like that, only to get a false arrest thrown at him or samething.
Well what the heck? 1 mean, Jesus, I got to use a little better judgment than
that, So I naturally did cho.i.-it. See? I cheoked the records to see and the
next day I checked further on it, and then made sure and went *o the Court and
checked. Our record wasn't any too complete upstairs. Our Record Bureau wasn't
any too « fuplete upstairs as to the probation sentence, you see. So I checked
it the ne day and dismissed it campletely out of my mind entirely, and that
night I gét the call from the office,"

"7ell, then I was more familiar -~ it wns a violation of probation --
so I go up there and goet the girl. She tells me & lot of hokum coming down. I'm
11 alone in this car with her, and so I bring her inand I (?). Then I go on
my way. Now, even the next day, when the girl goes into Court, I have never even
discussed this thing until it broke into press. See? I can't to1l vou right now
when it broke into press = whether it was the next day or a wesk later. I can't
tell vou, but I do kmow it broke into press.

. At the reguest of United States Attorney CHARLES H. CARR, GEBHART was
egain interviewed in CARR's office by Agents and Mr. CARR on Januery 5, 19L43. At
this time GEBHART stated substantially the same information as he previously fur-
rished, except that he now recalled that he had gone back to CEAPLIN's house
after arrcs‘cmg and having JOAN BERRY booked.

!

At the conclusion of the interview GEBHART was asked if he cared to
zive & signed stetement. Ho said that he did and accordingly this statement was
dictateé by Agents and GEBEART to Stenographer LORRAINE C. HEIBERG of the Los
Angecles office of the FBI. This stetement is herein set out, and inasmuch as
it was not signed, it is being forwarded to the United States Attormey’s Office,
and a copy thereof is being retained in the files of the Los Angeles Field Divi-
sion.

At the conclusion of the dictation of this statcment to Stenogrepher
HID BERG, Mr. CARR advised GEBHART that an appointment would be made for him to .
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come back and sign the statement after the stenographer's notes were trans-
eribed. Howsver, subseguent to this, Mr. CARR advised that it would not be
secessary for GEBHART to sign the statement and aceordﬁ.ngly he has not been
asked to sign it:
2108 Angeles, California
1-5-L4 .

s A. J. GEBHART, better known as JOE GFBHART, 138-B South Pock Drive,
verly Hills, California, telephone CRestview 6-1j13, a sergeant,

Beverly Hills Police Department, Detective Bureau, mske the following

voluntary statement to Speciel Agents NG =~

whom I know to be Speci~) Agents of the Federal Bureau of Investigation,

- United States Department of Justice. It has been explained to me that I

~ do not have to make a statement; that anything I say cen be used in a court

of gw egainst me, No promises or threate have been made to induce the

mak ‘g of this sta.tement.

The first information that I have ever had concerning JOAN B JRRY*s re-
ldtions with CHARLES CHAPLIN came to me in May of 19i3 On the 6th of
May, 1943, while I was on duty at the Detective Bureau, Beverly Hills,
a phone call was relayed in to me. 7o the best of my recollection thig
phone call came sometime between 8:00 and 10:00 P,M, I am surs it was
after dark. It was a woman on the phone, and she said "I am JOAN BERRY.
I am up et ¥r. CHAPLIN'S home. I am on probation to the Beverly Hills
Court and 1'm in violation ¢f my probation., Come up and get me." My
answer might have been "all right." I took no action that night. I
took no asction as I was not familiar at the time with this case.

The next day when I came on duty in the afternocon sometime after 2:00
P.¥., I checked our record bureau for the name of JOAN BERRY and located
information reflecting that she had been in custody of the Beverly Hills
Police Department in January of 1943, 1 read the arrest report and the
special report attached, which was an interview had with the girl by Cep~
tein THITE, and from that record I found where she had pled guilty in
city ecourt to the charge of vagrancy and had received & suspended sen~-
tence and was placed on probation, the prodation direeting her to stay
out of Beverly Hills for a certain specified pericd. While I do not re-
call the exact period that she was supposed to stay out of Beverly Hills,
T do know that that period had not expired in May of 1943.

On returning to the Detective Bureau, there was Biscussion among the
mwembers of the Bureau about JOAN BERRY, and I recell onse member,
possibly Detective Sergeant A, H. MeBAIN, saying, "That's the girl
that was picked up for vagrancy and was almost nude, and she is the

b 2V N
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daughter of JOEN EDWARD BERRY, the notoribus check artist whom you have
seen in numerous bulletins and who at one time was supposed to live with .
his deughter on Shirley Place.” That is the statement as I recall.

1 had no direct conversation with Captein W. W. WHITE on this day, ¥ay
-7, 1943, concerning my phone conversation with JOAN BERRY the previous
nighte 1 did not directly advise him that she was in Beverly Hills.
Whether Captain WHITE was in and out of the room in which we were dis-
¢ {ssing JOAN BERRY being back in ‘Beverly Hills, I do not knmow. ¥o fur-
t.ir action was taken by me looking towards locating BERRY.

During my tour of duty that day I was assigned to the residence of
JACK YOUNG, 517 or 519 North Bedford Drive, Beverly Hills, in comnec-
_tion with an extortion case our department was working on.- While at
his house I received & phone call from the desk in the Beverly Hills
Polirg Department. Whether it was the desk clerk or Sergeant MARPLE
who slled me, I do not recall. Anyway, I was told that they had re-
ceiv.d 2 call that JOAN BERRY was at the CHARLES CHAPLIN residence, 1085
Summit Drive, Beverly Hills. This call from the Police Der rtment to
JACK YOUNG'S house came at approximately 8:00 P.M. The blotter at the
police station should reflect the telephone call received there from
CHAPLIN'S residence. o : :

~dasmuch as I was now aware that the girl was on probation, T went up
#“to the CEAPLIN residence, and on arrival I parked the car adjacent to
the residence and on walking up a short flight of stairs, I saw a young
women stending on the porch adjacent to what 1 believe bo be the front
door to the residence. I informed her that I was a police officer, show-
ing her my credential, asked her her name and she stated her neme was
JOAN BERRY. 1 said, "You are on probation to the city court, aren't
you?" and she said, "I em." I seid, "What are you doing herse?" She said,
"I want to see Mr. CHAPLIN." I then informed her that she would have to
go to the police station with me as she was definitely in violation of
probation. ' '

At the time of this conversation a man, whom I tock to be & butler from
the way he was dressed, was standing next to the door on the porch. This
man was & middle-aged man, as I recall, approximetely 5¢* 11" tall, had
grev hair and was slender in build. Words might have been spoken by this
man to me, but I don't recall what was said by him. I do not recall that
he asked me to.come back up to CHAPLIN'S after I booked her, but he might
havs, I saw no other individuals while I was at CHAPLIN'S at this time,
except a man who appeared to bc a chauffeur who was in the yard.

-~
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oOn the way to the police station, JOAN did mostly all of the talking.
She stated that she had kmown Mr. CHAPLIN for a long period of time and
thet he was a great artist and a genius in his work, and I also reémember
* her saying that she was very much in love with him and that she had gone
_to the house that night to talk to him, but they would not let her see
him. There was no conversation sbout her being pregnant and I did not
observe it, either in the car or at the station.- As I remember,, the
clothing JOAN BZRRY was wearing that night consisted of slacks and a loose
coat, no hat. ' , : . o .
Aver we got to the police statiom, I .turned her over to Sergeant MARPLE,
t. ¥ officer in charge and who also acts as & jailer. She was booked for.
violation of probation by me. I was not in the police station very long,
and left. o ‘ : : '

. Then I was previously interviewed by the aforenamed Agents, I did not
recall that I went back to Mr., CHAPLIN, but on checking my records and
disc §ssing this matter with other members of the Detective Bureau, I
now ?call that I had been to Mr. CHAPLIN'S residence & second time on’
the night of the arrest. In my notebook appears a notation with refer-
ence to this particuler arrest of JOAN BERRY that I interviewsd CHARLES
CHAPLIN regording the arrest of JCAN BERRY. '
/

When I left the police station I went back to CHAPLIN'S house. The ree-
son I went back up there was because my investigetion that day reflected
that her father had been in trouble with the law and was warted by num-
erous cities in the United States, including Los Angeles, foy forgery,
and that his name had appeared in numerous bulletins, end that some-
time in 192 two Los Angeles officers froam the forgery deteil, named
JONES and COPPAGE, were at our office making on investigation on some
address on Shirley Place where this man had resided with his deughter,
So I went back to the CHAPLIN residence end interviewed Mr. CEAPLIN
regording JOAN BERRY'S background and to find out who she was. I did
not know thet BERRY, the check passer, had been apprehended. Further,
if the man who wes on the steps of CHAPLIN'S when I picked up JOAN BERRY
told me to comoe back up after I had booked her, it didn't register with
me at the time and had nothing to do with my going back up there. '
When I got back up to CELPLIN'S, the butler let me into the sitting roam
whoere T mot Mr. CHAPLIN, and he introduced me to a girl who wes there with
him, who I now know is his present wife. I had met CHAPLIN once before
at, I believe, his house. I told Mr. CEAPLIN thet I was the officer whe
had just arrested the girl in front of his house and asked him to tell
me who she was. CHAPLIN said that he had met this girl quite some time
cgo and that at that time he had ideas that she had great possibilities as
en actress, that he had sent her to dramotic school and thet he had a part
for her in a picture, and that recently she hed caused him & lot of humil-
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iation; that her actions were causing him trouble and that her actions
were apparently based on the fact that she was in love with him. I don't
recall exactly how hé worded it, but what CHAPLIN said indicated to me
thet his friendship with this girl had ceased and that he no longer wented
to have anything to do with her. I estimate that I was at CHAPLIN'S house
ten or fifteen minutes. T - : ' :

When I left,-I received no instructions, nor did Mr. CHAPLIN ask me to -
esin get in touch with him and give him the results of any court pro-
c\‘dings. While I was thers he offered me a drink, but I digd not accept
i This constitutes the only time that I was at CHAPLIN'S houss fole
lowing the arrest of JOAN BERRY on that date, May 7, 1943. As I remem-
ber now, I had no telephone conversations with Mr. CHAPLIN after May 7,
1943, either with reference to my arrest of JOAN BERRY on that date, or
anything else at any time thereafter.

- I ba | read the above statement, consisting of five typewritten pages
‘and i« portion of this page, and it is all true to the best of my know-
ledge and recollection. : ’

Dated this day of January, 19L4),.

(Unsigned)

‘

titness:

JLCX YOUNG

520 North Beverly Glen
Holmby Hills, California
Telephons: CRestview 5<6015

Attention is directed to the fact GEBHART said he had been working
on an extortion case with the Los Angeles office the night he was called to the
CEAPLIN home. This case was identificd as the JACK YOUNG case, YOUNG being one
of the owners of YOUNG's Market in this city, The writer interviewed ¥r. and Mrs,
- JACK TOUNG et their home on December 15, 1943, and was advised thot when the cass
commenced on May L, 1943, they got in touch with the Beverly Hills Police Depart-
- ment and they did not furnish any officers to gua¥d their child but suggested that
" if 2 reasonable sum of money. was paid that one of the officers off duty could
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eleep in the home. He said that Officer McBAIN was there the first night and -
another night 0fficer PIERCE or PEARSON, and then they recalled that JOE GEBEART
of the Beverly Hills Police Department was there on the night JOAN BERRY was
arrested at CHAPLIN'S house. As they recalled, at about 8:00 P.il. that night
they were just sitting down to dinner, GEBHART being with them at the dinner
table, and the telephone rang. GEBHART answered it because it was possible 1t
might be the extortionist. He came back to the table and told them he had to
leave, stating that some dizzy dame was bothering CHAPLIN trying to get in thse
front gate and he would have to go up and see about it. They recalled he took
another drink of his coffee and left saying that he would be right back. .

They said they sat around waiting for him to return and wondered
what | \d happened to him because it was not until 11:00 that night that he re-
turnec ¥ The only conversation he had with him concerning the matter was he
nentioned he had arrested JOAN BERRY and takem her to jail. In view of the
newspeper publicity which resulted shortly thereafter, they also remembered he
had mentioned that she did mnn* appear to be pregnant, although they wers not sure
whether he had in & -later visit with them made that observation in view of the
publicity. ' '

4 'At»no time, either that night or later, did he admit having any-
thing to o8 with her being "undressed” when in the custody of the officers. He
said in that connection he had a matron to take care of those things. They ssaid
he did not talk about her having tried to commit suicide that night by cutting
her wrists. ' ' :

JACK YOUNG remembered that when GEBHART returned that might he men~
tioned that "CHAPLIN bought him & drink." YOUNG was sure of this because he
recalled GTUBEART mentioning that it was Scotch. _ .

In conversation with YOUNG it was developed that he is a close friend
of "CONNIZ" HILTON, owner of the Town House of this city. It will be recalled
that information has been received that ROBERT ARDEN was supposed to have boasted
2t a dinner party attended by people of foreign extraction that he had fixed
things up for CEAPLIN in connection.with BERRY. It was develecped from YOUNG thet
CONNIZ EILTON had merried the sister of EVA GABOR; that HILTON's wife's rame is
7078 end thet she is ¥isenesse. In the event it is necessary to irnterview HILIOY,

© YOUNG, being a good friend of his, voluntesred to be of assistance in getting in

touch with Mr, HILTON.

~iRL, HARTUEYER, Lisutenant
urbank Police Department
Burbank, California

HARTWEYZER was interviewsd by Agents on Jenuery 18, 19LL in his office
=t the Burbank Police Department. .Hj-_RTIf.’EYm is now in charge of the Burbank
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dentification Division, and stated that he was in charge of the Beverly Hills
“irtification Divisxon frum about January 8, 1936 until September, 1343,

When qpestloned regarding instant case, HARTSEYER stated that he

.~1d not remember for sure when he fingerprinted JOAN BERRY. As he recalled,
uraver, it was in May of 19h3 and es he. recalled he forwarded the prints to

. Bureau in Washington, D.C. about thrse or four weeks after prantlng the
1r1. Ho stated that he had forwarded these prints at the request of Chief -
¥TTRINN, who wanted to see if the girl had.s erimimal record in view of the
:ubllcqu which was breaking about that time, HARTMEYER stated that the girl
had bded dressed in pajamas on ons occasion, but it was his recollection that
at the time he fingerprinted her, she was wear1ng slacks. '

BARTMEYER want on wu say that as far as his procedure is concerned,
as soon as he fingerprints anyone he immediately calls the Los Angeles Police
Department and Los Angeles Sheriff's Office to see if the person has any criminal
record wi § those departments. It is customary to furnish the LAPD and L3S0 with
the finge §int classification and in the event that they have no record they
usuvally make & name search.

The arrest report of Sergeant -MARPLE of the Beverly Hills Police
Department dated January 1, 1943, was shown to: EARTMEYER and his ettention was
directed to the notation on the back which indicates that the girl was arrested
in 1938 on apetty theft charge. BARTMEYER identified the writing on ths back
and the initials below the writing as being his. He stated that-he could not
remember definitely when this notation was put on the back of the arrest re-
port. He explained that he was somewhat confused because it was his impression.
that he had not fingerprinted the girl in January, and suggested thatpossibly he
hzd put this notation on the back in May and had just picked up the wrorg arrest
report, '

HARTMEYER stated that in the matter of procedure there are usually
four copies of an arrest report made, one of which goes to the Detective Bureau,
two copies go to the Identification Bureau and one copy goes to the court. This
latter copy is usually kept in the booking office in a drawer until it goes into
court, and on the completion of the case the clerk usually writes the disposition
cn this particuler report. He stated that sometimes this report is destroyed
~nd sometimes it goes up to the Idehtiflcatlon D1v151on.

It was further -pointed out to HARTMEYER that there was no property .
locelpt attached to the arrest report of MARPLE dated January 1, 1943, Ee ///
.tated that he could not explain this but that as far as he knew the procedure
was 2s follows, This propsrty receipt is filled out to shidwet all the property
of the girl at the time she was arrested. One copy of the property receipt goes
. to the prisoner and the other is retained by the Identification Bursau and is

[
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¢ izoed to the arrest report. HARTMEYER was of the opinion that this receipt
: 1d probably be located in the Identiﬁcation Bureau of the Beverly Hills
" *ze Department. -

_ EARTMEYRER pointed out, however, that he was not at all sure in his
r -3 as to when he fingerprinted the girl or when he put the notation on the
ne'c of the police report. He stated that if he fingerprinted her in January
::8 feels sure that he would have called down immediately to the LAPD and LASO
‘or & criminal check. He stated that it was just his impression in thinking

" ‘bout that he had fingerprinted her in May.

JOSEPH HFAD )

Beverly Hills Police Department

Identification Bureau R : :

Beverly Hills, California : : -

'

FEAD was interviewed in Chief ANDERSON'S office at the Beverly Hills
Police Do ¥tment on Jamuary 19, 19LlL;, HEAD advised that it was his recollection
thet the garl had been fingerprinted in Januar Ky of 1943 and uomted out that there
55 a notation to this effect in a ledger in which a notation is made of all per-
sons who are fingerprinted., Theso notations are mede by date. Agents were
allowed to view this ledger, and it did reflect that Miss BERRY was printed in
January, 19L3; HEAD then explained that inasmuch as the prints were already on
file she was not printed in May inasmuch as she was elready assigned a Beverly
Hills police number. It was HZAD'S recollection that HARTMEYER printed Miss
BTRRY in January. HMARTMEYER stated that the prints of Miss BERRY, . however, were
kept on file by the Beverly Hills Police Department.from Januery to June, 1943,
ot which time theéy were submitted to the Bureau in Washington, D.C. He explained
that sometimes in the case of minor violations no prints are sulmitted to the
Bureau in Washington, D.C. HEAD was of the opinion that the notation regarding
iss BTRRY'S arrest by the LAPD was put on the back of the arrest report in
Tonuary. He said that this is eutomatic procedurs with the Identification Burean
1s soon as a person is fingerprinted and prints classified.

FPAUST R. GONSETT

Tome ﬁddress - 902 Ccloverdale

11s AngelesJ California

* ome telephone - WAlnut 1696

usiness address - Aircomp, Ltd.

"2 Zast Tujunga, Burbank, California

,__‘u‘.siness telephone - STanley 7-1175 .

, GONSETT was interviewed by Agents on January 18,.194). GOYSETT 46 -a -
radio operator for the Beverly Hills Police Department end is presently working
only ane night & week. GONSETT stated that he was on duty on May 6 and 7, 19L3,

- and that he recalls that on .one of these two nights he recsived & call from a
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girl who identified herself as JOAN BERRY and who said that she was in the bath-

" suse at CHAPLIN'S home; that she was on probation to the Beverly Hills Police

i soartment and she wanted someone to come up and arrest her, She was .crylng and
zopeared to be in a hysterical condition. It was his recollection that he men-
+iomed this cell from BERRY, there was some discussion with the officers present,
and it was suggested that he get in touch with Captein WHITE to find out what they
should do. GONSYTT said he called GREBHART. He did not definitely recall where

4 "REART was that night and when it was suggested that he might have been at JACK
YOUNG'S in connection with the extortion case, GONSETT agreed that that might

have been true. GONSETT recalled that there were two phone calls fram the girl,
but he%:uld not place them as to the nights that they occurred. He said he hed
been gi ¥ing the matter some thought since he had had a ecall from Chief of Police
AHDTRSON e few days ago end that in the event he recalled anything more definite, :
he would so advise Agents. )

PAUL SMITH, Sergeant
Beverly Hills Police Department
Beverly I §1s, California

Home £dC1 3s - B715 Clifton Viay
Beverly Hills, california \
Home telephone - CRestview 1-2315

SKITH, who has been atitha Beverly Hills Police Department for eight
‘vears, was interviewed by Agents on Decembor 7, 1943, The records of the Depart-
~snt reflect that SHITH was on duty December 31, 19,2, from 4:00 P,M. until mid-
right and from 12:01 A.M. to 8:00 o'clock in the morning of May 8, 19l3. SMITH
stated that K. MacBACEERN was his clerk on duty at the same time, ., SYITH was asked
if he remecbered ROBERT ARDEN or anyons else coming into the Police Department and
making inquiry as to BERRY'S whereabouts on the shift from 4:00 P.M. to midnight
Necembor 31, 1942, which would be New Year's Eve. He was asked if it came to his
‘ttention that the watchman at CH2PLIN'S home, or anyone else telephonically con-
+octed the department inquiring for BERRY or furnishing eny information. He
éaid thot no such cnlls came in there. 1In discussing activity of the Tepartment
on Yew Year's Eve, SMITH recalled definitely that the Department was not busy.
He thought it unusual that so fow cases should be brought to their attention on
such a date. : 3 '

With reference to the othor shift from 12:01 A.M. to 8:00 £.1%. Nay B,
19L%, SWITH said that when he came on duty he noted that the blotter reflected
rhat BYRRY wos back in jail and ho recalled that Mrs. RENO, the matron, wos on
duty. SNITH said he knew nothing of the Depertment's being on the look-out for
BERRY the previous day. . ) '
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K. MacBACHERN, Clerk

Beverly Hills Police Department
Severly Hills, California

ome Address -~ 713 North Roxbury
““zverly Hills, California

o home telephone

MacRACHRRN was interviewsd by Agents in the Identification Office-
of th. \Beverly Hills Police Department on December 7, 1943. He recalled his
tours ﬁ duty previously mentioned, and added that he was in the Department on
the morning of December 31, 1942, when BBERRY came into the office of the Police
Department, crying, and Sergeant MARPLE thereafter interviewed her, after which
:1ARPLE and RENO took her homs . MacFACHERN said that MARPLE told him that on the
night, which was the first time that BERRY was in the Beverly Hills Jail, she
told him, }ARPLE, that CHARLES CHAPLIN was her boyfriend with whom she hed had a
fizht, et ¢ It is to be noted that all others interviewsd had denied that BERRY
made knov 3tha jdentity of her boy friend on her first visit to the jail. Mac-
EACH”RN safd that he probably wes aware of the fact that she was in jail on the
morning of May 8, 1943, but he said it was only mentioned in conversation and he
had no information concerning whet had gone on before.

YacEACHERN was asked if he had any other information whigh might be
of interest to Agents in connection with the inquiry to develop complete facts
concerning BERRY and CHAPLIN, He said that ie did not, but he observed that the
uniformed division of the Police Department would not know much sbout what went
on concerning CHAPLIN and JOAN BERRY. He said that CHAPLIN would have celled
directly to Captain W. W. WHITE and Sergeant GEBHART of the Detective Bureau;
that they would conduct their own investigation, take whatever action they saw
Pit, end no one else in the Department would know anything about it.

¥, L. McINTYRE, Clerk

Beverly Hills Police . Department

Home Address - 2282 ¥anning

est Los Angeles . : .

Home telephone - ARizona 3-9773 l

v

McINTYRE has been with the Beverly Hills Police Department for
two vears, and was on duty with Sergeant MARPLE from 12:01 A.M., Januery 1,
194%, until 8:00 A.M., Jenuary 1, 1943. He likewise was on duty with Sergeant
IPLE the previous morning from 12:01 A.M., December 31, 1942, wntil 8:00 A.M.,
noember 31, 1942, He said thet MacEACHERY was likewise in the office. - o

: Covering incidents which occurred on December 31, 1942, MeINTYRE
seid that when JOAN BERRY came into the office thoy turned her over to Sergeant
" MARPLZ for questioning, inasmuch as he was in charge; that after MARPLE and RENO
had telen her home, MARPLE told them that she had had a fight with her boy
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vriend, and McINTYRE said he did not explain any further or tell who the boy
“piend was. He was asked specifically if she had mentioned CEARLES CHAPLIN and
e said, ™Jo." However, it was McINTYRE!S recollection that BERRY had walked
cut of the police station; rather then her being taken home. In addition he had
nct recalled that RRNO was on duty, but on checking the records he found that
~he was there all night., : C . o ' .

£s for the incidents on Ja.ﬁuary 1, 1943, it was McINTYRT!S recol-

lection that two calls hed been received announcing the suicide. The first was
- treate ,\is one of the usual "pest" calls, and on the second one, NARPLE went out,

Ee saic ¥he was not too sure that there were two. McINTYRE said he recalled that
the hospital was called over to the Police Department to ask them what they were

" going to co with BERRY. McINTYRE said they were very busy during the morning of

January 1, 1943, BERRY when she came in was booked with McINTYRE, but he said
he had no conversation with her. It 'is to be noted that the records, according
to McINTYRE after checking them, reflect that RENO came on duty that morning,
Jamiary 1 ¢1943, at 3:45 A.M., and further that at 5:36 A.M. she went to work
on the BT " case. Previously she had been working on the "Arnold case.”

>

. On ¥ay 7, 1943, McINTYRE said he was working the day shift from
8:00 A.*. to L:00 P.¥., and further that he knew nothing of his Departnent being
on the look-out for BERRY. During the course of interview with McINTYRE, it was
observed that in the room used for interviewing of these officers was an inter=-
office communication box, which was humming and gave all appearance of being

in operationi Several times McINTYRE left the room to check some.records, and
while no conversation was had between Agents over this observation, definite
note of same was made. - ' -

After concluding the interview with McINTYRE, the address of
officer YILLIAY F. THORNE, L16% North Maple, Beverly Hills, telephone CRestview
5-673l;, was obtained from McINTYRE, THORNE being one of the other officers on
duty during the time that is being covered. ' ’

4s Agents left the room, comment was made that they were going to
see the Chief of Police for a minute, and thereupon Agents proceedod irpmediately
to the Chief's office, the door of which was closed. McINTYRE said that the
Chief was in his office and to go ahead. Agents knocked on the door, and the
Chief said to come in. Upon entering the room it was observed thet sitting at
thz Chiefrs desk was a man, later referred to by the Chief as his clerk, and that
he apparently had been writing in shorthand on a pad of paper which wes in front
of him, Agents observed the shorthand characters. The clerk started to go out
of the room, but the Chief said to stay there unless Agents desired to talk to
him 2lone, Chief ANUERSON was told that such was not the case, and appreciation
for his cooveration was expressed. It is to be noted that tho Chief has an
dnter-office communication box in his office. ' ' ‘
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WILLIAY F. THORNE, Police Officer o T o , .
Beverly Hills Police Department . A -

Beverly Hills, California i - :

Tome Address - L1635 North Maple -
Severly Hills, California -
Tome Telephone: CRestview 5-673L

Agents interviewed THORNE at his home on December 7, 19L3. THORVE
advised that he was on duty in the office of the Beverly Hills Police Department
substituting for a clerk who was i1l, on May 7, 1943, from L:00 P.M. to midnight.
fla wae ¥on duty with Sergeant MARPLE, THORNE said that a call came in from
47APLIl \S place requesting that an officer be sent there. He was asked if he,
THZORNE, received the call and replied that he did not, but that he remembered
hearing MARPLE say that BERRY was bothering CHAPLIN and his guests. THORNE re-
called that Detective GTSBHART mnswered the call. THORNE seid he did not recall
* sceing GTJBHART leave the station, however, but it was his understanding that he
was going to answer it, MARPLE having told him that such was the case. THCRNE
seid he d°@ not send GEBHART to the CFAPLIN residence to arrest BERRY. On
further r Szllection he thought perhaps the radio technician on duty at the
time, one JAUST GONSETT, might have received the call, It was ascertained that
FATST GONSETT now only works at the Beverly Hills Police Department one day a

weck; that he has a business of his own in Burbank, Celifornia, telephone STanley

7-1175, home telephone WAlnut 1696, , -

THORNE continued that he recalled BERRY being brought into the
station; that she was placed in the waiting room until Mrs. RENO arrived; that
there was some comment about her trying to cut her wrists with e compact.
"HORNT went into -great detsil, explaining how BERRY had broken her compact in
two and used the hinges to cut across her wrist. He said she mads several
scratches thoreon. He also advised that when she was taken upstairs to be put
in her cell, that BSRRY screamed and hollered to the high heavens and for a
while he thought the roof was coming dovm. ' THORNE recalled that from conver-
sation among tho officers on duty end NMrs. RENO later that JOAN BERRY had told
Hrs. RZNO that she was pregnant by CHARLES CHAPLIN. - THORNE observed that she
had a convincing story, too. )

This officer furnished the name of one Sergeant SPLANE, who had
packed through the hole in the wall separating the booking office from the wait-
ing room and observed BERRY cutting her wrists. He just happened to boe passing
oy and made this observation. ‘ : '
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BEVERLY HILLS CITY COURT RECCRDS

- The following recorus #ere turned over to U.S. isttorney CHARLIES H. CARR
oy B. J. FIRMINGER, City Clerk, Beverly Hills, California at the time FIRMINGER
testificd wefore the Grand Jury. These records have been returned to the U.S.
attorney! ‘)i‘fice. They reflect the following informations - v

1. City Court convened at 10:30...M., -Jan, 2, 19L3; present '
Hon. CHiS. J. GRIFFIN, Judge; D. Y. KIBBY Clerk; and the
following procecdings were had: .

"J0uN BERRY D 2WhS Sec. 647 Sub 3 P.C.

Cause called. Judge GRIFFIN presiding. Both parties ready.
People represented by (D.C.a.) Defendant represented
by self. Defendant in court duly arraigned, informed of the
charge against her and of her legal rights. .Defendant gives
true name as above and enters her plea of guilty of the of-
fense charged. Ordered to serve %0 days in County Jail sus-
pended on condition you keep out of Beverly Hills and pay
hotel bills now owing." oo '

2. City Court convened at 9:30 ieM,, May 8, 19L3; present
Hon. CH:S. J. GRIFFIN, Judge; D. Y. KIBBY, Clerk; and the
following proceedings were had: C

nJOAN BERRY D 2LLS. : ) '
Defendant in Court for violation of probationary sen-
tence. Found in violation by the Court, Probationary
scntence modified by changing "90 days suspended" to 560
days suspended" and defendant ordered to serve 30 days
in County Jail.

3, City Court convened at 2 P.M., ay 12, 194L3; };resent
Hon. CHiS. J. GRIFFIN, Judge; D. Y. KIBBY, Clerk; and
the following proceedings werc had: '

. . B YO R R 5
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5.

" WJQAN BERRY D 2LLS.

¥JOAN BERRY D 2LhS. S o

' Sec. 647 Subd 3 P.C.’ o
CECIL D. HOLLAND in Court representing above named de-
feridant, moves the Court to modify terms of probationary
sentence in such a manner to allow the release of de-
fendant fram the County Jail, due to the physical con- .
dition of defendant, and to allow her to be sent to a
sanitarium or to be placed under medical treatment.
Motion granted. Probationary sentence modified to sus-
pend 85 days instead of 60 days and defendant ordered
released this date. Terms further modified to allow
defendant to come into Beverly Hills for the purpose
of consulting her attorneay. ' -

City Court convened at 2 P.M., June L, 1943; present,

" Hon. CHLS. J. GRIFFIN, Judge; D. Y. KIBBY, Clerk; and

the following praceedings were hadi:
"JOiLN BERRY - D2LLS. - :

CECIL HOLL.ND, BLRRY WOODMANSEE & JOHN IRWIN, Counsel
for above defendent, appear before the Court to present
motion regarding their client. :

The Court rules that counsel shall file written Notice
of Motion and sets the case for hearing on June 11, 1943,
at 2 P.M, Copy of Notice of Motion to be filed with
District ittorney's office.? :

City Court convened at 2 P.M., June 11, 19L3; presént,
Hon. CHiS. J. GRIFFIN, Judge; D. Y. KIBBY, Clerk; and
the following proceedings were hads - v

Sec. 647 Subd. 3 Penal Code.

Casc called for hearing on Motion to Vacate Judgment
and Plea of Guilty. Defendant in Court represented
by JOHN IRWIN. J. 3, LELVY representing the District
Lttorney's Office.

THOS. HUDSON, Court Reporter. :

The Court enters an order, Nunc Protunc, correcting
Minutc Record dated January 2, 19L3, to show period

- of Probation as one year. Mr, IRWIN asks leave to

withdraw motion filed as of June 10, 1943, to Vacate
Judgment and Plea of Guilty. Request Granted. Hotion

. withdrawn.
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Mr.IRVIN files new Motion under Section 1203.3 and 1203.L
of the Penal Code, and moves the Court to terminate
period of Probation as of this date; permit the defendant
* to withdraw her plea of Cuilty; enter plea of Not Guilty;
and dismiss the case. B S

it this point S. S. HiHN, attorney, as imicus Curae, ad-'
dressed the Court in support of the Motion. e

The Court thereupon granted the motglon. Case disxnissed.' )

Memorandum In Support Of Motion To Terminate Probation
ind Change Of Plea. #D-2LL5 - People of the State of -
California, Plaintiff, vs. JOAN BERRY, Defendant, filed
June 11, 1943 and signed JOHN J. IRWIN, attorney for
Defendant. This memorandum asks for a termination of
probation and permission to withdraw plea of guilty
and substitute plea of not guilty and is based on”the
fact that BERRY is in delicate health and expecting

a child in the near future, ”

Notice of Hearing of Motion to Vacate Judgment and Flea
of Guilty, #D-2LLS filed June.10, 1943 and signed by
JOHN J. IRWIN, Attorney for the defendant JQiN BERRY.

Motion to Vacate Judgment and Plea of Guilty, #D-2LLS
filed June 10, 1943 signed JCHN J. IRWIN, attorney for
Defendant JOaN BERRY. ' ’

Carbon copy of letter to County Jailor, Booking Cffice,
Hall of Justice, Los angeles, California dated May 1o,
1943 from the Judge of Beverly Hills City Court to the
effect that BERRY'S probation had been modified and *
authorizing them to release BERRY as of May 1z, 154L3.

10. Ietter dated kay 12, 1943 re JQiN BERRY to the Honorable

CECIL D. HOLLiND, Beverly Hills Justice Court, 730 North
San Vicente Blvd., West Hollywood, California from MARCUS
' CRaHAN, M.D., Senior Physician, Jail Division, Los ingeles
County Jail. This letter rcads as follows:

"Pursuant to your telephone request of this
date,- the following information is submitted.

" uExamination of the above named woman revealed
the cervix to be small and hards the uterus was enlarged

o X YT P
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Ucontaining a mass about the size of a grapefruit, consistent
with a pregnancy of five months. o ‘ '

’ 1, cervical smear was negative for gonorrhea,

and a blood test (Kalm) taken on May 11, 19L3, was -

negative for syphilis." : C

1. Criminal camplaint dated January 2, 19L3 City of Beverly

Hills, California filed by C..C. GLGRRISQON of the Beverly °

\ Hills Police Department charging JO4N BERRY with violation
of Section 647, Sub. 3, Penal Code, to the effect that on

. the first day of January, 1943 in the City of Beverly

Hills she did wrongfully and unlawfully roam about from
place to place without any lawful business.

2. Ietter dated June 5, 1943 from Mayor aRTHUR L. ERB,
r Beverly Hills, California to Chief LNDERSON requesting ~

full 2nd complete statements, from all City Employees
relative to the BERRY casc and also enclosing 2 letter
to be posted on the police bulletin board, i copy of
this letter dated June 5, 1943 is also made available

~ which letter was addressed tc¢ the Chief and all officers
of the Beverly Hills Police Department of Beverly Hills
signed by Mayor LRTHUR L. ERB. This letter reads as
followsz: o,

“The following becomes a regulation to be ob-
served by members of the Department: ’

tany person requesting a police officer
to deliver any sealed or written com=
munication to any defendant in a case
still pending in the City Court will be
referred to the City Prosecutor as the
agent to transmit such qommunication.'

#This letter will be posted on the Police
Bulletin Board." : o

13. Ietter dated June 5, 1943 from Mayor ERB to RICHIRD C.
WalTZ, City Attorney, City Hall, Beverly Hills, California.
This letter in substance requests WiLTZ to take statenents
from everyone in the City Hall in connection with the
BERRY case. ERB states that he is not satisfied with
the statements which have been received thus far and
‘gtates that the City Council wants to review every act

and fact in this case *m yhich a city official participated.

B - :
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15.

.

Letter dated June 11, 1943 from FRED N. HOWSWER, District
Attorney, County of Los ingeles, to Judge GRIFFIN which

" encloses a copy of a press release and which states:

"You will observe that I stated in the same (press re-
lease) that I was happy to state that no irregularity
whatever has been found with regard to any action taken

by you in reference to the BARRY case.”

Press release dated June 11, 1943 which was enclosed
with the above letter dated June 1lth from the Los
iangeles County District Lttorney to Judge GRIFFIN:
This release reads as follows: , '

2, fter conferring with my députiés_’and investigators

» who have been zi_aged in investigating the CHLPLIN

matter, and its various angles, I have concluded to
close the case for the reason no evidence has been
developed which justifies the initiation of a- prose-
cution and therefore there is nothing to take to the
grandy jury for their consideration or action.

1ifter the investigation had been started by
this office, and in connaection therewith, Judge
CHARIES J. GRIFFIN made a specific request that the
phases of the case which concerned him and his court
be looked into thoroughly. This was done, and I am
happy to state that no irregularity whatsver to the
BERRY case.

Tt should be understood that in the event any
further evidence is developed which justifies proceeding
further, appropriate action will be taken."
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INTERVIEWS WITH PRINCIPAL WITNESSES -
BY BUREAU LGENTS :

. TWARD C, CH.NBY
1205 Midvale .

zst 1os sngeles, California -

jonfic \tial telephone number ..Rizona

Susinet Surmit Drive

Beverly Hills, California _

Tonfidential telephone number CRestview 5-0525

9-1269

\

Reference report on Pages 25-28 sets forth information developed from
EDVARD CH.NEY concerning the Mann jict violation in this matter, and also mentions
intervie fwith him on December 10, 1943, in the Bureau Office. Matters discussed
with CH. at that time not previously set forth will be mentioned here.

home following CHAPLIN'S return from New York in December of 19L2. He thought it
was probably about two or three times. CHANEY explained that that was the number
of times she had been there, to his knowledge, and he thought she might have been
up there on other occasions that he didn't have knowledge of. At this point in thz
interview he said that she was up there with a gun just before Christmas and then
" came up the following day after some money and was given $50. CHANEY also was awer
that CHAPLIN had given her some money the night before when she was there with 2
gun, or perhaps it was early in the morning. CHANEY estimated that it was about
2:00 o'clock in the morning that the sons of CHAPLIN woke him up, saying that there
was some disturbance in the house. CHANEY said it was about 2:00 o'‘clock the fol-
lowing afternoon that BERRY left. He thought it was somewhere between $60 and $67
that CHAPLIN had given her before she left. ‘

With reference to her coming back the next day for $50 and getting $50
CHJEY said, "Yes, he promised her $50. I suppose he promised her $50 a week - I
don't know, but how it come out - that same day he said, "Miss BERRY is coming up
~ for 450," He said, "I don't want to see her, EDWi.RD,* - he said, "I'1l give it to
=ou," which he did, and that day, that would be the next day, you see, she called
oc. up and seid, 'EDWARD, have you got my money?! and I said, 'Yes.! She said,
‘1111 be up in about seven minutes! to be exact. 1 can remember that, you see. .
noreever she was I don't know. Well, she was up and she just drove around and T
.ztched for her and I gave her the $50, you see, Well, six days afterwards - this
is what the boss told me; I never saw her any morc that week, so it would be the
night of the gun, the next day, you see, for the $50, and then she never bothered
no more until six days afterwards. She said, 'EDW/RD, have:you got my mongey?! I
said, 'What money?' She said, 'The §50 that Mr. CHAPLIN promised me. I said, 'I
den't know anything about it,! because he never said anything to me about it, se I
went right in to him and said to him, 'By the way, sir, Miss BERRY is on the phone

."-258.-

He was asked if he could recall thé number of times BERRY was at CHAPLIK:.
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-nd she's asking for her money.! He said, 'You can give it to her tomorrow,' you
.se, so that would make a week. The seventh day, you see, that's how he figured .
it out. He said; 'You can give it to her tomorrow.’ So I went back to the phone
nd said, !You can get it tomorrow.' She hung up on me, and that night she came
up and broke the joint up again.” '

x CH'NEY said that as he understood it, she camec up that night; he didn't °
see her) but knew she was there, He was asked if CHAPLIN had ever told him that
he had put her under contract again for $50 a week, and CHANEY recplied in the |
negative. - He admitted that BERRY had never told him that she was under contract
~gain for that amount, vhercuyv. he was asked if he just assumed that that was the
situation from the conversation he had overheard. In answer to this question,
CHLNEY said, "iell, you sec how it was, you sec. This was the gun cpisode, you
sec. Sh [said that she was destitute - she had nowhere to go, she owed her hotei
pill anc. $he had no clothes - they had held her clothes at the hotel. This is
what she told me, you see, and I said, 'Well, he can't put you out of the house
like that,' and she'd got a gun, you know, I knew she had the gun because I was
wp in the room with her, you see. iind I said, 'Now, loock here, JOAN,! I said,
tYoulve done wrong by coming up here with a gun. You can brezk into the house
as much as you like,! I said, 'but you can't come in here with a gun ~ thatfs out.
I'm telling you what I said to her. I said, 'That's out of our hands altogether,’®
I said, 'If the police get that, you're liable to prosecution. 't . Lis CHLNEY under-
stood it, BERRY never did get that next $50. , !

] A
CHANEY estimated that the occasion when she was there with the gun was

probably about the 19th of December; that it was the 20th that she came back and
got the next $50 and that it was about the night before Christmas that she called
for the $50 due her a week later. He said that although he didn't see her, he
understood that she came up there Christmas Eve and while she didn't break any

- windows that night, she did throw some mud up at the windows. As he understood,
nobody in the house saw her; the house was locked and she apparently didn't get in.
He said that this information came from the watchman, W.TT.

isked if BERRY was at CHALPLIN'S house between Christmas and New Year's,
JWNEY said he knew that she was there on the night of December 31, 1942, To his
‘ nowledge he didn't know whether BERRY was at CHAPLIN tS home on the night of
i “scember 30, 1942, He was asked if it was not possible that CHAPLIN and BERRY
_ ~d had dinner at CHAPLIN'S home on the night of the 30th and he said he didn't
~alieve so because he would probably have served and he was positive he didn't,
‘n fact, he said BERRY only had dinner with CHLPLIN onec night since he had been
employed by him, and he recalled that on that occasion they went out after dinner
to a movie and had a fight. Continuing, he said, "She got sore at him or something,
and she left him there ~ she walked out on him, but I can tell you, I don't know
exactly what date it is, but it was before he went to New York. You sce, she walker
out on him and the next dey she called up and apologized. She said, \Edward, 1
A ] . !
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- & you to take-an apology to him, that I was sorry.! I said, thhat did you do?!
she said, 'Iwalked out on him.' But that was before and that's the only time
+ girl has had.dinner there with him, and then they went out after dinner."

_ With particular reference to New Year's Eve, CHANEY said he didn't see
“ar, but he was told by the watchman that she had been there. CHANEY thought
that be-got homs that night about 11:30. Ho said when he got to the house, WLTT
told h‘\tsm had becn there and had jumped out the window. Asked what the watch-
man haaMold him, CHANEY said, "Well, he just told me she had rung the front door-
bell and he went. The boss was out, you sec, He went and got her and pulled her
in the housc because he wanted to keep track of her, you see. He pulled her into
the sitting room off thec panliy and she sat in the chair there and whetecver they
talked about I don't know, He didn't tell me, you see, and he said she acted
dopey and ;211 like that, and he went up to her and shook her, you know, to wake
her up. don't know whether he smacked her face or anything like that - you know,
if anyb. F's unconscious you give them a smack in the face - give them a sock to
bring them to." isked if WiATT had stated that he slapped BERRY, CHANEY stated,
Miell, I think he did. I wouldn't be sure - I wouldn't like to put it into - but
he said he shook her to wake her up. She was acting dopey; if you know the girl
and see her many times, you'd think she was gone anyway, but half the time she'’s
not., But I believe he did say, but I wouldn't swear, that he just smacked her
face to wake her up and got her up and said he was going to call the police, and
he seid he went to the phone. I don't know whether he was going .to or not. /ind
then she said she wanted to go to the toilet, because she knows that house as well
~s anybody elsec.. 4nd she went to the help's toilet - the.girls' toilet, you see.
She locked tha door, turned the faucet on, pulled the chain and got out of the
1;sindow and fell down about fifteen or sixteen feet into the ivy. That's where
cne got chafed. If you could see the place you'd know that no one could fall out -
of that d--- little window without getting scratched, and then she beat it.M

4sked where CHAPLIN was on that occasion, CHANEY said he believed he
wns at Chasen's restaurant, and it was his understanding that #WATT got hold of
the chauffeur to go dovn and tell CHAPLIN that they had her up at the house. He
sontinued, "That!s what they did, yes - they cnlled him out of Chasen's. You knov,
' RLIE when he was excited and he was out, he didn't want to be bothered. He said ¢
“iave her arrested.” That's what he seid." /sked if CHAPLIN told that to HARVEY k=
. L:H.N, CHANEY replied, "Yes, but she got away .

Vith further roference to that night, CHANEY said that BERRY called him
about 12:30. Hec remembered answering the phone from downstairs. A4t that time
BERRY said,"'0h, EDULRD, I called you up to say "goodbye" and to thank you for all
you've done for me - I've taken sixtcen pills and it's no good your trying to
find me,! she said, 'or trace this call because you couldn't find out anyway.
Goodbye and thank you,' and she hung up, as much as to say, 'I'm going to commit

P T
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. icide.! But I didn't toke no notice oi-’.it because I've heard that talk many

“ines, ever since she's been at the house it's always becn pills, or getting

~ wugs, or somcthing. I don't know whether she did or not, but they never killed .
e LM . , . ) ) ’ . oL ’

Lsked if he told #.TT, the watchman, or CHAPLIN, or anybody about this
call, CH/NEY didn't know whether he did or not. He said, "I never took any notice
of it \to tell you the truth. I may have and I may not." CHANEY said he did not
tell G YPLIN when he came home that night of what had occurred, nor -did he at any
time talk to him at Chasen's restaurant that night. :

. Asked what happened +he following morning, New Year's Day, when BERRY
was in jail, CHANEY said, nNothing happened.”" Asked how he knew she was in jail
CHANEY replied, "I knew she was in jail - I knew she had been arrested." Asked
who told fim, he said, "I thirk the watchnan told me, I beliave, that she was ,
arreste &' He said that WATT told him this the followirig morning, New Yeart!s Dy,
nd« claimed he didn't know how WATT found out. He also said, “CHARLIE sald, 'Have
1er arrested,' and I don't know where in the devil they picked her up. That was
t1¢ time she was down at the apartment - that time with, what was his name?" He
vas referring here to HANS RUESCH. CH.NEY said he didn't think he told CHAPLIN
hot BERRY vas in jail on New Year's morning, although he was quite sure that VWATT
“~d told him of her being there. Asked how CHAPLIN found out she was in jail,
LNEY replied, "That I don't know - I don't know." '

CHANEY thought that it was likely that ARDEN was up .at CHAPLIN'S house
+hat morning or at least during the day, but he said that he did not call ARDEN
to tell him of JOW being in jail, Told that ARDEN had advised Agents that he
received a phone call from him, CHANEY, on New Year's morning instructing him to
zo down to the jail, CHLNEY replied, *No, I think he's a little off there," and
tnen said that he didn't recall that. He continued, "No, to be honest about it, H
I don't recall thet. I don't-recall that. = He may have been up to the house and {
the boss asked him to do it, but I don't think it was any telephone. The boss may '\
have asked me to call LRDEN to come to tho house. I'd put it that way, but CHARLIE \
~over asked me anyway - you know, to say to get him to go and find out anything
about Miss BERRY, because there's no third party, you sece. He'might have told me
_to call up LRTEN, that he wanted to sce him. TI'd say that because there's many '
times he asked me to get anybody - hetd sry, 'I want to talk to Mr. DURWT,' '
want to talk to lir. LRDEN, ' 'I want to talk to Mr. WRIGHT, get him to come up, ! you
see. That's the way he'd do, but he wouldn 't tcll me what he wanted them for, and
.RDEN might have put it that way, that I called up - that doesn't mean anything,
you sce. He might say, TEDLARD called up and wanted me to find out what was
wrong,! but he came to the house - I didn't say that over the phone."

While ARDEN was at the house, CHANEY said he talked with CHAPLIN and he

was not prgsent. He remembered that ARDEN left with BERRY'S fur coat to take it
- e - '
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hack to the police station, and he also remembered that after that ARDEN had come
pack up to thc house to talk to CHAPLIN, He s2id he hedrd none of the conversa-
tions betwean his employer and ARDEN. . : :

CH.NEY said he had some conversation with ARDEN about the hotel bills
owed by BERRY, ARDEN stating that "What a mess it was - the bills she had owed."
e ‘said ARDEN didn't tell him how much moncy he paid out, but he knew about how
much i Was because he had scen the bills himself. He thought it was over $600.
CH.NE1 Was asked if ARDEN had told him why CHAPLIN wanted the hotel bills paid
or at 1&ast why they were paid, and he replied, "No, he didn't tell me. TYou see, -
CHARLIE never talked to me about it, I only get these things from what I hear
and all like that. No, I think he was just worried - he didn't want no scandal
or anything like that," and as for ARDEN, CHANEY said, "I think he did it to help
CHARLIE out as a personal friend. I don't think he did it with the.intention of
getting ‘gto trouble or anything, because BERRY wanted to go to New York. She hac’
heen wa lng to go for a couple of months - she used to come to me and say,'Ifve
begged nfm to let me go, but he won't let me go.' CHARLIE didn't let her go, you
see, because he had too much money tied up in.her, for that movie, you know. But
I think ARDEN just did it because, well, just to get her off of his mind, and I
believe CHARLIE just thought she'd just go - she'd just forget it." '

Agents asked CHANEY if ARDEN told him what arrangements he had made with
Captain WHITE of the Beverly Hills Police. To this question CHANEY replied, "Wwell,
T don't know about that, He didn't say he had made any arrangements with him,
but he did tell me that he'd asked Captain WHITE if he'd see JOiAN BERRY on the
train, and I think Captain WHITE'S wife, I don't know whether he's married or not
- Itve seen him a couple of times, that's all; that his wife and him went down
together and saw JOAN on the train and gave her her c¢lothes." '

CHANEY recalled that after BERRY left town following her sentence in -
January, 1943, she called from Tulse, Cklahoma, and wanted to talk to CHAPLIN.
CH..PLIN, however, didn't talk with her and CHANEY said that on that occasion she
told him that she was married and was going to have a baby; that' she was married
to an army captain., CHAWNEY said he wished her all the happiness in the world and
at the time thought to himself, "That's one thing - we got rid of you."

The next time he heard from her, CHANEY said was, "Miss HUNTER dowm at
the studio, she got on the same trolley car in New York, in Hollywood, or some~
thing, I don't know, and she called me up and said, 'i/hat do you think, Edward,'

I said, 'I don't know,' She said she got on the trolley, and 'who was sitting
there but JOAN BERRY.'! I said, 'My G--, she's back here.! 4nd then I think it
was in a few days she called up the house, and that's when she said that her hus-
band was coming out here and she wanted Mr. CHAPLIN to have that court order

. lifted so that she could bring her husband into Beverly Hills. I said, 'well, you
hang on the wire and I'1l see if I can talk to him,' 2nd I went in and he said,

b TS R : %
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1I've got nothing to do with that,' he said, 'that's the court - I've nothing to

<o with it,! and I went and told her. She called up several times about the same

i, ing. She did call up and say that she'd gotten in touch with what'!s-his-name's
_owyer ~=% Asked if he was referring to GETTY'S lawyer, CHANEY continued, WGETTY!S
iawyer, and he said CHARLIE could have that lifted. ' I told him she had called up
-sveral times and he said, 'I've got nothing to.do with it, it's nothing to do wir
ue, that's the court.'” . o S

’

CHANEY then’made mention of the time BERRY visited the CHAPLIN home ir
yay of 1943 and spent five or six hours talking to him down by the pool. Asked if
that weg a few days before she was again arrested and put in jail, he replied in il :
s ffirms Xive. CHANEY said she came up there ‘in her car and he saw her coming and w¢. *
around zhd told Mr. CHAPLIN that she was there. He continued, "Before we could -
“inish, she was there, you see, and she said, 'I want to speak to you alone,
“u;RLES.' He said, 'If you want to speak to me, you can say it in front of EDWARD. '
~he said, 'I don't think you'u iike EDWARD to hear it,' and they went down to the
00l, and they were down there I should say three or four hours and she came up to
ue house 2nd she was excited. She gaid, 'He won't listen to me. Itve offered to
narry hi+ find then when the child is born, we'll get a divorce, but he won't lister
to me. .4 said he can't marry anybody, that his public won't let him.' You know
:he was an actress, Aind then she went down there again - she went down to the pool
again and she was there a couple of hours, and they walked up again, and he rung
the bell and I went in and he said, 'Will you get Hiss BERRY a sandwich?t So I went
out and made a couple of sandwiches and I took them in, put a cloth on them and put
the two places and she sat down, and he wouidn't sit with her. So she ate these
two. Co ' .

EDWARD continued that after they had finished lunch they went again down
by the pool and later came back up to the house and said, "I can't do anything with
him., He won't do anything." There is a possibility that EDWARD in this discussion
confused BERRY'S ‘visit to the CHAPLIN home & day or so before she was arrested in
iay of 1943 with a later visit around Decoration Day of 19L3 after she had been re-
leased from jail. It appears probable that he did so confuse it because he next
~ent on to tell of how BERRY got in touch with HEDDA HOPPER and then Judge HOLLAMND.
whis could not have happened on this date in Hay of 1943 because BERRY did not yet
kaow Judge HOLLAND. This was pointed out to CHANEY jand he was asked if he didn't
call previously advising /gents of BERRY'S being there in May of 1943 when she
=ont up to CHAPLIN'S bedroem and saw him in bed with OONi O'NEILL. He was then
_csitive that she had had a conversation with CHAPLIN before her second arrest,
“hich lasted for some time dovm by the pool. - .o

CHANEY then went on to detail what happened when ‘'she came up there about
Decoration Day of 1943 and he said, "Then she came up to the house. Then they were
dovn there six or seven hours. She came up to the house -~ she could do nothing
with him. She could get nothing out of him. She went to the phone, called up HEDD,
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I »PFER and HEDDA HOPPER told her to -come down there. She called directly to Judge

v JLAND and he asked her to go down there too, so then he talked to me. I don't

k. w whether she said, 'I'll get EDWARD to take me down,! or samething like that, an:
I gzot on the phone. He wanted to talk to me, and he said, 'You bring her down to
re,' he said, 'bring her right into my office so that she isn't picked up. I don't’
want that girl picked up,’ he said. So I took her down and when she got there, shz
wss mad. She said she could do nothing with him and she wanted the papers served on
him. She said, 'If you get the papers, I'll sign them right here.' He said, 'I
couldn't, do it; they couldn't be ready until tomorrow, and you bring your mother

in and .\11 sign them,' and she turned around and said, 'And I want you to get onto
that s-- Yof a be—— DURANT for those abortions.' He said, 'I have nothing whatever

to do with it,! He said, 'That's the District Attorney.' A4nd then.she came down

and we went out and she said, 'Now, will you take me to HEDDA HOPPER'S,! and I said.
tall right! and I took her the.s and I left her there."

. CHANEY was asked if that was the last time that he saw BERRY and he re--
plied in le affirmative. He was reminded of a visit he had at BERRY'S house sever-..
months b. $re the baby was born and he admitted that that visit had taken place.

With further reference to BERRY'S visit to CHAPLIN'S home in May of 19L3
»efore her arrest he was asked to detail more of what took place on that occasion,

"and he only recalled that when BERRY came downstairs from seeing a woman in bed she

rade that statement, but didn't identify her as OONA O'NEILL. For that reason ED-
WaRD said he didn’t believe she knew who the woman was.

. EDWARD explained that O'NEILL was in bed in CHAPLIN'S home because she
wzs sick. - He said she was suffering from a very bad cold and in addition she had
lung trouble. He quoted CHAPLIN as saying that OONA had T.B. and EDWARD said that
Dr. SHELDON came up to treat her, gave her "a lot of medicine, because she had that
cough bad, my G--, it would kill you, at that time." JAgents asked him if when BERRY
found them together she did much talking with CHAPLIN. He didn't know how much, but
was quite sure that they talked some place downstairs. He was asked if he took BERRY
away from the property and he said he wasn't surc, he was so mixed up because he had
taken her so many times in his car. : He explained that sometimes he would take her
sway and ask her where she wanted to go, and she would fool him. He said he would
»z instructed by her to just drive someplace, and when they got so far she would tell
him that she left her car in Beverly Hills so to take her back there. He said BERRY
explained that she just wanted to talk to him about CHAPLIN'S other girl. EDWARD
tnought it was the following night that she came up and was arrested.

CHANEY was asked in detail what occurred on the night of JOAN'S arrest
in Beverly Hills at CHAPLIN'S home, and he said, 9Well, I'll tell you, the front
doorbell rung. There was OONA, CHARLIE and DURANT having their dinner in the living
room. She rung it. She rung the bell and, you know - have you ever been up in the
house? There's a big hallway, you know,and you open the door and there's a vesti-
bule with a glass door, and I saw her, and I just went like that to her, and instead

~,*,‘,"- 4 . . Y
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5. opening the door, I went back to the living room and said, 'Miss BERRY'S at the
r. ot door.! Of course they all jumped up, you see, and DURANT - I don't know what
' 5 hoss - DURINT said, 'Well, I'll go and talk to her,! and he went into the ves-
t sle. I followed him and he didn't go outside, he just said, !Go away - don't
w.at to see you.!'" He continued, "Yes, but that didn't make any difference to her.
Ss ther \CHARLIE came out and OONA - they hid behind the door, you know, and CHIRLIE -
_ouldn' \resist it, and he went out and talked to her., Oh, he said some very un-
pleasant’ things and he went all over the ground with me at that time, you know, T
don't like to repeat it, but.—-". isked what CHAPLIN said to her, CHANEY stated,
t0h, he called her a ‘dirty little blackmailer. 'You just came up to blackmail me.'!
CHANEY was asked what BERRY'S reply to this was, and he said, "She didn't open h-r
mouth. She looked like a little girl sixteen there, you know., She had her hair tie
up in a .b’g ribbon and a pair of slacks on and a long coat, and I. felt sorry for tn
kid, yo éow - T don't like to see people talk like that to anybody, no matter hiv
bad they are." Asked if CHAPLIN called BERRY any other names than a "dirty little
blackmailer," CHANEY replied in the negatives .

: After CHAPLIN had so addressed BERRY; CHANEY said he was instructed to
gall up the police and have her arrested.” He said that when CHAPLIN told him ti:.
ha didn't take any notice of it, whercupon CHAPLIN turned to DURANT and said, "Go
»»d eall up the police and have her arrested." CHANEY explained further that "OI
sourse, to me that was all the thing - she wanted to be arrested, you see., I went
4utside to her and I said, 'JOAN, you don't want to be arrested, you don't want to
<o and be shut in jail. Why don't you beat it?' I said. 'No, no,' she said, 'If
1> wants his child born in jail; he can have it that way.'" Asked if he had alreac;-
“-novm af BERRY'S pregnancy, CHANEY replied, "Only what she had - that came as a sur-
~rise to me, because she had said over the phone from Tulsa that she was married,
~~d I said to her, 'I thought you said you were married.! 'Oh,! she said, 'that was
just a bluff, a blind.' So I said, 'Why don't you go away - you've got plenty of
time, you don't want to be shut in jail,! I said. She said, 'Oh, no, no.! So she
:ust sat down there and she just waited and he ¢ame up and picked her up. I heard
aim say, 'Come on, JO.N, let's go down to the station and talk it over.!

CH.NEY wos asked if it was not true that approximately the day before she
vns actually arrested and agein the same day he had not talked with BERRY on the
none and at that time he was aware that the Beverly Hills Police were looking for
her. MWith reference to this CH.NEY said, "iell, I think the order had been, and
she had been at the house and they were looking around - yes, that was right, they
-ere up there looking for her. I don't know how the news got around. S8he was ex-
pected up there and the police was telephoned for, and Captain WHITE came up. That.
was the first time I ever saw himi He came to the front door and said, 'Is JOAN

- BERRY here?! and I said, 'no.'®" isked if that was the day of the night that she
was actuzlly arrested, CHANEY stated, "Yes. You know, come to think, she had called
up and said she was coming up to sece Mr. CHAPLIN around 2:00 o'clock, but she never
did because he had - he informed the-police and WHITE came up there, he was up thern
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oh, he must have been up there about half past 1:00 or a quarter of 2:00, and he
hang around a little while, and he said he had some duty to perform, that he'd be
rack again, and that if she should come up, c2ll up the police. But she never come
up that day at all." v . o .

Agents asked CHANEY who it was who had called the police, and he said
that he Nidn't know, it was a 1little vague to him. He recalled that BERRY had
called tde house and said that she was coming up there, He also remembered that
he had so told CHAPLIN, whereupon CHAPLIN had told him "have the place watched and
call the police up to watch for her and pick her up." CHANEY was then asked if ha
did call the police and tell inem, and he replied, nI believe I did, yes," He
didn't remember who he talked to, just that it was the police station in Beverly
4ills. - H~,said hegave the order that CHARLES CHAPLIN was expecting Miss BERRY
there, telephoned she was coming up and will,you come and pick her up." CHalRI
said though, "She never did come." He was then asked if he remembered talking to
_2RRY that same day, telling her that the police were locking for her and she had
notter stay away. He admitted that "Possibly; I don't know what day, but she did -
c~11 and I did tell her that she better stay away, the police were looking for her
vo pick her up." : ‘ ’ :

He was asked if he recalled and could identify Captain WHITE and Detec-
tive GEBHART of the Beverly Hills Police. He said he remembered CEBHART because he
s the one who picked her up, and continued, "The night hc picked her up he came .
sack end Mr. DUR.NT told me that he was coming back to tell Mr., CHAPLIN what hap-
“;oned. That was the way, didn't hé come up - oh, I don't know, it must have been
“bout 10:00 ofclock. It may have been a little before 10:00 or 11:00: He was therc’
ror about fifteen minutes, that was all." CHANEY said that when GEBHART came back
4o talked to CHAPLIN and there was nobody present other than the two of them. CHANEY
said he did not stay in the room, but "everything was open, I mean, the living room
doors were open, but I don't think there was anything particular said that I think
you fellows - he didn't give him anything:" Agents asked if OEBHART asked for any-
thing, and CHANEY stated, "No, he didn't ask for anything, but you can look between
the lines - I think he expected somethingj but he didn't know CHLRLIE. But with
Captain WHITE, I never saw Captain WHITE in the house." However, CHANEY said WHITE
was up there that same dday, but he just got out of the car and there was another
>fficer with him in the car. Neither of the men had uniforms, at least CHANEY was
sure that WHITE didn't have ore on. He continued that VHITE rang the front door-

11 and identified himself. CHANEY said that was the first time he had ever seen
him and that he told HITE," Well, she hasn't come around.? He said, %ell, I'1l
stick around for fifteen or twenty minutes,! and then he rung the bell again and
said he had an appointment he had to keep, but he'd be back, and if she should come
-up, Just to call the station. She never did come, but they did comec back and ask if
she had been around, and I said 'No,' and he said, 'Well, we'll stick around outsido
for just a little while,' but they never came to thée house any more." :
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C_iNEY was asked if this was the second time WHITE came back the same day, and he
plied, "The same day, yes. He said he had an appointment. He was there for abnw
* Pteen or twenty minutes and then he went away. He came back and rung the bell
. said he had an appointment but he would be back, and if she did come up betwzer.
o cal’xz‘p the police station and somebody would come up, but she didn't come up.

B LR

+ th X\ came back and I said, 'She hasn't been here,! and he said, 'I'll stick
- ound Jutside for a little while,' which he did, and then they went away and we
£idn't hear anything from them that day." ' ' '

, CHANEY continued tnau he never saw GEBHART or WHITE again, however,

\mt ‘GEBHART called several times within the next few days. With reference to tn.~s
tHANEY said, "He wanted to give a lot of talk, you know, and he annoyed the boes.
rou know - that was all through with and he wanted to forget." He was asked what
AEBHART wanted to talk about, and CHANEY said he didn't know. He said his conver-
cation with him consisted only of GEBHART stating that "he would like to talk to
.r. CHAPLIN, and I*d go in and tell the boss, and the boss would go to the phone
~nd talk to him. That's all I knew, you see. .

The writer reminded CHANEY that in previous interview with him he had
+0ld Agents that CHAPLIN had told him that his conversation with CEBHART consisted
of first one,then the other asking "ihat do- you know?" Further that CHAPLIN in

talking about it didn't say what else their conversation consisted of, but "Of
" course, you could see one vas testing the other to see what they'd say. I don't
nean to tell you that CHARLIE liked him." In fact, CHANEY said he didn't believe
CHAPLIN did like GEBHART because he amnoyed him. , : ~

CHANEY said he had heard no conversation at all concerning the obtaining
5f the services of Judge HOLLAND for JQaN BERRY. He said that was a surprise to
him. CHANEY said, "There was nothing spoken about it at the house - never,' I was
under the impression CHARLIE had nothing to do with it at all. I thought myself it
was DURANT and MINNA WALLIS for their owm benefit." When asked to explain what he
neant by their own benefit, CHANEY said, "I don't know — they're implicated in it
t00. DURLNT is scared as h~--." He was asked if by that statement he meant DURANT £
connection with abortions on BERRY and CHANEY replied, "Sure."

After BERRY was released from the County Jail and taken to a sanitarium
‘NEY said she called him from Santa ionica and that he went down and saw her. L& -~
“d at that time her conversation consisted of "iell, same old thing. She was .~
..lous, and a lot of O'NEILL and how he got another girl and all that. It was
5 game old stuff over and over again, I was down there for about fifteen or twert,
. minutes. She had a private room there, but you were 'the first ones I ever told
about that." CHANEY did admit that nobody else had ever asked him that question
vefore, CHANEY explained that the reason he went to the hospital was because "y
didn't want anybody to put amything over on.me. You know, I'm a lone wolf in this
vusiness, nobody's helping me." ilong this line, with reference to CHAPLIN, CHANFY

«
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esid that "He's practically thrown me to the wind, I mean, he said to me this
roviing, 'Get a lawyer to go down with you,! but who the he-- is going to pay for
2 lawyer -~ it's nothing to me - I haven't done any wrong." He contimed, "I said;
. 18331l T call up ¥r. WRIGHT - oh, he's out of town, or MILLIKAN?' and CHARLIE just
r+ds hig head, and then I ¢all up, and he says, 'EDWARD, well the only thing is
+211 Ci you'd better cooperate with the FBI,! he said.  You see they don't
want the?case, it's too dirty for them. It's no good to them. That makes CHARLIZ
sore, He thinks he's just got to clap his hands and they run after him, And then
CHARLIE said, 'Don't go down, you're a sick man,' The only time I'm sick to him ir
‘then theret!s anything to be saiu against him. But OONA said - she was sitting at
Se table when I saw him - she said, 'CHARLIE, he's got to go - he has to go.'
*dell, G-~ d-~- it,' he said, 'I'm not scared of them. What the h---,! he said,
17111 talk to them.' If you ever do go to get him, believe me, you're in for the
time of your life." : . ’ :

CHANEY was asked if he recalled a telephone call coming to the CHAPLIN
home sometime between 2:30 and 5:00 o'clock in the morning of Janwary 1, 15L3, from
the Beverly Hills Receiving Hospital. He replied that, "I believe there was a call
like that coming to the house.,” He didn't know, however, vhether he answered the
phone or not., He was sure, however, that there wasn't any request made by anyone
from the hospital that they come down and pick her up, or at least that nobody at
the CHAPLIN home said they would be down to pick her up. ’ :

EDWARD related an incident when BERRY had been at the Beverly Hills
Hotel, apparently had taken an overdcse of sleeping tablets, and then found her
way to the CHAPLIN home. He said he toock her back to the hotel and en route, in
a condition which indicated she was in a stupor, related that BERRY referred to
the "two abortions I had." At that time there was with her a nurse who had been
assigned to watch her. CHANEY said that when they got her into her room at the
. hotel, BERRY wanted the nurse to lie down with her, whereupon the nurse said, "I
wouldn't lay with you, you dirty little pig, if you paid me. What about my money?
I want $27 - I've been with you two nights," then turming to CHANEY, the nurse
- geid, "She ain't got no money to pay, where shall I get the money from?" CHANEY
¢-id he replied, "Well, I'll see you get the money." However, on telling CHAPLIN
of this incident, he quoted CHAPLIN as saying, "I had nothing to do with it. I'm
v 3% going to pay her - let the people who called up pay her."

When he got back to CHAPLIN'S home, CHANEY said that either that day or
ilie next he was talking to kr. DURANT, at which time he told him, "By the way, Mr.
DURANT, she is opening her mouth about two abortions." CHANEY said that DURANT
.replied, "The S-= of a b=—~-. Aw, she can't prove anything." He said that DURANT
also stated “that was bad business." '

In describing CHAPLIN'S attitude toward this investigation, CHANEY
quoted CHAPLIN as stating that he had had an affair with BERRY in October, 1942 ir
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iew York and again in December, 1942, in his home; that he had had affairs with
Lots of girls, and what of it? A4lso CHANEY said he knew of letters that CHAPLIN
.sceived from different girls, among them IRIS GABRIEL, who was previously men-
+ioned as one who had associated with CHAPLIN during the past year. ‘CHANEY said
,e understood she was back in Hollywood, but he didn't think she had seen CHAFLIY.
e said just the other day he had seen a Jetter from her which CHAPLIN had hidde
aay *§ his tie drawer. CHLNEY thought that letter from GABRIEL had been writteu
within Vhe past six weeks. Tl_xerein she said she wanted to talk to him. . :

CHINEY was asked concerning the suitcase of CHAPLIN'S which BERRY hed
whenshe left town in January, 19L3. He explained that she had been at CHAPLIN'®
iome and she and CHAPLIN had gotten in a fight and she had to leave. He saicd ha

Yook her away in his car and en route, asked her where she wanted to go. CHAIEY
continued, "She said, "{ill you drive me over to Beverly Hills?! and I did, end it
s the same thing over again, and I said, 'lhere do you want to go, JOAN?Y  'On, ¢
she said, 'drive me back. I parked my car back there,! and when we got over these
1% was down at the bottom of the hill - you know our place, where the streel goes
off - there was her car, and all smashed in at the front. She had hit someone -
it was all bent in. The radiator was all bent right in. I said, 'ily G~-, you
certainly hit something.' She said, 'Oh, EDWLRD, do you think CHARLIE would loan
me a suitcase - I've nothing to put my clothes in?' And, by G--, I'm like
CHARLIE, .I'd give her any G-- d--~- thing to get rid of her. I said like this,
17111 let you have one of these suitcases, but youfve got to let me have it back,
otherwise I can't make up for it.! CHARLIE'S got nice suitcases,’ and it cost $125
that suitcase. ‘Everything is in the studio's name - it isn't CHARLIE CHAPLIN -
everything belongs to Charles Chaplin Studio, and we have to account for every-
thing, and of course I told the old man, I went back and got one of the suit-
cases and took it down where her car was. She waited for me, and I said, 'I have
to have this back, JOAN,' and that's the one she took away with her. And T got
after ARDEN - I said, ‘'for G-- sake, don't let that woman get away with the boss'
suitcase.' I told the boss she's got it. He said, 'Don't let her get away with .
it,! and T said, I'm like you, I'd give her any d--- thing to get her out of the
house.! So would he, you knov, to get rid of her, So I said, 'I gave her your
suitcase,' but we never did get it back. I said, 'ARDEN, don't you let that women
set out of this towm with that suitcase. But he said, 'Oh, when I went to see hox
5ff she had nothing to put her clothes in, T said, twell let her go.t So I just
t0ld the studio and they replaced it. But T 'really don't know the date. That w::

sother one of these times when she was up at the house." :

: CH.ANEY made some other observations concerning CHAPLIN and BERRY and
stated with reference to the position in which he found himself, "I mean, if you'd
been in my position and these things - you forget them. It isn't a sure business
to remember. They happen - these things happen and I never expected I was going
to be called upon to answer such questions = and the things with BERRY - so marny
times she was a pest, you see. Personally the girl was very nice to me.  OF
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course she played up to me as an actress because she knew I was the only one she
could get to CHARLIE through, and if she couldn't get by me, sha eouldn't get to
{4,RIIE. She could never see him unless it was through me, sece, ard she played
up to me and I know that, but I'd like to see the girl get a good deal. He's a
wealthy man and between you and I, the majority of these wealthy guys, especially
in th. \movies, they've got these girls, but they loock after them, you know that -
they puy them off - $1,000 or $5,000 is nothing to them. They give them an auto-
mobile, they give them a fur coat, but he expected it for nothing, You see, he
says because 'I'm CHARLIE CHAPLIN,' and that jsn't right ~ that!s like me - he
xpects my blood - I'm supposeu to look after him," and continued, "He's CHARLIE
H.PLIN - it's an honor to work for him. I'm Just in a d--~ mess, Ifd quit

- tomorrow, because it's doing me no good, you know, My doctor don't like it - I'm
paying him money. CHALRLIE ain't offered me a d=-~—— nickel. He wouldn't say to

the studio, 'See that EDW.RD has~-.' You know in domestic work the family says
'Well, look after him and see that he gets everything.' Well, that son of a gun
never sent me an orange down, yet he expects all this of me. Of course, when it
comes up, 'You're a sick man - you don't have to go.' But he's scared, you see,
because he doesn't know what he's done, and I know what'he's done. That's the
trouble, you see.™ ' '

' Concerning OONA O'NEILL'S living in CHLPLIN'S home for. four or five
months before they were married, CHALNEY told of her having disappeared for about
a week immediately -prior to their marriage and during the time that the ILos
angeles District Attorney's Office was investigating CHAWPLIN: She was then
staying in the apartment that she had in Beverly Hills. Special igent SNEENED
of this office ascertained that CHAPLIN had an apartment for OONA O'NEILL
at 9852 West Olympic Boulevard. Should it be necessary to develop further infor-
motion in this connection, {EMEMMERD, vho lives in the same apartment building,
could be of assistance.

- Interview with EDWARD CHANEY by the

Los ingeles District Lttorney's Office

Lt 11:30 4.M. on June 6, 19L3, CHANEY was interviewed by Investigators
HERBERT GROSSMAN and PHILIP T. TOWER at 100 North Weatherly Drive, Beverly Hills.
Notes on this interview were taken by LORNL ADANS, Most of the matters covered
by the District Attorney's Office with EDWARD concerned the presence of OONA O'NEILL
in CHAPLIN'S home before they were married. EDWARD lied to those investigators,
telling them that she never stayed there overnight unless her mother was present.
Very 1little was said about CHLPLIN'S association with JOAN BERRY and nothing was

covered which has not been previously set forth in this report,
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FLORABEL MUIR )
Gity News Service of Los Angeles, Inc,
T32 West First Street ' A
T0s Angeles, California

velephone: MIchigan 225&

 FLORABEL MUIR is a newspaper woman who owns the C1ty News Ser-
-1ce of Los Angeles, Inc. She is also the Los Angeles repfesentative of the
“exv York Daily News. She is a red haired woman of ebout fifty years, very
cvtspoken and is regarded as a very capable newspaper reporter by her colleagues.
<“he i \1:arried to DENNIE MORRISON, e former newspaper reporter who is now- doing
ovblic Wy work for Twentlieth Century Fox Studios. She has apparently been very
cooperative with the agents in instant case a.nd furnished the information which
is set out below very readlly. ) S ) ) e

\v ‘ She testified before the Federal Grand Jury, in Los Angeles in
ns’cant case on January 13, 1944, ;

on Jenuary L, 19L!, United States Attorney CHARLES H. CARR, to-
gether with agents, interviewed FLORAREL MUIR in Mr. CARR's office. She went
over in some detail her connections with instant case. :

She stated that on a Saturday, which would be May 8, 1943, HELDA
HOPPER called her to advise that JOAY BERRY, an associate of CHAPLIW, was in
the County Jail. On Monday, May 10, ¥UIR stated that she went to the County
Jail and found that MINNA WALLIS was there, talking with BERRY, ,LShe asked
HINNL WALLIS what she was doing there and the latter told her thet HDLDA HOPPER
had sent her down. MUIR pointed out to WALLIS that that was not true because
T3DDA HOPPER had &ent her, MUIR, to see BERRY, however, WALLIS persisted in
stating that she was.there because HEDDA HOPPIR told her thet BERRY was in jail,
In front of VEDA SULLIVAN, who has since been married, or at least who has a
married neme, matron in the County Jail, MUIR stated that she soundly cross-
examined WALLIS as to actually what she was doing dovn there talking to BERRY.
CHAPLIN's name was mentioned by WALLIS and MUIR recalled that WALLIS said that
CHAPLIN was not the father of BERRY's ehild, but that it was PAUL GETTY. While
she was in the jail MUIR got permission t6 call HEDDA HOPPER to substantiate
her claim that HOPPER had sent her, NUIR, and not WALLIS.

After WALLIS had secured the services of Judge HOLLZND, MUIR said
that she and HOLLAXD took BEERY out of the County Jail and to a hotel in West-
woocd. AS MUIR put it, they had hidden her out, but she finally located the
plece where BERRY had been staying. After that they put her in th: Santa
“onica Hospital and while there HOLLAND hed one Dr. (D cxomine BERRY
and his report was that she had a tumor. MUIR recalled that she had probably
talked with Judge HOLLAND some twenty times before she actually interviewed him
on I'ay 30, 1943, as will be set forth hereinafter. During that time I told
her, as also did HOLLAND, that BERRY was not pregnant, but had a tumor. MUIR
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said she told HIDLLAND he better not go on with that story because she knew she.

wms pregnent, and in connection with the pregnancy MUIR said that’she arranged

to have BERRY given the rabbit test while she was in the County Jail, so she of

' ,r own knowledge knew that she was pregnant. She also mentioned that HEDDA
)7PTR had sent BERRY to her own personal physician, NGNS =- -4' 7
" examination reflected that BERRY was pregnant. o

At one time ARDEN called both FLORABEL MUIR and HEDDA HOPPER and
¢ pimed that he was the father of BERRY's child, She pressed him on thet point,
2d he then admitted that he had been kidding. MUIR said that she pointed out
» hi1 \that ¥r. DEL GUERCIO (Director of the Immigration and Naturalization
Jervic. ) would be glad to get that 1nforma.tioh. It was atter shé made that

statement that ARDEN back tracked. .

MUIR told of +-~ day that Mrs, BERRY, JOAN BERRY, herself, to-

\Xther with the two investigators from the District Attorney!'sOffice, TOWER and

0SSIFAN whom she said she knew, were all up at HEDDA HOPPER's. This followed

JOAN's conference with CELPLIY on that date, May 30, 19l43. HOPPIR had learned
that JOAN was there, had called CHAPLIN'S residence and asked to have her de- >
livered at HOPPER'S. MUIR described the scene as one where first BZRRY cried 4
and then her mother, then they got nro place so they then went down to Judge &
HOLLAND's office. JOAN BERRY left with Mr. WOOIMANSEE to get something to
eat. 1In front of MUIR, Mrs. BERRY told Judge HOLLAND that she didn't think
she could trust him, and asked Miss MUIR's opinion of the matter. -1TUIR said
that she told Mrs. BERRY, in front of HOLLAND, "I think he's e crooked bee-e--,"
whereupon HOLLAWD seid, "I'11 admit MINNL WALLIS engaged me to act as JOAN
BIRRY'S attorney. She made me the proposition that if I took hsr out of jail
and got her out of the state, ‘TIM TURANT would give me $500.™ HOLLAND con- .
tinued that after he had talked with BERRY he saw that she was a victim of ;
circumstances in this matter and that thereafter he said that his sole interest
was in protecting BTRRY. MUIR stated that she interjected at that point that
the thing thet switched HOLLzND was Judge PAUJ""R'S edltonals, contlnulng ‘tha’c

they "scared Hee~ out of you."

MUIR said that about this time HOLLAND tried to get BERRY to sign
o settlement with CHAPLIN wherein it had been written by FRANK IOHZETY that BERRY
':2d been promiscuous, and included similar statements which defamed her charace
ter. This proposed agreement also provided that BERRY was to never again make
~ny claim on CHAPLIN as the father of her child. It is recalled that when
zents interviewed HOLLAND and WOOTIIANSZIY, HOLLAND was specifically asked if
gsuch a provision was in the proposed settlement and he said it was not.

YUIR said that when she first found BERRY in the County Jail,- she
herself contacted SAMMY HAHN, Beverly Hills attorney, but before hs had time
to teke any action, HOLLAND was on the sceme. MUIR described HAHY as one of

those who runs Beverly Hills. With reference to the time that he appeared in
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Judge GRIFFIN!S court and made a speech after the case had been settled, MUIR
seid that his purpose in 8¢ doing was to white-wash GRIFFIN ‘s part in the
ricture.

P

‘ With reference to her converse.tions with Judge GRIFFIN, MUIR said

that GRIFFIN told her that WHITE, Beverly Hills Police Officer, had gone to

his chambers before BERRY appeared on Januery 2, 1943, .and told him that
JAASLTS CHAPLIV wanted to get BERRY out of the state. GRIFFIX continued,
according to MUIR, that he had told WHITE that he didn't like the idea of

CHARL ¢ CHAPLIN trying to tell him how to run his court. MUIR also recalled
that ( MIFFIN had told her that when BERRY appeared in his court on Ja.nuary 2,
1943, she told him that she had & job coming up in pictures. ;

MUIR also mer+i-ned thet HEDDA HOPPXR hed told her of contacting
\Iﬂ%" PICKFORD in an effort to reise some money to get BE RRY out of town, or
t least taken care of, but was not too detailed on this because she said it
was all hearsay as far as she was concerned.

On Januarv 6, 194, FLORABEL MUIR was again interviewed by agents
in ¥r. CARR's office., At this time she expressed a willingness to dictate =z
corplete statement of her knowledge of instant case. Accordingly Bureau sten-
orrapher took thls dictation from Miss J_.’UIR, which statement
is set out below-

%I first heard about JOAN BERRY from HEDDA HOPP"’R. who called me on Sate
urday, the day that JOAN was sent to the County Jail for violating her
probation., HELDA told me over the telephone that this girl had told

her that CHARLES CHAPLIN was the father of her unborn child and thet she
was in such a distraught condition when she was at HEDDA's office that
HSTDA was afraid to send her on the streetcar, so she called & girl who
had been living with JOAN at the Chateau Elysee, the girl being HARIE

D% GA®DA, and asked her to take JOAN to Dr. UiMESENENS vho gave her /,’%:_
an examination and found out that she really was pregnant. HEEDDA was ’
very excited about the whole thing and thought that there should be
something done. ’ .

I called the County Jail and talked to one of the matrons, and she told
me that JCAN was there, but they had given her a sedative because she
came in so excited; that she wasn't able to see anybody and they would
rather I didn't interview her that afternoon because they had put her in
the hospital under a sedative, I think they said. '

¥ondav I tried again to sge her and they said she was still under a sed-
ative. I think it was Tuesday I sent EELEN BRUSH, who is a camerman for
the "Dnily News," and MARY TAYLOR, who then worked for me on the "City

News" over to get a picture of JOLN in jail. 'After they got the picture
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Y] had intended to go over and talk to her. MARY TAYLOR called me on
the phone and said that there was a woman named WALLIS there who was
telling the girl not to talk to reporters and not % give any pictures.
So I went over to the County Jail and wp to the women's depertment and

_ found that MINNA WALLIS was there. She came out and I said "Hello,

MINFA," and she said, "Oh, hello, FLORABEL, what are you doing here?"
I said, "The same thing you are - I want to talk to JOAN BERRY." She
seid, "oh, T hope you're not going to write anything about this - it’s a
tern’ble cass, and I said, ™Well, 1'd never have known about the case

I would never have g:.ven it any unfavoreble publicity of CHIPLIN had-

thrown her in jail." She said, "Well, you don't kriow the whole story,
and CHAPLIN is not responsibde for her condition - it's a man named PAUL
G3TTY. CHAPLIN has been very good to her.” I said, ™ihy wouldn't he be
good to her, after all m-= ire usually good to their mistresses until they
get tired of them." I said, "I think that they should never have sent her
to jail if they didn't want any bad publicity. Now they're asking for it,
and I'm afraid they're going to get it. Why don't you try to do something
for the girl to get her out of here. This is no place for a girl who is
pregnent end in her mental and physical condition.” She said, "I think
you're right, and that's what I'm going to do. What do you advise?" I
said, "I don't advise anything - that's up to you.™ She said, "I'm going
down to Beverly Eills and try to do something for her." I said, "How did
you happen to. kmow she's in jail and how did you happen to come up here?"
She said, "HEDDA HOPPER sent me up here." I said, "I don't think that's
true, because she sent me. Why should she send you?" She said, "I talked

“ to her on the telephone t?us morn_ng, and she told me to come-up here and
- do something for JOAN. " :

So she left, and I tried to talk to JOAN. Matron VEDA SULLIVAN - I don't
know her married name - said that JOAN didn't want to talk to anybody
because MINNA WALLIS had told her not to. .1 asked Mrs. SULLIVAN if MINWA
TALLIS hed told JOAN that HEDDA HOPPEXR had sent her up there to see her,
and she said that she had. So I told Mrs. SULLIVAN to bring JOAN out -

I wanted to talk to her. She did, end JOAN was very reluctant and cried
and said she didn't want to talk to reporters. I said, "You think HEDDA
HOPPTR sent MIWIA WALLIS to see you, don't you?" and she said, "Yes, I

*do." I said, "Well, will you belisve me if T tell you EEDDA HOPPER sent

me to see you, and not MINNA WALLIS?" She said, "Wo, I won't believe that
because MINNA told me that E‘?DDA sent her and that she's going to get me a
lawyer and take me out of here." I said, "I don't think you can trust MNINNA
WALLIS. After all, she's a friend of TIM DURAFT end TIM DURAFT is not a
friend of yours." She said, "I don't want any publicity about this. I

sure that CHARLES is only doing this to me to make me suffer so I can be

a great actress.” I told her CFARLES was a heel of the worst kind and no
nmatter what he was doing it to her for, he hadn't any right to do it;
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that nobody had a right to send her to jail for anything she'd done, and

T asked her if she wanted to.talk to HEDDA HOPPER on the telephone and
have HEDDA assure her that she could trust me. She said, "Yes," if HEDDA’
would tell her that, shetd trust me. So I ealled HEDDA'pn the telephone
and, with Mrs. SULLIVAN's permission, let her say a few words to JOAN.
HEDDA warned her that MINNA VALLIS was not her friend; that she hadn'tt
telked to her and that she must be very careful and that she could trust
me. So then JOAN agreed to tell us her whole story and pose for pictures. -

. - ) _ , . .
~ In the meantime, PEARL GROS from the "Los Angeles Examiner"” and
H NARD HURTELL, also from the "Examiner,™ joined the group, and through
te. ¥s and dramatics and all sorts of emotional upheavel, JOAN finally told
us the whole story about how she was thrown in jeil on New Year's Eve and
how she got the tourist ticket and %100 from a policeman in Beverly Hills
\ who put her on a train t~ 2> back to New York where her mother was. She

said when she got to Omaha she decided not to go to New York, said she
was ashemed to go back as a feilure and also she felt thet CHARLIS still’
loved her and thet she still loved him, and that if she could go back to
Los Angeles she could make him believe it. She kept saying all the while
that it was all her fault; that she hadn't done what CEAPLIN told her to
do; that she had spent mors money than she should have and that he was
only trying to discipline her when he threw her in jail. I told her she
was nuts - that guys .didn't discipline women that way; thet he had been
doing this to girls for a long time and that she wasn't the first one and
wouldn't be the last. ' o ' '

v

I asked her if it was true PAUL GETTY was the father of this ohild, and
she said, "Absolutely not,” that she had never had anything to do with
PAUL GETTY in her life in a sex way; that he was just a good friend. She
told me ebout the night the baby was conceived; how she went to CHAPLIN's
house with a gun, threatening to kill him and that the gun acted as an
aphrodisiac, and she stayed all night. She told me the two boys were in
the house that night in another room. This took a long time to tell, be-
cause she kept breaking down and crying and telling me CHARLES was a fine
man; that he was a genius and all the things he did wrong he couldn't
help doing because he was a genius, and she didn't want to hurt him in
anv way. 1 said, "He's hurt you plenty, he's got you in the car. That's
a fine thing for & genius to do." She knew that, but still she knew that
he would take care of her, that everything was all right. All she had to
do was to talk to him and she knew that the day she went over to talk to
him thet if TIM DURANT hadn't been there and she had been able to .talk to
CEARLES alone everything would have been all right. ~Then we finally got
the story and took pictures of her.

I said, "Well, JOAN, I'll try to get you a lawysr and get you out of
_ here." She seid, "This is a terrible place - I cantt eat," and she:was
going through & period when her stomach wasn't a.ny'too certain anyway.
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So I tried to get SAMMY HAHN to teke the case and get her out of jail,
that was the main thing., In the meantime, MIMNA WALLIS came back with
CZCIL BOLLAKD. I called up the matron - they t0ld me they had been up ‘
to see her and the néxt day took her out and hid her from the reporters

in an apartment in Westwood Village under en assumed name. I called the
apartment and they had just taken her to the Sante Monica Hospital.

They wouldn't let us talk to her in the hospitel at all, but HEDDA HOPPER
finally got in. HEDNA just used to walk in the back door and talk to her.
I §rive her down there a couple of times one night. We were going to kid-
na Y her, but HEDDA went in to talk to her and she had been shot full of
hop and we couldn't move her. They gave her these sleeping tablets all
the time she was thers. ‘ : . -

In the meantime I called HOLLAND a mumber of times, warning him that he
was on dengerous ground and I knew he had been hired by CHA®LIN and that
this was a thing that might get him into trouble with the Bar Association
if he was represerting the girl or representing CHAPLIF, and he should
watch himself. He kept assuring me that he was acting for her and her
alone anc that nothing was further from his mind than to be engaged by
CZAPLIK - he didn't know CHAPLIK and had never talked to CHAPLIF about
the case, and I sai@, ™¥ell, the girl has told me about two other abor-
tions she hes, and I dcn't think that che should have any more:abortions
because if she does, you're going to get into an awful jem." He said,
"¥ell, you know I wouldn't have any abortions .performed" and I1.said, "No,
you wouldn't heve any abortions now because we're watching you." He said,
"I don't even know she's pregnant.” I said, "You should know she's preg-
rent - we've had two examinations on her < the doctor a2t the County Jail "
and S both oxamined her." He said, "Well, (ENENENG_GG
isn't surs she doesntt have a tumor." I said, "Now you know Ge- de-=-
well she hasn't got a tumori At lsast I know it and you better findit out
and if she loses that tumor by some accident, you better watch out."

In the meantime Judge PADMZR of the "Hollywood Citizen Fews" began writing
editorials demanding investigations, and HOLLAND begen getting a little
frightened. Fach time I talked to him he got a little more communicative
encd tried to sell me a bill of goods that he was on the level, and essur-
ing me - although I was always insulting him - thet he wesn't a crook angd
that he meant only the best things in the world for the girl. I said,
"iho!s paying the hospital expenses for the girl?" He said, *I am.” I
said, ™Where are you getting the money?" He said, "Her gother has been
giving it to me." I said, "You're in communication with her mother?"

and he said, "Yes." '

1 called o ENNENED o the telephone and asked him about the child and
how it was coming elong and whet they were going to do for her, and he said,

, "fell, I'm convinced she has a tumor," 'and I said, "Well, before you con-

vince yourself too far thet she has a tumor, you go down and look at the
o XY RN : . % ) s
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County Jail records and alsc call Dr. and confirm his re-
cords, because there are two against one and they don't think she has a
tumor, they say she's going to have a baby.™ I think they said in six
months fram that date. ' '

»

She got out of the hospital and went to a hotel. In the meantime I had .
gons to the District Attorney, FRED HOWSER, and asked him why he didn't
investizate the case. I -told him that the girl had told me there had

been two abortions committed and I also thought that there was a law
violation in having these women, her and OONA O'NTILL who was then living
a \the house too, up there at the seme 'time his two sons were and who were
ju bniles. There might be a corntributing delinquency charge. So he immed-
jately started an investigation. He put two investigators on - PHIL TOWER
and HERB GROSSMAN. :

So on the morning of Decoration Day PHIL .TO¥°R cdalled me at my home and
told me that he had been working on the case and the girl was down at the
New Corlton Hotel with her mother and that she was going nuts. - She threa-
tened to jump out the window and that now she had gone up to CHAPLIN's
house and that the mother was frartic and didn't know what was going to
happen - they might put her in jail again, etc.; and would I try to talk
to the mother; that I might calm her down. I went down to the hotel and
ate breakfast with her and MARIE DeGUARDA and they told me that JOAYF was
up at CHAPLIN's house; that she got awany from MARIE and had gone. So I
called up HEDDA HOPPER and told EZDCA that the mother wanted to ses her
and could we all come up and talk to her. ‘

So we went up. The mother was very reluctant. to have any publicity or
any lawsuit of any description. She thought the best thing was to take
the girl and go back to New York and let the whole thing drop because she
é'drn't want any of CHAPLIN'S dirty money, as she called.it, ard that it
was a terrible disgrace and her family would feel terrible. GROSSHA! and
TO'FR were up there with us.

In the meantime, HEDDA had called up CHAPLIN's house and told ®DWARD, the

_ butler, to bring JCAN down to her house, so by the time we arrived at

HIDDL's, JOAY was there and was full of this hop and acting silly. HEDDA
had e long talk with her about how she was grown up and going to have a
baby and to stop being foélish and believing anything CHAPLIY told her, and
she said CHAPLIN told her he would take care of her - all she had to do

was to drop the whols thing, trust him, go out of the state and have her
baby and when it was &ll over he would take care of her, and later they
might sometime get married, but h% couldn't marry her now because of the
publicity. So we told her thet she was listening to a lot of hogwash; thet
he was just trying bo get her out of the state.” He insisted she should try.
to go out of the state. - . : .
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This went on all day. We had one conference and then another, and the
mother was very stubborn and wanted to drop the whole thing, and JOAN
cried and she cried and so finally I called up HOLLAND and told him that
they were up there and I was going to -bring them down to his office in
Beverly Fills ard have a conference. . So we went down there. TOWER and
GROSS’AN went home, &nd I took the twe woamen to BOLLAND's office. -

We walked up to his office, and the girl hadn't had enything to eat all

‘dav and she was exhausted so WOOMMANSEE took her out to eat, and *rs. BERRY
‘and EOLLAND and I sat in his office and talked. Mrs. BERRY said to me -
b;‘:his time she is getting very chummy with me - "po you think I can .

tr ¥t M¥r. HOLLAY*D?" Mr. BOLLAND is sitting there. I said, "¥rs. BERRY,

I'm saying this to you in front of Mr. HOLLAND - I think he's a crooked
Drmmwn= end I wouldn't trust him as. far as 1 oan see him, However, hets

‘way out on a limb now anl L serybody's watching him. Youl!ve signed an o
agreement that he should be your lawyer - at least JOAW has," because he

. made her sign something when she was in the hospital and I had acopy of the
thing which she signed. BRe gave her & copy and kept a copy himself. I

said, "I koow thet now he's being watched and I don't think he can afford

to do anything crooked with you." He said "FLORABEL, I swear to God I

have no intention of being crooked in this metter. I will admit to you

thet I that I was first hired in this case by MINNA WALLIS. She came to my
office and told me that if I would go and get JOAN BERRY out of jeil and
arrange it so she could be put in a sanitarium and then be ‘taken out of the

. state, TL TURANT would give me 3500. After I talked to JOA and she told
ms whaet CHAPLIN had done, I changed my mind." I tried to pir him down as

to exactly when he had changed from representing CHAPLIN'S inberests to
BIRRY's irterests, and he said he couldn't remember-exactly. He said,
"don't pin me down - don't cross-examine me like that. . You're worse than \
the District Attorney." I said, "Are you sure that it was JCAN's story

or Judge PAIMTR's editorials that made you change your mind? I know that
you're scared to death because sverybody's afraid of Judge PATMIR.  He has

8 lot of political influence and he has been hitting you pretty hard.” He
said, "Yes, that's been murder, but it's all unfounded. I'm nct guilty

of the things he says I'm guilty of." Then he said to ms, "To make it
cortein that I'm on the level with JOAN; I'm going to ask you and BEEIDA
HOPPFR to sit in at the conferences with myself and CHAPLIN's attorneys

when we make the settlement." I said, "The hw-= you are. Then tomorrow
morning or the next day the "Hollywood Reporter" would have HEDDA HOPPER

and FLORABEL MUIR in a big blackmail shakedown. Neither HEDDA HOPPR nor
myself are principals in this lawsuit, and speaking for myself, amd I

think HEDDA will take thHe same position, neither one of us will sit in on /
any conferences between any attorneys and CHARLIE CEAPLIN. "That will s
have to be between Mrs. BERRY end JOAN and CZAPLIN. I'm merely a repor-

ter who is trying to get the facts in the case." So he said, "You don't
trust me at all, do you?" and I said, "No sir, I don't trust you at all."
This was said kind of laughingly. ‘

‘

’
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So I left then - went home, JOAN hadn't come back. In the meantime

the mother turned to me and said, "I think if I eould talk to a priest,
11d get my mind straightened out on this whole thing." I said, "Prob=- -
ably that would be a ‘good jdea; sometimes people do’ get comfort from
talking to e priest.” So I said, ."['1l see what I can do. ™ In the -
meantime, I don't remember whether:it was GROSSMAF or TOWER who called”
the Blessed Sacrament Church -'I didnft. The deal was made befdre we
left HEDDA's house - that that night I ‘would take her to the Blessed
Sacrament Church. That night I went back down to the hotel and took Mrs.
BERRY to the church. I called her the next morning and she told me that .
s % hadn’t had a very satisfactory talk with this man. He seemed to be
ir. ¥ 1little hurry and shs felt that she needed further advice., I tried %o
£ind out who could help her, and someone told me to call the priest at la
Cienega and thet he coulé talk to her better then anyone else. :

I took her out that night and we went in the priest's part of the church
and I introduced myself and her. She wanted to talk to him alone, and I
didn't want to be present. They stayed in his study. When we left she
felt very much happier, I said, "Well, now what are you going to do?"
end she said, "Well, I can't tell you what I'm going to do because he has
given me some advice which I'm going to accept. 1111 tell you one thing-
" I'm going to get myself another lawyer. I never hired HOLLAND - 1 don't
trust him and after all, he!s JOAN's attorney, ndt mine, and I'm going to
get myself & lawyer because I think we need better advice than HOLLAND can
zive us." I said, "I think that's a good conclusior. Do you want to tell
me who it is? Maybe I can tell you if he's any good.™ 8he said she would
rather not. So to my great surprise, JACK IRWIN called me up.end told me
he was teking the case, and I knew he would be on the level with her and
I advised him to watch HOLLAND, and I told him what HOLLAND had told me
about the #500. : ' :

The seme. day Mrs. BERRY hired IRWIN, I told the "Daily Yews ™" and the U.P.

and they were up at the Carlton Hotel, so it was a big press conference.

¥rs. BEPRY asked me to protect them at the conference and keep veople

from asking her questions or taking her picture, and I assured her that ‘
they wouldn't take her picture if she would consent to the intervisw. So

I stayed with her. JOT HER¥ANDEZ was there from.the "axaminer” - he kept
henging on. He wanted JCAW to pose for pictures powdering her face, ete.,
and JACK wouldn't stand for any of that kind of business. '

They were broke - they sidn't have any money and the reporters were driving
then crazy and it was hard to get a rocm any plase at the hotel, sd I

took them up tc my house and kept them there for a weelk - Mrs. BERRY and -
JOA¥. This was the next day after JACK came into the cass. I made them
promise they wouldn't tell anybody they were there. 1 felt sorry for them-
they had no place to go ard no money. From my house - I kept them there
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a week - they went over to JOE LUNN'S house. Mrs. IUNN took care of them

and helped them. Then they went to the Mayflower Hotel.

Then comes the day of CHAPLIN's marriage. 1 heard from "Variety" thet

" CY:RLIE was going to merry somebody and they thought it was JOAN. So I

called the hotel and asked for JOAN. Mrs. BERRY said she was sleeping. N
T seid, "Get hér on the phone." So she came to the phone and seid,"Whet
¢o you want, FLORABVL?" and I seid, "I just went to know that you're in

¢ \t hotel, anéd not up in Sente Barbara with CEAPLIN. She seigd, "Well,
th¥e's scmething doing - RLDWARD said he's gone from the house." ~WTHARD

or ANDRET told her that CHSRLIE was going to get married; but thet he was
forced into it and said, ™fcu're the only one who forced him. " She still
wouldntt believe it. .. oy : T
The following day I went up to thé Hotel - her mother asked me tc break
the news to her. When I %told her, she went compietely haywire and became
& reving meniac. TOM CATON o>f the "Times" came over and all the other re-
porters, and JOAN sat on the bed and posed for pictures, and kept scream-
ing. That night the doctor ceme down and they stayed with her. The next
day she escaped out of the hotel and went down to the Americen Airlines
and booked passage for Mexico City. She said she couldn't stay in the
country, she couldntt breathe the same air that CHAPLIF andQONA would
breathe. Her mother called ms on the phone to come on down, that JCA?

was going to Mexico and I had to stop her. JOAN came back up to the

hotel - she didn't have any money to get the passage to Mexico and she hed

to get it from her mother. She said what she really plemned to do was to /}C

jump out of the airplane. I told her she wes crazy. ‘Dr. [ seid it was
shock - the shock of hearing of the merriage. ) -

The first day that JACK (IRVIN) went into court to get JOAN BZRRY per-
mission to come in and out of Beverly Hills, after the hearing wes over -
the Judge grented it - JACK also made & plea on that same day that she

be allowed to withdraw her guilty plea and that she be given a chance to .
be rehabiliteted and put in the caré of her mother. GRIFFIN didn't con-
sider it that day and indicated that he didn't want to consider it because
FOLLANT: was in court. He didn't like HOLLAND.

So then I went in the cher.;beré and I went in alene first and I said, "I

‘want to get the whole picture-here. There seem to be a lot of things that

went on here. Now, how did you heppen to throw this girl in jail?"® He
said, I put her in jail because she violated her probation. " 1 said,
"But you didntt give her a triel to find out.if she had violated her prob-
ation, did you?" He said, "§o," end I said, "Don't you think you should?
You can't send somebody to jail for violation of probation until you find
out if they've viplated it, and you cen't go-on the word of somebody else.
She might not have even been in Beverly Hills, and legally you're required

o v em - ) T
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to give a person a hearihg on a case like that. If I'm convicted of some
sort of & crime and put on probation, certainly I have the right to a "
trial to find out if I've violated my probation.” He said, "We 'dortit do
it that way in Beverly Hills.” I said, "You do a lot of thirgs in Beverly
Hills that aren't right." He said, "You don't know the problems we have
to cortend with in Beverly Hills." I seid, "Yes, I do. TYou've got a lot
of serewballs who come out here to see the movie stars, and that's a big
problem, and you've got lots of millionaires 1iving here. I understand
that, but you ought to be careful that you don't violate somebody elses
rights." He said, "Well, I @idn't think that under the law you were re-
a \red. to have a trial." I seid, "I think you are." Then I said, "How
in Yhe world did you happen to 'vag! her in the first place?” He said,
"She pled guilty." I said, "She told me she didn't pleat guilty - she
didn't know what heppened to her; thet you told her she had to go to jail
if she didn't get out of P~7erly Hills."™ Fe said, "well, I did ¢ive her a
chance to speak for herself and I asked her if she was workinz anywherse,
but she said she had a joh coming up, she thought." I said, ™7ell, she
same into court with a $1500 fur coat on, didn't she?” He said, "I don't
know. I never noticed what she hed on. You know how police courts are -
we have lots of cases. This was .just one other case.™ I said, "Well, it
couldn't have been just one other case, because some policeman ceme in
here before the case and told you that CHAPLIN wanted her seént out of the
state, didn't he?" He said, "Yes, as a matter of fact, he did. Captain
WHITE ceame in here and told me thet ROBERT ARDEN said that she had been
molesting CHAPLIN and CHALIN wanted to get rid of her - get her out of the
state, end asked me to order her out of the state. I told WHITE that I
didn't intend to do anything of the kind, and that he had a he-- of a lot
of nerve to come and ask me such a thing and that he could "go back and
tell CHAPLIN and ARDEF both that they weren't telling me what to do. "

T said, ™hy didn't you bring CHAPLIN and SRDEN in for contempt of court
for trying to influence your decision?” He said, "Well, I didn't think I
coulc get a conviction on them. I only hed WEITE's word for it that they
had told him what to say." I said, "Did you know about the %100 and the
ticket?". He said, ™YHITE told me that CHAPLIN was willing to pey the bills
in the hotel and stores and give her a ticket and soms money to go to New
York with. T told WHITE that I couldn't take any judiciel cognizance of
the money CHAPLIN was giving to her at all, It didn't meke any difference
to me. " ' '

Just ebout that time in came Chief ANDERSON and the other reporters ==
CATON and CLAUTE KIMBALL from the "Examiner."™ I started to ask ANDERSON
guestions, and he said, "I don't have to answer your questions, I'm not
on trial,"™ I seid, "The he-- you're not on trial, and you better answer
my questions. You're on trial with the public, and you better tell me the
whole story. Why did these cops go up and look at this girl when she
didn't have any clothes on?" He said, "That's & Ge= de=- lie-- they
didn't do anything of the kind. The only person that was there was the
matron. She lay on the floor in the cell and wouldn't put jail clothes
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1 said, "why did yéu try to put the jail clothes on her - she was going
to the County Jail the next day." He said, "She tried to cut her wrists -
and we had to search her. She had a broken mirror in her pocketbook and .

"we took all her clothes off so she wouldn't have any concealed weapons."

I said, "What's the police matron's name?" and he said, "She's a society _
woman and 1 can't give you her name." I asked ANDERSON if it wes true
that this society woman had offered JOAN $250 for her fur coat, and he
said he didn't know whether she had or not end he said, "I'm sure if she
did it was only out of the kindness of her heart because the girl said
si&didn't have any money."’ : s : ' .

Thh I said, "that gave you the conclusion that she was a 'vag!? T¥hy did
you do that?" He said, ™Well, she camé in one night before and told us
she didn't have any place to sleép and wanted us to put her in jail."” He
said, "She got to be & nulvance around here. We decided to get rid of
hier.® I said, "I know, but don't you ever stop to consider that here's a
very young girl and you're doing her & great injury by throwing her in

-jail. Why didn't you take her home or try to cover up or protect her some

wey. She cbviously wasn't & tremp. She was a young girl that should have
been protected.” He said, "We thought she was a tramp. She told us all
the guys that she'd been sleeping with." I said, "Who did she tell you
she hed been sleeping with?" He said, ™Well, she said she slept with PAUL
GTTTY, HANS RWUSCH, CHAPLIN, DURANT, ARDEN, BLUMENTHAL and a scenario |
writer at 20th Century-Fox, S4M KARX," I saig, "low, look, Chief, vou mean
to tell me that this girl sat in your jail and glibly told you that she
slept with a1l those men?" He said, "Yes.” I said, "1 think that's a

G-» de-- lie, Itve known .from my police experiences the worst kind of a
prostitute and they dontt talk that way. She may have slept with e few
guys, but I donft think shetd tell a bunch of cops that." He said, "hatts
certainly what she said.” I said, "hat were her exact words?" He said,
"You're worse than the District Attorney the way you cross-examine me."

I said, "I want to know exactly what she said.” He said "Ws asked her if
she slept with those guys and she said 'What do you think?'" I said, "Oh,
so it!s your interpretation of what she said, not exactly what she said.”

I said, "You, with your filthy mind thought that was what she said. The
answer to that with anybody else would be that it was a denial, rather than
en admissions™ "Well," he said, "maybe so." "They talk that way - they
wisecrack, " he said; "so we just put them down as tramps." Then he said,
"This whole case has been stirred up by HEDDA HOPPER anyway." I said,™What
do you mean by that?" He said, "She told the girl to go over there and
get arrested." I said,"Who told you that? You got that story from CEAPLIN,
You don't know what you're talking abput.” "Yes, I do," he said, "shets :
2 trouble maker." I said, "You know HELDA could sue you for libel for what
you just got through saying because you accuse HEDCA of sending this girl
over to viclate a law and get herself arrested. That's a grave charge

and it isn't true. HEDDA HOPPER has got more sense than to tell JCAN to

go anywhere near CHLPLIN. Who have you been talking to over at CHAPLIN'S?
I heard from some of the boys that he wouldntt talk to anyona, " '

-
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So we wanted to talk to WHITE and WHITE was ‘éway on sick leave. I ‘said,
"There did WHITE get the pistols that JOAN took up to CEA®PLIN'S house."
He said, "I think ARDEKN gave them to him." I waid, "Was that the pay-

off, or did he get apy money?" He seid, "He didn't get any money, 1 o

know that.” I said, ™fell, how come this guy WHITE goes way out of his
territory and goes down and puts this girl-on the train?" He said, "He
didn't do that in any official capecity.™ I said, "It looks like he's
lending some color of authority to the deal." I said, "Why sernd him to-
put her on the train in Los Angeles? He's got no jurisdiction in los

ingeles.” He said, "I know it - he hasn't got any right tc go down there '

a\all. I bawled h--- out of him for it . He didn't have any right to do
th}t. He was just trying to be a good guy,” or words to that effect, thet

- he was trying to be nice to the girl and see she didn't get into any

trouble. I said, "7ho did he expdot trouble from?" He said, "Oh, I don't
¥now ~ she was worried .- she didn't have any automobile to go to the

.train with, and Captain WHITE and his wife took her down there. They liked

the girl." I said, "Well, is that what made them tell the porter not to
let her get off the train until it left the State of california?” He
said, "I con't know if he told the porter that or not.” I said, That's
what JOAN told me he did." I said, "When ARDEY came to WHITZ with the
ticket and 3100 and told WHITE to give it to the girl, why didn’t WEILTE
tell ARLEN to give it to her himself?" He said, "The reason WHITE did it
was because ARDEN had to go to his broadcast and couldn't wait. "

Looking back at the second conversation I had with HEDDA, which was
Monday, after she told me pn Saturday the girl was in jail, she said "Did
you go down there and get that story?" I seid, "No, because the matron
told me to leave her elone, that she was in the hospital." She said,
Miell, I had a big telk with MARY PICKFORD todey and I told her something
ought to be.done about this; that we shouldn't let that b------ get away
with these things all his 1life and for the sake of Hollywood somebody ought
to do something about it and it was up to her becsuse she was part owner
of United Artists.” I said, "fhat did MARY say?" and she said, "rary is
goinz to try to do something ebout it," and something about there wasn't
much you can do about CHAPLIYF, anyway. _'

I called CHAPLIN's house that Monday after I talked to ETLDA, and called
him all day Tuesday, but he wouldn't talk to me. I talked to RUJARD, the
butler, and told him it was FLORABEL NUIR calling. I called him Monday,
and didn't call him Saturday. ) .

I also hed a conversation with ROBERT ARDEN, I called him at his apart-
ment sometime after May 12, 1943. I know it was ARDEN because he has a
very definite accent. HEDDA also called him on the same occesion right
after 1 did because I told her what he said to me, and she called him wup
to see if he would say the seame thing to her, and he did. I called him

to ask him what he knew about the case. I introduced myself - I said, .
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"my name is MUIR. I work.for the 'New York Daily News'". He said, "Yes,
whet is it you want?" I said, "I'm intere¥ted in the CHAPLIF Case. What ‘
do you know about it? The girl tells me that you took her clothes out
of the Chatesu Elysee and she wants to know whers they are.” He said,
"F didn't take them out =« they're still there. " - I said, "dell, she said
you were going to pay the bill and take them out.” He said, "] was, but
I didn't do it." I said, "Where were you going to get the money to get
them out with? Was CHAPLIN going to pay the bill?" He said, "Why should
APLIN pay the bill?" I said, “CHAPLIN'S the father of the baby, isn't
h:S" He said, "No." I said, "How do yov. ¥now?" ‘ He said, "Because I'm
father of the baby." I said, "I'm very sube that's an interesting
edmission, and I'm very sure Mr. DEL GUERCIO would be glad to hear that.”

. He said, "What about DEL GUERCIO?" and I said, "Well, from what I hear
about DSL GUERCIO and the Immigration Department, you're ‘under orders to
‘be deported. The first time I saw you, you were in the County Jail."” He

' said, " don't remember meeting you."™ I said, -‘"Probably not - you neet
so many people when you're ip jail. I think I'11 tell DEL GUEECIC you' re
the father of the child. That might make a better story." He said,
"¥ell, you wouldn't want to tell scmething you didn't know for sure, would
you?" I said, ™o - you just told me." He said, "Well, we all talk, you
know.” 71 said, "Oh, so now you're just telking." He said, "Yes, but
don't believa everything that girl tells you. She's no good ~ her fatherts
ir the penitentiary." 1 sa.id, "here's her father in the penitentiary?"
Ke said, "He's up in Folsom." I said, "How do you know thet?" He said,
"I know when he was sent up. The whole family's no good - the mother's a
drunkard and the father's in jail." I said, "Th&t doesn't necéssarily
follow that -she's a tremp decause her family is in jail."™ He told HETDA .
that JOAN stole CEAPLIN's suitecase, or his.suitcase.

Z7DDA HOPPER

T708 Tropical Avenue ¢
Beverly Hills, California
Telephone CRestview 6=-QL28

fiiss HOPPER is the well known Hollywood Columnist for the Los
Angeles Times, She also has a radio program and has had several roles in
motion pictures. She testified before a Federal Grand Jury in instant case on
Jenuary 13, 1gLl, : )

On January 8 194 Agents interviewed Miss HOPPZR at her home at.
1708 Tropicel Avenue, Beverly Eills. This 1nterv1ew had prevzously been ar-
) ra“ged by United Stetes A.ttornev CHARL:S H. CARR. .

Iulss BOPPER was asked to furnish whatever irnformmtion she had con—
. cerning the CHAPLIN-BERRY association end advised that she first hearc of JOAY
BERRY on May 7, 19)43, when she came to her busine;s office in Hollywood. B‘*‘RRY
. o TV RN . . *
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ro14 FOPPER that she had read her <olunn, written on the oceasion éf her, BERRY'S
: ythday. HOPPER hed dwelt at length in, that article of hers _gonc_erni.ns

v

-~ ~oLIN, 1t was written portraying the hypctfmtical “case of a girl who had
. me to Hollywood and had been teken up by. CHAPLIK, who promised her stardom
- ¢ then discarded. Yhen BERRY cameé to her office she told her story of how she
ned been under contract %o CTAPLIY, hed been intimate with him end thet then 88
of that date she was pregnant by CHAPLIN. HOPPER gaid that BERRY was in & hy-
sterical condition and thet she sent her to her, HOPPER'S peraonal physician,
Hr. ® GLIAY BERANCH, who examined her ax'\d'ddvlsed'both BERRY and HOPPER that _

- +he gi§l was pregnent. SO hysterical was BERRY when she appeared in her office

that HOPPER ‘requested her to get in touch with some friend to accompany her
to BRAWCEH'S office. HOPPER recalled that Anis girl friend was I{.ARIE & GARDA.

\ - iss HOPPER hau mo . further contact with BERRY that day after she
»Jleft her

office, but she jnstructed her to keep in touch with her. The next
she heard was the £ollowing morning when HEOPPER said that EDFARD, CHAPLIN'S
butler, called her on the telephone and gaid that JOAN BERRY had asked him
4o tell her that JOAN was in jeil. HOPPER seid she jmmediately got in touch
with GENE BISCAILUZ, Sheriff of los Angeles County, who is e friend of hers.
He advised her that the only way to help BERRY was to get an attorney. The
next thing that ocsurred was that MINA WALLIS called her on the telephone and
jnquired of her whether she was going to do anything about BERRY being in jail.
HOPPER stated she asked WALLIS why she mnted’tokndw'. . WALLIS replied that she
hed known JOAY BERRY through CHAPLIY who was & good [ riend of hers, thet BERRY
thought she was 3n love with CI A oLIN, but that actually she was & tqrrible
person - bad through and through. MINNA WALLIS contended that’ (}F.A?’LIN hed in
~ fact peen good To BERRY, had purchased & fur coat for her. BOPPIEX asked WALLIS
3f CHAPLIN ever bought her & fur coat end WALLIS said no, but that she wished
he had. - : :

. HOPPER saild she qlso told MINNA WALLIS that instead of BERRY being
+he terrible one that it must be CHAPLIN, because she herself knew that BERRY
w5 pregnant and preswngbly BERRY had gone up to tell him she was and thet he
“ed thrown her in jail. HOPPIR said WALLIS asked her how she knew BERRY we.é '
oregnant. HOPPER sald she hed telked to BERRY nerself and had her owmn physician
gxemine her. HOPPER said that WALLIS still counseled her to stay out of it be~-

- ceuse ;¢ was going to be a dirty mess, to which HOPPER :epl‘xed thet she was

oirg to get into 1t with both feet. . '

Then HOPPER seid the thought of FLORABEL YUIR, who xnew how to
hendle things, SO she called her and told her of BERRY's plight. This a1l took
place on gaturday, May 8, 19l3. HOPPER w&s positive that she never jnstructed

or asked MINFA WALLIS to go down and see JOAN BERRY‘in her behalf.

~ BOPPIR said she was up at MARY PICKFORD'S the following day and
told her of JOAN RERRAY's C&SOs HOPPER said that PICKFORD was very sympathatic
and offered to P&y the girl $100,00 per week for three years. As far as HOPP
knew, there was no__convérs_ation,.betwe.en PICKFORD or CHAPLIN or ARTHUR KELLY:
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